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لطفاً با رعايت فاصله اجتماعي، ماســک زدن فراموش 
نشــود، ويروس کرونا همچنان مي تازد، هر 3 دقيقه يک 
فوتي؛ چرا لجبازي ؟! با مراقبت از خود، بر مرگ زودهنگام 

پيروز شويم.
17 مرداد ماه ســال 1377 ، محمود صارمي خبرنگار 
خبرگزاري جمهوري اســامي و هشــت نفر از کارکنان  
کنسولگري ايران در مزار شريف افغانستان بدست ايادي 
اســتکبار ، تروريســت ها ي طالبان به شهادت رسيدند ، 
خون ديپلماتها و خبرنگاران به هم آميخته شــده اســت ، 
که شــوراي فرهنگ عمومي کشور، 17 مرداد را روز خبر 
نگار ناميد . و اما چرا روز خبرنگار مبارک ؟! حرفه اي که 
هيجانــي ، مــردم کش ؛ دروني پر التهاب اما مواردي تيتر 
وار قابل  ذکر اســت ؛ حق را نا حق کند ؛ ســفيد را ســياه يا 
بالعکس جلوه دهد ؛ اما اهلش نون بنرخ روز نخوردن ؛ اما 
خبرنگار تکليفي بس سنگين و مسئوليتي  بسيار خطير، 
صداي مردم با قلم ها و دوربين هايش ، عملکردش بسيار 
تأثيــر گــذار ، صداي مردم در قلم خبرنگار متعهد لرزه بر 
اندام هر مفسده    گنهکاران  مياندازد، خبرنگار نبايد يک 
کاغ ، چهــل کاغ  يــا از کاه کــوه بســازد ، انتقال غمها ، 
سختيها ، بدبختيها و تعهد خبرنگار در برابروجدان او، که 
نياز به قاضي ندارد ، حرفه اش بسيار حساس  و هماوردي 
و همطراز شــغل قاضي ، تصميم گيران حســاس و .... اما 
حقوق او را بايد همطراز . . .  دانست  ، در کامي عاميانه 
در جشــن و عزا  ، براي ســرو ، ســر مرغ را . . .  يا بعبارتي 
ديگر قرباني است آيا توان کنترل نفس اماره را دارد تا به 

نفس لوامه برسد اميد که بتواند .  
و اما انتخاب شهردار اصلح

ايــن روزهــا انتخاب شــهردار اصلــح در کانون توجه 
شــوراهاي اســامي شهر قرار گرفته است. اين موضوع نه 
تنها بيش از ادوار پيشــين اذهان اعضاي شوراي اسامي 
شــهر را به خود معطوف داشــته بلکه بخش عظيمي از 
شهروندان در فضاي مجازي مکتوب در اين موضوع وارد 
شــدند. در دوره جديد شــهرداران با طيف رنگارنگي از 
چالشها و بحران هاي شديد در کانشهرها رودررو خواهند 
شــد و اهميت و حساســيت اين موضوع شــوراها را برآن 
خواهد داشت که بيش از گذشته دانش تخصصي، تجارت 
ارزشمند و شايستگي هاي همه جانبه افراد اصلح را براي 
سکانداري کشتي هاي طوفان زده مديريت شهري ماک 

گزينش شهردار قرار دهند.     
کرونا ، پســا کرونا ، بحران عميق ريزگردها و آلودگي 
هاي زيست محيطي، ناپايداري زيرساخت هاي لازم براي 
رونق بخشي اقتصاد شهري عدم توازن و تعادل بين رشد 
بي رويه جمعيت کانشــهرها با ظرفيت هاي موجود در 
بخش هاي مختلف، ايجاد ترافيک هاي سنگين و مهلکي 
که ادامه زندگي در کانشــهرها با صعوبت و تنش مواجه 
ســاخته اســت و دهها عارضه ديگر در زمره مشکاتي که 
ضرورت انتخاب شهرداران لايق، متخصص، ژرف انديش 

و مجرب را گريز ناپذير مي کند.
همگرايي و ترکيب يک دست اعضاي شوراي اسامي 
در اغلب کانشهرها هرچند زمينه هاي مشارکت همدلي 
اعضا را در تحقق برنامه ها و هدفهاي راهبردي مساعدت 
خواهد ساخت هرگز نمي توان اين حقيقت را ناديده گرفت 
که شــرط خروج از بحرانهــاي فراگير، و نيل به هدفهاي 
توســعه پايدار و همچنين تثبيت و تحکيم مباني توسعه 
بــا جديدترين و پيشــرفته تريــن رويکردهاي علمي در 
مديريت شــهري اســت. بنابراين شهرداري بايد در صدر 
گزينه هاي شــوراها قرار گيرد که همگرايي خطي آنها به 
عنوان تنها مولفه و معيار ارزيابي قرار نگيرند زيرا مهمتر 
از آن تخصص و دانش تخصصي مديران لايق اســت که 
بايد مناط انتخاب واقع شود. به اميد روزهاي بهتر، روشن 
تــر و فردايي اميدوارکننده تر براي همه شــهروندان در 

کانشهرها و مردم ايران. 

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

خبـرنگار ؛  دیپلمات
17 مرداد روز خبرنگار مبارک 

سرمقاله

  حجةالاســام والمســلمين سيد ابراهيم رئيسی به 
عنوان هشتمين رئيس جمهوری ايران در نشست علنی 
14 مرداد ماه با استناد به اصل 1۲1 قانون اساسی سوگند 

رياست جمهوری خود را قرائت کرد.
متن سوگند رئيس جمهور به شرح زير است:

بسم  الله  الرحمن  الرحيم 
«من  به  عنوان  رئيس  جمهور در پيشــگاه  قرآن  کريم  
و در برابر ملت  ايران  به  خداوند قادر متعال  ســوگند ياد 
می  کنم  که  پاســدار مذهب  رســمی  و نظام  جمهوری  
اســامی  و قانون  اساســی  کشور باشم  و همه  استعداد و 
صاحيــت  خويش  را در راه  ايفای  مســئوليت هايی  که  
برعهــده  گرفتــه  ام  به  کار گيرم  و خود را وقف  خدمت  به  
مردم  و اعتای  کشور، ترويج  دين  و اخاق ، پشتيبانی  از 
حق  و گســترش  عدالت  ســازم  و از هرگونه  خودکامگی  
بپرهيزم  و از آزادی  و حرمت  اشخاص  و حقوقی  که  قانون  
اساســی  برای  ملت  شــناخته  اســت ، حمايت  کنم . در 
حراست  از مرزها و استقال  سياسی  و اقتصادی  و فرهنگی  
کشور از هيچ  اقدامی  دريغ نورزم  و با استعانت  از خداوند 
و پيروی  از پيامبر اسام  و ائمه  اطهار عليهم  السام  قدرتی  
را که  ملت  به  عنوان  امانتی  مقدس  به  من  ســپرده  اســت  
همچون  امينی  پارســا و فداکار نگاهدار باشــم  و آن  را به  
منتخــب  ملــت  پس  از خود بســپارم . » بنابر اصل 1۲1 
قانون اساسی، رئيس جمهور منتخب در مجلس شورای 
اســامی در جلســه ای که با حضور رئيس قوه قضائيه و 
اعضای شورای نگهبان تشکيل می شود، سوگند خود را 

قرائت و سوگندنامه را امضا می کند.

دوره جدیــد مدیریتی کشــور باید دوره 
»کارآمدی و پاسخ گویی« باشد

رئيس مجلس شورای اسامی با اشاره به ورود کشور 
بــه دورۀ جديد مديريتی، گفت: دوره جديد مديريتی 
کشــور بايد دوره »کارامدی و پاســخ گويی« باشد و در 
اين دوره بدون بهانه تراشی بايد مشکات مردم را حل 
کنيــم، مــا بايد هر لحظه برای مردم تاش کنيم و حق 
نداريم شب را بدون دغدغة مردم سر بر بالين بگذاريم.

 به گزارش خبرگزاری خانه ملت؛ محمدباقر قاليباف 
در ابتدای مراســم تحليف ســيزدهمين دوره رياست 
جمهــوری کــه 14 مردادمــاه در صحن علنی مجلس 
شورای اسامی برگزار شد ضمن خيرمقدم به ميهمانان 
داخلی و خارجی، گفت: ما  وارد دورۀ جديد مديريتی 
در کشور شده ايم؛ مردم با انتخاب های خود در انتخابات 
مجلس و رياست جمهوری اين فرصت را به ما داده اند 
تا با حل مشکات مردم خصوصاً قشر ضعيف و متوسط 
نشان دهيم که مديريت جهادی راه حل همة مشکات 
مادی و معنوی جامعه اســت؛ امروز نگاه همة شهدايی 
که خونشان را در راه انقاب و برای امنيت و رفاه مردم 
داده اند به ما اســت؛ نمی توانيم روز را به شــب برسانيم 
بدون اين که اجازه داشــته باشيم لحظه ای برای مردم 
تاش نکرده باشــيم و حق نداريم شب را بدون دغدغة 

مردم سر بر بالين  بگذاريم.
رئيس مجلس شــورای اســامی با بيان اينکه برای 
موفقيت در رسيدن به اين هدف دورۀ جديد مديريتی 
کشور را بايد تبديل کنيم به دوره کارآمدی و پاسخگويی، 
گفت: در دوره »کارآمدی و پاسخگويی« همة ما مکلّف 

هستيم که ثبات اقتصادی و اميد و نشاط را در جامعه 
افزايش دهيم و روشن است که بار اصلی اين مسئوليت 
برعهده دولت محترم خواهد بود امّا همدلی و هم افزايی 
دو قوّۀ ديگر در تکميل اين فعاليت نقشی کليدی دارد.

دولت و نمايندگان مردم در مجلس شورای اسامی 
خــود را موظّــف می داننــد که تمامــی ظرفيت های 
کارشناســی خود را بــرای تنظيم و تدوين يک برنامة 
کوتاه مدّت و برنامه پنج ســاله هفتم کشــور برای عبور 
از بحــران و چالش هــای موجود به کار گيرند و اين امر 
ميسّــر نيســت جز با همکاری وزرا، کارشناسان زبده 
دولتی و کميســيون های تخصصی مجلس و همچنين 
با استفاده از نظرات نخبگان دانشگاهی و انديشکده ها 

و مراکز مطالعات مردمی.
 متن سخنان رئيس مجلس شورای اسامی به شرح 

زير است:
بسم الله الرحمن الرحيم

من المُؤمنين رجالٌ صدقوا ما عاهدُوا الّله عليه  فمنهُم 
من قضی نحبهُ  و منهُم من ينتظرُ   و ما بدّلوا تبدياً

حضــور همــة  هيئت های بلندپايــه ای که از ديگر 

کشــورها تشــريف آورده انــد و در پارلمان جمهوری 
اسامی ايران  به ما افتخار شرکت در مراسم تحليف را 
داده اند و همچنين همة بزرگان دينی و مذهبی مقامات 
کشــوری و لشــگری نخبگان سياســی،  اجتماعی،  
فرهنگی و جهادی، خانواده های معظم شهدا و ايثارگران 

که قدم به خانه ملت گذاشته اند، سام می کنم.
ضمن تبريک مجدّد به حجت الاسام والمســلمين 
جناب آقای دکتر رئيسی به دليل اعتماد مردم به ايشان 
وظيفة خود می دانيم  اولين حضورشان به عنوان رئيس 
جمهــور را در خانــة ملّت گرامی بداريم؛  همچنين  به 
رئيــس محتــرم قوۀ قضائيه، اعضای محترم شــورای 
نگهبــان، جمهور ســابق و ديگر عزيزانی که  نام بردن 
آنهــا در ايــن زمان امکان پذير نيســت خير مقدم می 

گويم.
بــه طــور ويژه از طرف مردم ايران از حضور تک تک 
روســای جمهور، نخســت وزيران، رؤسا و هيئت های 
پارلمانی، معاونين رئيس جمهور، معاونين نخست وزير، 
وزرای خارجه،  فرســتادگان ويژه و عالی رتبة رؤســای 
کشــورها، تمامی رؤســا و دبيران کل سازمان های بين 
المللی و دفاتر مربوطه ســفرای خارجی مقيم تهران و 
شــخصيت های سياسی، مذهبی، اجتماعی و جهادی،  
از کشــورهای منطقــه، محور مقاومت و کشــورهای 
آفريقايی، اروپايی، آمريکای لاتين و همچنين نماينده 
ويــژه عاليجناب پاپ خوشــحالی خودمــان را اعام 
می کنيم و اميدوارم بتوانيم ميهمان نوازی گرمی داشته 

باشيم و پيام آور مهر و دوستی مردم ايران باشيم. 
جمهوری اسامی ايران در حالی پای به قرن جديد 
شمسی می گذارد که ميراث دار بيش از يک قرن مبارزه 
برای دستيابی به  استقال، آزادی و  عدالت  نفی سلطه 
پذيری و از همه مهمتر  به کار بستن ارزش های اصيل 
اســامی در جامعه اســت. در اين راه خون پاک ترين 
انسان ها از شهيد شيخ فضل الله نوری تا  شهيد  قاسم 
سليمانی فدا شده تا نهال مقدس حرکت مردمی را  به 

درختی تناور  و ريشه دار تبديل کند. 
ادامه در صفحه 3

حجةالاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی در نشست علنی سوگند ریاست جمهوری خود را قرائت کرد

سیزدهمین  سوگند ریاست جمهوری
دوره
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امیر سرلشکر سیدعبدالرحیم موسوی، فرمانده کل ارتش با اشاره به حضور ارتش در استان های خوزستان و سیستان و بلوچستان اظهارکرد: ارتش جمهوری اسلامی ایران متعلق به مردم ایران است 
و در راستای اهداف نظام گام برمی دارد؛ در واقع ارتش امانت ملت در دست فرماندهان است. به گزارش دفاع پرس، وی با اشاره به اینکه هر زمانی که ملت ایران به کمک نیاز داشته باشند، ارتش 
با سرعت و تمام توان در آن عرصه حضور پیدا می کند، افزود: این عرصه ممکن است روزی در حوزه دفاع از آسمان ها، دفاع از حدود و ثغور، تمامیت ارضی و صیانت از دریاها و یا حضور در اقصی نقاط 
جهان به منظور نمایش اقتدار جمهوری اسلامی ایران باشد. فرمانده کل ارتش ادامه داد: البته در زمان هایی هم ارتش و سایر نیروهای مسلح برای کمک به مردم و رفع مشکلات آنها در حوادث ناگواری 
چون بیماری کرونا، سیل و زلزله و یا آبرسانی در زمان خشکسالی، وارد عرصه خدمت رسانی می شوند. امیر سرلشکر موسوی با اشاره به نحوه کمک رسانی در استان ها و شهرستان هایی که دچار حوادث 
غیرمترقبه می شوند، گفت: در بخش هایی از سیستان و بلوچستان که مشکل آب دارند، نیروهای ارتش در مرحله نخست با تانکر کار آبرسانی را انجام دادند و بعد برای اینکه مشکل برای همیشه مرتفع 
شود، وارد عرصه ایجاد شبکه آبرسانی و لوله کشی شدند که این فعالیت ها همچنان ادامه دارد. فرمانده کل ارتش با اشاره به اینکه ارتش در خوزستان هم به همین ترتیب وارد شده و تا زمانی که نیاز 

باشد در خدمت مردم عزیز خوزستان و سیستان خواهیم بود؛ همچنین به منظور برطرف شدن مشکلات با مجوز فرماندهی معظم کل قوا در خدمت بخش های کشوری نیز هستیم.
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رهبر معظم انقلاب اسلامی در مراسم تنفیذ ریاست جمهوری سیزدهم:

مظهر وفاق ملی باشید با مردم صادقانه حرف بزنید با فساد و مفسد 
بی امان مبارزه کنید

مراســم تنفیــذ حکم ریاســت جمهوری 
حجت الاسلام سیدابراهیم رئیسی

مراسم تنفيذ رياست جمهوری دوره سيزدهم، صبح 
امروز در حســينيه امام خمينی)ره( برگزار شد و رهبر 
معظم انقاب اسامی با تنفيذ رأی ملت، حجت الاسام 
ســيد ابراهيم رئيســی را به رياست جمهوری اسامی 
ايــران منصوب کردند. حضــرت آيت الله خامنه ای در 
حکــم تنفيــذ، حضور پر معنــا و عزت آفرين مردم در 
انتخابات و انتخاب شخصيتی مردمی، پرهيزگار و دارای 
ســوابق درخشــان مديريت را نشانه عزم راسخ ملت بر 
پيمــودن مســير نورانی انقاب يعنی مســير عدالت، 
پيشرفت و آزادی دانستند و با اشاره به آمادگی کشور 
برای حرکت جهشــی در همه عرصه ها، بر رفع موانع 
توليد، تقويت پول ملی، توانمندسازی قشرهای متوسط 
و پايين جامعه و حرکت پر شــتاب به ســمت جايگاه 
شايســته کشــور تأکيد کردند. متــن حکم تنفيذ که 
حجت الاسام والمســلمين محمدی گلپايگانی آن را 

قرائت کرد، به اين شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
والحمد لله رب العالمین و صلی الله علی محمّد 

و آله الطاهرین سیما بقیة الله فی الارضین
خداوند عليم و قدير را سپاس ميگويم که با فضل و 
عنايــت خــود، ايران را بار ديگر در آزمون سياســی و 
اجتماعی انتخابات، سرافراز فرمود، و ملت عظيم الشأن، 
در شــرايطی پيچيــده و دشــوار، با حضــور پر معنا و 
عزّت آفريــن خود، حاکميت رأی مردم بر اداره ی امور 
کشور را نمايان ساخت، و با انتخاب شخصيتی مردمی 
و عاليقدر، از تبار سيادت و علم، و مزينّ به پرهيزگاری 
و خردمندی، و دارای ســوابق درخشان مديريت، عزم 
راسخ خود را بر پيمودن مسير نورانی انقاب که مسير 

عدالت و پيشرفت و آزادی و عزّت است، نشان داد.
امــروز ميهن عزيزمان، تشــنه ی خدمت و آماده ی 
حرکت جهشی در همه ی عرصه ها، و نيازمند مديريتی 
بــا کفايــت و جهادی و دانا و شــجاع اســت که بتواند 
توانمندی های آشــکار و نهفته ی ملت، بويژه جوانان را 
که بسيار فراتر از مشکات است، بسيج کرده و به ميدان 
کار و تاش سازنده آورد؛ موانع را از سر راه توليد بردارد؛ 
سياست تقويت پول ملّی را بجِدّ دنبال کند، و قشرهای 
متوســط و پايين جامعه را که ســنگينی مشــکات 
اقتصادی بر دوش آنها اســت، توانمند سازد؛ مديريتی 
که با مشــی فرهنگی خردمندانه، مسير اعتای مادی 
و معنوی ملت ايران را هموار کرده، حرکت کشــور به 

سمت جايگاه شايسته اش را شتاب بخشد.
اکنون با تشــکر از مردم عزيز و با پيروی از گزينش 
آنان، رأی به عالم فرزانه و خستگی ناپذير و کارآزموده 
و مردمی، جناب حجةالاسام آقای سيدابراهيم رئيسی 
را تنفيذ و ايشان را به رياست جمهوری اسامی ايران 
منصوب ميکنم و از خداوند متعال توفيق و ســربلندی 
ايشــان و همکارانشان را مســألت مينمايم و يادآوری 
ميکنم که رأی ملت و تنفيذ اينجانب تا هنگامی است 
که مشی هميشگی ايشان در پيمودن صراط مستقيم 
اســام و انقاب ادامه داشــته باشــد که به فضل الهی 

چنين خواهد بود ان شاءالله.
و السلام علی عباد الله الصالحین
سیّدعلی خامنه ای
۱۲ مرداد ۱۴۰۰

رهبر انقاب اسامی همچنين در سخنانی در مراسم 
تنفيذ، با مسألت از خداوند متعال برای مبارک گرداندن 
ايــن روز پــر اميد برای مردم و کشــور، حضور ملت در 

انتخابــات رياســت جمهوری را کاماً پــر معنا و نماد 
مردم سالاری دينی خواندند و با تشکر از »رئيس جمهور 
و دولت دوازدهم«، برای آقای رئيسی و همکاران دولت 

جديد نيز توفيق و عنايت ويژه الهی آرزو کردند.
ايشان، مراسم تنفيذ را متکی بر قانون اساسی و رسم 
بنيانگذاری شده به دست امام خمينی)رض( برشمردند 
و افزودنــد: ايــن مراســم، مظهر موضوع بســيار مهم 
»جابجايــی عقانــی، آرام و متين« در قوه مجريه و در 

واقع در مديريت کشور است.
رهبر انقاب، وجود تنوع سياسی را از ديگر مضامين 
بسيار مهم مراسم تنفيذ خواندند و افزودند: گرايش های 
مختلف سياســیِ دولت ها، نشان دهنده تنوع سياسی 
 در کشــور و ايــن واقعيــت نشــانه آزادی و ســامت

 انتخابات است.
ايشــان با اشــاره به برگزاری انتخابات در سامت و 
امنيت کامل، از همه دستگاههای برگزارکننده انتخابات 
و تأمين کننده نظم و امنيت و به طور ويژه از ملت عزيز 
ايران صميمانه تشکر کردند و افزودند: از مدت ها پيش 
توطئــه تحريم انتخابات در محافل سياســت گذاری 
دشمنان طراحی و دنبال می شد و در داخل هم عده ای 
از روی غفلت و عده ای شايد از روی غرض همين خط 
را دنبال می کردند اما ملت پاســخ قاطع داد و با توجه 
به اوضاع و احوال، مشارکت خوبی در انتخابات داشت.
حضــرت آيت الله خامنه ای، جابجايی قدرت در قوه 
مجريه را اميدآفرين برشــمردند و گفتند: حضور افراد 
جديــد بــا اراده های تازه و ابتکارات نــو، برای همه به 
خصوص جوانان اميد می آفريند که اين اميدواری بسيار 

مغتنم است.
ايشــان افزودند: اين جابجايی برای صاحبان فکر و 
نظر و انديشــه نيز فرصتی اســت که با دقت و تأمل، 
خطاهای دوران گذشــته را پيــدا کنند و راه حل ارائه 

دهند.
رهبر انقاب اســامی با اشاره به تکيه بر ارزش های 
انقاب در تبليغات انتخاباتی آقای رئيسی تأکيد کردند: 
اين مســير درســت بايد ادامه يابد چرا که ملت را به 
حقوق اساســی خود می رســاند و ايران را در جايگاه 

شايسته قرار می دهد.
ايشــان در همين زمينه افزودند: ارزش های انقاب 
مفاهيم موهومی نيســت بلکه در سخنان امام بزرگوار، 
به طور روشــن و مکرر بيان شــده و بايد همين سخنان 

ماک قرار گيرد و دنبال شود.
رهبر انقاب، ورود ملت به مســائل مختلف را کليد 
اصلــی حل مشــکات خواندند و افزودنــد: پيگيری 
ارزش هــای انقاب موجب افزايش انگيزه های مردم و 
ورود آنان به ميدان می شــود که اين حضور بی بديل و 

بی جايگزين، بسيار مغتنم و کارگشا است.
حضــرت آيت الله خامنــه ای، تبديل مردم را از يک 
جمع منفعل و پراکنده به مجموعه ای متحد، پرانگيزه، 
هدفــدار و آرمانخواه، هنر اصلی انقاب و امام خواندند 
و افزودنــد: هــر عامل و عنصری که بتواند اتحاد، انگيزه 
و اميد ملت را افزون و مردم را وارد ميدان کند، مغتنم 
است که ارزش های انقاب اين ويژگی تعيين کننده را 
دارد. رهبر انقاب با اشاره به شعارهای انتخاباتی آقای 
رئيسی مبنی بر »مردمی بودن و از مردم شنيدن و در 
ميان مردم بودن«، گفتند: مردمی بودن موضوع بسيار 
مهمی است و رييس جمهور محترم و همکارانشان بايد 
تاش کنند اين شعار در واقعيت محقق شود و به معنی 
واقعــی و بــدون در نظرگرفتــن امتيازهای طبقاتی و 

گروهی، در ميان همه مردم باشند.
حضرت آيت الله خامنه ای خاطر نشــان کردند: البته 
حضور در ميان مردم نبايد موجب غافل شدن از ارتباط 
با نخبگان شــود و ارتباط و تبادل نظر با نخبگان، لازم 

و مفيد است.
رهبرانقاب با تأکيد بر اينکه دولت بايد مظهر وفاق 
ملی و نگاه ماطفت آميز به عموم مردم باشد، افزودند: 
يکی از کارهای مهمی که به مردمی بودن دولت کمک 
می کنــد، تعهد به گفتگوی صادقانه و بدون پيرايه های 
سياســی با مردم اســت. بايد با مردم صادقانه حرف زد، 
مشــکات و راه حل ها را گفت و توقعات را بيان کرد و 

کمک های لازم را نيز به مردم تقديم کرد.
توصيــه بعدی حضرت آيــت الله خامنه ای به دولت 
ســيزدهم، شناخت ظرفيت های فراوان کشور و توجه 

جدی به آنها بود.
ايشــان گفتند: اين روزها از مشکات و کمبودهای 
کشور گفته می شود که زياد هم هستند اما ظرفيت های 
کشــور در بخش های آب، نفت، معادن، بازار گســترده 
داخلــی، همســايگان و اســتعدادها و آمادگی هــای 
حيرت آور جوانان، بسيار فراتر از مشکات و فوق العاده 
هســتند. رهبر انقاب خاطر نشان کردند: بدون ترديد 
بــا ايــن ظرفيت ها می توان بر مشــکات غلبه کرد به 
شرطی که خوب شناخته و سپس با تاش خستگی ناپذير 

و شبانه روزی به کار گرفته شوند.
حضــرت آيــت الله خامنه ای يکی ديگر از جنبه های 
مردمی بودن را مبارزه بی امان با فساد و مفسد برشمردند 
و افزودند: آقای رئيســی در مســئوليت قبلی، مبارزه با 
فساد را شروع کرد و اقدامات خوبی انجام داد اما اصل 
قضيه و بسترها و زمينه های فساد در قوه مجريه است 

که بايد با آن به طور جدی مبارزه کرد.
ايشــان فرارهــای مالياتی، انحصارهــای بی دليل، 
فعاليت های ناســالم ســوداگرانه و سوء استفاده از ارز 

ترجيحی را نمونه هايی از موارد فســاد برشــمردند که 
بايد با آنها با برنامه و پيگيری، مقابله کرد.

حضرت آيت الله خامنه ای حل مشکات اقتصادی را 
نيازمند برنامه و حرکت براســاس برنامه کلی طراحی 
شــده دانســتند و گفتند: با کارهای روزمره و اقدامات 
پيش بينی نشــده نمی توان مشکات را حل کرد ضمن 
آنکه همه بدانند حل مشکات اقتصادی زمان بر است 
و مسئولان بايد همه تاش خود را به کار گيرند تا اين 

زمان هر چه ممکن است کوتاه تر شود.
ايشــان سرعت عمل در تشــکيل دولت را ضروری 
خواندند و افزودند: شــرايط کشــور اقتضا نمی کند که 
تشــکيل دولت به تأخير بيفتد بنابراين رييس جمهور 
محترم در معرفی وزرای پيشــنهادی و مجلس نيز در 

بررسی صاحيت وزيران شتاب به خرج دهند.
نکتــه پايانــی که رهبر انقاب به آن اشــاره کردند 
موضوع جنگ تبليغاتی بود. حضرت آيت الله خامنه ای 
با اشــاره به تاش دشــمنان برای تأثيرگذاری و مسلط 
شــدن بر افکارعمومی کشــورها از جمله مردم ايران از 
طريق جنگ نرم و جنگ تبليغاتی و رســانه ای گفتند: 
اگر افکار عمومی يک ملت در اختيار بيگانه قرار گيرد 
آن ملــت طبــق ميل بيگانه پيــش خواهد رفت. رهبر 
انقاب با اشــاره به وجود ضعف و کم کاری در کارهای 
رسانه ای و تبليغاتی در داخل کشور خاطر نشان کردند: 
بايد در اين مســايل قوی تر و هوشمندانه تر عمل کرد. 
در ايــن مراســم همچنين حجت الاســام رئيســی 
رئيس جمهوری اســامی ايران با تشکر از همه مردم و 
نقش آفرينان در انتخابات گفت: در انتخابات ۲۸ خرداد، 
ملت با وجود همه مشــکات معيشــتی و بهداشــتی، 
حماســه بزرگی خلق و دشــمنان را نااميد و دوستان را 
اميدوار کرد. آقای رئيسی، پيام های انتخابات ۲۸ خرداد 
را تحول خواهــی، عدالت طلبی، مبارزه با فقر، فســاد، 
تبعيض و رانت خواری، پاسداشــت ارزشــهای انقاب، 
لزوم رفع مشــکات و در يک کلمه تغيير وضع موجود 
دانســت و گفت: مشکاتی از جمله تورم 44 درصدی، 
رشــد فزاينده نقدينگی، افزايــش بدهی های دولت، 
کســری بودجه، بيکاری و مشــکل مسکن که به علت 
دشــمنی ها و همچنين برخی ناکارآمدی های داخلی 
ايجاد شــده، نيازمند اصاح اســت و مردم توقع دارند 

اعتماد آسيب ديده آنان ترميم شود.
رئيس جمهور با تأکيد بر اينکه هر جا به رهنمودهای 
رهبری بی توجهی شد دچار مشکل شديم، خاطرنشان 
کرد: به دنبال رفع تحريمها خواهيم بود اما سفره مردم 

را به اراده بيگانگان گره نمی زنيم.
آقای رئيســی گفت: »کســری بودجه، ثبات بازار 
ســرمايه، کنترل تورم، کرونــا و موضوع آب و برق« از 
جمله مســايل مهمی اســت که حل آنها فوريت دارد و 
دولت با نگاه به 1۰ مســئله فوری، يک برنامه تحولی 

کوتاه مدت تهيه کرده است.
رئيس جمهور افزود: برنامه تحولی چهار ساله دولت 
کــه بــه زودی در اختيار صاحبنظــران قرار می گيرد، 

زمينه ساز اجرای برنامه توسعه هفتم خواهد بود.
در اين مراســم وزير کشــور نيز گزارشــی از روند 
برگزاری سيزدهمين دوره انتخابات رياست جمهوری 
بيــان کــرد. آقــای رحمانی فضلــی، »قانون مداری، 
امانتــداری، بی طرفــی، امنيت کامل، رقابت ســالم، 
مشارکت حداکثری و حفظ سامت مجريان، داوطلبان 
و رأی دهندگان« به منظور افزايش شور و نشاط سياسی 
و مشــارکت مــردم را جزو اصول برگــزاری انتخابات 
برشمرد و گفت: شورای نگهبان صحت و قانونی بودن 
 انتخابــات را بــدون ابطــال حتی يــک صندوق رأی 

اعام کرد.

حضور ارتش در اقیانوس اطلس افتخار 
بزرگی برای ایران بود

ورود نيــروی دريايی ارتــش به اقيانوس اطلس و بندر 
سنت پترزبورگ روسيه به رغم تمام کارشکنی های امريکا 

در طول مسير، يک افتخار بزرگ برای ايران بود.
سرلشــکر سيديحيی صفوی، دســتيار و مشاور عالی 
فرمانده معظم کل قوا در اختتاميه جشــنواره مالک اشتر 
ســازمان حفاظت اطاعات ســپاه با تبيين آينده پژوهی 
روند های فعلی جهانی گفت: روند های فعلی نشان می دهد 
که نظم سياسی قدرت های سابق رو به افول و نزول است. 
اتحاد جماهير شوروی از هم پاشيد و شکل گيری خاورميانه 
جديد يا خاورميانه بزرگ امريکايی ها با شکست مواجه شد 
و امريکايی ها مجبور به ترک يا فرار از غرب آسيا هستند و 
آرزوی صهيونيســت ها از نيل تا فرات برای هميشــه نابود 
شــده اســت. وی با اشاره به روی کار آمدن دولت جديد به 
رياســت حجت الاســام رئيسی و با بيان ضرورت توجه به 
پتانسيل داخل کشور در اداره امور و حل مشکات اضافه 
کرد: به نظر می رسد اولويت های رئيس جمهور جديد يکی 
نگاه به داخل کشور و استفاده از پتانسيل های داخلی برای 
حل مشکات مردم و جامعه و ساماندهی اقتصاد مقاومتی 
و نگاه دوم نگاه به همســايگان و نگاه ســوم نگاه به شرق و 
قاره آسيا )هند، ژاپن اندونزی، چين و روسيه( و نگاه بعدی 
به ۵7 کشــور جهان اســام و سپس نگاه به ساير کشور ها 
همچون اروپا و قاره امريکا باشد تا بتواند موفقيت دولت را 
تضمين کند. او در بخش ديگری از ســخنان خود با اشــاره 
به رژه بزرگ دريايی روسيه در بندر سنت پترزبورگ که با 
حضور مقتدرانه ناوگــروه نيروی دريايی راهبردی ارتش 
جمهوری اســامی ايران همراه بــود، گفت: ورود نيروی 
دريايی ارتش به اقيانوس اطلس و بندر ســنت پترزبورگ 
روسيه به رغم تمام کارشکنی های امريکا در طول مسير، 
يک افتخار بزرگ برای ايران بود. دســتيار و مشــاور عالی 
فرمانده معظم کل قوا در بخش پايانی سخنان خود به ارائه 
توصيه هايی در خصوص مجموعه سپاه و حفاظت اطاعات 

سپاه پرداخت. / فارس 

اعلام آمادگی نیروهای مسلح برای کمک 
به دولت جدید

رئيس ســتاد کل نيروهای مســلح در پيامی ضمن 
تبريک تنفيذ حکم رياســت جمهوری حجت الاســام 
والمسلمين ســيدابراهيم رئيسی، آمادگی همه جانبه 
نيروهای مســلح برای همکاری با دولت ســيزدهم در 
عرصه های مختلف را اعام کرد.  سردار سرلشکر محمد 
باقــری با اشــاره به اينکــه حضور باشــکوه، پرمعنا و 
عزت آفرين ملت غيور ايران اســامی در ۲۸ خرداد ماه 
14۰۰ پــای صندوق های رأی، بار ديگر هوشــمندی، 
هوشــياری و زمان شناســی ايرانيان را به رخ جهانيان 
کشاند و برگ زرين و افتخار آميز جديدی در تاريخ اين 
ســرزمين افــزود، اظهــار کرد: ضمن اعــام آمادگی 
همه جانبــه نيروهای مســلح برای همــکاری با دولت 
سيزدهم در عرصه های مختلف، دوام توفيق و سربلندی 
آن بــرادر عزيز و دولتمردان همراه در اين مســئوليت 
خطيــر و تاريخــی، تقويت وحدت و عزت ملی، ارتقای 
ابهت نظام مقدس اســامی و مأيوس ساختن دشمن، 
تحــت عنايات خاصه حضرت وليعصر)عج( و تبعيت از 
منويــات و رهنمودهــای حکيمانه مقام معظم رهبری 
)مدظله العالی( و بهره مندی از حمايت های ملت فهيم 
 و آگاه و ســاير قــوا را از خداونــد متعــال مســألت 

می کنم ./ فارس

خبر

غامرضا مصباحی مقدم ؛  عضو مجمع تشــخيص مصلحت نظام؛ 
حکم رياست جمهوری ابراهيم رئيسی، سيزدهمين رئيس جمهوری 
ايران با حضور رهبر انقاب تنفيذ شد و دولت جديد به صورت رسمی 
بــه روی کار آمــد. اکنون مــردم با توجه به وعده هــای انتخاباتی و 
همين طور ايراد ســخنان در مراســم تنفيذ حکم رياست جمهوری، 
انتظاراتی از ايشــان دارند که ابتدايی ترين شــکل آن، اصاح وضع 

موجود است.
ايشان در زمان تبليغات انتخاباتی و در روز تنفيذ حکم، به حمايت 
اساسی و اصولی از توليد و بلکه حتی جهش توليد، کاهش نرخ تورم، 
رفع مشــکات معيشــتی مردم، حل مسائلی از جمله مشکات آب و 
بــرق و بيمــاری کرونا و هر آنچه اکنون با آن مواجهيم، پرداختند. لذا 
اينها مطالبات اوليه مردم از ايشان است و حل اين مسائل از اولين هايی 
خواهد بود که بايد در عملکرد ايشان به شکل ملموس نمود پيدا کند. 
به بيان دقيق تر؛ آقای رئيسی روز گذشته اعام کرد که به دنبال حل 

مسأله تورم و توازن در بودجه است و همين طور ثبات در بازار سرمايه 
و بورس، کنترل گرانی و کرونا را از مســائل فوری و ضروری عنوان 
کرد که دولت با آن مواجه اســت. در همين حال، رفع مشــکاتی که 
برای مردم ديگر قابل تحمل نيســت - مانند مســأله خاموشــی ها و 
موضوع تأمين و توزيع آب در همه کشــور بويژه مناطق کم آب- را 
نشــانه گرفت که اکنون اين موضوع نيز به مطالبات مردم از ايشــان 
تبديل شــده اســت.با توجه به اين اظهارات و همين طور تأکيد ويژه 
رهبر معظم انقاب بر لزوم تنظيم نقشه راه و حرکت بر مبنای برنامه 
و به دور از روزمرگی، تشکيل سريع دولت و آغاز به کار آن و جبران 
کاستی ها، انتظار می رود که دولت سيزدهم يک برنامه مشخص برای 
بهبود وضع موجود داشته باشد. در عين حال هرچه سريعتر اعضای 
کابينه خود را مشــخص کند و مجلس شــورای اســامی نيز به افراد 
دارای صاحيت رأی موافق بدهد. اين افراد که با ايشان همراه می شوند 
بايد دارای تفکر مســتقلی باشــند و اقتصاد مقاومتی را همان طور که 

در رهنمودهای رهبر معظم انقاب در گام دوم و سخنرانی روز گذشته 
ايشــان عنوان شــد، تعقيب کنند.دولت ســيزدهم برای 6 ماه دوم 
ســال جاری بايد دستاوردهايی در بخش بهبود معيشت مردم داشته 
باشــد تا بتواند اميد را در کشــور احيا کند. اما در عين حال اقدامات 
ميان مدت و بلند مدت ديگر را نيز دنبال کند. در کوتاه مدت و برای 
بهبود معيشــت، ضروری اســت که بودجه غيرمتوازن را تا آنجا که 
امــکان دارد، اصــاح کنند. بايد دولت هزينه هــا را کم و درآمدها را 
افزايــش دهد. اگر کســری بودجه کاهش يابــد، نرخ تورم نيز کمتر 
خواهــد شــد و ثبــات و آرامش تا اندازه ای بــه بازار و به زندگی مردم 
بازخواهــد گشــت. اما در ميان مــدت و بلند مدت نيز بايد اين دولت 
دســتاوردهايی داشــته باشد که برای رسيدن به آنها لازم است از هم 
اکنون برنامه ريزی و اقدام کند، مانند ساخت حدود 1۰ هزار مگاوات 
نيــروگاه در حداقــل زمان ممکن بــرای مديريت نياز مصرف برق در 
ســال های آتی که با برنامه ريزی صحيح و منســجم قابل اجراســت. 

همچنين کارهای جدی تری مانند مديريت انرژی و کاهش صحيح 
شدت مصرف انرژی در کشور بايد انجام شود که ممکن است در کوتاه 
مدت چندان نتايجی نداشته باشد اما در بلند مدت دستاورد مهمی 
برای اين دولت و همچنين رهايی کشور از وضع موجود خواهد بود.
از اين رو، دولت سيزدهم هرچه سريعتر بايد کار خود را آغاز کند 
و برنامه و عملکرد آن هر اندازه بيشــتر با نيازهای کشــور همخوانی 
داشته باشد، سطح اميدواری در جامعه بالاتر خواهد رفت و به موفقيت 

نزديک تر خواهد شد.

انتظارات اقتصادی از دولت سیزدهم
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سخنگوی منتخبین شورای ششم تهران از برگزاری انتخابات هیئت رئیسه شورای ششم و انتخاب »مهدی چمران« به عنوان 
رئیس و »پرویز ســروری« به عنوان نایب رئیس شورا خبر داد.  مهدی اقراریان سخنگوی منتخبین شورای ششم تهران   با 
اشاره جلســه 13 مرداد منتخبین شورای ششم تهران، اظهار داشت: در این جلسه که با دستور کار انتخاب اعضای هیئت 
رئیسه شورای ششم شهر تهران برگزار شد، مهدی چمران به اتفاق آرا و 21 رای  به عنوان رئیس شورای شهر ششم انتخاب 
شد. وی افزود: همچنین پرویز سروری نیز به اتفاق آرا به عنوان نایب رئیس شورا از سوی منتخبین انتخاب شد. 
سخنگوی منتخبین شورای ششم ادامه داد: در ادامه برگزاری انتخابات هیئت رئیسه سوده نجفی و جعفر بندی 

شربیانی به عنوان دبیران هیئت رئیسه معرفی شدند. /فارس 

»چمران«رئیس
و»سروری«نایب

رئیسشورایشهر
ششمتهرانشدند

هفته نامه اقتصادی ایران

ادامه از صفحه اول
امــام خمينی)رضوان الله تعالی عليه( با رهبری انقاب 
اســامی در قلّة اين مبــارزه و با بنيان گذاردن جمهوری 
اسامی موهبت مردم سالاری دينی را برای ملتّ ايران به 
ارمغان آورد و جانشــين صالح او حضرت آيت الله العظمی 
خامنــه ای آن را تثبيــت  و بالنــده کرد و در نتيجه  انقاب 
اسامی به الگويی الهام بخش برای جهان اسام و آزادی 

خواهان تبديل شد.
اينــک بــه پاس ايثار شــهدا و جانبازان  و پايمردی ها و 
پشــتيبانی های ملتّ شــريف و صبور ايران در برابر همة 
دشمنی های استکبار جهانی و نظام سلطه؛ کشور در مواجه 
با تنگناها، نامايمات و مصائب معيشتی فرارو در هنگامه 
يک تحول اساسی و افق گشايی  در نظام حکمرانی خويش 
قرار دارد؛ اين تحول اساســی مبتنی بر مکتب امام همراه 
با رفع ناکارآمدی، مبارزۀ جدی با فساد و عوامل نفوذی و 
همچنين مقاومت در برابر فشارها  و تحريم های ناجوانمرانة 
دشــمنان خارجی اســت؛ اکنون و در آغاز گام دوم انقاب 
اسامی  علی رغم همة کارشکنی ها و توطئه های خارجی 
و شيطنت مغرضان داخلی برای دلسرد کردن مردم  نتايج 
انتخابات سال های 139۸ و 14۰۰ نشان داد که مردم بار 
ديگر برای حل مسائل کشور  و عبور از بحران ها  به صراط 
مســتقيم »جريان انقاب اســامی« اعتماد دارند؛ لذا به 
پشــتوانة وجود يک قوۀ قضايية ضدفســاد اســتقرار يک 
مجلس انقابی و آغاز به کار يک دولت مردمی، موسم آن 
اســت تا با ســرلوحه قراردادن روحية انقابی جهت گيری 
انقابی و فرهنگ مديريت جهادی و با تمسک به ارزش ها 
و اصول ناب مکتب امام و به منظور قوی ســاختن ايران و 
اثبات کارآمدی دين در ادارۀ جامعه  طرحی نو در اندازيم؛ 
در بيست و هشتم خرداد پيام تحول خواهی مردم از طريق 
صندوق های رأی به نظام و دنيا  مخابره گرديد و با حضور 
پر معنای مردم در انتخابات  فصلی نوين در تاريخ انقاب 
اسامی آغاز شد، فصلی برای جبران کوتاهی ها، غفلت ها 
و کاستی ها. فصلی برای احياء ارزش ها و آرمان های اصيل 
انقاب اسامی  و حرکت در مسير بيانية گام دوم انقاب 
برای طی کردن مسير خودسازی  جامعه پردازی  و تمدّن 

سازی نوين اسامی.
اين يک واقعيت روشــن اســت که ما  وارد دورۀ جديد 
مديريتی در کشور شده ايم؛ مردم  با انتخاب های خود در 
انتخابات مجلس  و رياســت جمهوری اين فرصت را به ما 
داده اند تا با حل مشــکات مردم خصوصاً قشــر ضعيف و 
متوســط  نشــان دهيم که  مديريت جهادی راه حل همة 
مشکات مادی و معنوی جامعه است؛  بخواهيم يا نخواهيم 
در دورۀ جديد مديريتی کشــور  بار به ســرانجام رساندن 
اين خواسته به حق مردم بدوش ما مسئولان است؛ امروز 
نگاه همة شــهدايی که خونشــان را در راه انقاب و برای 
امنيت و رفاه مردم  داده اند به ما اســت؛  نمی توانيم روز را 
به شب برسانيم بدون اين که اجازه داشته باشيم لحظه ای 
برای مردم تاش نکرده باشيم و حق نداريم شب را بدون 
دغدغة مردم سر بر بالين بگذاريم؛  برای موفقيت در رسيدن 
بــه اين هدف دورۀ جديد مديريتی کشــور را بايد تبديل 
کنيم به دوره کارآمدی و پاسخگويی؛ در دوره »کارآمدی 
و پاسخگويی« وظيفه داريم اوّل تمرکز بر کارآمدی را اصل 
قرار دهيم و بدون بهانه تراشی در تصميم و اجرا  به سمت 
ايجــاد يــک »زندگــی خــوب« بــرای همه  بــا اولويت 
توانمندسازی محرومان حرکت کنيم. در قدم دوم بايد با 
پاســخگويی به مردم  اشــکالات مان را  برطرف کنيم تا 
بتوانيم  بر چالش های موجود  غلبه کنيم و نسبت به حل 

مشکات مردم  اقدام عملی انجام دهيم.
در دوره »کارآمدی و پاسخگويی« همة ما مکلفّ هستيم 
کــه ثبــات اقتصادی و اميد و نشــاط را در جامعه افزايش 
دهيم و روشــن اســت که بار اصلی اين مسئوليت برعهده 
دولــت محتــرم خواهد بود؛ زيرا اکثر ظرفيت های اجرايی 
کشور در اختيار قوۀ مجريه است؛  امّا همدلی و هم افزايی 
دو قوّۀ ديگر در تکميل اين فعاليت نقشــی کليدی دارد؛ 
در همين راســتا مجلس با تأکيد بر اســتقال قوا و رعايت 
همة ضوابط قانونی »پيمان همکاری با دولت« را  بر اساس 
منافــع ملّــی و مطالبات مردم  اعام می نمايد.  مجلس يار 
و همراه دولت در مســير پيشــرفت کشــور  و البته ناظری 

فعّال و دلسوز در تحقّق تعهدات دولت است.
در دوره »کارآمــدی و پاســخگويی« حاشــيه روی 
حاشيه سازی و فاصله گرفتن از دغدغه های مردم گناهی 
نابخشــودنی اســت و مردم هرگز اين موضوع را از ما قبول 
نخواهند کرد؛ بنابراين همة ما در همة ارکان نظام وظيفه 
داريــم مراقــب باشــيم در دام هــای خودســاخته يــا 
دشمن ســاخته ای که باعث می شود دغدغه های مردم به 
حاشيه بروند نيفتيم، و با هر حاشيه سازی و حاشيه روی 
مقابله کنيم؛ در دوره »کارآمدی و پاســخگويی« نه تنها 
فســاد بلکه هرگونه منفعت طلبی سياسی يا قبيله گرايی 

گناهی نا بخشودنی است؛
کارآمدی وقتی ممکن اســت کــه مطابق برنامه عمل 
کنيم؛ همانطور که رهبر حکيم انقاب در مراســم تنفيذ 
فرمودند: »هر حرکت  و اقدام اقتصادی بايد متّکی بر برنامه 
کلّی تنظيم شــده برای کشور باشد«. اين فرمايش ايشان 
يک اصل مهّم و دستوری به ما است. در همين جهت دولت 
و نمايندگان مردم در مجلس شورای اسامی خود را موظّف 
می دانند که تمامی ظرفيت های کارشناســی خود را برای 
تنظيم و تدوين يک برنامة کوتاه مدّت و برنامه پنج ســاله 

هفتم کشــور برای عبور از بحران و چالش های موجود به 
کار گيرنــد. اين امر ميسّــر نيســت جز بــا همکاری وزرا، 
کارشناسان زبده دولتی و کميسيون های تخصصی مجلس 
و همچنين با اســتفاده از نظرات نخبگان دانشــگاهی و 

انديشکده ها و مراکز مطالعات مردمی.
خانم ها و آقايان  ميهمانان گرامی  و مردم عزيز ايران؛

ما به خوبی بر مشــکات و چالش های پيش روی دوره 
جديد واقف هســتيم. ما می دانيم ناکارآمدی های اشــباع 
شده تا چه ميزان  به اعتماد مردم لطمه زده است و می دانيم 
بار مشــکات اقتصادی و معيشــتی چقدر بر شــانه مردم 
خصوصاً  قشر متوسط  و ضعيف سنگينی می کند. همچنين 
می دانيم تهديدها و تحريم های دشــمن شــرايط را برای 
اداره کشــور ســخت کرده است، امّا در کنار اين چالش ها، 
ظرفيت هــای خــدادادی، مردمی، اقتصادی و بين المللی 
قابــل توجهــی نيز وجود دارد که در صــورت بکارگيری 
مديريــت جهــادی که مديريتی عقانی مبتنی بر تاش و 
روحيه انقابی و اعتقاد به رزق لايحتسب الهی است، می 
توان بر اين چالش ها غلبه کرد. ما مطمئن هستيم با خدا 
باوری و مردم باوری که منجر به اعتماد به سنّت های الهی 
و مردمی کردن امور می شــود، می توان از دل تهديدهای 
موجود فرصت های بزرگی را برای ايجاد يک زندگی خوب 
برای مردم ايجاد کرد و از اين طريق افق رسيدن به اهداف 

گام دوم انقاب نيز روشن تر خواهد شد./

مجلس پس از ارائه لیست وزرای پیشنهادی، 
سه شیفته کابینه را بررسی می کند

رئيس مجلس شــورای اســامی گفت: اگر در ابتدای 
هفته آينده ليســت وزرای پيشــنهادی به مجلس معرفی 
شــود، مجلس به صورت پيوســته و ســه شيفت تا روز ۲6 

مردادماه ليست وزرا را بررسی  می کند.
 به گزارش   خانه ملت،دکتر محمدباقر قاليباف در پايان 
نشســت علنی 14 مردادماه مجلس شــورای اسامی بار 
ديگــر ضمن تقدير و تشــکر از تمــام ميهمانان خارجی، 
مقامات کشــورهای دوست، مدعوين و مقامات کشوری و 
لشــگری، بــرای رئيس جمهوری اســامی ايران آرزوی 
موفقيت کرد. وی با اشاره به سخنان رئيس جمهور درباره 
تقديم ليست کابينه خود طی هفته آينده به مجلس، اظهار 
کرد: رئيس جمهور براســاس ماده ۲۰۲ آئين نامه داخلی 
مجلــس ۲ هفته فرصــت دارد تا کابينه خود را به مجلس 
معرفــی کنــد اما با توجه به تاکيدات رهبر معظم انقاب و 
در جلو انداختن معرفی اعضای کابينه طبق هماهنگی ها 
قرار شد، تا ابتدای هفته آينده ليست اعضای کابينه دولت 

سيزدهم به مجلس معرفی شود.
رئيس مجلس شــورای اســامی تاکيد کرد: ما هم در 
مجلس مصمم هســتيم تا ليســت وزرای پيشنهادی را در 
کميســيون های تخصصی به صورت منسجم و پيوسته و 
در صحن علنی مجلس به صورت ۲ و 3 شــيفته بررســی 
کنيم. اگر در ابتدای هفته آينده ليســت کابينه به مجلس 
معرفی شود اميدواريم بتوانيم تا سه شنبه ۲6 مردادماه با 
توجه به شرايط و در حداقل زمان، مطابق آئين نامه برنامه 
وزرای پيشنهادی را بررسی کنيم. وی همچنين در پايان 
از تمام دست اندرکارانی که برای برگزاری سيزدهم مراسم 
تحليف رياست جمهوری لطف و زحمت کشيده اند، تقدير 

و تشکر کرد./

قوه قضائیه با تمام توان برای مبارزه با فساد به 
دولت کمک می کند

رئيس قوه قضائيه گفت: قوه قضائيه برای کمک به دولت 
و گســترش عــدل و عدالــت و حمايــت از حقوق مردم و 
آزادی های مشــروع و مبارزه با فساد، آمادگی لازم را دارد 
و با تمام توان کمک خواهد کرد؛ در مبارزه بی امان با فساد 

در ساحت های مختلف جدی تر از هميشه خواهيم بود.
 به گزارش خانه ملت، غامحسين محسنی اژه ای رئيس 
قوه قضائيه در مراســم تحليف ســيزدهمين دوره رياست 
جمهوری که  14 مردادماه در صحن علنی مجلس شورای 
اسامی برگزار شد ضمن خيرمقدم به ميهمانان داخلی و 
خارجی، گفت: به پاس شکرانه همه نعمت های الهی درود 
می فرستم به روح بنيانگذار جمهوری اسامی ايران، امام 
خمينی )ره( و شهدای گرانقدر و شهيد بزرگوار و والا مقام 
سپهبد حاج قاسم سليمانی و ابومهدی المهندس و برای 
همه جانبازان و آزادگان و خانواده معظم آنها ســامت و 
برای همه مريضان شفای عاجل از خداوند متعال مسئلت 
می نمايم. در روزهای پايانی پرخير و برکت ماه ذی الحجه 
قــرار داريــم، از خداوند ســبحان می خواهم که همه ما را 
مشــمول تفضات و برکات اين ماه عزيز و آنچه را که در 
روزهای گذشــته و روزهای آينده در پيش داريم، شــامل 
حال ما قرار دهد؛ آنچه برای خوبان در  شــب و روز عرفه، 
عيد قربان و عيد غدير برای همه اوليا و اوصيا مقدر داشتند، 

برای ملت عزيز ايران و همه حضار عنايت فرمايند.
 از مردم متدين، بصير و زمان شــناس کشــور که با همه 
تــاش دشــمنان و بدخواهــان در ۲۸ خرداد 14۰۰ پای 
صندوق های رأی حاضر شدند و يک بار ديگر برگ زرينی 
را بر افتخارات ملت مسلمان و متدين و انقابی افزودند و 
فردی که شايسته مورد نظر آنها بود را برای 4 سال انتخاب 

کردند؛ به همين جهت از مردم عزيز تشکر می کنم.
از دســت اندرکاران و  اژه ای همچنيــن  محســنی 
برگزارکنندگان انتخابات که شــرايطی امن برای برگزاری 

انتخابات و صيانت از آرای مردم را فراهم کردند، تشــکر 
کرد و گفت: از همه کســانی که در طول دوران رياســت 
جمهوری خود خدمت صادقانه به نظام و مردم داشــته اند 
نيز تشکر می کنم. مردم با انتخاب خود قدرت و مسئوليت 
بزرگی را به دوش رئيس جمهور می گذارند؛ رئيس جمهور 
طبق قانون اساســی عالی ترين مقام رســمی کشور پس از 
مقام معظم رهبری است و مسئوليت اجرای قانون اساسی 
و رياست قوه مجريه به جز در اموری که به رهبری مربوط 

می شود را برعهده دارد.
 اين قدرت قانون و مسئوليت امانتی است که به رئيس 
جمهور سپرده شده و رئيس جمهور امروز در پيشگاه قرآن 
کريم و در خانه ملت، مجلس شــورای اســامی با حضور 
رئيــس قــوه قضائيه و اعضای شــورای محترم نگهبان به 
خداوند قادر و متعال سوگند ياد می کند که پاسدار مذهب 
رســمی و نظام جمهوری اســامی ايران و قانون اساسی 
کشــور باشــد و ســوگند ياد می کند که از همه استعداد و 
صاحيت خود برای انجام مســئوليت استفاده کند و خود 

را وقف خدمت به مردم و اعتای کشور نمايد.
 اميــدوارم بــه فضل پروردگار و به حول قوه الهی رئيس 
جمهور محترم با کمک ســاير قوا و کمک نخبگان و مردم 
در ايــن مســئوليت خطيــر بيش از پيش موفق باشــد و 
همان گونه که در روز تنفيذ مطرح کردند، هر چه سريعتر 
در رفع مشکات مردم، ايجاد اشتغال، کنترل بازار، کاهش 
نــرخ تــورم، کاهش گرانی سرســام آور و حمايت از توليد 

داخلی و سرمايه گذاری اقدامات عاجل را داشته باشند.
همچنين در از بين بردن زمينه فساد، رانت، تبعيض و 
اصاح ســاختارهای پيچيده اداری، اقدامات لازم به عمل 
آيد و اميدوارم رئيس جمهور نسبت به اجرای همه اصول 
قانون اساســی مخصوصاً بندهای 16گانه اصل سوم قانون 
اساســی و اصولی که حقوق آحاد جامعه را تأمين می کند 
اهتمام لازم را داشته باشد. اعام می کنم قوه قضائيه برای 
کمک به دولت و گسترش عدل و عدالت و حمايت از حقوق 
مردم و آزادی های مشروع و مبارزه با فساد، آمادگی لازم 
را دارد و با تمام توان کمک خواهد کرد؛ در مبارزه بی امان 
با فساد در ساحت های مختلف جدی تر از هميشه خواهيم 
بود. در پايان توفيق همگان را از ايزد منان خواستارم و از 
خدای عليم و قدير مســئلت دارم که رهبر معظم انقاب 
اسامی طول عمر بابرکت عنايت فرمايد و سايه معظم له 

را تا ظهور حضرت وليعصر )عج( مستدام بدارد.

دولت سیزدهم عدالت گستر، 
فسادستیز و برنامه محور است

رئيس جمهوربا بيان اينکه دولت سيزدهم به اصل تعامل 
با همه کشورهای دنيا پايبند است، گفت:دولت سيزدهم، 
عدالت گســتر، فسادستيز، تبعيض گريز، برنامه محور، علم 

خواه و انديشه پيشه خواهد بود.
 به گزارش  خانه ملت، حجةالاســام والمسلمين سيد 
ابراهيم رئيســی در نشســت علنی 14 مردادماه مجلس 
شورای اسامی بعد از قرائت سوگندنامه خود، با سام به 
پيشگاه منجی موعود عالم بشريت حضرت ولی عصر )عج( 
و درود بر روح پر فتوح بنيانگذار انقاب اسامی امام خمينی 
)ره(، گفت: ضمن سام و درود بر روح شهدای شکوهمند 
اسام و انقاب اسامی به ويژه شهيد سرافراز حاج قاسم 
سليمانی، آرزوی سامتی و طول عمر برای رهبری فرزانه 
انقاب اســامی امام خامنه ای »مدظله العالی« از درگاه 

خداوند مسئلت داريم.
رئيــس جمهور ادامه داد: همچنين بر ملت عزيز ايران، 
ميهمانان ارجمند، خانواده مکرم و معزز شهيدان، رؤسای 
جمهور، معاونان رئيس جمهور، نخســت وزيران گرامی، 
وزرای امور خارجه، نمايندگان ويژه کشــورها و ســازمان 
های بين المللی، ســفرای محترم، رؤســای محترم گروه 
های جهادی، نمايندگان مردم در مجلس شورای اسامی، 
مقامات محترم لشــگری کشــوری، اعضای معزز شورای 
نگهبان و همه مسئولان عاليرتبه و مقامات معزز سام می 
فرستيم. رئيس قوه مجريه با تاکيد بر اينکه طلوع انقاب 
اسامی در ايران فصل نوينی از آزادی، مشارکت سياسی 
و مردم سالاری را در تاريخ کشورمان به ثبت رساند، تصريح 
کرد: قانون اساسی جمهوری اسامی ايران به عنوان ميثاق 
ملی در اصل ششــم، همه نهادهای حاکميتی را محصول 

اراده و رأی مردم دانسته است.
 اينــک در چهاردهــم مرداد 14۰۰ بار ديگر اراده ملت 
تجلــی پيــدا کرد تا اين خدمتگــزار به آرمان های والايی 

ســوگند وفاداری ياد کند که 4۰ ســال پيش توسط امام 
بزرگوار به ثمر نشســت، مردم برای پيمودن مسير نورانی 

انقاب عزمی راسخ دارند.
اراده مردم قرار گرفتن کشور در مسير عدالت، پيشرفت، 
آزادی و عزت اســت. سرنوشــت ايران بزرگ به همت امت 
تاريخ ســاز و به رهبری امام عظيم الشــان متحول شــد و 
مردم به واســطه انقاب اســامی زنجير اسارت زورگويان 
را از دســت و پای خود باز کرد و بر سرنوشــت خود حاکم 
شد.  مردم در برابر غرب ايستادند تا ثابت کنند مردمسالاری 
دينی، دين و دنيا و سنت و پيشرفت را در کنار هم دارد.

 ايران تاريخ ســاز در حالی وارد قرن جديد می شــود که 
بيش از 4۰ سال است که مردمسالاری دينی داشته، عنوان 
کرد: اکنون با گذشت اين سال ها در آغاز گام دوم انقاب 
قرار گرفته ايم. وی با تأکيد بر اينکه دولت جديد امروز در 
نقطه ای ايســتاده که تمدنی جهانی، آن را ســاخته، اظهار 
کــرد: فرهنگی که قرن ها پيشــرو بوده و با يکتاپرســتی 
توانسته است الگو ارائه کند و تمدن ايران با پذيرش اسام 
توانســته پيشرفت را گسترش داده و آن را بازآفرينی کند 
تا ســرآمد جهان شــود. او با بيان اينکه ملت ايران بر فراز 
قله ای ايستاده که از انتخابات تاريخ ساز خود خشنود است، 
ابراز داشــت: امروز ايران در چشــم انداز پيش روی کشور 

خود قرار دارد و اين ايران قرن پانزدهم است.
 در طليعه قرن جديد مفتخرم که به واســطه رأی ملت 
قهرمــان ايــران، به نگهبانی از اين ميراث موظف شــده و 
خداوند نعمت خود را نصيب من کرد تا فرصت خدمت به 

مردم به بنده عطا شود.
 ملت ايران در حالی جلوه ای از مردمســالاری دينی را 
نشان دادند که در اوج تحريم های ظالمانه قرار داشته و با 
شــيوع گســترده کرونا روبرو بودند لذا بايد گفت که اين 
انتخابات، نقطه آغاز مشارکت مردم بوده و نقطه پايان آن 
نيســت.  دولت مردمی، خواســته مردم را محقق می کند و 
پيــام اين انتخابــات، تحول خواهی و عدالت طلبی بود که 
مردم استقال طلبی و مقابله با زياده خواهی مستکبران را 
در آن خواســته اند؛ دولت ســيزدهم نيز به اصل تعامل با 

همه کشورهای دنيا پايبند است.
 دولت سيزدهم، عدالت گستر، فسادستيز، تبعيض گريز، 
برنامه محور، علم خواه و انديشه پيشــه خواهد بود. وی با 
بيان اينکه مردم ايران نيز می خواهند ما مدافع انسان های 
عالم باشيم و به ظلم در هيچ کجا راضی نمی شوند، اظهار 
کرد: ما مدافع حقوق بشــر و انســانيت هستيم و تجاوز به 
حقــوق مظلومان را برنمی تابيــم؛ ظلم چه در قلب اروپا، 
آمريکا، آفريقا، يمن، سوريه و فلسطين صورت گيرد، ما با 
آن مخالف هســتيم. مردم و جوانان عزيز اين مرز و بوم از 
ما انتظار دارند که صدای رسای مستضعفان و ولی نعمتانمان 
باشــيم، مردم می خواهند آزادی اجتماعی و فرهنگی آنها 
مجدانه پيگيری شــود و بــه معنای حقيقی کلمه انقاب 
اســامی محقق شــود و همه ويژگی ها و خصايص انقاب 
در ساختارها، فرآيندها و باورهای دولتمردان مشاهده پذير 
باشــد. مردم می خواهند با وجود همه تنگناها، ســفره آنها 
بهبود بخشــيده شــود و نشاط و شور اجتماعی در جامعه 
گســترش يابد. دولت برخاســته از اراده مردم برای تأمين 
منافع مردم و اجرای عدالت خواهد ايستاد و در اين مسير 
خســتگی ناپذير پيش خواهد رفت.  اينجانب امروز خادم 
همه جمهور و خدمتگزار بيش از ۸۰ ميليون نفر جمعيت 
اســت، مردم ايران همان هايی هســتند  که بارها وفاداری 
خــود را به انقاب در عرصه هــای مختلف اثبات کردند و 

امروز نوبت ما است که ادای امانت کنيم.
در دولت مردمی جناح های سیاسی، 

دسته بندی های قومی، مذهبی و گروهی رنگ 
می بازند

رئيس دولت ســيزدهم با تأکيد بر اينکه دولت مردمی، 
دولت وفاق ملی اســت، گفت: در دولت مردمی جناح های 
سياســی، دســته بندی های قومی، مذهبی و گروهی رنگ 
می بازند و همه مردم دســت در دســت يکديگر برای تحقق 
ايران قوی ذيل پرچم جمهوری اســامی ايران همپيمان 
می شوند. امروز از همه نخبگان، اقوام و اقشار مختلف مردم، 
مذاهب، گروه ها و جريان های سياسی، حوزه، دانشگاه، پير، 
جــوان، زن و مــردم می خواهم کــه دولت مردمی را با همه 

وجود، دولت خود دانسته و ياری کنند.
بياييد برای اعتای اسام عزيز، عزت آيندگان و سربلندی 
ايران عزيز در جهان دســت در دســت يکديگر با وحدت و 
انسجام ملی به پاخيزيم و آرمان ايران عزيز را تحقق بخشيم. 

وعده های دولت مردمی، وعده های صادق است؛ ما خود را 
متعهد به آرمان های انقاب اسامی می دانيم، ايجاد شفافيت 
حداکثــری در اقتصاد، خشــکاندن ريشــه های فســاد و 
رانت خواری، مقاوم ســازی اقتصاد در مقابل تکانه ها، مهار 
تورم و گرانی، تقويت ارزش پول ملی، بازگرداندن ثبات به 
اقتصاد کشور، حمايت از توليد ملی، تاش برای خودکفايی 
در تأميــن نيازهــای اساســی مردم، پيشــرفت فناورانه و 
دانش بنيــان، مديريت بهينه معادن و منابع آب، نفت و گاز 
کشور و توجه به تغييرات اقليمی و صيانت از محيط زيست، 
همــه را بــا قدرت دنبال خواهيم کرد. رئيس جمهور با بيان 
اينکه به فضل پروردگار اميدوار هســتيم تا ايرانی قوی تر از 
گذشته را در دسترس ببينيم، گفت: دولت مردمی، دل در 
گرو منافع مردم دارد و اهتمام اصلی آن، بسيج توانمندی های 
نهفته جوانان اســت تا آنها را به ميدان کار و تاش ســازنده 
بياوريــم. لازمــه تحــول، نقدپذيری و تکريــم نخبگان و 
صاحبنظران است. از مردم عزيز و نمايندگان ملت می خواهيم 
بــه عنوان مصلحان دولت عمل نمايند و خدمتگزاران خود 

را از پيشنهادات و انتقادات بهره مند سازند.
مــا به حضــور مردم در صحنه، همدلی و همکاری قوای 
سه گانه، نهادهای انقاب اسامی و نيروهای مسلح سرافراز 
نياز داريم و با توجه به شرايط ويژه کنونی، دولت، مجلس و 
قوه قضائيه بايد بيش از پيش با يکديگر تعامل داشته و در 

مسير خدمت به مردم از هيچ فرصتی دريغ ننمايند.

 قدرت جمهوری اسلامی ایران در منطقه
 امنیت ساز است

 معتقدم ايران قوی فراتر از تدبير و تاش خستگی ناپذير 
همه قوا و نهادها، نيازمند همکاری ملی و خرد جمعی است 
که تجلی آن در تعامل دولت با ساير قوا و همچنين تعامل 

وسيع با نخبگان و فرهيختگان خواهد بود.

ظرفیت های منطقه ای ایران حامی صلح و ثبات 
برای کشورهاست

در اين جلسه تاريخی عاقمندم در پيشگاه نمايندگان 
انقابی ملت و در حضور ميهمانان گرانقدر خارجی، اشاره 
ای به رويکرد سياست خارجی دولت مردمی داشته باشم. 
در دولت مردمی همه مولفه های قدرت ملی تقويت خواهد 
شــد و از همه ابزارهای قدرت ملی از جمله ديپلماســی و 
تعامل هوشــمند با جهان اســتفاده می کنيم تا منافع و 
مصالــح جمهــوری اســامی ايران تامين شــود.  قدرت 
جمهوری اســامی ايران در منطقه امنيت ســاز اســت، 
ظرفيــت های منطقه ای ايــران حامی صلح و ثبات برای 
کشورهاست و صرفاً برای مقابله با تهديدهای قدرت های 

سلطه گر و ظالم به کار گرفته خواهد شد.

دست دوستی و برادری به سوی همه کشورهای 
منطقه دراز می کنم

 بحران های منطقه ای بايد از طريق گفت وگوهای واقعی 
درون منطقه ای و براساس تامين حقوق ملت ها حل و فصل 
شود. دخالت بيگانگان در منطقه هيچ مشکلی را حل نمی 

کند، بلکه خود مشکل است.
رئيس قوه اجرايی کشــور اضافه کرد: من دست دوستی 
و بــرادری به ســوی همه کشــورهای منطقه به خصوص 
همسايگان دراز می کنم و دست آنها را به گرمی می فشارم.

او برنامه هســته ای جمهوری اســامی ايران کاما صلح 
آميز است، گفت: نظام جمهوری اسامی ايران ساح اتمی 
را شرعاً به فتوای رهبر معظم انقاب برخود حرام می داند 
و اين ســاح هيچ جايگاهی در استراتژی دفاعی جمهوری 
اسامی ايران ندارد.  سياست فشار و تحريم موجب انصراف 
ملت ايران از پيگيری حقوق قانونی خود از جمله حق توسعه 
نخواهد شد. تحريم ها عليه ملت ايران بايد لغو گردد و از هر 
طرح ديپلماتيک که اين هدف را محقق کند حمايت خواهيم 
کرد.  ايران، کشورها و ملت های همسايه را خويشاوند خود 
می داند و مهمترين و اصلی ترين مزيت سياســت خارجی 
خود را ارتقای روابط با کشورهای همسايه دانسته و خواهان 

عزت و اعتای آنهاست.
ديپلماســی بايد ارتباط ملت های منطقه را بيشــتر و 
اشــتراکات آنها را در حوزه اقتصاد، فرهنگ، علم و فناوری 
تقويت نمايد. جهان در حال دگرگونی بوده و تامين منافع 
ملــت ها بــه درک جهان جديد و تعامل راهبردی با قدرت 
های نوظهور است و سياست خارجی موفق، سياست خارجی 
متوازن خواهد بود. از همه ميهمانان حاضر به ويژه خانواده 
معظم شهدا، مسئولان کشوری و لشگری و ميهمانان خارجی 
که در اين مراســم تشريف فرما شدند، صميمانه تشکر می 
کنم، لازم اســت از زحمات رياست محترم مجلس شورای 
اسامی، برادر مجاهدم آقای دکتر قاليباف و همه نمايندگان 
انقابی مجلس صميمانه تقدير و تشکر کنم که در اين مراسم 
تاريخی ميزبان ميهمانان عاليقدر بودند. برنامه تحول دولت 
در گــرو همــکاری همه بخش ها به ويژه نمايندگان محترم 
مجلس است، از خداوند متعال می خواهم که به اينجانب و 
دولت جديد فرصت خدمتگذاری موثر به ملت شريف ايران 
را عنايت فرمايد تا بتوانيم با تکيه بر امدادهای الهی و دعای 
خيــر حضرت وليعصر )عــج( و در پرتو رهنمودهای رهبر 
معظم انقاب آينده ای روشــن برای ايران عزيز و مردمان 
خوب اين سرزمين رقم بزنيم. وی در پايان از معرفی اعضای 
کابينه  خود در راستای اجرای منويات رهبر معظم انقاب 

در هفته آينده خبر داد./



رونمایی از نمونه اولیه کراس اوور ایرانی در شهریورماه         

 اجحاف به حقوق مصرف کنندگان خط قرمز ایران خودرو 
مديرعامــل گــروه صنعتــی ايران 
خــودرو با تاکيد بــر افزايش بهره وری 
دارايی ها، توليد صادرات محور و عرضه 
محصولات جديد گفت: برای امســال 
هشــت پروژه توسعه ای جديد تصويب 
کــرده ايــم که آينده ايــران خودرو را 

تضمين خواهد کرد.
 ايکوپرس- فرشاد مقيمی در مجمع 
عمومی عادی ســالانه ايــران خودرو، 
ضمــن تشــريح عملکرد ســال مالی 
1399، برنامه های تدوين شده امسال 
در حوزه های مختلف، توسعه محصول، 
توليد، فروش و سودآوری را تبيين کرد. 
وی سال 14۰۰ را سال اتفاقات خوب 
برای ايران خودرو توصيف کرد و با اشاره 
به رويکردهای دولت سيزدهم در زمينه 
خودرو، خاطرنشان کرد: اصاح عادلانه 
قيمت و جبران زيان دهی توليد، حفظ 
جريــان تامين، توليد و عرضه محصول 
صــادرات محور، توســعه محصولات و 
قــوای محرکه، بــه روزآوری تعهدات 
مالــی و فروش، فعال ســازی بازارهای 
صادراتــی و حمايت از ســهم در بازار 
ســرمايه بخشــی از برنامه های ايران 

خودرو برای امسال است. 
وی ضمن اشــاره به عملکرد ســال 
گذشته ايران خودرو ديزل، شناورسازی 
قيمت محصولات اين شرکت را عاملی 
برای ســودآوری و خروج از زيان دهی 
دانست و گفت: ايران خودرو ديزل بعد 
از 6۰ ســال دوباره متولد شــده است، 
خط اتوبوس اين شــرکت بعد از 9 سال 
توقف احيا و توليد آن از سرگرفته شده 
اســت. محصولات اين شرکت پيش از 
اين به صورت مونتاژ توليد می شد، اما 
در حــال حاضــر درصــد بالايی از آن 
ســاخت داخــل شــده و توانســته با 
بهره مندی از توان ســازندگان کشور، 
ســهم ۵۰ درصدی بــازار خودروهای 

تجــاری را از آن خود کند. 
مقيمی تصريح کــرد: ايران خودرو 
ديزل توانسته بعد از يک دهه زيان دهی 
به سود عملياتی دست يابد که افزايش 
ســرمايه اين شــرکت از طريق تجديد 
ارزيابــی دارايی هــای آن که به زودی 
اجرايی خواهد شد نيز عاملی در بهبود 
شــرايط و ادامه سوددهی خواهد بود.  
وی با بيان اين که ميزان توليدات ايران 

خودرو ديزل نسبت به سال گذشته سه 
برابر شده، گفت: در سال آينده مجموعه 
بدهــکاری های اين شــرکت از ميان 
خواهد رفت و به زودی شــاهد صادرات 
محصــولات اين شــرکت خواهيم بود. 
مديرعامل گروه صنعتی ايران خودرو، 
بــا اشــاره بــه اصاح قيمــت گذاری 
محصــولات ايــران خــودرو ديزل و 
شناورســازی آن طبق بهای تمام شده 
توليــد، اجحــاف بــه حقــوق مصرف 
کننــدگان را خط قرمــز ايران خودرو 
خواند و خاطرنشــان کرد: اين اقدام در 
چارچــوب ضوابط ســازمان حمايت از 
حقــوق مصرف کنندگان انجام شــده 
اســت.  مقيمــی، با اشــاره بــه عرضه 
محصــول جديد تارا به بازار در روزهای 
آينده، از توليد تارا اتوماتيک در مهرماه 
امســال خبــر داد و گفــت: تــارا از 
اســتانداردهای ۸۵ گانه، عبور می کند 
در صورتــی کــه الزامات فعلی کم تر از 
اين تعداد است، از جمله آن، استاندارد 
عابر پياده اســت کــه در اين محصول 
رعايت شــده است.  وی از توقف توليد 
محصول آريسان به دليل مسايل زيست 
محيطــی، به عنوان يکــی از اقدامات 
مســوولانه ايران خودرو نام برد و گفت: 
در حــال حاضر پروژه های بهبود برای 
رســيدن به اســتانداردهای زيســت 
محيطی اجرا می شود تا ظرف ماه های 
آينــده اين محصول با تغييرات و موتور 
XU7 پــاس بــه توليد انبوه برســد.  
مديرعامل گروه صنعتی ايران خودرو، 
با اشــاره به کاهــش تعهدات معوق به 
مشتريان در پايان سال 99 به ۲1 هزار 
دستگاه، از رسيدن اين عدد به 16 هزار 
دســتگاه در حال حاضر خبر داد که در 
پايــان هفته آينــده و هم زمان با پايان 

تعطيــات تابســتانی ايران خودرو نيز 
کاهــش قابل توجهــی خواهد يافت و 
افــزود: برنامه ريزی فروش محصولات 
به گونه ای است که تعهد معوقی ايجاد 
نشــود.  وی با بيان اين که مراحل توليد 
محصول کراس اوور پروژه K125 آغاز 
شده، بيان کرد: نمونه اوليه اين خودرو 
در شــهريور ماه رونمايی خواهد شد و 
مورد استقبال مصرف کنندگان داخلی 
و خارجــی قــرار خواهــد گرفت، زيرا 
رويکــرد ايران خــودرو توليد محصول 
رقابتــی و با قابليت عرضه در بازارهای 
جهانی اســت. به گفته مقيمی، افزايش 
ســهم بازار سواری از 4۸ درصد به ۵۵ 
درصد در ســال گذشته با وجود توقف 
توليــد خودروهای مونتــاژی، نتيجه 
اقدامات متنوعی اســت که در اين سال 
انجام شده است.  وی با اشاره به افزايش 
ســهم برند ايران خودرو در محصولات 
توليدی اين شــرکت عنوان کرد: سهم 
برند ايران خودرو از ۲۵ درصد در سال 
9۸ به ۲7 درصد در ســال 99 افزايش 
يافتــه اســت. در ســال 14۰۰ نيز در 
ترکيــب توليدات ســهم 4۰ درصدی 
بــرای برند ايران خودرو در نظر گرفته 
ايــم. مقيمی افــزود: ايران خودرو تنها 
خودروســاز کشور است که محصولی با 
پنج ســتاره کيفيت توليد می کند، پنج 
خودرو چهار ستاره کيفی و 14 خودرو 
دارای ســه ســتاره کيفــی هســتند. 
خودروی تارا نيز طبق برنامه ريزی های 
صورت گرفته تا پايان امسال پنج ستاره 

کيفی را کسب خواهد کرد. 
مديرعامــل گــروه صنعتــی ايران 
خودرو، با بيان اين که در ســال گذشته 
موفق شديم تا 13۲ ميليون دلار کاهش 
هزينه در راستای جهش توليد و ساخت 

داخل ايجاد کنيم، گفت: اين دستاورد 
به کمک قطعه ســازان و مجموعه های 
همکاران بيرونی محقق شده است. اين 
عدد در سال 14۰۰ ، 133 ميليون يورو 
پيش بينی شــده اســت که تاکنون نيز 
13 ميليون يورو از آن محقق شده است.

وی با بيان اين که در ســال گذشــته 
اموال غير مولد را واگذار کرده ايم و در 
ســال جاری نيز با بهترين شــرايط اين 
امــوال را واگذار خواهيــم کرد، گفت: 
عمــده اين اموال را بــرای پروژه های 

توســعه ای سرمايه گذاری کرده ايم. 
به گفته مقيمــی، محصولاتی نظير 
رانا پاس، ســورن پاس، سمند سال، 
پروژه ۲۰7 پانوراما، دنا پاس اتوماتيک، 
در ســال گذشته و در راستای رضايت 
مشــتريان و رضايت صاحبان ســهام 

ايران خودرو ارتقا يافته است.
وی با اشاره به طراحی خانواده موتور 
کم مصرف و سه سيلندر داخلی سازی 
شــده ايران خودرو، عنوان کرد: مرحله 
صنعتی سازی اين موتور آغاز شده و تا 
ســال 14۰1 ايــن خانــواده موتور به 
مرحله توليد انبوه می رســد که سالانه 
1۸۲ دلار به ازای هر دســتگاه، صرفه 
جويی يارانه ای ســوخت در بر خواهد 
داشــت.  مقيمی با اشــاره به طراحی، 
توســعه و توليد گيربکس شش سرعته 
دستی داخلی سازی شده ايران خودرو، 
گفت: در شــهريور ماه توليد گيربکس 
 )AMT( شــش سرعته نيمه اتوماتيک
آغاز می شــود و تــا آذرماه نيز بر روی 
خودروهای رانای شش سرعته و سمند 
قرار گرفته و به بازار عرضه خواهد شد. 
وی از تحــول در حــوزه صــادرات 
محصــولات در ســال جاری خبر داد و 
گفــت: در صورت بهبود شــرايط بين 
المللــی، برنامه های متنوعی برای اين 

بخش تدارک ديده ايم.  
مقيمی با اشاره به عرضه محصولات 
جديــد در ســال جاری، عنــوان کرد: 
امســال خــودروی ۲۰7 پانورامــا با 
گيربکس شش ســرعته عرضه خواهد 
شــد.به گفتــه وی خــودروی برقی و 
هيبريد داخلی سازی شده ايران خودرو 
در صورت رفع موانع اقتصادی از سوی 
حاکميــت، توانايــی توليــد انبــوه را 

داراست.
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علت وجود 11۰ هزار دستگاه 
خودروی ناقص

 محمدرضا نجفی منش رييس انجمن صنايع همگن نيرو 
محرکه و قطعه ســازان خودروی کشور گفت: اکنون بيش از 
11۰ هزار دســتگاه خودروی ناقص و تجاری نشــده در کف 
پارکينگ خودروســازان وجود دارد که عمده کســری آنها 

مربوط به قطعات الکترونيکی است.
 تامين برخی از اين قطعات از جمله قطعات »هايتک« )با 
فناوری بالا(، ميکروچيپ ها و ريزتراشــه ها به دليل پاندمی 
کرونا به يک معضل جهانی تبديل شده است.  برخی ديگر از 
قطعات وارد شده و در گمرک مانده اند، اما قطعه سازان توان 
ترخيص ندارند که اين موضوع ناشی از عدم پرداخت به موقع 
مطالبات شــان از سوی خودروســازان است. وی با اشاره به 
مطالبات 6۰ هزار ميليارد تومانی زنجيره تامين از خودروسازان 
تصريح کرد: تنها 1۰ هزار ميليارد تومان از اين رقم معوقه های 
بيش از 1۲۰ روزه است؛ اين روزها خودروسازان توان پرداخت 
به موقع مطالبات قطعه سازان را ندارند و به همين دليل صنعت 
قطعه سازی در وضعيت نامساعدی به سر می برد. قطعه سازان 
توان دورزدن تحريم ها را دارند، اما بايد مطالبات شان همراه 
با تعديل در نرخ مواد اوليه و قراردادهايشان پرداخت شود که 
در شرايط فعلی و با اين نحوه قيمت گذاری، خودروساز توان 
اين کار را ندارد. او خواستار تغيير شيوه قيمت گذاری خودرو 
توســط شــورای رقابت شد و افزود: تا زمانی که شيوه کنونی 
قيمت گذاری وجود دارد، توليد بيشــتر خودروسازان با زيان 
بيشــتری همراه خواهد بود.  وی همچنين يادآور شــد که 
بررسی های اين انجمن حاکی از آن است که از محل اختاف 
قيمت بازاری و کارخانه ای خودروها، ســالانه بيش از 1۰۰ 
هزار ميليارد تومان نصيب افرادی که در قرعه کشی ها برنده 
می شوند، خواهد شد. او درخصوص تاثير قطعی های برق در 
هفته های گذشته بر قطعه سازان، گفت: قطع برق آثار مخربی 
بر توليد قطعه سازان خودروی کشور که بيشتر آنها در جاده 
قديم و جاده مخصوص کرج مستقر هستند، به دنبال داشته 
اســت. در برخی موارد قطعی بدون اعام قبلی برق ســبب 
باقی مانــدن قطعات داخل کوره ها و از بين رفتن آنها شــده 
است.  کاهش توليد در حال حاضر متاثر از قطعی برق در بين 
فولادســازان است و اين موضوع باعث کاهش توليد قطعات 
وابسته به فولاد و افزايش قيمت آنها شده است.  تاکنون تحت 
شرايط کمبود و قطعی برق، فقط يکی از خودروسازان بزرگ 
اعام کرده که به تعطيات می رود که بهترين فرصت برای 
تکميل خودروهای ناقص است. گفتنی است، توان و ظرفيت 
واقعی زنجيره تامين، مشروط به رفع موانع و چالش ها، برای 
توليد دو ميليون و ۲۰۰ هزار دستگاه خودرو در سال مناسب 
است. اکنون از حدود يک هزار و ۲۰۰ قطعه ساز رسمی فعال 
در رده هــای يــک، دو و ســه نزديک به 4۰۰ واحد تعطيل يا 

نيمه تعطيل شده اند. / ايرنا 

موافقت کمیسیون صنایع مجلس با عرضه 
خودرو در بورس کالا

موضوع عرضه خودرو در بورس کالا مجددا از سوی 
نمايندگان مجلس مطرح شــده و کميسيون صنايع نيز 
بــا آن موافقــت کرده اســت. چنانچه خودرو در بورس 
عرضه شود و بازار خودرو جايگاه خود را به عنوان بازاری 
برای ســرمايه گذاری در بين مردم از دســت دهد، در 
آينده ای نزديک شــاهد تنظيم شدن عرضه و تقاضای 
بازار خودرو و همچنين خروج از قيمت گذاری دستوری 
خواهيــم بود. حجت الله فيروزی نماينده مردم فســا با 
اشاره به اين موضوع که از ابتدای مجلس يازدهم شورای 
اسامی، کميسيون صنايع و معادن مخالفت خود را با 
قيمت گذاری دســتوری بارها اعام کرده اســت، اين 
موضوع بارها مورد بحث و بررسی قرار گرفته زيرا با وارد 
شــدن خودرو در بورس کالا قيمت عرضه و تقاضا خود 
به خود تنظيم می شــود.  خوشبختانه با تدبير بسياری 
از مســوولان در ســازمان بورس و اوراق بهادار، ثبات در 
ايــن بــازار ايجاد شــده و بــه طور حتم بــا آموزش و 
فرهنگ ســازی نسبت به توانمندی سهامداران، انتظار 
می رود شرايط بازار هر چه بيشتر رو به بهبودی حرکت 

کند. / سنا 

سعید مدنی کارشناس ارشد صنعت خودرو  
 مشــاور ارشــد صنعت خودرو درخصوص تبعات اجرای 
محدوديت های مضاعف برای فضای مجازی و عدم دسترسی 
فعالان صنعتی به اطاعات جهانی، با اســتقبال از مخالفت 
برخــی مقام های قضايی بــا اين طرح )ازجمله معاون فضای 
مجازی دادســتان عمومی و انقاب شهرســتان قم( گفت: 
»صنعت خودرو يکی از وابسته ترين صنايع با ارتباطات جهانی 
است؛ الگوبرداری از شيوه های توليد بين المللی و به کارگيری 
پنل های مقايســه ای پيش از ســرمايه گذاری، بســياری از 
هزينه های صنعتگران را از ميان برمی دارد. اگر مجلس به جای 
طرح صيانت از حقوق کاربران در فضای مجازی، به دنبال رفع 
معضل نبود آمايش سرزمين و برنامه ريزی توليد صنايع بزرگ 
در جای مناسب باشد، بار بزرگی را از دوش کشور به خصوص 
خودروســازان بر خواهد داشت.«  »صنعت خودرو با توجه به 
معضاتــی که در ســال های اخير تجربه کــرده، با انبوهی از 
مشکات و زيان انباشته روبه رو است. اين در حالی است که 
در شــرايط مشابه شرکت های خارجی موردتوجه دولت های 
متبوع خود می شوند، به عنوان مثال شرکت جنرال موتورز در 
بحــران اقتصــادی آمريکا از کنگره مجوز دريافت وام کم بهره 
دريافت کرد و زمانی که از بحران خارج شــد و بدهی خود را 
پرداخت کرد، دولت سهامی را که گرو گرفته بود، به آن شرکت 
بازگردانــد. اما دولت هــا در ايران هيچ گاه از صنعت خودرو و 
زيرمجموعه های آن دل نمی کنند.« البته به عقيده من نبايد 
زحمات نمايندگان مجلس را زير ســوال برود، اما با توجه به 
شرايط کشور نمايندگان مردم بايد دغدغه های ديگری داشته 
باشــند. جــای تاســف دارد خانواده بــزرگ صنعت خودرو 
نماينــده ای در خانــه ملت نــدارد، درحالی کــه ميزان رفاه 
شــهروندان در کشــورها با ميزان بهره مندی آنان از خودرو 
باکيفيت اســتخراج می شــود. همان قدر کــه تکنولوژی بر 
فرهنگ ها تاثيرگذار بوده، به همان ميزان فرهنگ جوامع در 
توليد محصولات باکيفيت اثرگذار است. اگر نمايندگان مجلس 
می خواهند طرح دارای قابليت اجرا به تصويب برسانند، بدون 
هيچ پيش داوری کتابچه تفحص از صنعت خودرو در مجلس 
گذشته را مطالعه کنند. آن طرح با چکش کاری های کوچکی 
می توانــد تنهــا راهکار نجات صنعت خودرو ايران باشــد. اما 
نمايندگان به طرح هايی که در ادوار گذشته به صحن مجلس 
ارائه شــده اســت، خوش بين نيستند. از ســوی ديگر، بين 
نماينــدگان کمتر افراد دارای پيش زمينه های صنعتی يافت 
می شود و اکثر آن ها بيشتر متمرکز بر سياست هستند. شايد 
به همين دليل بودجه ها صرف کارهايی می شــوند که نه تنها 
گرهی از صنعت خودرو باز نمی کنند، بلکه گره کوری بر ديگر 

مشکات اين صنعت می زنند.

خريــد خدمــت ســربازی، ارتباطی بــه ماموريت و 
مسووليت های سازمان تامين اجتماعی به عنوان يک نهاد 
بيمه گر اجتماعی ندارد و اخبار و اطاعات متناقضی که در 
روزهای اخير به نقل از يکی از مديران اين سازمان در برخی 
رسانه ها و  شبکه های اجتماعی درباره خريد خدمت سربازی 
مطرح شده، فقط ناشی از سوء برداشت از توضيحات ارائه 
شده درباره احتساب خدمت سربازی به عنوان سنوات بيمه 
بوده است، احتساب ايام خدمت سربازی به عنوان سنوات 
بيمه يکی از خدمات قابل ارائه به بيمه شــدگان اســت که 
اخيرا تمام مراحل آن به صورت الکترونيکی و در ســامانه 
 es.tsmin. خدمات غيرحضوری تامين اجتماعی به نشانی
ir قابل انجام است ، سوء برداشت از توضيحات ارائه شده از 
سوی يکی از مديران اين سازمان درباره نحوه و چگونگی 
ثبت درخواســت احتساب ايام خدمت سربازی به عنوان 
سنوات بيمه، شــائبه ای درباره »خريد خدمت سربازی« 
ايجاد کرده است وتنها متولی و تصميم گيرنده قانونی درباره 
خدمت ســربازی و چگونگی آن، سازمان وظيفه عمومی 

ناجا و ستاد کل نيروهای مسلح است./ روابط عمومی

خودرو- حمل و نقل 4
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طی ۴ ماه نخست سال جاری، به منظور واردات کالاهای ضروری حدود 1۵ میلیارد دلار تأمین ارز شده است که نسبت به دوره مشابه پارسال رشدی بالغ بر 2۷ درصد دارد. ضمنا تأمین ارز به 
منظور واردات کالاهای اساسی، تجهیزات پزشکی و دارو )نرخ ترجیحی( با افزایش ۷۰ درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل به ۴/6 میلیارد دلار رسیده است.به گزارش بانک مرکزی که 
اعلام کرده از میزان فوق 1۵۴6 میلیون دلار برای ذرت، جو و گندم، 112۴ میلیون دلار برای دانه های روغنی و روغن خام، 11۷1میلیون دلار برای دارو و تجهیزات پزشکی و 3۴۸ میلیون دلار کنجاله 
سویا تأمین ارز شده است. علاوه بر آن برای سایر کالاها 1۰/۴  میلیارد دلار تأمین ارز شده است که رشدی بالغ بر 1۵ درصد را نسبت به مدت مشابه سال قبل نشان می دهد. از جمله این کالاها 
می توان به ماشین آلات اشاره کرد که برای آن 3۵6۴ میلیون دلار تامین ارز شده است. بنا بر گزارش اعلامی اداره صادرات بانک مرکزی، صادرکنندگان همچنین طی دوره مورد نظر، حدود 
۸ میلیارد دلار با نرخ میانگین موزون دلاری معادل 21 هزار و ۸۰۰ تومان در سامانه نیما اقدام به فروش ارز کرده اند که این رقم در مقایسه با دوره زمانی مشابه سال قبل حاکی از رشد حدود 
۵۵ درصدی اســت. گفتنی است در بازه زمانی مذکور در بازار متشکل معاملات ارزی حدود ۵1۵ میلیون اسکناس دلار با نرخ میانگین 232۴۷ تومان و حدود ۹۴ میلیون اسکناس یورو با نرخ 

میانگین 2۷632 تومان معامله شده است که نسبت به دوره مشابه سال گذشته به ترتیب با رشدهای 2۸6 درصدی و 661 درصدی همراه بوده است.  /  روابط عمومی 

فرمانده نيروی دريايی ارتش جمهوری اسامی 
ايران گفت: با همکاری گروه خودروســازی ســايپا 
می توان پروژه های مشــترکی را تعريف کرد که با 
اجــرای آن محصــولات جديد و با فناوری بالا وارد 

بازار داخلی و صادراتی شود.
بــه گزارش ســايپانيوز، امير دريادار حســين 
خانــزادی، در بازديــد از مرکز تحقيقات و نوآوری 
سايپا و خطوط توليد اين گروه خودروسازی با اشاره 
به اينکه صنعت خودرو نســبت به گذشته تغييرات 
گســترده و عميقی داشــته است، اظهار کرد: گروه 
خودروســازی ســايپا با همت مهندســان داخلی 
طراحــی و توليد خودروهای جديد را محقق کرده 

و توانســته شــعار انقاب، مبنی بــر خودکفايی و 
استقال را عملياتی کند.

وی ادامه داد: فرآيند توسعه ای که در مجموعه 
ســايپا اتفاق افتاده، بســيار ارزشمند است چرا که 
جوانان اين ممکلت با وجود سخت ترين مشکات 
و تحريم ها موفق شــدند پيشــرفت و تکنولوژی را 
وارد صنعــت خودرو کنند و البته به ســمت بومی 
توليــد  خودروهــای  در  تکنولــوژی   ســازی 

داخل بروند. 
فرمانده نيروی دريايی ارتش جمهوری اسامی 
ايران با بيان اينکه مهندســان گروه خودروســازی 
ســايپا شوق و انگيزه بالايی در طراحی خودروهای 
جديــد و بــه روز دارند، تصريــح کرد: ضريب نفوذ 
فنــاوری در محصولات ســايپا ارتقاء قابل توجهی 
يافتــه اســت که ايــن امر ضمن افزايش ســطح 
اســتانداردها سبب رشد کيفی خودروها و رضايت 
مردم از خريد خودروهای داخلی می شــود. وی با 
بيان اينکه محصولات سايپا می تواند نياز داخل را 
تامين کند، گفت: با توجه به نظم حاکم در فرآيند 
تحقيق و توســعه، پيشــرفت های به دست آمده و 
مديريت جســور و خاق می توان به زودی شــاهد 

ورود خودروهای جديد و تمام ايرانی سايپا در بازار 
باشــيم؛ خودروهايی که توان رقابت با خودروهای 
خارجــی را دارد. خانزادی اظهــار کرد: با توجه به 
توانمندی مهندســی که در مجموعه خودروسازی 
ســايپا وجود دارد می توان با همکاری مشــترک به 
دســتاوردهای خوبــی در حوزه خــودرو و نيروی 
دريايی دســت پيدا کرد، لذا اميدوارم با همکاری 
های دو سويه بتوان پروژه های توسعه ای را تعريف 

و عملياتی کرد.
فرمانده نيروی دريايی ارتش جمهوری اسامی 
ايران خاطرنشــان کرد: نيروی دريايی ارتش توان 
مهندسی بالای دارد که با هم افزايی با سايپا هر دو 
بخــش می تواننــد در حوزه توســعه محصول به 
دســتاوردهای خوبی برســند؛ اين امر را می توان با 
فوريت در مباحث  های تک  دنبال کرد. وی با بيان 
اينکه ســايپا پتانسيل خوبی از نظر فکری و توسعه 
صنعتــی دارد کــه بايــد از آن بهره برد، گفت: قابل 
پيش بينی اســت که به زودی مجموعه ســايپا در 
توليــد خودروهای جديد و به روز به جايگاه خوبی 
 مــی رســد و مــی توانــد در اين بخــش جهش 

داشته باشد.

ضرورت افزایش همکاری مشترک سایپا با نیروی دریایی ارتش   

محصولات جدید سایپا توان رقابت با محصولات خودروسازان خارجی را دارند

  خودروسازان نیازمند دسترسی
 به اینترنت جهانی است

سازمان تامین اجتماعی متولی دریافت 
حق بیمه دوران سربازی

گفتگو-1

خبر

 خواست ديرپای ايرانيان محقق شد. نام خليج فارس در سازمان جهانی مالکيت فکری )وايپو( به ثبت 
جهانی رســيد. از اين پس هيچ دولت و کشور و سازمانی نمی تواند اين خليج را با نام ديگری نامگذاری کند. 
گوگل پيشتر نام خليج فارس را به خليج عربی تغيير داده بود. اين تغييرنام اعتراض بی شماری به دنبال داشت. 
مديرکل دفتر مالکيت فکری وزارت صنعت، معدن و تجارت، مسئول پيگيری اين پروژه بود. او اعام کرد اين 
فرآيند ثبت دو سال طول کشيده است. براساس اين سند ثبت  نامگذاری اين خليج به غير از نام »مرواريد خليج 
فارس«  خاف قوانين بين المللی است. پرونده اين ثبت براساس قانون الحاق دولت ايران به موافقت نامه ليسبون 

تشکيل شده است. اين موافقت نامه در مورد حمايت از اسامی مبدا و ثبت جهانی است.

پژوهشگران آمريکايی در بررسی جديد خود، پادتن هايی را شناسايی کرده اند که می توانند بسياری از انواع نوروويروس  را خنثی کنند. به گزارش ايسنا و به نقل از ساينس ديلی، پژوهشگران 
»مرکز پزشکی دانشگاه وندربيلت«)VUMC( و »کالج پزشکی بيلور«)BCM(، گامی بزرگ به سوی ارائه واکسن ها و درمان های هدفمند برای مقابله با خانواده ای از ويروس ها برداشته اند 
که به لوله گوارش حمله می کنند. چندين نمونه واکسن در آزمايش های بالينی به سر می برند، اما مشخص نيست که باتوجه به ظهور دوره ای انواع جديد »نوروويروس« )norovirus( تا 
چه اندازه موثر خواهند بود. توليد گسترده واکسن های موثر، به درک تنوع ژنتيکی ويروس و مکانيسم هايی نياز دارد که سيستم ايمنی بدن می تواند آنها را خنثی کند. پژوهشگران در اين 
پروژه، »پادتن های مونوکلونال« )Monoclonal antibodies( به دست آمده از افراد با سابقه »بيماری التهاب معده ای روده ای« )Gastroenteritis( را جدا کردند. اين پادتن ها طيف 
گسترده ای از انواع نوروويروس را در بررسی های آزمايشگاهی خنثی می کنند. آنها به توصيف يک محل محافظت شده می پردازند که شايد بتوان از آن برای اصاح واکسن ها استفاده کرد تا 

دربرابر رشته های ويروس، موثرتر باشند. شايد بتوان پادتن های مونوکلونال را برای درمان يا پيشگيری از عفونت نوروويروس به صورت مستقيم يا به عنوان عوامل تشخيصی به کار برد.

خلیجفارسثبتجهانیشد پادتنهاییکهنوروویروسهاراخنثیمیکنند



صنعت، معدن
 و تجارت
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گواهینامهسیستم
مدیریتمحیطزیست
ذوبآهناصفهان
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ممیزی خارجی سیستم مدیریت محیط زیست ذوب آهن اصفهان مطابق با استاندارد SSS 1۴۰۰1:2۰1۵ توسط تیم ممیزی موسسه SSS دوم الی چهارم مرداد ماه سال جاری انجام شد و با توجه به عدم 
مشاهده و ثبت هیچ گونه عدم انطباق عمده در مستندات و دیگر موارد بررسی شده توسط ممیزان، گواهینامه سیستم مدیریت زیست محیطی ذوب آهن اصفهان برای یک دوره 3 ساله دیگر صادر 
شد. به گزارش روابط عمومی ذوب آهن اصفهان، منصور یزدی زاده مدیرعامل ذوب آهن اصفهان در جلسه اختتامیه این ممیزی که با حضور جمعی از معاونین و مدیران شرکت برگزار شد، بر اهمیت 
حفظ و نگهداری مطلوب از محیط زیست تاکید نمود و ضمن قدردانی از زحمات کلیه کارکنان شرکت، گفت: این موفقیت، حاصل تلاش همه همکاران در ذوب آهن اصفهان است. وی بر استفاده از 
نظرات کارشناسی ممیزان برای بهبود مستمر شرایط زیست محیطی کارخانه  تأکید کرد. سید حسین دیباجی مدیر کیفیت فراگیر ذوب آهن اصفهان در این ارتباط،   گفت: با توجه به انجام ممیزی  
صدور مجدد این گواهینامه و تنوع گستره فعالیت های ذوب آهن اصفهان، این ممیزی توسط تیم ۴ نفره از سر ممیزان موسسه  SSS و به مدت 3 روز در 1۵ مدیریت شرکت با موفقیت انجام شد. وی 
با تشکر از کلیه معاونت ها و مدیریت هایی که در انجام موفقیت آمیز این ممیزی همکاری نمودند اظهار داشت: با توجه به شیوع ویروس کرونا و شرایط ناشی از آن، این ممیزی از راه دور و با استفاده از 

بستر اینترنت برگزار شد که در این جا از همکاران مدیریت فن آوری اطلاعات به لحاظ فراهم نمودن زیر ساخت های لازم برای انجام ممیزی به شکل مطلوب، تشکر و قدردانی می گردد.

رئيس جمهوردولت دوازدهم با بيان اين که هر آنچه از ســال 
های گذشته تا امروز با مردم صحبت کرديم و اعام کرديم چيزی 
برخاف واقعيت نبود، گفت: آنچه واقعيت بود به مردم گفتيم البته 
بخشی از واقعيت را به مردم نگفتيم و از نظر من نمی شد آنها را 
بگوييم به دليل اين که آنها را مفيد نمی دانستم و می ترسيدم يک 
هدف بســيار بلندی که همه بايد دنبال کنيم و آن وحدت ملی 
است، صدمه ببيند.   حجت الاسام والمسلمين دکتر حسن روحانی 
در آخرين جلســه هيات وزيران در دولت دوازدهم، تاکيد کرد: 
خيلی از مســايل را به جان خريديم و خيلی از اشــکالات را پاسخ 
نداديم برای اين که انســجام ملی و وحدت ملی در کشــور حفظ 
شــود.  وی با بيان اين که مردم به خوبی آگاهی دارند که شــرايط 
اين دولت در چهار سال اول با چهار سال دوم يکسان نبود، گفت: 
در چهار سال اول از لحاظ داخلی، بين المللی، سرمايه اجتماعی 
و اميد مردم به آينده شــرايط بهتری داشــتيم ولی در چهار سال 
دوم شرايط کمی متفاوت بود.  در چهار سال اول در دوران تعامل 
با جهان بوديم و به خودمان کاماً اطمينان داشــتيم که حريف 
قدرت های بزرگ در مذاکره هستيم و  يک در ميليون هم ترديد 
نداشــتم که در مذاکره با جهان شکســت نمی خوريم و شکست 
نخورديــم و ديديــد که با ديپلمات ها و حقوقدان های توانمند در 
مقاطع حساس به پيروزی رسيديم و آثار اين پيروزی ها را شاهد 
بوديد.  روحانی با اشاره به اين که اگر جنگ تحميلی اقتصادی نبود 
روند موفقيت ها را ادامه می داديم، گفت: در شرايط سخت تحريم 
و جنگ اقتصادی واردات دو هزار و ۵۰۰ نوع کالا از جمله خودرو 
را ممنوع کرديم و نتيجه اين ممنوعيت واردات، گرانی اين کالاها 
بود.  به گزارش پايگاه اطاع رسانی دولت ؛ وی با بيان اين که نمی 
گوئيم کار ما بی نقص و بی عيب بوده و حتماً نقص و عيب داشتيم، 
معصوم نبوديم و معصوم نيستيم، گفت: تاش ما اين بوده که نقص 
و عيب ما کمتر باشد، اما اگر عيب و نقصی داشتيم از مردم ايران 

عذرخواهی و از آنها طلب عفو و رحمت می کنيم.  

درخواست رئیس قوه  قضائیه از مردم 
در شبکه های اجتماعی تخلفات را 

خصوصی گزارش دهید
صفحه ejeii_org ضمن انتشار ويدئوی اظهارات رئيس قوه  
قضائيه، برای نظارت همگانی بر روند های قضايی کمک خواست. 
به گزارش ميزان، صفحه ejeii_org در اينســتاگرام، آپارات و 
روبيکا ضمن انتشار ويدئوی اظهارات حجت الاسام والمسلمين 
محسنی اژه ای در انتقاد از برخی روند های قضايی، از مخاطبان برای 
نظارت همگانی بر روند های قضايی کمک خواست. متن اين فراخوان 
مجازی بدين شرح است: از مخاطبان عزيز، فعالان فضای مجازی 
و مردم شــريف دعوت می شــود به منظور بسط و گسترش ارتباط 
دوسويه ميان رئيس قوه قضائيه و مردم، در صورتی که موارد مشابهی 
از ناديده گرفته شدن حقوق افراد در طولانی شدن غيرمعمول روند 
دادرسی و رسيدگی به يک پرونده را مطلع هستند، مستندات را به 
ejeii_ صورت دقيق در بخش پيام خصوصی )دايرکت( صفحه

org ارســال کنند. همان طور که حجت الاســام والمســلمين 
محسنی اژه ای بار ها تاکيد کرده است، رسيدگی مورد به مورد به اين 
پرونده ها جزو دغدغه های ايشان و مديران دستگاه قضايی می باشد 
و موارد ارســال شــده به ejeii_org نيز به ســرعت و دقت مورد 

بررسی قرار خواهد گرفت. / ميزان

همسان سازی حقوق اساتید دانشگاه ها 
غیرقانونی است

 عليرضــا منادی ســفيدان رئيس کميســيون آموزش و 
تحقيقات مجلس گفت : دولت اعتباری 4۲۰۰ ميليارد تومانی 
بــرای اجــرای طرح همسان ســازی حقــوق اعضای هيئت 
علمی دانشگاه با اعضای هيئت علمی  غيربالينی دانشگاه های 
علوم پزشــکی درنظر گرفته اســت.  اجرای اين طرح منجر به 
افزايش 6 تا 14 ميليون تومان حقوق ماهيانه اعضای هيئت 
علمی  دانشــگاه های زيرمجموعه وزارت علوم شــده اســت. 
محاســبات صــورت گرفته و آمارهــای دريافتی از وضعيت 
پرداخت حقوق در برخی از دانشگاه های اصلی کشور حاکی 
از آن اســت که حقوق اعضای هيئت علمی  دانشــگاه های 
زيرمجموعه وزارت علوم در ســال جاری به صورت متوســط 
حــدود ۸۰ درصــد افزايش يافته اســت. در گزارش اين نهاد 
نظارتــی دربــاره ايــن موضــوع آمده اســت: »درخصوص 
همسان سازی حقوق اعضای هيئت علمی  دانشگاه ها از محل 
جزء ۲ بند »و« تبصره ۲ ماده واحده قانون بودجه سال 14۰۰ 
کل کشور ذکر اين نکته الزامی  است با توجه به اينکه بودجه 
ســال 14۰۰ دو ســقفی می باشد و همان طور که مفاد قانونی 
فوق الذکر  اشاره دارد که از شش ماهه دوم سال 14۰۰ و صرفا 
پس از اطمينان از تحقق منابع و متناســب با روند واريزی به 
خزانه در شش ماهه اول، قابل اباغ به مصارف مصوب می باشد، 
لذا اعمال همسان سازی حقوق اعضای هيئت علمی  دانشگاه ها 
از اين محل بدون تحقق منابع بند فوق غيرقانونی می باشد.« 
»منصرف از ميزان افزايش حقوق اعضای هيئت علمی، اقدام 
سازمان برنامه و بودجه کشور در افزايش 1۰ درصدی بودجه 
مجموعه وزارت علوم، تحقيقات و فناوری در ماه های اول سال 
و بدون توجه به ميزان وصولی درآمدهای کشور، از مصاديق 
تصميم نادرست می باشد... اقدام وزارت علوم در صدور احکام 
متناسب سازی اعضای هيئت علمی  دانشگاه های زيرمجموعه 
وزارت علوم از تاريخ 1/1/14۰۰ و استناد به تامين اعتبار مورد 
نياز از محل افزايش 1۰ درصدی بودجه مجموعه وزارت علوم، 
تحقيقات و فناوری، مغاير با مفاد حکم جزء ۲ بند »و« تبصره 
۲ و جــزء ۵ بنــد »الف« تبصره 1۲ ماده واحده قانون بودجه 

سال 14۰۰ کل کشور می باشد.« /فارس 

رشد 7۰ درصدی بدهی دولت به بانک 
مرکزی در سال اخیر

بدهی دولت به بانک مرکزی در يک سال منتهی به خرداد 
ماه امســال که مصادف با آخرين ســال فعاليت دولت تدبير و 
اميد اســت، 7۰.4 درصد رشــد داشته و به اين ترتيب در طول 
هشــت ســاله دولت يازدهم 11 برابر شده است.  بانک مرکزی 
آمار متغيرهای پولی و بانکی خرداد ماه سال جاری را منتشرکرد.
بر اين اساس بدهی دولت به بانک مرکزی در خردادماه امسال 
به عدد 16۵ هزار و ۲7۰ ميليارد تومان رســيده که نســبت به 
اسفندماه سال گذشته 43.4 درصد و در مقايسه با خرداد ماه 
سال 99 بالغ بر 7۰.4 درصد رشد داشته است.در واقع در طول 
ســال گذشــته 3۸ هزار و 79۰ ميليارد به بدهی دولت به بانک 
مرکزی افزوده شــد و در ســه ماهه اول امســال ۵۰ هزار و ۵۰ 
ميليارد تومان اين بدهی افزايش پيدا کرده است. طبق قانون 
دولت می تواند معادل ســه درصد از بودجه عمومی را از بانک 
مرکزی تنخواه دريافت کند و در صورتی که دولت برای تامين 
بودجه مشــکل داشــته باشد، تنخواه بودجه تا پنج درصد قابل 
افزايش است. از ابتدای سال جاری تا پايان خرداد ماه اين رقم 
معادل 3.6 درصد از کل بودجه عمومی بوده است. در واقع رشد 
۵۰ هــزار و ۵۰ ميليــارد تومانــی بدهی دولت به بانک مرکزی 
تاثير 37۰ هزار ميليارد تومانی بر رشــد نقدينگی در اقتصاد 
کشور داشته است. از ابتدای فعاليت دولت يازدهم که شهريورماه 
139۲ اســت، بدهــی دولــت به بانک مرکــزی از 13 هزار و 
1۰۰ميليارد تومان در پايان ســال 91 به خاطر تنخواه بودجه 
به 14 هزار و 99۰ ميليارد تومان در پايان شــهريورماه رســيد. 
بنابراين بدهی دولت به بانک مرکزی در طول هشت ساله دولت 
يازدهم 11 برابر شــده اســت. بر اساس اين گزارش، بخشی از 
بدهی دولت به بانک مرکزی ناشی از تهاتر بدهی دولت - بانک ها 
- بانک مرکزی بوده است. به اين شکل که دولت به بانک بدهکار 
شده و بانک هم به بانک مرکزی بدهکار است. به پيشنهاد دولت، 
بدهی بانک به بانک مرکزی معادل بدهی دولت به بانک تسويه 
و به حساب بدهی دولت به بانک مرکزی منظور شده است. اما 
نمی توان اين رشــد را به حســاب بدهی دولت به بانک مرکزی 
قرار نداد زيرا دولت يازدهم و دوازدهم در مقاطعی برای تامين 
منابع بودجه از بانک ها اســتقراض می کرد و در قالب قوانين 
ســاليانه بودجه بخشــی از اين بدهی را به اين شکل تهاتر کرد. 
پس در روش اول دولت به روش غيرمستقيم از بانک  مرکزی 
اســتقراض کرده بود و با اصاح حســاب ها اين اســتقراض 

غيرمستقيم به استقراض مستقيم تبديل شد. / فارس

 اگر عیب ونقصی داشتیم از مردم 
طلب عفو و رحمت می کنیم

خبر بیشترین حجم کلاهبرداری های فضای مجازی مربوط خبر
به اینستاگرام و تلگرام است

ســرهنگ رامين پاشايی  معاون اجتماعی 
پليــس فتا ناجــا گفت: دو پلتفــرم تلگرام و 
اينســتاگرام تبديل به بستر وقوع بسياری از 
جرائم اينترنتی به خصوص جرائم اقتصادی و 

خريد های آناين شده اند.
اولين نکته ای که وجود دارد اين اســت که 
بــر اســاس توصيه های بهداشــتی مرتبط با 
بيماری کرونا لازم است تا شهروندان ما برای 
خريــد يا حضور در فضا های عمومی کمتر از 
خانه خارج بشــوند. اين مســئله باعث شده تا 
انجام خريد از طريق فضای مجازی گسترش 
پيــدا کنــد. در کنار اين متاســفانه بيشــتر 
کاهبرداری هايی که در فضای مجازی اتفاق 
می افتد مربوط به صفحات شــخصی افراد در 

در شبکه های اجتماعی است.
 از اين بابت بيشترين حجم کاهبرداری های 
فضای مجازی مربوط به اينســتاگرام و تلگرام 
است. افرادی که در اين پلتفرم ها آگهی هايی 
را منتشر می کنند يا کالا هايی را برای فروش 
ارائــه می دهند عمدتا اين کالا ها را پايين تر از 
قيمت بازار عرضه می کنند و با اين شيوه دست 
به کاهبرداری از شهروندان می زنند. متاسفانه 

اين دو پلتفرم تبديل به بستر وقوع بسياری از 
جرائم اينترنتی به خصوص جرائم اقتصادی و 
خريد های آناين شده است. کاهبرداران در 
بستر تلگرام و اينستاگرام کالايی را برای فروش 
ثبت می کنند و بعد از شهروندان پول می گيرند 
و کالا را تحويل نمی دهند يا اينکه يک کالای 
اصلی را به مشــتريان نشان می دهند، اما يک 
کالای بدلی را تحويل می دهند.  مرحله بعدی 
هم اين اســت که کاهبرداران فضای مجازی 
شهروندان را به گذرگاه های جعلی فيشينگ 
هدايــت می کننــد. اينها مواردی اســت که 

متاسفانه اتفاق می افتد. در کنار اينها متاسفانه 
پلتفرم های واســطی که در کشــور ما فعال 
هســتند از جمله سايت شيپور و سايت ديوار 
هم تبديل به بستر هايی برای وقوع انواع جرائم 
مالی در حوزه خريد های اينترنتی شــده اند.  
مسئله نگران کننده آنجاست که فعا هيچگونه 
ضابطه منــدی در اين بســتر ها مخصوصا در 
پلتفرم های خارجی وجود ندارد. سايتی مثل 
ديــوار هــم تبديل به بســتری بــرای وقوع 
کاهبرداری های مالی شــده اســت. در حال 
حاضر شهروندان ما با وجود هشدار های زيادی 

که داده می شود باز در اين بستر ها مبادرت به 
خريد می کننــد. در اين خريد های اينترنتی 
پرداخت بيعانه توســط شهروندان و اعتمادی 
که اتفاق می افتد باعث می شود تا هموطنانمان 
مورد کاهبــرداری قرار بگيرند. مجموع اين 
عوامــل باعث شــده تا جرائــم مالی در حوزه 
خريد های اينترنتی افزايش داشته باشد.  او در 
پاســخ بــه اينکــه افزايش اســتفاده مردم و 
فروشگاه های مجازی از انواع فيلترشکن ها چه 
امکانی برای کاهبرداری های مجازی فراهم 
می کنــد گفت: فيلترشــکن خــود يک نوع 
سرويس اينترنتی محسوب می شود که توسط 
خدمــات دهنده بــه خدمات گيرنــده ارائه 
می شود. اما آن طور که تمام کارشناسان دنيا 
اتفاق نظر دارند متاسفانه خدماتی که در بستر 
اينترنت به وسيله فيلترشکن ها ارائه و استفاده 
می شــود احتمال به دســت آمدن اطاعات 
شــخصی و خصوصی شهروندان يا اطاعات 
کارت بانکــی آنها را به وجود می آورد. همين 
مسئله باعث می شود تا بستر لازم برای وقوع 
 انــواع جرائــم مالی در فضای مجازی شــکل

 بگيرد. / ميزان 

اعلام شرایط تسویه مطالبات و بدهی های اشخاص بدهکار و طلبکار دولت
گزارش بانک جهانی از رشد اقتصادی مثبت ايران

بررســی آمارهای بانک جهانی نشــان می دهد در 
حالی که بر اثر شــيوع ويروس کرونا رشــد اقتصادی 
بيشــتر کشورهای منطقه در سال ۲۰۲۰ منفی بوده، 
اما ايران با وجود تحمل شديدترين تحريم ها در کنار 
 پاندمــی کرونــا، رشــد اقتصادی مثبتــی را تجربه 

کرده است.
 در سه سال گذشته و از زمان خروج آمريکا از برجام 
و شــروع جنــگ اقتصادی، رشــد اقتصــادی ايران 
دستخوش تغييرات زيادی شد و شيوع ويروس کرونا 
هم در حدود دو ســال اخير مزيد بر علت شــد؛ به اين 
ترتيــب دو عامــل تحريم و کرونا اقتصاد کشــور را از 
جهت های مختلف با چالش مواجه ســاخت از جمله 

اينکه رشد اقتصادی به شدت افت کرد.
در ســال 1396 با شــروع به کار دونالد ترامپ و 
زمزمه هــای خروج آمريکا از برجام، رشــد اقتصادی 
ايران که در ســال 139۵ به رقم خيره کننده ۵ر1۲ 
درصد رســيده بود، به 7ر3 درصد کاهش يافت و در 

سال های 97 و 9۸ به ترتيب ارقام منفی ۸ر4 و منفی 
هفت درصد را تجربه کرد. اما با وجود همه فشــارها و 
با وجود اينکه هنوز ســايه ســنگين کرونا و تحريم از 
ســر اقتصاد کم رنگ نشــده، رشد اقتصادی کشور در 
سال 99 مثبت بود. بررسی روند فصلی ارقام رشد در 
ســال 99 مبين آن اســت که پس از افت فعاليت های 
اقتصادی در شروع همه گيری بيماری کرونا در فصل 
نخســت سال 1399 )رشد منفی ۵ر۲ درصد(، رشد 
اقتصادی کشــور در فصــل دوم معادل 4ر۵ درصد و 
پس از ثبت رقم ۸ر3 درصدی در فصل سوم اين سال، 
در فصــل چهــارم افزون بر 7ر7 درصد شــد. گزارش 
ســالانه بانــک جهانی و برآوردهــای اين بانک برای 
ســال های آتی هم از روند مثبت رشد اقتصادی ايران 
حکايت دارد.چنانکــه جدول داده های بانک جهانی 
نشــان می دهد که رشد اقتصادی ايران از منفی ۵ر6 
درصد در سال ۲۰-۲۰19 به رقم 6ر1 درصد در سال 
۲1-۲۰۲۰ رسيده است.دو نکته در اعداد و ارقام بانک 
جهانی قابل توجه اســت؛ يکی اينکه با احتساب رشد 

منفی سال قبل، رشد اقتصادی سال ۲1-۲۰۲۰ ايران 
بيــش از ۸ درصــد بوده اســت؛ دوم اينکه پيش بينی 
بانک جهانی روند رشــد اقتصادی تا ســال ۲۰۲4 را 
مثبت نشــان می دهد. البته نبايد اين را هم فراموش 
کرد که در صورت رفع تحريم ها ميزان رشد اقتصادی 
در دولت آينده بسيار بيشتر از برآوردهای بانک جهانی 
خواهد بود. با وجود شــيوع کرونا و اثرات قابل توجه 
آن بر رشــد اقتصادی، در ســال 1399 رشــد توليد 
ناخالص داخلی ايران روند مثبتی را آغاز کرد که اين 
روند تاکنون ادامه داشته است. اين نکته از آن جهت 
مهم اســت که بيشــتر کشورهای منطقه که با تحريم 
هم مواجه نبودند، به خاطر شيوع کرونا رشد اقتصادی 
منفی را تجربه کردند. آمار و ارقام بانک جهانی نشان 
می دهد که در ميان کشــورهای خاورميانه و شــمال 
آفريقا فقط ايران، مصر و جيبوتی توانسته اند در سال 
۲۰۲۰ رشد اقتصادی مثبت داشته باشند و ميزان آن 
بــرای ايــران 7ر1 درصد، مصر 6ر3 درصد و جيبوتی 

۵ر۰ درصد بوده است. / ايرنا 

عليمراد اکبری معاون آب و خاک وزارت جهاد کشــاورزی 
حجم آب مصرفی کل بخش کشاورزی را طبق تحقيقات انجام 
مترمکعــب  ميليــارد   7۰ از  کمتــر   شــده 
اعام کرد.  ايران کشوری خشک و نيمه خشک است و با توجه 
به اين وضعيت، کشور تاب آوری توسعه افقی را ندارد و بايد به 
ســمت توســعه عمودی حرکت کند. وی با اشاره به اينکه بحث 
الگوی کشت صرفاً با سياست ها و اقدامات بخش کشاورزی صورت 
نمی گيرد و نيازمند ياری همه دســتگاه ها و نهادها در ســه قوه 
خصوصاً مجلس است، تاکيد کرد: مهمترين مسأله ای که وجود 
دارد بحث تبخير در کشاورزی است که سعی شده با استفاده از 
مالچ پاستيکی، آبياری زيرسطحی و ساير سيستم های هوشمند 

آبياری از ميزان تبخير کاسته شود. معاونت آب و خاک از سال 
96 با همکاری مؤسسه تحقيقات فنی و مهندسی کشاورزی و 
به منظور رفع ابهام در مصرف آب کشاورزی، مطالعات پژوهشی 
را بر روی 3۵ محصول زراعی و باغی -که ۸۵ درصد سطح کشت 
و توليدات آبی را شــامل می شــود- آغاز کرد که نتايج اين طرح 
نشان دهنده اين است که حجم آب مصرفی کل بخش کشاورزی 
کمتر از 7۰ ميليارد مترمکعب اســت. بر اســاس نتايج به دست 
آمده از اين طرح پژوهشی عظيم که در 4۵۰۰ مزرعه در سطح 
کشور و با انواع شبکه های آبياری مدرن، نيمه مدرن، سطحی و 
سنتی و با 4۰ هزار نفر-ساعت انجام شده است، ميزان حجم آب 
مصرفی محصولی مانند هندوانه که همواره توليد و صادرات آن 

مورد انتقاد بوده است، 47۰۰ مترمکعب است، در حالی که حجم 
آب مصرفی گندم ۵۲۰۰ مترمکعب اســت ، راندمان آبياری در 
کشور به طور متوسط 4۵ درصد است و ميزان بهره وری در سال 
9۲ از 9۲۰ گرم به ازای هر مترمکعب آب مصرفی به 14۵۰ گرم 
در سال 99 رسيده است و با توجه به کم آبی در بسياری مناطق 
کشور، کشاورزی با کم آبياری انجام می شود که در سازگاری با 
کم آبی يک روش محسوب می شود. درسال 9۸ دبی ورودی به 
سد کرخه ۸۰۰۰ مترمکعب در ثانيه و در سد دز 6۰۰۰ مترمکعب 
در ثانيه بود که چنانچه اين ســدها در خوزســتان احداث نشده 
بود، هم اکنون بخش های مهمی از استان خوزستان من جمله 

قسمت اعظمی از اهواز وجود نداشت. 

حجم آب مصرفی بخش کشاورزی کمتر از 7۰ میلیارد مترمکعب است

مديــر گندله ســازی شــرکت فــولاد مبارکــه از انجام 
موفقيت آميز تعميرات برنامه ريزی شده شش روزه اين واحد 

در تيرماه امسال خبر داد.
رضــا اســماعيل پور بــا اعام اين خبر گفــت: با حمايت 
واحدهای سرويس دهنده، خريد و پشتيبانی و فنی، تعميرات 
برنامه ريزی شده شش روزه واحد گندله سازی با آماده سازی 
و هماهنگی منســجم و با انجام بيش از 3۵ هزار نفر ســاعت 
فعاليت تعميراتی به طور منظم، با کيفيت و بدون بروز حادثه 

ايمنی انجام شد.
نکته قابل ذکر در اين توقف تعميراتی، تعويض سيســتم 
آب بندی خشــک کن ابتدای کــوره پخت برای اولين بار در 
شــرايط گرم کوره پخت، جهت بهبود فرايند و رســيدن به 
رکــورد فاصلــه زمانی ۲4 ماه بين تعميرات اساســی واحد 

گندله سازی تا انتهای مهر 14۰۰ بود.
 آخرين رکورد فاصله زمانی بين تعميرات اساســی واحد 
گندله ســازی در شرايط سرد کوره پخت حدود ۲۰ ماه بوده 
اســت. در ايــن خصوص رئيس دفتــر برنامه ريزی و کنترل 
نگهداری و تعميرات آهن ســازی نيــز گفت: انجام فعاليت 
تعميراتــی دوره ای در واحد گندله ســازی برای حفظ آماده 
بــه کاری تجهيزات و به حداقل رســاندن توقفات اضطراری 
انجام می شــود. حميدرضا جمالی افزود: انجام اين فعاليت 

تعميراتی با نفرســاعت ذکرشــده در مدت زمان محدود با 
آماده ســازی دقيق و مناسب، به روزرسانی دستورالعمل های 
تعميرات، تأمين قطعات يدکی و مصرفی و مهارت کارکنان 
اجرايی و نظارت مناسب انجام شد.  در مراحل آماده سازی و 
اجرای فعاليت ها، هماهنگی بســيار خوبی بين مســئولين و 
ناظرين تعميرات واحد گندله سازی و تعميرات مرکزی ايجاد 
و جلسات مربوطه با توجه به شرايط ناشی از کرونا با حداقل 

نفرات و در اکثر موارد به صورت غيرحضوری برگزار شد.
رئيس مرکز تعميرات مکانيک هم در اين خصوص گفت: 
توقفات برنامه ريزی شده تعميراتی واحد گندله سازی از لحاظ 
حجم نيروی انسانی، قطعات، مکانيسم و ابزارآلات و مدت زمان 
محــدود، منحصربه فرد و نيازمند انســجام و برنامه ريزی و 
ســازماندهی خاص خود است.  حميدرضا بذار افزود: قبل از 
انجــام اين تعميــرات دوره ای برای اطمينان از جلوگيری از 
شــيوع بيماری کرونا، از کارکنان نظارت تعميرات مرکزی و 
پيمانکاران درگير تســت PCR   به عمل آمد و با حمايت و 
کمک کارشناسان ايمنی بر رعايت پروتکل های بهداشتی نيز 
نظارت شد.  رئيس توليد واحد گندله سازی فولاد مبارکه نيز 
در خصــوص ايــن عمليات تعميراتی اظهار داشــت: توقف 
شش روزه گرم واحد گندله سازی با همدلی و هماهنگی تيم 
توليد واحد گندله سازی و با اعتماد و اتکا به دانش و تخصص 

خود و اجرای دســتورالعمل های کاری اصاح شــده مطابق 
برنامه و به صورت ايمن انجام پذيرفت. خشايار پاسيار افزود: 
در ايــن توقــف تعميراتی، با برگزاری جلســات تخصصی و 
همکاری تيم نظافت صنعتی و مطابق برنامه، کليه فعاليت های 
توليــد و نظافــت صنعتی با نظــم و انضباط و به صورت ايمن 
انجام گرفت و خط توليد طبق برنامه در اختيار تيم تعميرات 

قرار داده شد.
 تيم توليد واحد گندله سازی با راهکاری جديد برای اولين 
بار اقدام به خارج کردن پالتکار از 3۰ متر ابتدايی کوره پخت 
در اين توقف گرم نمود و با اصاح شرايط آب بندی خشک کن 
ابتــدای کوره پخــت در محيطی ايمن باعث ارتقای کيفيت 
گندله توليدی شد. اين فعاليت با همکاری نزديک تيم های 
توليــد و تعميــرات و  با موفقيت کامل  انجام پذيرفت. رئيس 
تعميــرات واحد گندله ســازی هم در خصــوص اين توقف 
برنامه ريزی شــده گفــت: اين عمليات بــزرگ تعميراتی با 
برنامه ريزی منســجم و آماده ســازی مناسب فعاليت ها در 
تعميرات محلی مکانيک، برق، ابزار دقيق و اتوماسيون واحد 
گندله سازی با همدلی و همکاری کارکنان تعميرات و توليد 
و پيمانــکار مقيــم واحد با موفقيــت انجام پذيرفت.  محمد 
خدابنده گفت: هماهنگی های مناسب در بخش های تعميرات 
محلــی و تعميــرات مرکزی و دفاتر فنی تعميرات و ســاير 

بخش های پشــتيبانی در اجرای اين مهم از نقاط قوت اين 
توقف برنامه ريزی شده بود. کامبيز طيبی سرپرست تعميرات 
مکانيک واحد گندله سازی هم خاطرنشان کرد: با آماده سازی 
و نظارت مؤثر بر اجرای فعاليت ها و با اولويت ايمنی تعميرات 
آسياب ها، تعويض بدنه غبارگير ترِ آسياب خط ۲ و جايگزينی 
يکی از گيربکس های درايو کپسول آسياب خط 1 برای اولين 
بار، تعميرات اساســی ميکســرها، تعميرات بخش ديسک، 
تعميــرات و تنظيمات ســرند غلتکــی ورودی کوره پخت، 
تعميرات فن های پروســس، تعميرات مکانيســم آب بندی 
خشک کن ابتدای کوره پخت، تعميرات لاورينگ و درايو کوره 
پخت و فيدرها و شوت ها، تعميرات غبارگيرهای کوره پخت، 
تعميرات سيالات و پمپ های مربوطه انجام شد. کارشناس 
مشاور ايمنی واحد گندله سازی نيز در پايان گفت: برنامه ريزی 
حضور کارکنان و فعاليت های توقف برنامه ريزی شده براساس 
رعايت حداکثری پروتکل های بهداشــتی، رعايت قوانين و 
مقررات ايمنی، آموزش و به کار گيری دستورالعمل های ايمنی 
فعاليت ها و نظارت مؤثر بر انجام ايمن کار از نقاط قوت اين 
عمليات تعميراتی بود. ســيدجواد موسوی افزود: تعميرات 
انجام شده بر روی تجهيزات، ضريب ايمنی را افزايش داده و 
بــا کاهش حجم تعميرات اضطراری، احتمال وقوع حوادث 

کاهش خواهد يافت.

انجام موفقیت آمیز تعمیرات برنامه ریزی شده واحد گندله سازی
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صنعتبیمه
پیشگاممسیر
شفافیتاست

هفته نامه اقتصادی ایران
صنعت بیمه از هر گونه شفافیت در حوزه های اقتصادی و مالی استقبال می کند و تمامی مجامع شرکت های بیمه در اتاق شیشه ای برپا می شود. به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه مرکزی، 
به دنبال نامه دیرهنگام سازمان بورس و اوراق بهادار در خصوص کارکنان صنعت بیمه که به اطلاعات خاص مالی، دسترسی دارند با صدور اطلاعیه ای تصریح کرد:  اطلاعات جامع بیمه ای اعم از توانگری مالی، 
رتبه بندی شرکت ها و اخبار مجامع، در پرتال رسمی قابل مشاهده بوده و نهاد ناظر صنعت بیمه ضمن تاکید بر شفافیت اطلاعات همچنان امانتدار و حافظ اطلاعات شرکت های بیمه ای خواهد بود. در مدت 
زمان حضور شرکت های بیمه ای در بازار سرمایه، تمامی تدابیر لازم به کار گرفته شده تا از نشت اطلاعات، بهره گیری از رانت های خبری و اطلاع یابی زودهنگام، پیشگیری شده تا راه برای بهره برداری های 
غیرقانونی همگان مسدود شود.  صنعت بیمه از نامه دیرهنگام و با تاخیر چندساله سازمان بورس و اوراق بهادار به بیمه مرکزی ج.ا.ایران و بانک مرکزی ج.ا.ایران و بعضی از هلدینگ های بورسی استقبال می کند 
و انتظار دارد که امر شفاف سازی در بازار سرمایه در بالاترین سطح ممکن دنبال شود. بیمه مرکزی برای پاسخگویی و تعامل با سازمان بورس آمادگی کامل دارد و در راستای شفافیت حداکثری، فهرست تمامی 
افراد و کارکنان مرتبط برای اطمینان بخشی به جامعه سهامداران و سرمایه گذاران بورسی، ارسال شده است.  صنعت بیمه به عنوان یک ضلع مثلث اقتصادی کشور تاکنون با پشتیبانی از بازار سرمایه و فعالان بازار 

بورس کشور، قریب پنجاه هزار میلیارد تومان در بورس تراکنش مالی داشته که این رقم در کنار ارزش مالی سهام شرکت های بیمه در سایر شرکت های غیر بیمه ای، عدد چشم گیری را نشان می دهد.
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منتظر تصمیمات دولت جدید برای اصلاح 
روش قیمت گذاری هستیم

احمد نعمت بخش دبير انجمن خودروسازان ايران ضمن انتقاد 
از به ثمر نرسيدن طرح اصاح شيوه قيمت گذاری خودرو در دولت 
گذشته :  اميدواريم دولت سيزدهم تصميمات درستی برای نجات 
خودروسازان کشور از زيان دهی اتخاذ کند.  شورای رقابت براساس 
قيمت های تکليفی و دستوری زيان سنگين چند هزار ميلياردی را 
بــه خودروســازان تحميل کرده و هيچ نهاد ذی ربطی شــهامت 
تصميم گيری و اصاح اين روش نادرست را نداشته است. وی با بيان 
اينکه براساس قيمت گذاری ناعادلانه شورای رقابت و به دليل وجود 
اختاف بالا ميان قيمت کارخانه ای محصولات و قيمت بازار، در سال 
گذشته حدود 1۰۰ هزار ميليارد تومان رانت از سوی دو خودروساز 
بزرگ کشــور در ميان ســرمايه گذاران )حدود ۸۰ درصد برندگان 
قرعه کشی( و خريداران واقعی )۲۰ درصد برندگان قرعه کشی( توزيع 
شده، خاطرنشان کرد: با وجود زيان های سنگين، خودروسازان کشور 
توانسته اند در زمينه تيراژ توليد، توسعه و همچنين تعميق ساخت 
داخل محصولات، گام های موثری برداشته و دستاوردهای مهمی 
کســب کنند. مديران عامل شــرکت های خودروساز به خصوص 
ايران خودرو در جهت ارتقا و پيشــرفت صنعت خودروی کشــور 
می کوشند و با وجود مشکات و محدوديت های مختلف بين المللی 
و تحريم های داخلی توانسته اند به بهترين شکل شرايط را مديريت 
کنند، خودروسازان دستاوردهای خوبی را در عرصه توليد ملی فارغ 
از وابستگی رقم زده اند.  جای تاسف دارد که اين شيوه قيمت گذاری 
سبب شده بنگاه های توليدی بزرگ کشور به جای سوددهی ناچار 
به تحمل زيان های ســنگين شــوند. او  با بيان اينکه ۸۰ درصد از 
خريداران خودرو از کارخانه با گذشت کمتر از سه ماه برای فروش 
خودروها اقدام کرده اند، گفت: براساس نظرسنجی شرکت بازرسی 
کيفيت و استاندارد ايران که پس از تحويل خودرو با مشتريان تماس 
حاصل می کند، ۸۰ درصد از خريداران خودروها را فروخته اند و در 

واقع سرمايه گذار هستند. / فارس

خبر

محسن زنگنه عضو کميسيون برنامه و بودجه مجلس شورای اسامی  درباره افزايش حقوق اقشار مختلف در ماه های اخير تصريح 
کرد: در اين که تورم موجود در جامعه با حقوق برخی کارکنان و بازنشسته ها تناسبی ندارد شکی نيست اما مجلس به اين موضوع اعتقاد 
دارد که اگر افزايش حقوق بدون در نظر گرفتن منابع مناسب صورت بگيرد به ضرر حقوق بگيران خواهد شد زيرا باعث ايجاد تورم می شود. 
وقتی تورم رخ می دهد مشاغل آزاد و فعالان بخش خصوصی متناسب با تورم خود را تطبيق می دهند اما قشر حقوق بگير دولت دچار 
مشکل می شود. بر اين اساس اگر می خواهيم برای همه اقشار حقوق بگير جامعه از جمله بازنشستگان، اعضای هيئت علمی و قضات 
تصميم بگيريم نبايد اين تصميم پوپوليستی باشد که در نهايت به ضرر خود آن ها تمام شود.وی با اشاره به لوايح همسان سازی که دولت 
روحانی به مجلس فرستاده است، اظهار داشت: منابع اجرای اين لوايح را از بودجه سالانه در نظر گرفته و اين در حالی است که بودجه 
همين الان حدود ۵۰۰ هزار ميليارد تومان کسری دارد،  مجلس با اصل افزايش حقوق و دستمزد مخالف نيست اما منابع اين افزايش 
حقوق مهم است، مجلس به دنبال عدالت در حقوق و دستمزد است اما بايد در سازوکار رسيدن به نقطه بهينه حقوق و دستمزد بررسی های 
کارشناسی صورت بگيرد.  مجلس منتظر است تا پس از روی کار آمدن دولت سيزدهم تصميم بگيرد زيرا احتمال اين که دولت آينده 

برای اصاح سازوکار همسان سازی ها لوايح را بازپس بگيرد و پس از اصاح مجدد به مجلس بفرستد وجود دارد./ فارس 

افزایشحقوقها
بدونمنابعمناسب
موجبتورممیشود

محسن زنگنه

بانک آينده از کسب وکارهايی که به دليل شرايط ناشی از شيوع ويروس کرونا در فعاليت اقتصادی خود، آسيب ديده اند، از ابتدای سال 14۰۰ 
تا يازدهم مردادماه امسال، 19۵ فقره تسهيات به مبلغ 33 هزار و 9۰ ميليون ريال پرداخت کرد ، با هدف کمک به صاحبان کسب وکارهای آسيب ديده 
ناشی از همه گيری کرونا و به منظور حفظ رونق اشتغال و جبران بخشی از خسارات عملياتی واحدهای مختلف توليدی، صنعتی، خدماتی و ساير 
بخش های اقتصادی کشور، از تيرماه پارسال تا يازدهم مردادماه 14۰۰، ۸3۲ هزار و 376 ميليون ريال تسهيات به بيش از 3946 متقاضی پرداخت 
کرده است. »برات و سفته الکترونيکی« در راه است، بانک آينده همراه و هم گام با راه اندازی سامانه سفته و برات الکترونيکی در سطح کشور، با هدف 
فراهم آوردن ابزار لازم برای ارائه خدمات الکترونيکی سريع و دقيق به عموم هم وطنان عزيز در عرصه بانکی کشور، اين خدمت نوين را ارائه می کند. 
اجرای تمامی فرآيندهای مرتبط در بستر تمام الکترونيک با تکيه برظرفيت های قانونی مبتنی بر امضای ديجيتال، اصالت ،اعتبارسنجی غير حضوری، 
جلوگيری ازجعل و سوء  استفاده های احتمالی و حذف کاغذ از جمله مزايای اين خدمت است. »سفته و برات الکترونيکی«، با راهبری خزانه داری کل 
کشور ذيل وزارت امور اقتصادی و دارايی با همکاری بانک مرکزی و حمايت قوه قضائيه توسط بانک آينده، به عنوان يکی از نخستين بانک های ارائه دهنده 
اين خدمت، با موفقيت آزمايش عملياتی شد که به زودی و پس از نهايی شدن، اين خدمت جديد در سامانه ها و درگاه های الکترونيک بانک آينده ارائه 

خواهد شد تا مشتريان و عموم هم وطنان عزيز به سهولت بتوانند از اين خدمت نوين استفاده کنند./ روابط عمومی 

۳۹46کارفرما
ازبانکآینده
تسهیلاتگرفتند

بانک آینده

با دســتيابی به دانش ســاخت چرخ و محور قطار های مانوری شــرکت های فولادی و ايســتگاه های راه آهن، ايران به 
جمع توليد کنندگان اين فناوری پيوست. مسئول گروه بومی سازی شرکت پويش بازرگان ذوب آهن اصفهان فناوری 
توليد اين چرخ و محور ها را در انحصار کشور های اروپايی دانست و گفت: متخصصان و کارشناسان اين شرکت توانستند 
با ۸ ماه کار شبانه روزی چرخ و محور و جعبه دنده اين قطار ها را به توليد انبوه برسانند. محمدرضا خيرتی هزينه خريد 
خارجی هر چرخ و محور را ۲۰۰۰ يورو برشــمرد و گفت: قيمت نمونه داخلی اين محصول 3۰ درصد قيمت محصول 
خارجی اســت که از خروج ميليون ها يورو ارز از کشــور جلوگيری می کند. وی از بومی ســازی تانديش گيت فولادسازی 
ذوب آهن اصفهان در اين شرکت خبر داد و گفت: اين محصول بر روی تانديش های فولادسازی نصب می شود و وظيفه 
آن کنترل مواد مذاب از خروجی تانديش بر روی ســطح قالب ريخته گری اســت که برای توليد فولاد های کيفی مانند 
ريل کاربرد فراوانی دارد. مســئول گروه بومی ســازی شــرکت پويش بازرگان ذوب آهن اصفهان ادامه داد: با توليد اين 
قطعه از خروج 3۰۰ هزار يورو ارز از کشــور جلوگيری می شــود. گفتنی اســت؛ شــرکت پويش بازرگان با 4۰ درصد سهام 
متعلق به ذوب  آهن اصفهان و 6۰ درصد سهام متعلق به تاجران آهن کشور فعاليت خود را از دی ماه 1394 آغازکرد. 

بومیسازیچرخومحور
قطارهایمانوریدرپویش
بازرگانذوبآهناصفهان

شرکت ذوب آهن اصفهان

راه حل تامين سنگ آهن برای طرح های توسعه ای از کانال اصاح قيمت ها می گذرد. سعيد عسکرزاده دبير انجمن 
سنگ آهن ايران با بيان اين مطلب گفت: برای دستيابی به هدف گذاری ۵۵ ميليون تنی توليد فولاد در افق 14۰4، 
بی شک با کمبود سنگ آهن مواجه خواهيم بود ،  در افق چشم انداز 14۰4 توليد ۵۵ ميليون تن فولاد پيش بينی  شده 
است، راهکار اصلی اين است که به سرعت به سمت اکتشافات جديد برويم، ضعف هايمان در اکتشاف و فرآوری را برطرف 
و قيمت ها را تعديل کنيم. اکنون ســنگ آهن مورد نياز برای پوشــش ظرفيت توليد فولاد کشــور موجود اســت، اما 
قيمت گذاری ها آن قدر پايين در نظر گرفته شده که برخی ذخاير ما باطله محسوب شده و بعضی ديگر قابليت استخراج 
ندارند. تا زمانی که قيمت ها اصاح نشود، اگر قيمت ها به طور نسبی تغيير کرده يا به سمت واقعی شدن قيمت ها حرکت 
کنيم، آنگاه بسياری از ذخاير، قابليت استخراج پيدا می کنند و در اين صورت، پيش بينی ما از عمر معادن سنگ آهن و 
ذخاير موجود تغيير خواهد کرد. برپايه اطاعات موجود درباره طرح های در دست اجرا در حوزه زنجيره فولاد، تا سال 
14۰4 ميزان برداشت از ذخيره معدنی سنگ آهن به 14۰ ميليون تن خواهد رسيد. اين در حالی است که برای رسيدن 
به توليد ۵۵ ميليون تنی فولاد استخراج 16۲ ميليون تن سنگ آهن نياز است و در اين زمينه با کمبود مواجهيم. / شانا

لزوماصلاحقیمتها
برایرفعکمبود
سنگآهن

انجمن سنگ آهن ایران

زیان انباشته چند بانک از کل سرمایه شان بیشتر است
معاون مرکز پژوهش های مجلس با بيان 
اينکه، دومينوی سلسله وار افزايش هزينه ها 
در دولت فعلی هنوز ادامه دارد گفت: دولت 
سيزدهم مراقب تبعات کسری بودجه باشد.

به گزارش خبرگزاری تســنيم،  سيدعلی 
روحانــی درباره عملکرد دولت دوازدهم در 
روزهای پايانی تصريح کرد : در پايان دولت ها 
حساسيت دولت نسبت به افزايش هزينه های 
خود و تحولات شبکه بانکی و خلق نقدينگی 

بانک ها خيلی کمتر می شود.
وی افزود: دقيقا شاهد همين مسئله طی 
ماه های اخير هســتيم. افزايش هزينه های 
جدی اتفاق افتاده در يک سال اخير، موجب 
رشــد عجيب و غريب هزينه های جاری؛ به 
معنی هزينه های دائمی دولت شــده و اين 
دومينوی سلسله وار افزايش هزينه ها هنوز 
ادامه دارد. معاون مرکز پژوهش های مجلس 
درباره راهــکار مديريت هزينه های دولت، 
گفت: محور اولی که دولت سيزدهم بايد به 
آن توجه کند، بخشــنامه ها و اباغيه هايی 
اســت که از طرف رئيس  ســازمان برنامه و 
جاهای ديگر دولت اباغ می شــود و افزايش 
هزينه های دائمی ايجاد می کند. با توجه به 
اينکــه رئيس فعلی ســازمان برنامه و ديگر 
دستگاه ها، شايد يک ماه بيشتر از دوره شان 

نمانده، حساسيتی روی افزايش هزينه های 
دائمی ندارند. روحانی تصريح کرد: آمارهای 
پولی نشــان می دهد، در سال 14۰۰ حدود 
1۲۰۰ تا 13۰۰ هزار ميليارد تومان افزايش 
نقدينگی خواهيم داشت؛ يعنی افزايش خلق 
پول توســط شــبکه بانکی. طبيعتا کسری 
بودجــه نقش اصلی را در خلق پول بانک ها 
دارد. بانک هــا ايــن 1۲۰۰ تــا 13۰۰ هزار 
ميليارد تومان را دارند برای چه هدفی خلق 

می کنند و تخصيص می دهند.
وی افزود: بايد توجه داشــت که چندين 
بانک ناســالم داريم که زيان انباشته شان از 
کل سرمايه آنها بيشتر است. آن تمرکزی که 
بايد بانک مرکزی روی اين بانک های ناسالم 

می داشت و آنها را کنترل می کرد، نداشته و 
از سوی ديگر با پرداخت سود و تسهيات دهی 
آنها، خيلی ســفت و سخت برخورد می کرد 
که اين کار انجام نشــده است. معاون مرکز 
پژوهش های مجلــس ادامه داد: بانک های 
ناســالم بايد ســقف مشــخصی برای رشد 
ترازنامه داشــته باشند و اعطای تسهيات، 
سود ســپرده و سرمايه گذاری آنها بايد حد 
مشــخصی داشته باشــد و عدول از اين حد 
بايد مشمول جريمه های جدی بشود. البته 
اسم اين سياست حدگذاری ترازنامه در سال 
99 توســط دولت دوازدهم در بانک مرکزی 
مطرح شــد اما جهت گيری به نظر می آمد 

که اشتباه بود و عما اثربخشی نداشت.

پیش بینی کارشناسی درباره تورم
همچنيــن بــه گــزارش ايســنا، ميثم 
هاشــم خانی؛ کارشــناس اقتصادی درباره 
آينده وضعيت تورم اظهار کرد: اگر تمام 3۰۰ 
هزار ميليارد تومان کســری بودجه دولت با 
چاپ پول تامين شود، تورم سالانه 7۰ تا ۸۰ 
درصد می شــود اما اگر بيشتر اين کسری با 
آزادســازی نرخ ها، درآمدهــای مالياتی و 
فروش اوراق تامين شود، تورم کم تر می شود 

و نرخ آن تا 3۵ درصد کاهش می يابد.
وی افزود: امسال دولت با تقريبا 3۰۰ هزار 
ميليارد تومان کســری بودجه مواجه است 
که ممکن است اين کسری را با فروش اوراق 
و چاپ پول تامين کند. در اين زمينه، دولت 
می توانــد بــا حــذف ارز 4۲۰۰ تومانــی، 
آزادسازی قيمت خودرو، فولاد، سيمان و... 
درآمدهــای مالياتی و فروش محدود اوراق، 

کسری بودجه خود را تامين کند.
همچنين وحيد شقاقی شهری؛ کارشناس 
اقتصادی گفت: با وجود ناترازی های موجود 
در اقتصاد چون ناترازی نظام بانکی، تجارت 
خارجــی و بودجه، روند تورم فعا صعودی 
خواهــد بود و کاهشــی شــدن اين نرخ به 
سياســت های اصاحی و برنامه های دولت 

جديد بستگی دارد. 

حميدرضا رستگار رييس اتحاديه فروشندگان آهن و فولاد تهران 
گفــت: بــا توجه به حضور ويژه خــواران، قيمت ها در بازار غيرواقعی و 
غيرمنصفانه شده است .  اينکه می گويند قطعی برق عامل کمبود است 
چندان منطقی نيست. حدود دو ماه است که مشکل قطعی برق داريم، 
توليدات قبلی چه شده اند؟ اگر قرار است کاهش عرضه به دليل قطعی 
برق داشته باشيم اين موضوع بايد خود را در ماه های آينده نشان می داد 
نه بافاصله پس از قطعی برق ،  عدم هماهنگی بين زنجيره های توليد 
و توزيع و مصرف موجب کمبود و غيرواقعی شدن قيمت ها شده است.  
قيمت بايد بر اساس نرخ ريالی باشد؛ آهن و فولاد در داخل کشور و با 
نرخ های ريالی توليد می شــوند. از ســوی ديگر نيز توليدکنندگان از 
سوبسيدهای زياد، منابع ملی و حمايت های دولتی برخوردار هستند، 
با اين حال به جای اينکه نرخ اين محصولات متعادل باشد، بر اساس 
نرخ جهانی تعيين می شوند. وضعيت قيمت ها به شکلی شده که در 
ماه های قبل حتی شاهد پيشی گرفتن قيمت های داخلی از بازار جهانی 

هم بوديم. در واقع قيمت های جهانی از توليدات داخلی ارزان تر بود.
 عدم ساماندهی نظام توزيع، موجب ايجاد رانت و ويژه خواری در 
حوزه آهن و فولاد شــده اســت. ويژه خواران نظام توزيع را در دســت 
گرفته اند و بيشترين سود را می برند کما اينکه مالياتی هم نمی دهند و 
هزينه ای را هم متقبل نمی شوند. به هم ريختگی بازار به حدی است که 
به جای توزيع کننده، توليدکننده راسا اقدام به توزيع کالا می کند.در 
حوزه توزيع شاهد دخالت های غيرمتعارف و غيرقانونی هستيم. دولت 
جديد بايد در اين بخش برنامه ريزی دقيقی کند تا بازار به تعادل برسد. 
آهن و فولاد تقريبا در تمامی صنايع مورد استفاده هستند و وقتی ثبات 
نباشــد، بازار تبديل به مســابقه ای جهت گرانی های بيشتر می شود. 
همچنين ساخت و ساز به مشکل می خورد. نحوه توزيع آهن و فولاد بايد 
اصاح شود؛ کسانی بايد توزيع کنند که مجوز توزيع و جواز کسب داشته 
باشند. کارخانه و شرکت مسوول توزيع نيستند اما در حال حاضر در 

بازار و فضای مجازی قيمت سازی می کنند./ مهر 

نظام توزیع آهن در دست ویژه خواران
خبر

بیش از ۷۰ درصد تسهیلات بانکی صرف تامین سرمایه در گردش شد
در دو ماهه نخست امسال مجموعا بيش از ۲74 هزار ميليارد 
تومان تسهيات از سوی بانک ها و موسسات اعتباری به بخش های 
کشاورزی،  صنعت- معدن، مسکن- ساختمان، بازرگانی، خدمات 
و بخش های متفرقه پرداخت شده که 73/7 درصد معادل ۲۰1 
هــزار ميليــارد از اين مبلغ صرف تامين ســرمايه در گردش در 
بخش های مختلف شده است که بيشترين سهم از اين تسهيات 
را نيز به خود اختصاص داده است. طبق جديدترين آمار منتشر 
شده از سوی وزارت صنعت،  معدن و تجارت بخش صنعت-معدن 
در اين مدت ۸6 هزار و ۸۵۰ ميليارد تومان تسهيات از بانک ها و 

موسسات اعتباری دريافت کردند که 79/۸ درصد معادل 69 هزار 
و 3۵۰ ميليارد تومان از آن به تامين سرمايه در گردش تخصيص 
داده شده است. بخش بازرگانی نيز در دو ماهه نخست امسال ۲6 
هزار و ۲3۰ ميليارد تومان تسهيات دريافت کرده که 61/۵ درصد 
از آن صرف تامين سرمايه در گردش شده است. در بخش خدمات 
و کشــاورزی نيز در اين مدت به ترتيب 9۰ هزار و 9۲۰ ميليارد 
تومان و 1۰ هزار و 19۰ ميليارد تومان به تامين سرمايه در گردش 
تخصيص داده شده که به ترتيب 76/6 و 73/4 درصد از تسهيات 
داده شده به اين بخش ها را شامل می شود. در بخش مسکن نيز 

حدود پنج هزار ميليارد تومان از تسهيات بانکی به تامين سرمايه 
در گردش تخصيص داده شده که اين مبلغ معادل 4۲/6 درصد 
از کل تسهيات 11 هزار و ۸4۰ ميليارد تومانی است که به اين 
بخش پرداخت شده است.در اين ميان سهم »ايجاد«، »توسعه« 
و »خريد کالای شــخصی« از کل تســهيات پرداخت شــده به 
بخش هــای مختلــف به ترتيب 1۰/3، 6/9 و 4/۸ درصد اســت. 
همچنين بخش »تعمير« و »خريد مســکن« که هر کدام 1/1 
درصد از تســهيات بانکی را دريافت کرده، کمترين ســهم از اين 

تسهيات را به خود اختصاص داده است. /  ايسنا  

عليرضا حائری عضو هيات مديره انجمن متخصصان نساجی ايران با اشاره به لزوم ايجاد زيرساخت های لازم در 
ساخت بزرگ ترين شهرک پوشاک ايران در فشافويه شهرستان ری اظهار کرد: اگر گمرک در شهرک تخصصی 
پوشاک منطقه ای را برای ارسال و دريافت کالا و مواد اوليه ايجاد کند تا کار صادرات، واردات و ترخيص کالا در خود 
شهرک انجام شود بسيار مثمرثمر خواهد بود.  پوشاک صنعت پاکی است که فاقد هرگونه آلايندگی از نظر پساب 
و آب بوده و از مصرف آب کمی نيز برخوردار و سازگار با محيط زيست است که کمک شايان توجهی به اقتصاد 
کشور و ارزآوری خواهد داشت اما متاسفانه تا به  حال مورد توجه نبوده و به طورکلی پوشاک ما هنوز صنعتی کامل 
نشده و به صورت ناشناس توليد می شود. تجميع واحدهای پوشاک موجب تسهيل خدمات رسانی، سهولت در 
دسترسی ها، دسترسی به انبارها، رفع مشکات واحدها توسط يکديگر و کاهش هزينه ها خواهد شد که در نهايت 
کاهش قيمت فروش، قيمت تمام شده و سهولت صادرات خواهد شد. صنعت پوشاک نسبت به ساير صنايع به 
سرمايه کمتری برای ايجاد يک شغل نياز دارد و در کنار آن دارای تعداد کارگری بسيار زيادی است و به  طور کلی 

سرمايه گذاری موردنياز برای آغاز به کار در صنعت نساجی به ميزان يک چهارم متوسط صنايع است. / تسنيم

رونقبزرگترین
شهرکپوشاکایران
درگروزیرساختها

علیرضا حائری

 بابک دين پرست معاون اقتصادی وزير کشور گفت: از مجموع 47 هزار و ۵۰۰ واحد توليدی صنعتی مستقر در شهرک ها و 
نواحی صنعتی کشور هشت هزار و ۵۰۰ واحد غيرفعال است. در حال حاضر هزار و 11 شهرک و ناحيه صنعتی در کشور وجود 
دارد که از اين تعداد 7۲۸ مورد فعال است. در اين شهرک ها و نواحی 47 هزار و ۵۰۰ واحد مستقر است که هشت  هزار و ۵۰۰ 
واحد آن غيرفعال است و کارگروه های استانی تسهيل و رفع موانع توليد نيز پيگير حل وفصل مشکل های اين واحدها هستند.  
واحد توليد لوازم خانگی شهرک محمودآباد قم در سال گذشته توانسته ميزان توليد خود را 1۰۰ درصد نسبت به  سال قبل از 
آن افزايش دهد که اين اتفاق خوبی در بخش لوازم خانگی به  شمار می آيد. در حوزه لوازم خانگی توانسته ايم بخش اعظم نياز 
داخل را با فعاليت های واحدهای توليدی موثر و موفق تامين کنيم. 16 بانک موجود در کشور حدود هزار و ۸۰۰ واحد توليدی 
را تحت تملک خود دارند که ۵۸ درصد اين واحدها تعطيل است.  اين واحدها طبق دستورالعمل واگذاری اموال مازاد موسسه های 
اعتباری، مصوب شورای پول و اعتبار بايد به چرخه توليد بازگردند. 691 واحد توليدی در کشور دارای پرونده قضايی هستند 
که وضعيت اين واحدها در قالب يک کميته مشترک با قوه قضاييه بررسی می شود. آخرين وضعيت واحدهای توليدی صنعتی 

مشکل دار و بحرانی نيز از سوی ستاد تسهيل و رفع موانع توليد کشور مورد بررسی قرار می گيرد. / ايرنا

۸۵۰۰واحدتولیدی
غیرفعالاست

 بابک دین پرست

با هدف آماده سازی زمينه برای فعاليت سرمايه گذاران، 1۲۰۰ميليارد تومان پروژه زيرساختی در منطقه ويژه صنايع انرژی بر لامرد، 
اجرا می شود. وجيه اله جعفری معاون وزيرصمت و رئيس هيات عامل ايميدرو که در نشست بررسی توسعه زيرساخت های منطقه 
ويژه صنايع انرژی بر لامرد سخن می گفت، تصريح کرد: در سال جاری ۵۰۰ ميليارد پروژه زيرساختی در بخش جاده، برق، گاز و آب، 
وارد عمليات اجرايی شده است.  طی هفته های آتی نيز گام به گام 7۰۰ ميليارد تومان طرح زيربنايی و زيرساختی جديد در منطقه 
ويژه صنايع انرژی بر لامرد وارد فاز اجرايی می شود. در نهايت تا کمتر از دو ماه ديگر تمامی  پيمانکاران حوزه زيرساختی در اين منطقه 
فعاليت مربوطه را آغاز می کنند. وی با اشاره به اينکه ساماندهی امور زيرساختی از اقدامات اساسی در منطقه ويژه لامرد بوده است، 
اظهار کرد: آماده سازی و توسعه زيرساخت ها، گامی  در جهت تسهيل حضور سرمايه گذاران در اين منطقه است. در اين نشست احسان 
انصاری، مدير عامل منطقه ويژه صنايع انرژی بر لامرد نيز با ارائه گزارشی از شتاب گرفتن اقدامات توسعه ای در اين منطقه خبر داد و 
گفت: از خرداد ماه امسال شاهد از سرگيری فعاليت آب شيرين منطقه و ارائه خدمات مربوط به صنايع و طرح ها بوده ايم.پيش تر ارائه 
زيرساخت های منطقه، عمدتا به راه اندازی سالکو معطوف شده بود که در حال حاضر ساير طرح ها نيز از زيرساخت ها بهره مند می شوند. 

اکنون در حال شتاب بخشيدن به ارائه زيرساخت ها به سرمايه گذاران منطقه هستيم. / روابط عمومی 

اجرای12۰۰میلیاردتومان
طرحزیرساختی
درمنطقهلامرد

وجیه اله جعفری

سعيد زرندی معاون طرح و برنامه وزارت صمت گفت : يکی از مشکات و موانع توسعه بسياری از واحدهای توليدی در استان تهران مربوط 
به قوانينی بود که به موجب آن ها واحدهای مستقر، اجازه توسعه و افزايش ظرفيت نداشتند.  قانون ممنوعيت استقرار صنايع در شعاع 1۲۰ 
کيلومتری تهران از موضوعاتی بود که هميشه از سوی توليدکنندگان به عنوان يکی از موانع توليد مطرح می شد.وزارت صنعت با توجه به وظايف 
و مسووليت هايی که در حوزه صنعت و توليد بر عهده دارد اين موضوع را به صورت جدی پيگيری کرد و تصميمات خوبی در اين زمينه و اصاح 
قوانين مربوطه در جلسه هيات مقررات زدايی و بهبود محيط کسب و کار در مورخ ۲۸ تير ماه به تصويب رسيد.، افزايش ظرفيت توليد واحدهای 
صنعتی را به موجب اصاح قانون منع استقرار واحدهای صنعتی در شعاع 1۲۰ کيلومتری تهران امکان پذير دانست و با اين اصاحيه، نوسازی 
صنايع و افزايش ظرفيت تا دو برابر به منظور ارتقای فناوری برای واحدهای توليدی فراهم می شود ،  با استناد به مصوبه های هيات مقررات زدايی 
و  بر اين اساس، صدور مجوز توسعه و نوسازی برای واحدهای دارای پروانه بهره برداری، پروانه کسب توليد و کارت شناسايی مستقر در داخل و 
خارج از شهرک ها و نواحی صنعتی، تا حداکثر دو برابر ظرفيت موجود در زنجيره توليد در عرصه و اعيان موجود با رعايت ضوابط محيط زيستی 
مربوطه بامانع است.  اين مصوبه ها همچنين سازمان حفاظت محيط زيست را مکلف کرده تا به استعام های مربوط به توسعه واحدهای صنفی 

و صنعتی توليدی در شهرک ها و نواحی صنعتی حداکثر در مدت ۲۰ روز از تاريخ تکميل مدارک و مستندات پاسخ دهد. / روابط عمومی

مشکل۵۰ساله
صنعتگراناستانتهران
حلشد

سعید زرندی
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سرمایه، بورس7
۳۹درصد

سرمایهصاحبان
سهامعدالت

ازبینرفت

هفته نامه اقتصادی ایران
 بی تدبیری دولت تدبیر در نحوه و نوع آزادسازی سهام عدالت در سال گذشته، منجر به کاهش ارزش این سهام شد تا کام افرادی که تقریبا 1۵ سال منتظر آن بودند تا از سهام عدالت استفاده کرده و منتفع 
شوند، اما در نهایت با برنامه دولت برای بازار سرمایه در یک سال گذشته، ارزش سهام آنها تا ۴۰ درصد کاهش یافت. خرداد سال گذشته با اعلام دولت، دو راه مدیریت مستقیم و غیرمستقیم برای آزادسازی 
سهام عدالت پیش پای ۴۹ میلیون سهامدار قرار گرفت. افرادی که روش مستقیم را انتخاب کرده بودند می توانستند، در ابتدای تیرماه 3۰ درصد، اواسط مردادماه 3۰ درصد دیگر و باقی سهام خود را در 22 
بهمن سال ۹۹ به فروش برسانند. آزادسازی مرحله دوم این سهام در اواسط مردادماه، مقارن با ریزش تاریخی بورس در سال ۹۹ بود. برخی از کارشناسان عرضه این سهام در دهه سوم مرداد سال ۹۹ را یکی 
از دلایل سقوط بازار از شاخص دو میلیون و 1۰۰ هزار واحدی می دانند. بعد از ورود بازار سرمایه به مرحله ریزش و رکود، سازمان بورس دستور متوقف شدن فروش سهام عدالت را ابلاغ کرد. مرحله سوم 
آزادسازی نیز به زمان نامعلوم دیگری موکول شد. در ابتدای مرداد سال ۹۹ سهام عدالت یک میلیون تومانی به ارزش بیش از 3۸ میلیون تومان نیز رسیده بود. اما در حال حاضر این سهام حدود 23 میلیون تومان 
خرید و فروش می شود. کاهش ارزش بیش از 1۴ میلیون تومانی سهام عدالت در یک سال گذشته در حالی رخ داده است که ارزش این سهام در ۵ خرداد ماه سال 1۴۰۰ به 13 میلیون تومان نیز رسیده بود./ فارس

مهــدی صادقی نيارکی معاون امور صنايع وزارت صمت  از 
تصويب پيش نويس برنامه عملياتی توســعه زنجيره صنعتی 
فلزات گرانبها و گوهرسنگ ها و هدف گذاری توليد سالانه ۵۰۰ 

تن فلزات گرانبها و گوهرسنگ ها در افق 14۰4 خبر داد.
وی  در نشست بررسی پيش نويس برنامه عملياتی توسعه 
زنجيره صنعتی فلزات گرانبها و گوهرســنگ ها با حضور علی 
آقامحمــدی رييــس گروه اقتصادی دفتر رهبر معظم انقاب 
افزود: پارسال تدوين چهار برنامه عملياتی برای توسعه زنجيره 
صنعتی پوشاک و کفش، فلزات گرانبها، غذايی و آشاميدنی و 
لوازم خانگی که 4۰ درصد ارزش توليدات صنعتی را شــامل 
می شــوند، هدف گذاری شــد ، امروز پيش نويس سند توسعه 
زنجيره فلزات گرانبها و گوهرسنگ ها در مرحله تصويب نهايی 
قرار دارد. وی به برنامه های عملياتی توســعه ذيل اين برنامه 
عملياتی اشاره کرد و ادامه داد: تسهيل زيرساخت های تامين، 
توليد و تجارت، توسعه صادرات و تقويت توليد، توسعه ساخت 
داخل و مديريت واردات، توانمندسازی نيروی انسانی و تقويت 
طراحی و تحقيق و توسعه و همچنين اصاح قوانين، مقررات 
و بخشنامه های مانع توليد، از مهم ترين محورهای برنامه های 
عملياتی توسعه زنجيره صنعتی فلزات گرانبها و گوهرسنگ هاست.  
برنامــه عملياتی فلزات گرانبها و گوهرســنگ ها مانند ديگر 
برنامه ها با اســتفاده از نظرات بخش خصوصی تدوين شــده و 
پــس از اصاحــات نهايی با حضــور وزير صنعت رونمايی و به 

دستگاه های ذی ربط اباغ خواهد شد.
عمده مباحث مطروحه در حوزه ضوابط واردات و صادرات 
است، موارد بعدی درباره تسهيل زيرساخت های توليد و تجارت 
است و موضوعات ترويجی و تشويقی صادرات و توليد نيز در 

اين سند ديده شده است./ ايرنا 

ثبات بازار سرمایه در گرو شناخت 
صحیح بورس

  احمدحسين فاحی سخنگوی کميسيون آموزش مجلس 
گفت: زمانی که طرح يا لايحه ای درباره بورس و بازار سرمايه به 
مجلس می آيد تمام نمايندگان کميسيون های اقتصادی و برنامه 
و بودجه بايد اين موارد را به طور دقيق مطالعه و با شناخت کامل 
و آشنايی با قوانين مورد نظر به تصويب برسانند يا از تصويب آن 
خودداری کنند.يکی از مطالبات جدی مردم مربوط به بخش های 
مختلف اقتصادی به ويژه بورس و بازار سرمايه است. بنابراين تا 
زمانی که آسيب شناسی دقيقی درباره بورس صورت نگرفته باشد، 
نمی توان پاسخ درستی به مردم داد ، اگر مديريت درستی برای 
ساماندهی بازار سرمايه شکل بگيرد و اعتماد به مردم بازگردد به 
طور حتم شاهد روند رو به رشد بازار و تحول بنيادی در اقتصاد 
کان کشــور خواهيم بود. موضوع بورس و بازار ســرمايه کاما 
تخصصی است و نمايندگان کميسيون برنامه و بودجه و اقتصادی 
بايد ضمن اشراف کامل به موضوعات و مباحث مهم در اين حوزه 
در کميته های تخصصی خود راجع به مشــکات و چالش های 
پيش روی سازمان بورس و کمک به رشد بازار سرمايه راهکارهای 
اساسی ارائه دهند.  زمانی که طرح و لايحه ای مربوط به بورس 
و بازار سرمايه به مجلس می آيد که درباره تصويب آن اظهار نظر 
شود، تمام نمايندگان کميسيون های و يا ديگر کميسيون ها بايد 
طرح و لوايح را مطالعه و با شناخت کامل و آشنايی با قوانين طرح 
مورد نظر را به تصويب برســانند در غير اين صورت مشــکلی بر 
مشــکات افزوده شــده و ســرمايه گذاران را نسبت به اين بازار 
بی اعتمادتر می کند. با توجه به عدم ارائه اطاعات دقيق درباره 
برخی طرح ها و لايحه ها و همچنين عدم مطالعه دقيق، قوانينی 
به تصويب می رسد که می تواند اقتصاد کشور به خصوص سازمان 
بــورس را بــا چالش مواجه کند.اهتمام متخصصان اين گروه ها 
می تواند زمينه و بستر را برای تحقيقات و رفع موانع موجود در 
بازار سرمايه که بخشی از اقتصاد کان کشور است، بردارد. / سنا 

هدف گذاری تولید سالانه 5۰۰ تن فلزات 
گرانبها و گوهرسنگ ها در افق 1۴۰۴

خبر فولاد هوشمند در کلاس جهانی، چشم انداز فولاد مبارکه در حوزه تحول دیجیتالخبر
حميدرضا عظيميان، مديرعامل شرکت 
فولاد مبارکه گفت: چشم انداز شرکت فولاد 
مبارکه در حــوزه تحول ديجيتال، »فولاد 
هوشــمند در کاس جهانی« تعريف شده و 
۵ مرداد ماه در تقويم فولاد مبارکه به عنوان 
»روز هوشمندسازی« نامگذاری گرديد. به 
گزارش روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه، 
او اظهار داشــت: امروزه محيط کسب و کار 
بــه دلايل تغييرات شــديد عوامل مختلف 
نظيــر روندهای بين المللــی در صنعت به 
خصــوص صنعت فولاد، تحولات فناوری به 
ويژه فناوری های نوظهور دارای چالش های 
بزرگی است، از اين رو شرکت فولاد مبارکه 
بــرای حفظ جايگاه رقابتی خــود در بازار 
داخلــی و خارجــی و همچنيــن توليــد 
محصــولات پيچيــده و بــا ارزش افزوده، 
استفاده از ظرفيت شرکت های نوپا در ارائه 
محصولات نوآور، استفاده از فناوری نوظهور 
و نيز اقتضائات خدمات و پيچيدگی فرايندها 
نمی تواند نسبت به اين مهم بی تفاوت باشد 
و روش های ســنتی در اين خصوص اکثراً 
محدود هســتند. وی با بيان اين که انقاب 
چهــارم صنعتــی و تحــول ديجيتال يک 

روندجهانی است، افزود: عمده شرکت های 
برتــر فولادســازی دنيا، اســتراتژی های 
و  تدويــن  بــرآن  مبتنــی  مشــخصی 
سرمايه گذاری های کانی در اين خصوص 
انجام داده اند، بنابراين شرکت فولاد مبارکه 
نيز راهی جز پيمودن اين مســير برای خود 

متصور نيست.
فولاد هوشمند در کلاس جهانی، 
چشم انداز فولاد مبارکه در حوزه 

تحول دیجیتال
امروزه  اکوسيســتم های جديد محيط 
کســب و کار در 4 حوزه فرايند، محصول، 
اقتصاد چرخشی و تحول ديجيتال تعريف 

شده اند که فولاد مبارکه برای هر 4 عنوان 
برنامه اجرايی تدوين کرده است.  چشم انداز 
شــرکت در حوزه تحول ديجيتال ،»فولاد 
هوشــمند در کاس جهانی« تعريف شده 
اســت؛ معيارها و شــاخص های هوشمند 
بــودن در کاس جهانی براســاس الگويی 
انتخاب شــده که در سال های اخير توسط 
مجمع جهانی اقتصاد و شــرکت مشــاوره 
مکنــزی با عنوان شــبکه جهانی فانوس 
دريايــی شــناخته می شــود و معرفــی 
شــرکت های پيشــرو در حرکت به سمت 
انقــاب چهارم صنعتی با تأييد اين نهادها 

انجام می پذيرد.

»روز هوشمندسازی« در تقویم فولاد 
مبارکه ثبت شد

عظيميان اذعان داشت: جهت دستيابی 
به يک کارخانه هوشمند در کاس جهانی 
براســاس انقاب صنعتی چهارم، شرکت 
فولاد مبارکه تهيه و تدوين سند ره نگاشت 
تحول ديجيتال را در دســتور کار قرار داد 
کــه در تاريخ ۵ مرداد ماه ســال گذشــته 
رونمايــی گرديد و شــعار »فــولاد فردا، 
هوشمند از سنگ تا رنگ« برای آن تعيين 
شد؛ اين روز در تقويم فولاد مبارکه به عنوان 
»روز هوشمندســازی« نام گذاری گرديد. 
وی در پايــان تصريــح کــرد: اين حرکت 
نمادين نشــان از تعهد و توجه ويژه فولاد 
مبارکه به مســير انتخاب شــده که انتظار 
می رود خانواده بزرگ فولاد مبارکه و همه 
ذی نفعان درون ســازمانی و برون سازمانی 
بــه ويــژه کارکنــان پرتاش بــا جديت 
دوچنــدان، فولاد مبارکه را برای موفقيت 
در اين طرح بزرگ همراهی کرده و موجبات 
اجرای ســريع تر طرح فولاد +۲۲ به عنوان 
 نخســتين گام اجرايــی در ســال جاری

 فراهم کنند.

پنجمين جشنواره حساب های قرض الحسنه پس انداز بانک سينا با هدف ترويج سنت نيک قرض الحسنه آغاز شد. به 
گزارش روابط عمومی بانک سينا در راستای قدردانی از نيت خير سپرده گذاران و به منظور ايجاد زمينه های افزايش مشارکت 
عمومی در جهت گسترش سنت الهی قرض الحسنه، پنجمين جشنواره حساب های قرض الحسنه پس انداز اين بانک برگزار 
می شود. در اين جشنواره که حساب های افتتاح شده از 1 مهرماه سال 1399 تا پايان شهريورماه سال 14۰۰ را شامل می 
شود، جوايز ارزنده ای نيز به قيد قرعه به برندگان اهدا خواهد شد. جوايز پنجمين جشنواره حساب های قرض الحسنه پس 
انداز بانک سينا شامل 1۰ جايزه کمک هزينه خريد خودرو ايرانی 1.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ريالی، 36 کمک هزينه تهيه جهيزيه 
۵۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ريالی، 36 کمک هزينه خريد صنايع دســتی 1۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ريالی، ۵36 ســکه نيم بهار آزادی و 14۰36 
جايزه ۵.۰۰۰.۰۰۰ ريالی است. تمامی هموطنان نيک انديش و خيّر برای مشارکت در امر نيک قرض الحسنه و بهره مندی از 
جوايز جشنواره می توانند نسبت به افتتاح يا تکميل موجودی حساب خود از هم اکنون تا 31 شهريور ماه سال جاری اقدام 
نمايند.حداقل مبلغ جهت افتتاح حساب 1.۰۰۰.۰۰۰ ريال و به ازای هر ۵۰۰ هزار ريال در هر روز يک امتياز محاسبه خواهد 

شد که با تکميل و افزايش موجودی، مجموع امتيازات و شانس برنده شدن افزايش خواهد يافت.

آغازپنجمینجشنوارهحساب
هایقرضالحسنهپسانداز
بانکسینا

بانک سینا

مقابله با ایجاد شوک در معاملات بورس
محمدعلی دهقان دهنوی رييس سازمان بورس و اوراق 
بهادار گفت: به طور حتم دامنه نوسان با تغيير همراه می شود 
و معامات بورس بر روی اين دامنه نوسان کنونی مثبت و 

منفی پنج درصد متوقف نخواهد ماند.
بنده هميشه و حتی در زمانی که هنوز وارد سازمان بورس 
نشــده بودم اعام کرده ام، بيشــتر از همه افرادی که معتقد 
به افزايش دامنه نوسان هستند، به اين موضوع اعتقاد دارم.  
سال 99 تصميمی برای ايجاد محدوديت در دامنه نوسان 
اتخاذ شــد که همان زمان اعام کرديم اين اقدام موقتی 
است، بعد از عبور از اين شرايط خاص بازار، دامنه نوسان را 
به حالت عادی يا دامنه بزرگتر باز می گردانيم. برنامه ما اين 

بود که مسير تغيير دامنه نوسان را از منفی دو و مثبت شش 
به صورت تدريجی برای باز کردن دامنه نوسان ادامه دهيم، 
برای اجرايی شدن اين اقدام بايد به صورت تدريجی ارقام 
کوچک مانند نيم درصد به دامنه نوسان اضافه می کرديم 
و اگر اين مسير را ادامه می داديم اکنون دامنه نوسان را به 
مثبت و منفی ۵ر۵ يا 6 درصد رســانده بوديم. وی با بيان 
اينکه وقفه ای در راه اجرايی شدن اين تصميم ايجاد شد، 
گفت: از مرکز پژوهش سازمان بورس درخواست کرديم تا 
در مورد تغيير دامنه نوسان تحقيقاتی را به صورت اساسی 
انجام دهد و در نهايت براســاس مطالعات و بررســی های 
صورت گرفته يک طرح کامل در اين زمينه ارائه شــود تا 

تضمين کننده بهترين حالت در زمينه دامنه نوســان و به 
نفع بازار باشد.  قاعدتا اين مطالعه بايد جوابگوی سوالاتی 
مانند اينکه آيا با افزايش دامنه نوسان به مثبت و منفی 1۰ 
درصد يا 1۵ درصد زمينه ايجاد تعادل در معامات بازار و 
ارتقای عملکرد و کارايی بازار فراهم می شود يا خير باشد.  
در اين زمينه بايد برنامه ريزی های درستی صورت بگيرد تا 
شاهد تاثير منفی آن بر معامات بازار نباشيم، با تکميل آن 
طرح، يک نقشه راه و هدف مطلوب در اين زمينه در اختيار 
خواهيم داشت، قاعدتا برای رسيدن به آن نقطه و همچنين 
جلوگيری از ايجاد شوک در معامات بازار بايد دامنه نوسان 

به صورت تدريجی تغيير پيدا کند.  / ايرنا 

کورش پرويزيان مديرعامل بانک پارسيان از گروه توليدی سوليکو- کاله به عنوان يکی از توليدکنندگان فرآورده های لبنی فعال 
داخلی باهدف پشتيبانی و رفع موانع توليد و ارائه خدمات بهينه بازديد کرد ودر جريان روند طرح توسعه پالايشگاه شير اين مجموعه که 
ظرفيت توليد روزانه 6 هزار تن شير و فرآورده های لبنی را داراست، قرار گرفت. وی در نشستی با مديران اين مجموعه برحمايت از 
واحدهای توليدی و پروژه های ملی در سال جاری تاکيد و خاطرنشان کرد: در سال »توليد، پشتيبانی و مانع زدايی ها«، اراده بانک پارسيان 
بر اين است که با حمايت و ارائه خدمات مناسب به توليدکنندگان فعال داخلی و صادرکنندگان از خروج ارز جلوگيری کند. وی با بيان 
اينکه »با وجود برخی هجمه ها، نظام بانکی همچون هميشه در خدمت اقتصاد کشور است« گفت: فعالان اقتصادی وابسته به نظام بانکی 
هستند و بر همين اساس بانک پارسيان در بسياری از طرح ها و پروژه های ملی به صورت بنيانی و بنيادی نقش داشته و تحول ايجاد کرده 
است. غامعلی سليمانی، بنيان گذار و رئيس هيات مديره گروه صنايع غذايی سوليکو - کاله نيز ضمن خيرمقدم و قدردانی از حضور 
پرويزيان و هيات همراه گفت: با تکميل تمام فازهای اين پالايشگاه، سالانه از خروج 4/ 1 ميليارد دلار ارز از کشور جلوگيری خواهد شد.وی 
بابيان اينکه بانک پارسيان با مشارکت در تامين مالی پروژه های عظيم ملی، نقش آفرينی مهمی در رونق توليد و اقتصاد داشته است اظهار 

اميدواری کرد که با حمايت بانک پارسيان زمينه های توسعه و پيشرفت اين شرکت بيش از بيش فراهم شود. / روابط عمومی 

آمادگیبانکپارسیان
برایحمایتازتولیدکنندگان
داخلی

کورش پرویزیان

رييس هيات عامل ايميدرو اعام کرد: شرکت تهيه و توليد مواد معدنی ايران )ايمپاسکو( به عنوان بازوی اجرايی ايميدرو، قابليت 
برند بين المللی شدن را دارد. وجيه اله  جعفری در جلسه مجمع عمومی عادی سالانه شرکت تهيه و توليد مواد معدنی ايران با بيان اين 
مطلب گفت: طی سال های اخير، جهش مطلوبی در حوزه توليد، توسعه و درآمدزايی در بخش معدن صورت گرفته و نقش شرکت های 
تابعه ايمپاسکو نيز در اين زمينه، قابل توجه است.ايمپاسکو در مسيری قرار گرفته که می تواند به يک هلدينگ معدنی نيرومند و حتی 
يک برند بين المللی در سطح دنيا تبديل شود. از اين رو، انتظار از شرکت تهيه و توليد مواد معدنی، متفاوت از سال های گذشته است و 
بايد اين شرکت به صورت سازمان يافته تر نسبت به گذشته، مسير رشد را در پيش بگيرد. وی توجه ويژه به بخش پژوهش را در اولويت 
برنامه کاری سال 14۰۰ شرکت تهيه و توليد مواد معدنی عنوان و تصريح کرد: همزمان با موضوع اکتشاف به عنوان يکی از برنامه های 
اصلی ايمپاسکو بايد موضوع پژوهش مورد توجه بيشتر قرار گيرد. وی ادامه داد: با توجه به اهميت بالای امر پژوهش برای توسعه، ايميدرو 
حمايت های لازم را برای توسعه بخش پژوهش شرکت تهيه و توليد مواد معدنی به عمل خواهد آورد. او با اشاره به هدايت و تثبيت 
سرمايه گذاری در مناطق محروم به عنوان يکی ديگر از برنامه های ايمپاسکو در سال جاری، گفت: انتظار می رود امسال نيز همانند 

گذشته، شاهد عملکرد مثبت شرکت تهيه و توليد مواد معدنی ايران در مناطق معدنی محروم باشيم. / ايراسين

             

ایمپاسکوقابلیت
برندبینالمللیشدنرا
دارد

 شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ایران

شورای پول و اعتبار با پيشنهاد بانک مرکزی مبنی بر افزايش سقف تسهيات قرض الحسنه ضروری و عادی بانک ها 
و بانک های قرض الحسنه، تسهيات قرض الحسنه اشتغال و نيز تسهيات قرض الحسنه اعطائی بابت خريد انشعابات و 
توسعه خانگی و کارگشايی امور کسب و کار خرد روستايی موافقت کرد. در يکهزار و سيصد و هجدهمين جلسه شورای 
پول و اعتبار که به رياست رئيس کل بانک مرکزی و با حضور اعضای شورا برگزار شد، افزايش سقف تسهيات قرض الحسنه 
ضروری و عادی بانک ها و بانک های قرض الحسنه تا مبلغ پانصد )۵۰۰( ميليون ريال و همچنين افزايش سقف فردی 
تسهيات قرض الحسنه اشتغال )اعم از مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش کميته امداد امام )ره( و بهزيستی، ايثارگران و...( 
و سقف فردی تسهيات قرض الحسنه اعطائی بابت خريد انشعابات و توسعه خانگی و کارگشايی امور کسب و کار خرد 
روستايی تا مبلغ يکهزار )1.۰۰۰( ميليون ريال مورد موافقت اعضای شورا قرار گرفت. گفتنی است در اين جلسه، شورای 
پول و اعتبار سقف فردی و مدت بازپرداخت تسهيات قرض الحسنه مسکن محرومان شهری جهت مددجويان تحت 
پوشش کميته امداد امام خمينی)ره( و سازمان بهزيستی کشور را نيز افزايش و برای شهرهای کوچک کمتر از ۲۰۰هزار 

نفر، هشتصد )۸۰۰( ميليون ريال و برای ساير شهرها يکهزار )1.۰۰۰( ميليون ريال با بازپرداخت 1۰ سال تعيين کرد.

افزایشسقفتسهیلات
قرضالحسنهضروری،عادی،
اشتغالوخریدانشعابات

 بانک مرکزی ج . ا.ایران

ابوالفضل کيانی بختياری مدير عامل سازمان مديريت صنعتی در اولين رويداد ملی جايزه تجارت الکترونيکی در 
خصوص ضرورت توجه و توسعه تجارت با بيان اينکه کليد تحولات نظام های اقتصادی و کسب و کار در جهان ورود همه 
جانبه فناوری های کليدی موج چهارم توسعه صنعتی به دنيای کسب وکار و توجه به تجارت الکترونيک و ظهور کسب وکارهای 
پلتفرميک است، گفت: از ميان کاربران اينترنت در ايران ۰/94 درصد صاحب حساب در يک موسسه مالی هستند و 9/1 
درصد صاحب کارت اعتباری هستند. همچنين ۲6/3 درصد حساب مالی موبايلی دارند و 46/۵ درصد خريد آناين انجام 
می دهند يا قبض ها را آناين پرداخت می کنند. وی تعداد کل تراکنش های تجارت الکترونيک در سال 99 را 3 ميليارد 
عدد به ارزش متوسط 347 هزار تومان اعام کرد که اين رقم ارزش کل معامات تجارت الکترونيک کشور را به 1۰97 هزار 
ميليارد تومان رسانده است. کيانی بختياری تعداد کل واحدهای تجارت الکترونيک را شامل 3۵۰ هزار وبسايت دانست که 
از اين ميان نزديک به ۸9 هزار واحد دارای اينماد هستند. وی يادآور شد: بيشترين زمينه فعاليت های تجارت الکترونيکی 
دارای اينماد آموزش، برنامه نويسی و کامپيوتر، تبليغات و بازاريابی و خدمات مسافرتی و گردشگری هستند. مدير عامل 
سازمان مديريت صنعتی همچنين از دو برابر شدن کل اينمادهای اعطا شده در سال 99 نسبت به سال 9۸ خبر داد.  /   ايرنا 

1۰۹۷هزارمیلیاردتومان
ارزشکلمعاملاتتجارت
الکترونیک

ابوالفضل کیانی بختیاری

محمدرضا پور ابراهيمی رييس کميســيون اقتصادی مجلس گفت : در بحث اجرای قانون مطالبه جدی ما از دولت ســيزدهم و تيم 
اقتصادی دولت فقط اجرای قانون است. نمونه اش را عرض می کنم؛ ما قانونی داريم تحت عنوان »قانون سامانه موديان پايانه فروشگاهی« 
که در آن قانون تاکيد شد کل جريان نقدينگی در کشور از طريق دستگاه های پوز بايد نظارت بشود ، 4۰ درصد از اين مجموعه اطاعات 
لازم که نزديک به حدود 1۰ ميليون پوز در کشور است، فاقد هرگونه اطاعات هستند، اينها اگر به شبکه متصل شوند امکان نظارت بر آنها 
برای اخذ ماليات فراهم می شود. اخيرا گزارشی را از سازمان مالياتی گرفتيم که در مجموع ۲7۰ هزار ميليارد تومان ميزان مطالبات معوق 
مالياتی کشور است. ما اگر معادل ۵۰ درصد اين را هم بتوانيم وصول کنيم که جزوی از مطالبات قانونی دولت است،  می تواند در جهت جبران 
کسری بودجه دولت که الان با آن مواجه است کمک موثری کرده و مانع از بروز آثار جانبی کسری بودجه شود. سهم ماليات از توليد ناخالص 
داخلی کشور)جی دی پی( بايد بر اساس برنامه ششم توسعه 1۰ درصد می بوده اما الان رسيده به حدود ۵/۵ درصد. نکته ای که در اينجا 
وجود دارد ميزان بالای فرار مالياتی است اما چه طور می توان از فرار مالياتی جلوگيری کرد؟ پاسخ اين سوال در استفاده و به کارگيری از 
سامانه ها، اجرای طرح نظام جامع مالياتی، همچنين مجموعه تکاليفی که در قانون سامانه موديان پايانه فروشگاهی وجود دارد. اعتقادم بر 

اين است اگر روی همين محورهايی که روی آن کار کرديم تاکيد شود،  بخش مهمی از فرار مالياتی کنترل می شود. / تسنيم 

مجموعمعوقاتمالیاتی
به2۷۰هزارمیلیارد
تومانرسید

محمدرضا پور ابراهیمی

 مهدی طغيانی عضو کميسيون اقتصادی مجلس با بيان اينکه وضعيت فعلی کشور در موضوع کم آبی نتيجه سوء مديريت 
و به تعويق انداختن اقدامات است، تاکيد کرد: حکمرانی آب مهمترين مسئله پيش روی دولت جديد است. وی در جلسه علنی 
مجلس در تذکر شفاهی گفت: مشکل بزرگ اين روزهای ما حکمرانی آب در کشور است، همه نمايندگان در تذکرات و نطق های 
خود به اين موضوع اذعان دارند که حکمرانی آب در کشور غلط بوده و همه از وضعيت فعلی ناراضی هستند، وضعيت فعلی نتيجه 
سوء مديريت و به تعويق انداختن اقدامات است، وزارت جهاد کشاورزی و وزارت نيرو نمی توانند به صورت جزيره ای عمل کنند و 
جداگانه اقدامات خود را در زمينه آب پيش ببرند.اکنون در فات مرکزی ايران با مسئله تراژدی منابع مشترک مواجه هستيم، همه 
ذينفعان تا جايی که می توانند از منابع استفاده می کنند، حکمرانی آب مهمترين مسئله پيش روی دولت جديد است که اميدواريم 
با شجاعت در اقدام و برنامه ريزی اين موضوع را تعيين تکليف کنند. نماينده مردم اصفهان تاکيد کرد: خواسته ما احيای جريان 
دائمی زاينده رود است، دولت دوازدهم در اين زمينه ستادی را تشکيل داد و آقای روحانی قول داد که اين بار نوبت زاينده رود است، 
اما هيچ وقت اين نوبت نرسيد و دولت وی هم غروب کرد، اميدواريم در دولت آقای رئيسی با شفافيت در برداشت و با مدل مديريت 

مشارکتی و مردمی همه ذينفعان، مشکل حکمرانی آب در فات مرکزی ايران و ساير نقاط کشور رفع شود. / خانه ملت 

حکمرانیآبمهمترین
مسئلهپیشروی
دولتجدیداست

 مهدی طغیانی

 اتاق بازرگانی، صنايع، معادن و کشاورزی تهران از سوی اتاق بازرگانی بين الملل )ICC( به عنوان فعال ترين اتاق بازرگانی دنيا 
انتخاب و معرفی شد.اتاق بازرگانی بين الملل که نهاد مادر همه اتاق های بازرگانی در سراسر دنياست، اتاق بازرگانی تهران را به عنوان 
اتاق برتر دنيا در ماه جولای ۲۰۲1 انتخاب و معرفی کرد. اين انتخاب به خاطر فعاليت های مختلف اتاق تهران در بخش های مختلف 

اعم از حوزه صدور گواهی مبدا و عضويت، تا ارائه خدمات مختلف به اعضا و تاش برای بهبود فضای کسب وکار است.
در ماه های اخير اقدامات متنوع اتاق در حوزه های مختلف شامل تدوين گزارش های تخصصی در حوزه های تجارت، اقتصاد، 
سرمايه گذاری و…، ارائه اخبار گوناگون مرتبط با اتاق و اقتصاد ملی و جهانی، ارائه بسته راهبردی نجات اقتصاد ايران، تدوين تقويم 
رويدادهای تجاری مجازی و گزارش اين جلسات، مشارکت فعال در بستر ارتباطی ICCWCF و رويدادهايی همچون برگزاری 
وبينارهای تخصصی موجب شده اتاق تهران از بين ۲7۸۰ اتاق بازرگانی در ۵۰ کشور جهان به عنوان اتاق برگزيده ماه جولای 
فدراسيون جهانی اتاق های بازرگانی انتخاب شود. از دلايل ديگر انتخاب اتاق تهران برای اين عنوان می توان به مواردی مانند کمک 
به رفع برخی مشکات اقتصادی در مسير توسعه کشورمان از جمله ارائه پيشنهادهايی جهت بهبود محيط کسب وکار و همچنين 
پيشنهادهايی جهت جذب سرمايه گذاری خارجی و آمادگی به منظور برقراری مبادلات تجاری با ساير کشورها عنوان اشاره کرد. 

اتاقتهران،فعالترین
اتاقبازرگانی
ماهجولایدرجهان

 اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران
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سیدموسی موسوی عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی گفت: هر چند با کاهش موقت کار صنایع بزرگ نزدیک به ۴ هزار مگاوات برق به مصارف اضافه شد اما این کار تاکنون تبعات بسیاری داشته 
است، چرا که هر کیسه سیمان 3۰ هزار تومانی به بیش از 1۰۰هزار تومان رسیده است. وی با اشاره به ناترازی بالغ بر 1۰ هزار مگاواتی برق در کشور گفت: علت اصلی ناترازی برق این است که به نسبت افزایش 
مصرف مشترکان اعم از خانگی، تجاری، صنعت و کشاورزی، افزایش تولید برق نداشته ایم چرا که نیروگاه سازی نشده است، در حالی که بر اساس برنامه ششم توسعه باید 2۵ هزار مگاوات به ظرفیت برق 
کشور اضافه می شد اما این افزایش در نهایت به 11 هزار مگاوات می رسد. اگر چه خشکسالی، افزایش غیرمنتظره دمای هوا و اتفاقاتی از این دست شرایط را در سال جاری سخت تر کرد اما تمام این موارد قابل 
پیش بینی بود؛ مدیریت ضعیف همه چیز را گردن خشکسالی و گرمای زود هنگام هوا می اندازد.هر چند با کاهش موقتی کار صنایع بزرگ، نزدیک به ۴ هزار مگاوات برق به مصارف خانگی، تجاری و صنایع 
کوچک اضافه شد اما این کار تاکنون تبعات بسیاری داشته است، چرا که هر کیسه سیمان 3۰ هزار تومانی به بیش از 1۰۰هزار تومان رسیده! بنابراین اگر چه بتوان با این راهکارهای کوتاه مدت خاموشی ها را کاهش 
داد اما گرانی های منتج از آن مردم را بیش از پیش شاکی کرده است. اصلی ترین راهکار برای جلوگیری از کمبود برق در کشور تولید آن از طرق مختلف همچون انرژی های تجدیدپذیر است، با توجه به اینکه 

حدود 1۰ تا 12 هزار مگاوات برق در مسیر توزیع هدر می رود، جلوگیری از این مهم با تعمیر شبکه های فرسوده و به  روزرسانی آنها می تواند کمبود برق در کشور را جبران کند. / خانه ملت 

خط لوله گوره-جاسک با عجله و 
ایراد افتتاح شد

حجت الاسام نصرالله پژمانفر عضو کميسيون اصل 9۰ 
مجلس می گويد بخشی هايی از پروژه با عجله اجرا شده و 
در شــن ريزی، دقت در جای گذاری لوله ها را نيز شــاهد 

بوديم. 
وی که به منظور بازديد از روند اجرايی خط گوره - جاسک 
به هرمزگان سفر کرده است، پس از بازديد ۸ ساعته از نقاط 
مختلف عبور اين خط لوله از مناطق غربی استان هرمزگان 
اظهار کرد: کميســيون اصل 9۰ مجلس مأموريت بررسی 
طرز کارهای دستگاه های مختلف را بر اساس شکايات را بر 
عهده دارد و گزارش آن بررسی ها را در صحن علنی بيان و 
به دســتگاه قضايی ارائه می کند ،  شــکايتی به کميسيون 
اصــل 9۰ مبنــی بر طرز کار وزارت نفت در اجرای با عجله 
خط انتقال گوره - جاسک رسيده بود که اين موضوع مورد 
بررسی قرار گرفت و گزارشی در صحن علنی مجلس قرائت 
کرديــم و نامه ای نيــز به رئيس جمهور به منظور به تأخير 
انداختن افتتاح اين پروژه نيز نوشته شد اما بی توجه به اين 

هشدارها، پروژه را افتتاح کردند.
او با بيان اينکه  بازديدی از اين خط لوله داشتيم تا ابعاد 
مختلف موضوع بررســی و موضوعات مطرح شده پيرامون 
احتمال بروز تخلف و عجله در اجرای اين پروژه روشن شود، 
اضافه کرد: عمده نگرانی ها معطوف به اجرای مناسب پروژه 
به منظور حفظ کيفيت و طول عمر آن است تا بتواند مدت 

هرچه بيشتری در خدمت اقتصاد کشور باشد.
احمــد جبــاری نماينده مردم غرب هرمزگان نيز که در 
ايــن بازديدهــا، پژمان فر را همراهی می کــرد با تقدير از 
دقت نظر کميســيون اصل 9۰ در بررسی دقيق اين پروژه، 
حاصل اين ارزيابی ها و نظارت های مجلس را تقويت اجرای 
پروژه ها و صيانت از بيت المال برشمرد و عنوان کرد: دقت 
در اجرای پروژه های ملی در ايفای نقش آنها در اقتصاد ملی 
نيز موثر اســت و لذا نظارت مجلس در اين راســتا می تواند 

به بهبود کيفيت در اجرای اين پروژه ها بيانجامد.

افتتاح حساب بانکی بدون حضور در شعبه
خارج از وقت اداری و بدون اينکه به شعبه بانک مراجعه 
کنيد، می توانيد افتتاح حســاب انجام دهيد. اين خدمتی 
اســت که بانک مهر ايران به شــما ارائه می دهد. بانکداری 
الکترونيکی در طول ســال های اخير در کشــور ما رشــد 
روزافزونی داشــته و باعث شــده بسياری از عمليات های 
بانکی از جمله دريافت و انتقال پول، پرداخت قبوض و... 

بدون مراجعه به شعب بانکی قابل انجام باشد.
با اين حال خدمات و محصولاتی که بانک های مختلف 
کشــور ارائه می کنند تا حد زيادی شــبيه به يکديگر بوده 
و تفاوت های اندکی در آنها به چشــم می خورد، اما بانک 
مهر ايران که در حوزه ارائه خدمات الکترونيکی پيشــرو 
محســوب می شــود و چنــد محصول و خدمــت را برای 
نخستين بار در شبکه بانکی کشور به مشتريان خود ارائه 
کرده، اين بار نيز در ارائه يک خدمت نوين پيشگام شده 
است. افتتاح حساب يکی از عمليات های بانکی است که 
هنــوز به صورت الکترونيکی قابليــت انجام ندارد و برای 
داشــتن حســاب در بانک های مختلف، مشتريان بايد به 
شعب آنها مراجعه کنند. با اين حال بانک مهر ايران برای 
نخســتين بار در شبکه بانکی کشور امکان افتتاح حساب 
به صورت آناين را فراهم کرده است. بر اين اساس اشخاص 
می توانند با مراجعه به وب سايت بانک مهر ايران و انتخاب 
»ســامانه افتتاح حســاب« آناين از بخــش »بانکداری 
الکترونيک« نســبت به افتتاح حســاب بانکی برای خود 
اقدام کنند. همچنين کاربران می توانند با مراجعه به بخش 
بانکداری الکترونيک وب ســايت بانک و دانلود اپليکيشن 
همراه بانک مهر ايران نســبت به افتتاح حســاب از طريق 
همراه بانک اقدام کنند. افتتاح حســاب از اين طريق تنها 
ظرف چند دقيقه انجام می شــود و از رفت وآمد مشتريان 
به شعبه بانک جلوگيری می کند. اين کار می تواند احتمال 
شيوع بيماری کرونا را نيز به نوبه خود کاهش دهد. کارت 
بانکی اشــخاص نيز بنا به تعيين خودشان می تواند درب 

منزل يا محل کار به ايشان تحويل داده شود.

خبر

پايــگاه تخصصی نفتــی اويل پرايس 
نوشت: راه های بارگيری و ارسال نفت ايران 
اهداف آشــکار و آسانی برای آمريکا برای 
فلــج کردن بخش نفــت ايران و در نتيجه 
اقتصادش بود که با احداث خط لوله گوره 
- جاسک اين راه بسته شد. هم چنين تهران 
می توانــد از تهديد بســتن تنگه هرمز به 
دلايل سياســی بــدون از بين بردن کامل 
درآمد خود از صادرات نفت استفاده کند.

 بــه گــزارش گروه اقتصــاد بين الملل 
فارس، ســی و يکم تيرماه طی مراسمی با 
حضور حسن روحانی رئيس جمهور سابق 
طرح خط انتقال نفت از گوره به جاســک 

به صورت رسمی افتتاح شد.
پروژه ای که گفته می شود، ايرانی ترين 
پــروژه صنعت نفت در دل تحريم ها بوده و 
بيــش از اين که به لحــاظ اقتصادی برای 
ايران اهميت داشته باشد، جنبه استراتژيک 

و امنيتی آن دارای اهميت بوده است.
بيشتر بخوانيد:

 فرانس ۲۴: توانایی استراتژیک 
ایــران برای عرضه نفت در تنش های 
شــدید با افتتاح خــط لوله گوره- 

جاسک
 احــداث ایرانی ترین خط لوله 

انتقال نفت در دل تحریم ها
دو روز پس از افتتاح رسمی اين پروژه، 
فرانس ۲4 نيز طی گزارشــی نوشت، پايانه 
جديد نفتی ايران اقدامی استراتژيک برای 
دور زدن تنگــه هرمز و تقويت فروش نفت 
اســت و به ايران توانايی اســتراتژيک می 
بخشد که نفت خود را در تنش های شديد 

به بازار عرضه کند.
 اهمیت پایانه جاسک و خط لوله 

گوره- جاسک اغراق آمیز نیست
در همين راســتا پايگاه تخصصی اوپل 
پرايس نوشــت، پايانه نفتی جاسک ايران 
اکنون به طور کامل آماده بارگيری مقادير 
زيــادی نفت خام بــرای خريداران بزرگ 
جهان از طريق خليج عمان است و نخستين 
محموله 1۰۰ هزار تن نفت قرار است طی 
چنــد روز آينــده از ايــن پايانه بارگيری و 
ارســال شــود. به سختی می توان در مورد 
اهميت اين پايانه جديد اغراق کرد چراکه 
به ايران اجازه می دهد تا نفت و محصولات 
پتروشــيمی خود را از ميادين اصلی اش از 

طريق گوره به بندر جاسک انتقال دهد.
 به صورت خاصه، احداث خط لوله 4۲ 
اينچی گوره- جاسک و پايانه نفتی جاسک، 
بــه ايران اجــازه خواهد داد تا تحريم های 
آمريکا عليه خود را دور بزند و در عين حال 
همزمــان به ايران اين امکان را می دهد تا 
در عرضه ساير منابع نفتی که از تنگه هرمز 
عبور می کنند )حدود 3۵ درصد کل نفت 

در جهان(، اختال ايجاد کند.
احــداث اين خط لوله 4۲ و پايانه نفتی، 
بــه ايران اجــازه خواهد داد تا تحريم های 
آمريکا عليه خود را دور بزند و در عين حال 
همزمــان به ايران اين امکان را می دهد تا 

در عرضه ساير منابع نفتی که از تنگه هرمز 
عبور می کنند اختال ايجاد کند.

تا زمان تکميل تاسيســات عظيم نفتی 
جاســک و با توجه به اينکه پس از خروج 
يک جانبه آمريکا از برجام در ماه می ۲۰1۸، 
تحريم ها عليه ايران همچنان پابرجاست، 
تهــران برای تداوم و افزايش صادرات نفت 
خــام خــود به ويژه به چيــن، به اقدامات 
آزمايش شــده بــرای دور زدن تحريم ها 
متکــی بود. اين اقدامات شــامل تغيير نام 
نفت ايران به نفت عراق در مرز و در مخازن 
مشترک نفت دو کشور، استفاده از دلالان 
بيــن المللی برای پنهــان کردن تحرکات 
نفتی ايران تحت پوشــش ساير مشتريان، 
انتقال کشــتی به کشتی نفت ايران در آب 
های ســرزمينی مالزی، اندونزی و چين و 
ادغام نفت ايران در مســيرهای صادراتی 

خط لوله نفت عراق می شود.
بــا توجه بــه احداث خــط لوله گوره- 
جاســک و پايانه نفتی جاسک، حجم نفتی 
که ايران قادر خواهد بود به چين و ســاير 
مشــتريان هدف در آســيا، آزادانه انتقال 
دهد، به طرز چشــمگيری افزايش خواهد 

يافت.
 ایران راه فلج کردن بخش نفت 

خود توسط آمریکا را بست
يک منبع ارشد صنعت نفت و گاز که با 
وزارت نفــت ايران همکاری نزديک دارد، 
گفــت: »حتــی پيش از اينکــه تحريم ها 
آمريــکا دوباره اعمال شــود، پايانه خارک 
حــدود 9۰ درصد تمام بارگيری صادرات 
نفت ايران را انجام می داد و باقی بارگيری 
ها از طريق پايانه های لاوان و جزيره سيری 
انجام می شد که اهداف آشکار و آسانی را 
برای آمريکا و گروه های وابسته به آن برای 
فلــج کردن بخش نفــت ايران و در نتيجه 

اقتصاد آن ايجاد می کرد.«
حتــی پيش از اينکــه تحريم ها آمريکا 
دوباره اعمال شود، پايانه خارک حدود 9۰ 
درصــد تمام بارگيری صادرات نفت ايران 
را انجام می داد و باقی بارگيری ها از طريق 
پايانه های لاوان و جزيره سيری انجام می 
شد که اهداف آشکار و آسانی را برای آمريکا 
و گروه های وابسته به آن برای فلج کردن 
بخــش نفت ايــران و در نتيجه اقتصاد آن 
ايجاد می کرد. وی افزود: »بعاوه، باريکی 
بيش از حد تنگه هرمز بدان معناســت که 
نفتکش ها بايد بســيار به آرام از آن عبور 

کنند؛ بنابراين هزينه های تزانزيت بالا می 
رود و جريــان درآمــد بــا تاخير انجام می 
شــود.« » برعکس، ايران می خواهد بتواند 
از تهديد - يا واقعيت - بســتن تنگه هرمز 
به دلايل سياسی بدون از بين بردن کامل 
درآمد خود از صادرات نفت استفاده کند.«

  5۰ میلیــارد دلار درآمد اضافی 
با افزایش نرخ بازیابی میادین نفتی

در وهلــه اول، نفتــی که از گوره می آيد 
از دســته ميادين نفتی غنی منطقه غرب 
کارون نظير ميادين عظيم آزادگان شمالی، 
آزادگان جنوبــی، يــاران شــمالی، ياران 
جنوبی و يادآوران اســتخراج می شود. اين 
ميادين به صورت ويژه، مرکز تمرکز برنامه 
ايــران، برای افزايش نرخ ميانگين بازيابی 
ســايت هــای مهم نفتــی اش، از حدود 4 
درصــد فعلی به حداقل 1۲ درصد، طی دو 
ســال آينده اســت.به گفته يک منبع آگاه 
ايرانــی، به ازای هر يک درصد رشــد نرخ 
بازيابــی غرب کارون، ذخاير قابل بازيافت 
67۰ ميليون بشــکه افزايش می يابد. اگر 
متوســط قيمت نفت برنت 7۰ دلار در هر 
بشکه باشد، اين ميزان معادل ۵۰ ميليارد 
دلار درآمــد اضافی برای ايران به ازای هر 

يک درصد افزايش است.
بــا توجه به اينکه هزينه اســتخراج هر 
بشــکه نفت خام در ايران در ســطح پايين 
جهان مانند عربســتان سعودی )يک تا دو 
دلار( اســت – نشــان دهنــده ســهولت 
استخراج مشابه است- چنين افزايشی در 
نرخ بازيابــی )ميادين نفتی( ايران، کاما 
منطقی است. متوسط نرخ بازيابی ميادين 
نفتی عربســتان حداقل ۵۰ درصد اســت. 
عربســتان در تاش اســت تا اين رقم را در 

دو سال آينده به 7۵ درصد برساند. 
 زمانی که برجام به طور رســمی در 16 
ژانويــه ۲۰16 اجرايــی شــد، تعدادی از 
شرکت های نفتی بين المللی، برنامه های 
واقــع بينانه ای بــه وزارت نفت ايران ارائه 
کردنــد کــه در آنها توضيح مــی داد، اين 
شــرکت ها چگونه می توانند متوسط نرخ 
بازيابی ميادين غرب کارون را با ســهولت 
نســبی افزايش دهند: در مرحله نخست، 
حداقل 1۲.۵ درصد طی يک ســال و ۲۰ 
درصد طی دو سال و ۵۰ درصد طی ۵ سال.
به محض اينکه نفت به پايانه جاســک 
می  رســد، در ۲۰ تانک ذخيره ســازی با 
ظرفيت هر کدام ۵۰۰ هزار بشکه نفت در 

فاز اول ذخيره می شــود )در مجموع 1۰ 
ميليون بشکه( تا بعدا در نفتکش های بسيار 
غول پيکر)VLCCs( بارگيری شــده و از 
خليج عمان به سوی دريای عرب و پس از 

آن به سوی اقيانوس هند حرکت کند.
در فاز دوم، ظرفيت ذخيره سازی به 3۰ 
ميليون بشــکه افزايش خواهد يافت. اين 
 )VLCCs(نفتکش های بسيار غول پيکر
در تاسيسات کشــتيرانی مستقر خواهند 
شد که در فاز نخست حدود ۲۰۰ ميليون 
دلار هزينه داشته است. هرچند برنامه اين 
است که ظرفيت حمل و نقل منظم بيشتر 
محصولات مختلف نفتی و پتروشــيمی به 

ويژه در آسيا افزايش يابد.
بعاوه، سيستم بارگيری پهلوگيری تک 
نقطــه ای )SPM( بــا ظرفيــت 7 هزار 
مترمربع در هر ســاعت ظرفيت بارگيری 
اخيرا وارد عســلويه در جنوب ايران شــده 
اســت که به اين کشــور اجازه می دهد تا 
ظرفيت بارگيری ميعانات گازی در ميدان 
گازی بســيار عظيم و بزرگ پارس جنوبی 

را افزايش دهد.
اين سيســتم )SPM( امکان جابجايی 
محمولــه های مايــع، مانند فرآورده های 
نفتی را برای کشــتی های نفتکش فراهم 
مــی کند. منبــع آگاه ايرانی گفت: »چند 
دستگاه ديگر در ماه های آينده در جنوب، 
در خليــج عمان نصب می شــوند زيرا در 
مناطقــی کــه امکانــات اختصاصی برای 
بارگيــری يا تخليه بار مايع در دســترس 

نيست، بسيار مفيد هستند.«
سيســتم های بارگيری پهلوگيری تک 
نقطه ای )SPMs( همانند دستگاه هايی 
که در عراق هســتند، فعاليت می کنند، به 
ايــن معنــی که آنها در کيلومترها دورتر از 
امکانات خشــکی مستقر خواهند شد و با 
مجموعه ای از خط لوله زير بســتر دريا به 
آنها متصل می شــوند و می توانند بزرگ 

ترين VLCC ها را تامين کنند.
  احتمال نهایی شدن احداث خط 

لوله ایران- پاکستان- چین
در اختيار داشتن ظرفيت ذخيره سازی 
عظيم نفتی در فاصله ای به اندازه يک سفر 
دريايــی مســتقيم کوتاه تا هنــد به اين 
معناست که فشار هند و پاکستان احتمالا 
بــه نهايی شــدن پروژه احــداث خط لوله 
ايران- پاکستان- چين منجر خواهد شد.

به نوشــته اين گزارش، اين منبع ايران 
گفــت: »ايــن امر مســتلزم ورود ايران به 
پروژه های پاکســتان اســت که از منافع 

استراتژيک تهران به شمار می رود.«
»اين امر همچنين بدان معناســت که 
ايــران می تواند نفت يا هر چيز ديگری که 
بخواهــد در نفتکش ها برای يمن ارســال 
کنــد و تهديــد مداومی برای عربســتان 
باشــد.« با توجه به روابط گسترده و عميق 
ميان ايران و چين، اين مسيرها و طرح ها، 
کامــاً با پروژه »يک کمربند- يک جاده« 

چين هماهنگ است. 

ميزان يارانه انرژی در ايران در ســال ۲۰19 بر اســاس 
اعام بانک جهانی رقمی حدود 4ر91 ميليارد دلار يا بيش 
از 1۸۰۰ هزار ميليارد تومان بوده تا در رتبه نخســت دنيا 

قرار بگيرد.
علــی نقوی مديرعامل بــورس انرژی ايران  گفت: 1۰1 
ميليارد تومان صندوق پروژه برای سال 96 پياده  سازی شد 
که برای توسعه بازار برق ايران مؤثر است اما ساختار دولتی 
و انحصــاری حاکم بر نهاده های انرژی باعث عدم توســعه 
صنعت برق شده است ، در حال حاضر توانير هم توليدکننده 
و هم سياســت گذار و هم ناظر صنعت برق اســت که تضاد 
منافع ايجاد می کند و اين مانع توسعه بازار برق می شود ، 
در مصوبه هيأت وزيران برای توسعه صنعت برق تأکيد شده 
بود، اما اين مصوبه اجرا نشــد، چالش بعدی اين صنعت را 
طولانــی بودن زمان تدويــن مقررات در وزارت نيرو و نهاد 
دولت دانست که مراحل اداری آن به کندی صورت می گيرد 
و براســاس ماده 44 قانون برنامه ششم بايد توسعه نيروگاه 
ها تا پايان کار دولت انجام می شــد، اما اين امر انجام نشــده 
است. وی در مورد تأمين برق رمزارزها گفت: برق مورد نياز 
برای توليد رمزارز بايد از طريق بورس انرژی تأمين شــود، 

اما تاکنون محقق نشده است.
مديرعامل بورس انرژی ايران مقاومت بعدی را در مورد 
صادرات برق دانســت و گفت: فرصت های مناســبی برای 
نيروگاه  های مرزی وجود دارد که می توانند به صادرات برق 
اقدام کنند اما شــرکت های وابسته به وزارت نيرو در مقابل 
آن مقاومت می کنند.  تعيين نرخ بهره برداری و حق ترانزيت 
برق از دو سال قبل مشخص نشده است و اين موضوع يکی 
از موانــع ترانزيت برق به شــمار مــی رود، در حالی که حق 
بهره برداری و ترانزيت برق در دنيا مشخص بوده، اما اينجا 
ابــزاری بــرای صنعت برق به شــمار می رود که بخواهند بر 

نيروگاه ها اعمال مديريت کنند. / فارس

دلار از مبادلات تجاری دوجانبه روسیه و 
چین حذف می شود

به گزارش ايسنا به نقل از راشاتودی، »ژانگ هانويی« 
با  اشاره به افزايش سهم يوان از مبادلات تجاری با روسيه 
گفت: در پاســخ به سياســت های تحريمــی آمريکا، 
کشــورها در تاش برای فاصله گرفتن از دلار هســتند. 
ســهم يوان از تجارت با روســيه در سال ۲۰14 معادل 
ســه و يک دهم درصد بود که اين رقم در ســال ۲۰۲۰ 

به 17 و نيم درصد افزايش پيدا کرد.  
روســيه به تدريج در حال کاهش وابســتگی به دلار 
است و چين نيز تاش دارد در مناسبات دوجانبه خود 
با اين کاهش ســهم دلار را تا حد امکان کاهش دهد. 
ضمــن اينکه مقبوليت يوان در بين مقامات، کســب و 
کارها و سرمايه گذاران روسی افزايش پيدا کرده است.  
سفير چين در روسيه با بيان اينکه چين و روسيه به 
استفاده از روبل و يوان در مناسبات خود مجبور شده اند، 
افزود: نه تنها چين و روســيه که خيلی از کشــورهای 
ديگر خواهان کاهش وابستگی به دلار هستند چرا که 
آمريکا از دلار نه به عنوان يک ابزار مالی بلکه يک اهرم 

فشار استفاده می کند.
پيشتر و پس از آنکه مسکو و پکن توافق کردند سهم 
ارزهای ملی در مبادلات تجاری دوجانبه را به ۵۰ درصد 
افزايش دهند، »آندری دنيســوف«؛ ســفير روسيه در 
چين، از افزايش ســهم روبل و يوان از مبادلات به ۲۵ 
درصد خبر داد که اين رقم بســيار بيشــتر از رقم دو 
درصدی هفت سال قبل است. به گفته سفير روسيه در 
چين، روند استفاده از ارزهای ملی در تبادلات با چين 
به آرامی رو به افزايش اســت و با وجود چالش برانگيز 
بــودن تجــارت با اســتفاده از ارزهای ملی، شــرايط 

ژئوپلتيکی اين مسئله را الزامی ساخته است.
چين اصلی ترين شــريک تجاری روســيه است و در 
ســال ۲۰19 حجم مبادلات دو طرف به 1۰۰ ميليارد 
دلار رسيد که طبق توافق طرفين قرار است اين رقم تا 

سال ۲۰۲4 به ۲۰۰ ميليارد دلار افزايش پيدا کند. 

 میزان یارانه انرژی در ایران به ۹1/۴ میلیارد 
دلار رسید

خبر

دولت تکلیف ارز 42۰۰ تومانی را روشن کند
بــه گــزارش اعتبار به نقل از شــبکه خبــر، محمدرضا 
پورابراهيمی رئيس کميســيون اقتصادی مجلس شورای 
اســامی  با بيان اينکه دولت هرچه ســريعتر تکليف نرخ ارز 
ترجيحی )نرخ چهار هزار و دويســت تومانی( را مشــخص 
کند، گفت: بايد سياست های حمايتی تخصيص ارز ترجيحی 
به واردات کالا های اساسی برای حمايت از اقشار آسيب پذير 

باشد. استمرار ارز ترجيحی به صاح کشور نيست.
بايد دولت بر تخصيص ارز ترجيحی نظارت داشته باشد 
تا باعث نابودی توليد و قاچاق معکوس نشود. نوسانات و بی 
ثباتــی قيمت هــا در بازار های مختلــف، يکی از مهم ترين 
نگرانی های مردم و فعالان اقتصادی در حال حاضر است. از 

ابتدای سال 1399 تورم ساليانه روند صعودی گرفته و تورم 
ماهيانه نيز در تيرماه 1399 به بالاترين سطح خود از آبان 
ماه 1397 رســيد. او  با بيان اينکه دولت دوازدهم، تدبير و 
اميد، به دلايل مختلف اصاح ساختار بودجه را دستور کار 
خــود قرار نداد، افــزود: برخاف تاکيد مقام رهبری اصاح 
ساختار بودجه در سال 9۸ انجام نشد يا با 4 ماه تاخير انجام 
شــد. بازار ارز نيز از اين بحران بی نصيب نبوده و قيمت ارز 
از ابتدای سال 99 تاکنون رشد قابل توجهی را تجربه کرده 
است. اگرچه دولت برای کنترل بازار و جلوگيری از افزايش 
قيمت ها، واردات بسياری از کالا های اساسی با ارز ترجيحی 
)نرخ چهار هزار و دويست تومانی( را در نظر گرفت، اما اين 

اقدام دولت از همان ابتدا با، اما و اگر های فراوانی روبرو بود. 
وی کســری بودجه امســال )14۰۰( دولت را بين 4۰۰ تا 
4۵۰ هــزار ميليــارد تومان اعام کــرد و گفت: جبران اين 
کسری بودجه در اولويت کار دولت جديد است. تاکنون هيچ 
گونه اصاح ساختار بودجه سنواتی در دولت گذشته انجام 
نشده است. او  برای جلوگيری از فشار اقتصادی بيش از اين 
بــر مــردم گفت: دولت بايد مابه التفاوت نرخ ارز ترجيحی با 
نــرخ بازار ارز را محاســبه کــرده و به روش معقول به مردم 
بازگرداند. وی از دولت ســيزدهم خواست قوانين اقتصادی 
را به جد اجرا کند ،  دولت دوازدهم هيچ شاخص اقتصادی 

سالمی را برجا نگذاشته است.

رسانه های خارجی: راه فلج کردن بخش نفت ایران بسته شد 

خط لوله گوره - جاسک مهم ترین پروژه نفتی سال

يک گروه بين المللی از پژوهشگران در بررسی مشترکی نشان داده اند پروتئين های ميکروبی مبتنی بر انرژی خورشيدی می توانند در آينده به تامين غذا کمک کنند. 
به گزارش ايسنا و به نقل از نيوزبريک، ميکروب ها نقش مهمی در غذاها و نوشيدنی های ما برعهده دارند اما تاثير آنها بر تغذيه ما به زودی ممکن است اهميت بيشتری پيدا 
کند. جهان با چالش های رو به افزايش در زمينه غذا روبه رو است. اگر نياز به غذا فقط با کشاورزی معمولی تامين شود، هزينه بالايی به همراه خواهد داشت. يک گروه بين المللی 
از پژوهشگران به سرپرستی دانشگاه گوتينگن آلمان، در بررسی مشترکی نشان داده اند استفاده از پنل های خورشيدی برای توليد پروتئين های ميکروبی که نه تنها از نظر 
پروتئين، بلکه از نظر ساير مواد مغذی نيز غنی هستند، روشی پايدارتر، کارآمدتر و سازگارتر با محيط زيست خواهد بود. پژوهشگران با استفاده از شبيه سازی های رايانه ای که 
مستقيما از نتايج آزمايشگاهی گرفته شده اند، امکانات توليد مواد غذايی ميکروبی را که از انرژی خورشيد، هوا، آب و مواد مغذی استفاده می کنند، در مقياس بزرگ مدل سازی 

کردند. زيست توده غنی از پروتئين  برداشت و فرآوری می شود و پودر به دست آمده می تواند به عنوان غذای حيوانات يا انسان ها مورد استفاده قرار بگيرد.

درحالی که هر شخص حقيقی می تواند در مجموع از تمامی اپراتورهای تلفن همراه، حداکثر تعداد 1۰ سيم کارت فعال به نام خود داشته باشد، برای 
آگاهی از تعداد سيم کارت هايی که در هر اپراتور به نامش ثبت شده، می تواند به سايت رگولاتوری مراجعه کند ،  اشخاص حقيقی می توانند از طريق سيم کارتی 
که به نام خودشان ثبت شده، با ارسال کد ملی به سرشماره 3۰۰۰1۵۰ يا مراجعه به سايت رگولاتوری به آدرس www.cra.ir، منوی حقوق کاربران، 
گزينه استعام سرويس های مشترکان، از تعداد سيم کارت هايی که در هر اپراتور به نام آنها ثبت شده، مطلع شوند يا اينکه از طريق اپليکيشن مديريت حساب 
هر اپراتور )رايتل من، همراه من، ايرانسل من( از تمامی سيم کارت های به نام خود در همان اپراتور مطلع شوند. تمامی مسئوليت های استفاده از سيم کارت، 
حتی اگر کسی به غير از مالک از آن استفاده کند، به عهده مالک آن است. همچنين ارسال پيامک انبوه تبليغاتی يا تبليغات پيامکی با سيم کارت شخصی 

ممنوع است و استفاده از سيم کارت شخصی برای تبليغات، باعث مسدود شدن سرويس ارسال پيامک و قطعی سيم کارت می شود. / ايسنا 

میکروبهاییکهغذایآیندهجهانراتامینمیکنند! هرشخصمیتواندمالکچندسیمکارتباشد
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سلامت و تغذیه9
موجودی4.6

میلیونتنیکالاهای
اساسیدر

12بندرکشور

هفته نامه اقتصادی ایران
روانبخش بهزادیان مدیرکل امور بندری سازمان بنادر و دریانوردی درباره آخرین وضعیت کالاهای اساسی در بنادر کشور، اظهار کرد: تا پایان روز ۹ مردادماه امسال میزان کالاهای اساسی در 12 
بندر امیرآباد، نوشهر، انزلی، امام خمینی)ره(، شهیدرجایی، بوشهر، چابهار، آستارا، فریدونکنار، لنگه، شهیدباهنر، خرمشهر، معادل ۴ میلیون و 6۴3 هزار و 1۰۸ تن است.کالاهای اساسی شامل گندم، 
ذرت، جو، سویا، برنج، شکر، روغن خام و دانه های روغنی است ، میزان کالاهای اساسی به تفکیک بنادر، در بندر امیرآباد 313 هزار و ۴12 تن، بندر نوشهر 1۵۷ هزار و ۵12 تن، بندر انزلی 6۵ هزار و ۵3 
تن، بندرامام خمینی)ره( 3 میلیون و ۴66 هزار و ۵۵2 تن، شهیدرجایی ۴33 هزار و ۸۰6 تن، بندر بوشهر 313 تن، چابهار 133 هزار و ۵۹۵ تن، بندر آستارا 3 هزار و ۹6۹ تن، بندر فریدونکنار 6۸ هزار و 
۴۸۹ تن، لنگه ۷۰ تن، شهیدباهنر 2۵۵ تن و بندر خرمشهر ۸2 تن است ،  1۹ فروند شناور کنار اسکله با تناژ 3۵۰ هزار و ۴۷6 تن قرار دارند و 2۴ فروند شناور نیز با تناژ یک میلیون و 12 هزار و ۹21 تن تا 
این تاریخ در لنگرگاه منتظر بودند. به گزارش سازمان بنادر ودریانوردی ، وی در مورد تعداد کامیون خروجی از بنادر امیرآباد، نوشهر، انزلی، امام خمینی)ره(، شهیدرجایی، چابهار، بوشهر، آستارا، 

فریدونکنار، لنگه، شهیدباهنر، و خرمشهر تا پایان ۹ مرداد 1۴۹۹، اعلام کرد: 3 هزار و ۵۰۹ کامیون با تناژ ۸۰ هزار و ۸۰۷ تن و تعداد 122 واگن نیز با تناژ 6 هزار و ۸32 تن از این بنادر خارج شده اند.

 ساخت »باتری لیتیوم یون فضایی«
 برای اولین باردر کشور

رئيس  پژوهشگاه فضايی ايران گفت: پروژه طراحی و ساخت 
باتــری ليتيوم يون فضايی، تمامــی آزمون های عملکردی و 
محيطی را با موفقيت پشــت ســر گذاشــته و قابل استفاده در 
کاربردهای فضايی اســت. به گزارش مهر به نقل از پژوهشــگاه 
فضايی ايران، حسين صميمی گفت: پژوهشکده مکانيک اين 
پژوهشگاه، برای اولين بار در کشور، موفق به طراحی و ساخت 
باتری های ليتيوم يون با قابليت طول عمر ســيکلی بالا شــده 
است. رئيس  پژوهشگاه فضايی ايران درخصوص مشخصات فنی 
و کاربردهای اين فناوری توضيح داد: باتری ليتيوم يون به علت 
دانسيته انرژی، توان بالا، مشخصات عملياتی و کاربردی بسيار 
خوب، توانســته جايگاه بسيار مناســبی را بين سيستم های 
ذخيره ساز انرژی الکتريکی در بازارهای جهانی و در حوزه های 
کاربری صنعتی، تجاری، نظامی و فضايی پيدا کند. اين باتری 
با توجه به ســاختار الکتروشــيميايی و طراحی صورت گرفته، 
به ويــژه نوع کاتد به کاررفته در آن، دارای قابليت های متنوعی 
اســت و بــازه متفاوتی از ولتاژ عملکــردی، طول عمر و تعداد 
چرخه های شارژ و دشارژ، دمای محيط کاربری و انبارداری را 
پوشش می دهد. وی درباره پيشينه اجرای اين پروژه گفت: با 
توجه به تجارب قبلی و توانمندی موجود در گروه ذخيره سازهای 
انرژی پژوهشــکده مکانيک، فرايند طراحی الکتروشيميايی، 
مکانيکی و فنی باتری ليتيوم يون به همراه فناوری های مربوط 
به توليد و ساخت مواد اوليه الکترودی و الکترودها، الکتروليت، 
مونتاژ ســل و نيز فعاليت های مربوط به انتخاب و بهينه سازی 
غشــاء مناســب و تعيين الگوريتم های شــارژ و دشارژ، در اين 
پژوهشکده انجام شد و پژوهشگران اين پژوهشگاه توانستند به 
دانش فنی ســاخت دو نوع پاکتی و اســتوانه ای از اين باتری ها 
دست يابند. صميمی درباره دانش اکتساب شده توضيح داد: در 
پروژه حاضر به منظور دستيابی به محصول مورد نظر مطالعات 
و فعاليت های پژوهشــی گســترده ای صورت گرفته که اين 
مطالعات منجر شــد تا عاوه بر توانمندی ســاخت دو سل ذکر 
شــده، دانش ســاخت اجزای سازنده باتری نيز به صورت مجزا 

ايجاد شود.
برخی از دانش های فنی اکتساب شده در جريان اين پروژه 
شامل دستيابی به دانش فنی ساخت الکترودهای آند و کاتد، 
مونتاژ سل پاکتی و سل استوانه ای، فرمولاسيون سريع سل 
باتری ليتيوم يون با کاربرد فضايی، فرمولاســيون الکتروليت 
باتری ليتيوم يون با قابليت طول عمر بالا، ســنتز ماده فعال 
کاتدی NCA و بهينه سازی ماده فعال کاتدی با هدف افزايش 
طول عمر سيکلی باتری، ايجاد لايه SEI مصنوعی روی ماده 
فعال آندی با هدف افزايش طول عمر سيکلی باتری، ساخت 
نمونه مهندسی غشاء باتری ليتيوم يون و بهينه سازی غشاء 
تجــاری بــا هدف افزايش ايمنی و طول عمر ســيکلی باتری 

ليتيوم يون فضايی است.

خبرپزشکی

سلامت

بهترین شیوه نگهداری »هندوانه« در روزهای گرم

پادشاه گیاهان دارویی را بشناسید
پر کاربردترین و 

 پرمصرف ترین 
گیاهان دارویی

آویشن ، گل گاوزبان ، کاسنی ، 
پونه ، رزماری و نعناع و ... گیاهانی 
دارویی و پر از خاصیت هستند که 

اسم آنها را بسیار شنیده اید. 
اما کاربرد این گیاهان 

دارویی چیست؟

از هزاران سال قبل از گياهان دارويی برای درمان بيماری های مختلف استفاده می کردند. امروزه نيز طب سنتی در بين مردم طرفداران زيادی دارد و بسياری 
از افراد برای درمان بيماری ها از خواص گياهان دارويی استفاده می کنند. برخی از گياهان دارويی از ديگر گياهان شناخته تر هستند که هم به صورت تازه و هم 

خشک شده در دسترس مردم قرار دارند .
يونجه

يونجه از اولين گياهان دارويی شــناخته شــده برای بشر است که فوايد 
درمانی قابل توجهی دارد . »يونجه« که در فارسی به آن »اسپست باغی«، 
»سپســت«، »ســبيس« يا »درفا«، در افغانستان »اسپيشتا« و در ترکی 

بدان »يونجه«، به رومی »ميديکی«، به مصری »قضب« و به عربی »رطبه« 
يا همان »فصفصه« گويند، گياهی اســت علفی، پايا ،دارای ســاقه های بلند و 

برگچه های نازک، نوک تيز و بيضی شــکل اســت. يونجه ی پخته ملين و خشــک 
آن قابض است، شربت يونجه چاق کننده و مولد خون صالح و مدر حيض است . مصرف 

آن موجب رفع خشــونت ســينه و ســرفه می شود. تخم يونجه زياد کننده شير و منی است 
استفاده می شود.و خــوردن آن از خونريــزی جلوگيــری مــی کند و يبوســت را رفع مــی کند.از يونجه بــرای معالجه اعتياد نيز 

یونجه

دکتر سعيد عسگری عضو هيات علمی دانشکده پزشکی شهيد بهشتی 
و از دانشمندان طراز اول دندانپزشکی کشور به روشی نوين آسان و ارزان 
برای درمان پوســيدگی های دندانی بدون نياز به عصب کشــی و با حفظ 

پالپ زنده دندان دست يافت.
گروهی از محققان دانشکده پزشکی شهيد بهشتی به سرپرستی دکتر 
عسگری حدود 1۵ سال تاش و کار تيمی برای رسيدن به آرمان مرجعيت 

جهانی توانستند اين دستاورد پزشکی نوين را ثبت اختراع کنند.
در نشســت ويژه » اعام موفقيت بزرگ دانشــمندان ايرانی در نيل به 
مرجعيت جهانی در درمان با پالپ زنده در حوزه دندانپزشــکی« که با 
حضور دکتر زالی، دکتر زرقی معاون پژوهشــی دانشــکده علوم پزشکی 
شــهيد بهشــتی، دکتر حق دوست معاون آموزشی معاون علوم پزشکی 
شــهيد بهشــتی و دکتر عســگری محقق و طراح اين طرح و نمايندگان 
رســانه ها برگزار شــد، نخســتين بار در جهان روش نوين آسان و ارزان 

پوسيدگی های دندانی در ايران انجام شده است.

حفظ پالپ زنده برای پوسیدگی های دندانی
طــراح و محقــق روش ابداعی حفظ پالپ زنده دندان گفت: تاکنون از 

دو روش کشيدن و روت کانال برای درمان پوسيدگی های دندانی استفاده 
می شد که ما با ابداع روش سوم با حفظ بافت زنده دندان، پوسيدگی ها 

را بسيار ارزان و ايمن تر درمان می کنيم.
وی در نشست » اطاع رسانی ثبت اختراع روش درمانی پوسيدگی ها 
با حفظ پالپ زنده دندان« افزود: بعد از سرما خوردگی شايع ترين بيماری 
بشــر پوســيدگی دندان اســت که تا پيش از اين دو روش درمان برای آن 
تجويز می شــد يا کشــيدن دندان يا روت کانال و از بين بردن بافت زنده 
دندانی که ما حفظ پالپ زنده را به عنوان سومين روش ابداع کرديم که 
هم در داخل کشور از آن استفاده شود و هم تحقيقاتمان را به زبان علم 

منتشر کرديم که در دنيا هم مورد استفاده قرار گرفته است.
در اين روش می شــود حتی دندان هايی را با عائم شــديد بيماری با 
هزينه کمتر نســبت به روت کانال و با عوارض کمتر درمان کرد به اين 
صورت که دندان را از جايی که به عصب رســيده با پوشــش مختصری از 
ماده اختراعی مخصوص که نوعی سيمان است درمان می کنيم تا پالپ 

ريشه دندان حفظ شود.
او  با بيان اينکه روش حفظ پالپ زنده فوايد بســياری نســبت به روت 
کانال دارد گفت: اين روش از نظر هزينه ها بسيار ارزان تر و از جهت ايمنی 

بسيار کم عارضه تر است و نيازی به تاباندن اشعه ايکس به بيمار نيست 
و لازم نيســت بخش زيادی از بافت های دندانی را برداريم ضمن اينکه 
درد و عوارض بعد از درمان را بسيار کاهش می دهد و همچنين اضطراب 

کمتری برای دندانپزشک و بيمار به جا می گذارد. / صدا و سيما 

روش نوین آسان و ارزان پوسیدگی های دندانی در ایران

در اين گزارش روشــی را آموزش می دهيم تا بتوانيد برای مدت 
زيادی هندوانه را نگهداری کنيد.

به گزارش خبرگزاری صدا و سيما، مدت زمان نگهداری از هندوانه 
بســيار کوتاه اســت و به همين دليل در همه فصول اين ميوه پر از 
ويتامين را نمی توان پيدا کرد. هندوانه مثل ســاير گياهان خانواده 
کدوييان، نسبت به يخبندان حساس است و برای رشد و نمو احتياج 
بــه روز هــای گرم آفتابی دارد. برای اطاعات بيشــتر با دلگرم همراه 

شويد.
حتما برايتان پيش آمده که هندوانه را خريده ايد و به همان صورت 
نبريده داخل يخچال گذاشته ايد تا خنک شود، به شما توصيه می کنيم 

هرگز اين کار را نکنيد و هندوانه نبريده را داخل يخچال نگذاريد.
وقتی می خواهيد هندوانه خنک مصرف کنيد و آن را داخل يخچال 
می گذاريد شايد به اين مسئله فکر می کنيد که اگر هندوانه را ببريد 
و در يخچــال بگذاريــد ميکروب های داخل يخچال را به خود جذب 
کند. ولی لازم است بگوييم که بهتر است هندوانه را ببريد و در يخچال 
بگذاريــد و هندوانه نبريــده را در يخچال نگذاريد. مثا اگر هندوانه  
نبريده را در يخچال نگهداری کنيد باعث می شود که ماده  بتاکاروتن 
آن از بين برود. اين ماده در بدن تبديل به ويتامين A می شــود، ولی 
در دمای اتاق، آنتی اکسيدان های خود را حفظ می کند. البته نگهداری 
هندوانه برش زده در صورتی که روی آن پوشانده شود، اشکالی ندارد.

خوردن هندوانه بســيار ســرد ممکن اســت دلچسب تر باشد، اما 
خــواص غذايــی آن کمتر از هندوانه ای اســت که در دمای اتاق نگه 
داشته شده است. هندوانه هايی که در دمای معمولی اتاق نگهداری 
می شــوند، نســبت به نوع يخچالی و خيلی خنک اين ميوه به مراتب 

خواص بيشتری دارند و در واقع خواص غذايی خود را حفظ می کنند.

هندوانه  خنک بخورید
در يک پژوهش محققان آزمايشگاه تحقيقاتی کشاورزی بر روی 
کاروتنوئيدها، آنتی اکسيدان هايی که می توانند بر روی آسيب های 
ناشی از نور خورشيد تاثير بگذارند، مواد شيميايی و زندگی روزمره 
مطالعه و بررســی کردند. به گفته اين محققان، هندوانه سرشــار از 

ليکوپن است.
ليکوپن آنتی اکسيدانی است که موجب رنگ قرمز در ميوه هايی، 
چون هندوانه و گوجه  فرنگی می شود و می تواند از ابتا به بيماری های 
قلبی و برخی از انواع سرطان ها جلوگيری کند. اين محققان دريافتند 
که هندوانه حتی پس از اين که از بوته اش چيده می شود، به توليد 
مواد مغذی ادامه می دهد، اما در صورت ســرد شــدن اين روند آرام 

می شــود. عمر معمول هندوانه در دمای 13 درجه سيليســيوس 
پس از برداشــت محصول بين 14 تا ۲1 روز اســت، اما در 

دمای يخچال طول عمر اين ميوه کاهش پيدا کرده و 
پس از يک هفته ميوه خراب شده و خواص خود 

را از دســت می دهــد. هندوانــه بايــد 
حتی المقدور در فصل های سرد و مناطق 

سردسير کمتر استفاده شود.
وی اظهار داشت: افراد سردمزاج و کسانی 

که ذاتا سرمايی هستند درصورت مصرف هندوانه 
حتی به مقدار کم دچار مشکات عديده خواهند شد 

که ممکن اســت تا مدت ها اين مشــکات در بدن آنان باقی 

بماند. وی با اشاره به مصرف هندوانه در شب يلدا عنوان کرد: سرمای 
فصل و سرد بودن ذات شب در يلدا باعث می شود خوردن هندوانه 
عوارض بيشتری را داشته باشد؛ بنابراين بايد در اين شب خاص در 
حــد رفع هوس مصرف شــود يا بــرای کاهش عوارض، نبات، چايی 
دارچين يا عســل بعد از آن خورده شــود. اين متخصص طب سنتی 
با اشاره به پرخوری و مخلوط خوری در شب چله عنوان کرد: رعايت 
تدابير غذايی تنها مختص يک شب نيست و بايد همواره مورد توجه 
قرار گيرد چرا که مسلما پرخوری و مخلوط خوری شخص را دچار 
مشکات گوارشی و سوء هاضمه می کند. وی تاکيد کرد: با پرخوری 
در شــب هايی همچون يلدا ممکن اســت 
ابتــا به ســکته افزايــش پيدا کند، 
بنابراين بعيد نيست که در اين 
شــب آمــار مراجعه به 
اورژانس هــا هــم 

بيشتر شود.

گروهــی از محققان »کالج دانشــگاهی 
لندن« در مطالعه اخيرشان موفق به توسعه 
روشی دقيق، غيرتهاجمی و کم هزينه برای 
آزمايش کوويد-19 شــده اند. روش ايجاد 
شــده توســط محققان در نوع خود بسيار 
متفاوت است چرا که اين آزمايش با استفاده 
از نمونه های گرفته شــده از صفحه نمايش 

تلفن های همراه انجام می شود.
به گزارش ايســنا و به نقل از ســای تک 
ديلی، اين مطالعه به رهبری دکتر »رودريگو 
يانــگ«)Rodrigo Young( از موسســه 
چشــم پزشکی کالج دانشگاهی لندن انجام 
شــده و نتايج آن در مجله »eLife« منتشر 

شده است.

محققــان در اين مطالعه به جای آنکه به 
بررسی تست سواب افراد بپردازند، به تجزيه 
و تحليــل ســواب های صفحــه نمايــش 
گوشی های هوشمند پرداختند و دريافتند 
افرادی که آزمايش پی ســی آر سواب بينی 
آنها مثبت بوده اســت نتايج آزمايش سواب 
کوويد-19 صفحه نمايش گوشــی آنها نيز 

پس از نمونه برداری مثبت شده است.
اين روش جديد که با نام »آزمايش صفحه 
 )PoST( »نمايش تلفن همراه« يا »پســت
شــناخته می شود قادر به شناسايی ويروس 
کوويد-19 در تلفن های ۸1 تا 1۰۰ درصد 
افراد مبتا به نوع شــديد اين ويروس بوده 
اســت کــه اين گويای آن اســت که دقت 

آزمايــش تــازه توســعه يافتــه همانند 
آزمايش هــای جريــان جانبــی آنتی ژن 
)antigen lateral flow tests( است. بنابر 
گفته محققان نتيجه آزمايش نيز مستقيماً 

از طريق پيام کوتاه ارائه خواهد شد.
انجــام آزمايش غربالگــری کوويد-19 
همچنان پابرجاســت چــرا که جهش های 
جديدی از اين ويروس در حال ظهور است 
و عمليات واکسيناســيون نيز در بسياری از 
کشورها انجام نشده است. با اين حال انجام 
آزمايش نه تنها هزينه بالايی در بر دارد بلکه 
برای افراد نيز ناخوشــايند است که اين دو 
موضوع موانعی مهم در مســير رســيدن به 
يک سيستم کارآمد رديابی و آزمايش موثر 

هستند.
از آنجا که PoST يک آزمايش زيســت 
محيطی است، آزمايشی غيرتهاجمی و کم 
هزينه اســت که اين بدان معناســت که نه 
تنهــا برای عرضه در کشــورهای کم درآمد 
مناســب است بلکه با عرضه آن ديگر افراد 
آن آزمايش ناخوشــايند را تجربه نخواهند 
کــرد. گفتنی اســت عمليات نمونه برداری 
آزمايــش PoST کمتر از يک دقيقه طول 
می کشــد و برای انجــام آن به حضور کادر 

پزشکی نيازی نيست.
رودريگو يانگ گفت: همانند بســياری از 
افراد از تأثير اقتصادی و اجتماعی منفی که 
ايــن بيماری همه گير در جهان به خصوص 

بر کشــورهای کم درآمد برجای می گذارد 
بســيار نگران بودم. ما می دانستيم که تنها 
راه موثر برای جلوگيری از شــيوع بيماری 
اين اســت که بيشتر افراد به صورت منظم 
آزمايــش دهنــد اما به دليــل هزينه بالا و 
ناخوشــايند بودن رونــد آزمايش، اين کار 
انجام نمی شد. ما خيلی سريع دريافتيم اين 
 PoST آزمايش در نوع خود خاص اســت و
روشــی است که انجام آزمايش کوويد-19 

به صورت انبوه را آسان می سازد.
اين دستگاه در حال حاضر توسط استارت 
آپ »Diagnosis Biotech« مســتقر در 
کشور شيلی که توسط دکتر يانگ تاسيس 

شده است در حال ساخت است.

تشخیص کرونا با بررسی گوشی افراد

 برخــی از گياهان در آشــپزخانه های ما وجــود دارد که فوايد زيادی برای 
سامتی ما دارند اما ممکن است ما بی توجه از کنار آن ها عبور کنيم.

انواع بسياری از گياهان مانند جعفری، برگ ليمو و... در آشپزخانه های ما 
وجود دارد که ممکن است از ارزش غذايی آن ها اطاع نداشته باشيم.

اين گياهان سرشار از ويتامين هستند و به مبارزه با عفونت ها کمک می کنند 
که برجسته ترين آن ها عبارتند از:

جعفری
اين گياه سرشــار از ويتامين هايی اســت که می تواند مانع رشد سلول های 

سرطانی شده و فشار خون را کاهش دهد.
برگ لیمو

به شما کمک می کند تا به مقدار زيادی ويتامين C که برای تقويت ايمنی 
بدن و احساس آرامش مفيد است، دست يابيد.

ریحان
برای کاهش التهاب موثر بوده و می تواند عائم ســرماخوردگی و آنفلوانزا 

را تسکين دهد.
رزماری

ايــن گيــاه می تواند از آســيب رگ های خونی که منجــر به بيماری قلبی 
می شود، جلوگيری کند.

فواید اعجاب انگیز گیاهانی که در آشپزخانه 
با آن ها سر و کار داریم
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 حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه در اجرای سند های بالادستی »نظارت« امری ضروری است، گفت: زمانی گفته می شد سیاست های کلی نظام قابلیت اجرایی 
ندارند و به آنها هم عمل نمی شد، اما وقتی که یک هیئت ناظر از درون مجمع تشخیص مصلحت نظام پای کار آمد، این سیاست ها قابلیت اجرا پیدا کردند. در اجرای سند تحول قضایی باید در وهله نخست وظایف 
هر بخش و دستگاه و در وهله دوم دستگاه نظارت کننده و پیگیر موضوع، مشخص شود، هیئت نظارت کننده، هم باید بر اجرای اقدامات سند و هم بر عدم اجرای اقدامات مغایر با سند تحول از سوی دستگاه های 
متولی نظارت داشته باشد. هیئت ناظر بر اجرای سند تحول قضایی باید علاوه بر وظیفه ذاتی نظارتی خود، مشکلات دستگاه مجری سند را نیز بشناسد و برای حل آن مشکلات راهکار ارائه دهد. کمیسیون ویژه اجرای 
سند تحول قضایی باید مشخص کند کدام راهکار های تعیین شده در سند تحول نیاز به وضع قانون و ابلاغ دستورالعمل دارند.وی با اشاره به اصل های ۴ و ۵ قانون اساسی بیان داشت: نیازمند آن هستیم که بررسی 
کنیم در زمینه مسئولیت ها و وظایفی که در قانون اساسی بر عهده دستگاه قضایی گذاشته شده است، چگونه عمل کرده ایم.وی  موضوع »پیشگیری از وقوع جرم« را از جمله موضوعاتی دانست که دستگاه قضا در 

دوره تحول و تعالی با همکاری دولت و مجلس تمرکز ویژه ای بر آن دارد.  برخی انحصار ها در کشور »شکاف طبقاتی« ایجاد کرده است و ما در قوه قضائیه به دنبال شکستن این انحصار ها خواهیم بود./میزان 

تأمین مالی 6۸۰ هزار میلیارد تومانی 
از بازار سرمایه

حسابرسان داخلی در کارایی و اثربخشی 
شرکت های بیمه نقش مهمی دارند

آيين افتتاحيه کانون حسابرســان داخلی صنعت بيمه به 
همــت بيمــه کوثر و با حضور رئيس کل بيمه مرکزی، رئيس 
پژوهشکده بيمه، مديران عامل شرکت های بيمه و مديران 
بيمه مرکزی برگزار شد. به گزارش اداره کل روابط عمومی و 
امور بين الملل بيمه مرکزی، دکتر غامرضا سليمانی در اين 
مراســم ضمن ابراز خرســندی از نوآوری های ايجاد شده در 
صنعت بيمه گفت: خوشبختانه شرکت های بيمه به سمت 
نوآوری و طراحی محصولات جديد در حال حرکتند که اين 
شــور و شعف ايجاد شــده در صنعت بيمه بسيار ارزشمند و 

اميدوار کننده است. 
 خوشــبختانه صنعت بيمه با توجه به کاهش ۸ ميليون 
نفری بيمه های مســافرتی و همچنين کاهش بخش بيمه 
های درمان تکميلی با شيوع ويروس کرونا، در سال 99توانسته 
۸6 هزار ميليارد تومان پرتفوی جذب کند و 11 هزار و۵۰۰ 
ميليارد تومان ســودآوری داشــته باشد که اميدوارم ميزان 
پرتفوی حق بيمه در سال 14۰۰ به بيش از  11۰هزار ميليارد 
تومان برســد، هرچند که هنوز با چشــم انداز فاصله داريم اما 

در مسير خوبی قرار گرفته ايم.
وی  با تاکيد بر نقش مهم حسابرسان داخلی صنعت بيمه 
در اثر گذاری و کارايی اين صنعت گفت: با افزايش ســالانه 
شرکت های بيمه ) صنعت بيمه ظرفيت حضور حداکثر ۵6 
شرکت بيمه را دارد ( و همچنين ارائه طرح های جديد بيمه 
ای از ســوی آنها ضرورت بهره گيری از ظرفيت های انجمن 
هــا و کانون هــای داخلی و خارجی در حوزه نظارت بيش از 
گذشــته احساس می شــود و بيمه کوثر توانسته با ميزبانی 
ايجــاد ايــن کانون گامی بزرگ در حوزه نظارت مالی صنعت 
بيمه بردارد. او  از حسابرسان داخلی به عنوان يکی از ارکان 
اساسی شرکت های بيمه ياد کرد و گفت: اگر حسابرسان با 
دانش و توانايی که دارند به درستی به ايفای نقش خود بپردازند 
می توانند از ورود گزارشــات ســازمان های نظارتی که بعضا 
آشنايی دقيقی با کارکرد آن شرکت ندارند جلوگيری کند و 
در صورت مشاهده مغايرت و مشکل، آن را برای بررسی و به 
هيات مديره اعام کند تا در گزارش حسابرسی مشمول بند 
شرط نشود.  حسابرسان داخلی، چشم و گوش مديرعامل و 
هيات مديره شــرکت ها هســتند و در جريان تمام مراودات 
مالی قرار دارند و بايد حســاب ها را به گونه ای بررســی کنند 
که عاوه بر بحث نظارتی و رفع مغايرت ها، شيوه های افزايش 
بهره وری در راستای کارايی و اثربخشی بيشتر را ارائه دهند.
وی در ادامه از مديران خواســت، به تحليل و گزارشــات 
شبکه فروش و نقش و توانايی های بازاريابان بيمه هم توجه 
داشــته باشــند، چرا که اين افراد عمدتا جوان و با انگيزه بالا 
بدون دغدغه هزينه های دفتر و غيره به دنبال جذب مشتری 
هستند. لذا بايد ساماندهی شوند و با ارائه آموزش های مناسب، 
مســير مناســب برای فعاليت آن ها فراهم شود که در نهايت 

به سودآوری شرکت نيز منتج می شود.
موضوع ديگری که حسابرسان بايد آنرا بررسی کنند، بحث 
ضريب خســارت 1۰7 درصدی صنعت بيمه در رشــته بيمه 
شخص ثالث و تعيين نرخ حق بيمه بيمه شخص ثالث است 

که تلفيقی از ميزان خسارت پرداختی و نرخ ديه است.
اگر حساب ها به خوبی بررسی و تحليل شوند، می توان با 
همکاری مديريت تحقيق و توسعه شرکت نسبت به افزايش 
بهره وری و متعاقبا کاهش نرخ حق بيمه اقدام کرد. همچنين 
حسابرســان داخلی بايد با ارائه گزارشــات دقيق و درست از 
ارائــه نــرخ های غيرفنی در مناقصات جلوگيری کنند و خود 

کنترلی در شرکت های بيمه اجرا شود.
جلســات اين کانون بايد به صورت منظم برگزار شــود و 
سنديکای بيمه گران ايران و پژوهشکده بيمه نيز در کنار اين 
کانون هستند. مطمئنم با آغاز اين کار در صنعت بيمه و اثرات 
مثبت آن، ســاير صنايع و دســتگاه های کشور نيز اين کار را 
دنبال خواهند کرد. گفتنی است در اين مراسم افتتاح کانون 
حسابرسان داخلی صنعت بيمه صورت گرفت و اعضای اين 
کانون آقايان محمدرضا مزرعه شاهی، رسول تاجدار، سعيد 
تــرک زاده، محمــود حق ورديلو، منصــور کنعانی، مرتضی 
اصانی، حميد کردبچه، مجيد مشعلچی و رضا رحمانی مورد 

تقدير قرار گرفتند.

محمدعلی دهقان دهنوی رئيس ســازمان بورس و 
اوراق بهادار گفت: بازار سرمايه طی سال گذشته 6۸۰ 
هزار ميليارد تومان تأمين مالی برای اقتصاد کشــور از 
3 حوزه منابع ســرمايه ای، بدهی و صندوق ها رقم زد ، 
بازار سرمايه را يک بال از ۲ بال تأمين مالی کشور خواند 
،  نظام تأمين مالی اقتصاد برای اثربخشــی مناســب به 
هر ۲ بخش نظام بانکی و بازار ســرمايه نيازمند اســت ، 
تا پيش از ســال 9۸ روند تأمين مالی کشــور يک نظام 
کاما بانک محور بود، بازار سرمايه نقش مهمی در تأمين 
مالــی کشــور نداشــت و از معــادلات اقتصــادی و 
سياست گذاری تأمين مالی خارج بود. با روندی که بازار 
طی کرده و رشــد لازم را به دســت آورده، امروز نه تنها 
می توان ادعا کرد نظام تأمين مالی کشــور ما يک نظام 
بانک محور نيست و بازار سرمايه نقش قابل توجهی در 
آن پيدا کرده اســت بلکه شــرايط و اتفاقات همين چند 
ماه گذشته نيز نشان می دهد نقش اين بازار در معادلات 
سياسی و اقتصادی کشور افزايش يافته و به جايگاهی 
بســيار برجســته تر از گذشته دست يافته است.  تأمين 
مالی از بازار ســرمايه به 3 حوزه مجزا تقســيم می شود 
که يکی از آنها تأمين مالی ســرمايه ای است؛ جايی که 
منابع مالی به شکل سرمايه جديد وارد فعاليت اقتصادی 
بنگاه های توليدی کشــور می شود. در بازار سرمايه اين 
امکان از طريق مکانيســم افزايش سرمايه، عرضه اوليه 
شــرکت ها و تشکيل شرکت های سهامی عام جديد به 
وجود می آيد.  سال 99، ۲3۰ هزار ميليارد تومان تأمين 
مالی از اين حوزه اتفاق افتاد. بخشی از اين تأمين مالی 
از محل تجديد ارزيابی دارايی ها در بازار ســرمايه بوده 
اســت. اين موضوع اگرچه ســاختار مالی شرکت ها را 
قوی تر می کند اما به شکل سرمايه نقدی نيست و بخش 
قابل توجهی از اين مبلغ نيز به شکل منابع نقدی وارد 
شــرکت ها شده يا در قالب عرضه های اوليه  جديد بوده 
اســت. ســرمايه گذاران با فروش ســهام جديد در بازار 
ســرمايه می توانند اين منابع را صرف پروژه های جديد 

کنند. / روابط عمومی 

استقبال متخصصان از طرح افق 
موسسه اعتباری ملل

متخصصان، بــا طرح افق 
موسسه اعتباری ملل به حرفه 
خــود رونق بخشــيدند. اين 
موسسه در راستای حمايت از 
فعاليت متخصصان نسبت به 
اعطای تســهيات تا ســقف 
۲۰ميليارد ريال در قالب تسهيات مرابحه و اجاره به شرط 
تمليــک اقــدام می کند. اين گزارش می افزايد: پزشــکان، 
مسوولان داروخانه ها، وکا و مهندسان، دفاتر اسناد رسمی 
و دفاتر ازدواج و طاق می توانند، برای تامين ســرمايه در 
گــردش و خريــد لوازم مصرفی، تعمير و بازســازی محل 
فعاليت، خريد کالاهای ســرمايه ای )خريد ماشــين آلات و 
تجهيزات و نيز خريد محل کار( تا مبلغ ۲۰ميليارد ريال با 
بازپرداخت يک تا ۵ ســاله از اين تسهيات بهره مند شوند. 
گفتنی است بنا به استقبال متخصصان از اين طرح، موسسه 
اعتبــاری ملل عاوه بر افزايش صنوف مختلف نســبت به 
افزايش مبلغ تسهيات نيز مبادرت کرده است. متخصصان 
برای اطاع از شــرايط و نحوه پرداخت تســهيات به شعب 

موسسه اعتباری ملل در سراسر کشور مراجعه کنند.

معرفی اعضای هیات مدیره بانک تجارت
در مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده بانک تجارت، 
رضا دولت آبادی،علی کی لانی،عباس اشرف نژاد و مرتضی 
تــرک تبريــزی به عنوان اعضای هيــات مديره اين بانک 
انتخاب شدند. به گزارش روابط عمومی بانک تجارت، در 
مجمــع عمومی عادی به طــور فوق العاده اين بانک ، که 
بيست و نهم تيرماه برگزار شد و مجددا به مدت دو سال 
به عنوان اعضای هيات مديره بانک تجارت انتخاب شدند.

خبر مانع از تخلف بانک ها در دریافت سود تسهیلات شویدخبر
رئيس قوه قضاييه با اشاره به تفاوت نرخ 
سود بانک ها، به دادستان کل کشور و ديوان 
عالی کشور تأکيد کرد با همکاری شورای 
فقهی بانک مرکزی مانع از تخلف بانک ها 
در دريافت ســود تسهيات بانکی شوند.  
حجت الاسام و المسلمين محسنی اژه ای 
در جلســه  شــورای عالی قوه قضاييه با 
تبريــک پيروزی ورزشــکاران ايرانی در 
مســابقات المپيک ۲۰۲۰ توکيو به ويژه 
کســب مدال طا توســط جواد فروغی در 
رشــته تيراندازی، برای ورزشکاران ايران 
اسامی در مسير خدمت به مردم و کشور 

و نظام آرزوی موفقيت کرد.
رئيــس قوه قضاييه با اشــاره به پايان 
مهلت دو هفته ای معاونان و مسئولان عالی 
دســتگاه قضا برای اجرای دســتورات ده 
گانه ای که در نخستين جلسه شورای عالی 
قضايی ارائه کرده بود، بر لزوم تســريع در 
انجام اين دســتورات تاکيد کرد و در اين 
حــال زمان ارائه گزارش مســئولان را به 
دليل تعطيات 6 روزه اخير، تا هفته آتی 
تمديد کرد. حجت الاســام والمسلمين 
محسنی اژه ای با تقدير از همکاران دستگاه 
قضا در همه رده ها و ســطوح در سراســر 
کشور، از مديران خواست با نظارت بيشتر 
و ارائــه آموزش هــای لازم و اســتفاده 
حداکثــری از آموزه های دينی و اخاقی، 
بــه صيانت از مجموعه قوه قضاييه اهتمام 

بيشتری داشته باشند.
رئيس دستگاه قضا به نهاد های نظارتی 
قــوه قضاييــه همچون مرکــز حفاظت و 
اطاعات و دادســرای انتظامی دستور داد 
برنامه روشن و دقيق و هماهنگی را برای 
پيشــگيری از نفوذ جريان های فاســد در 

مجموعه دستگاه قضا تدوين کنند.
جريان های فاسد تاش می کنند همه 
جــا از جمله عدليه رخنــه ايجاد کنند و 
نهاد های نظارتی و مديران ما بايد مراقبت 

کنند تا به واسطه رخنه اين افراد و لغزش 
معدودی از همکاران، دســتگاه عدليه در 

پيشگاه مردم بدنام نشوند.
 وی  در بخش ديگری از ســخنانش با 
اشــاره بــه اقدامات صــورت گرفته برای 
حمايت از توليد در دو سال اخير، تصريح 
کرد: گام های خوبی برای حمايت دستگاه 
قضايی از بخش توليد برداشــته شده، اما 
لازم است برنامه مدون و مشخصی داشته 
باشــيم تا بدانيم چه ظرفيت هايی در قوه 
قضاييــه برای حمايت از توليد وجود دارد 
و کــدام حوزه های توليدی دارای اولويت 
هســتند و کــدام اصنــاف و بخش های 

توليدی نياز به حمايت بيشتر دارند.
او بر همين اســاس به معاون اول قوه 
قضاييــه به عنوان رئيس ســتاد اقتصاد 
مقاومتی دســتگاه قضا و دادســتان کل 
کشــور به عنوان دبير اين ستاد ماموريت 
داد برنامــه روشــن و جامعی برای تداوم 
حمايت های قضايی از نظام توليد را تدوين 
کنند. وی با اشــاره به گرانی های اخير، به 
وزير دادگستری و سازمان تعزيرات متذکر 
شــد که اقدامات لازم را برای کنترل بازار 
و مقابله با گرانفروشــی ها و افراد سودجو 
پيگيری کنند. گاهی اوقات شاهد اختاف 
فاحــش قيمت يک کالای مشــابه در دو 
فروشــگاه در يک خيابان يا محله هستيم 

که اين مســأله برای مــردم تعجب آور و 
غيرقابل قبول است. او  به دادستان ها نيز 
تاکيد کرد که با دولت و سازمان تعزيرات 
همکاری های لازم را داشته باشند تا اجازه 
ندهند افراد سوءاستفاده گر، مردم را بيش 

از اين تحت فشار قرار دهند.
وی در ادامه سخنانش رباخواری را گناه 
کبيره و جنگ با خدا خواند و گفت: ميزان 
ربا خواری در کشور زياد نيست، اما همين 
ميزانی که وجود دارد، برخی خانواده ها را 
به خاک سياه نشانده و گرفتار کرده است. 
او  با بيان اينکه هم ربا دادن و هم ربا گرفتن 
گناه اســت، به دادسرا ها و دادگاه ها تاکيد 
کــرد که اجــازه ندهنــد ربا خــواران با 
ترفند های خاص در محاکم، حاکم شوند 
و گناه کبيره رباخواری در کشور ادامه يابد. 
وی با اشــاره به تفاوت نرخ ســود بانک ها 
گفت: قرارداد های بانکی يکسان نيستند 
و بانک ها يکسان عمل نمی کنند و هر جا 
تخلف می  کنند بايد برخورد شــود، اما در 
صــورت لزوم بايد قوانيــن و مقررات هم 
اصاح شــوند. او با اشــاره به تصميم ها و 
اقدامات دادستانی کل کشور و ديوان عالی 
کشــور در برخــورد با تخلــف بانک ها در 
دريافت سود، بر لزوم تداوم جدی اين روند 
بــا همکاری شــورای فقهی بانک مرکزی 

تأکيد کرد.

وی با اشــاره به تداوم مبارزه دســتگاه 
قضا با فساد در دوره تحول و تعالی گفت: 
تاکنــون عمدتــا با افراد مفســد و مجرم 
برخــورد کرده ايــم که اين مســير ادامه 
خواهد داشــت، اما مادامی که ريشه فساد 
خشــکانده نشود و بستر های فساد وجود 

داشته باشند، فساد برجيده نمی شود.
او با بيان اينکه بســتر ها و گلوگاه های 
فساد مشخص هستند، ابراز اميدواری کرد 
مجموعه دســتگاه قضا به ويژه ســازمان 
بازرسی و دادستانی کل کشور با همکاری 
دولت جديد و مجلس ريشه ها و بستر های 

فساد را حذف کنند.
 وی با اشاره به ديدار روز گذشته همسر 
يکــی از متهمان اقتصادی که پرونده وی 
به دليل تردد بين شُعب ديوان عالی کشور 
دچار اطاله دادرســی شده، اين موضوع را 
که فردی از ســال 96 در بازداشت باشد و 
دو ســال فقــط پرونــده  اش درگير حل 
اختاف باشــد، غيرقابل قبول و دردناک 
دانســت.  او با اشاره به مسئوليت اخاقی 
همــکاران قضايی در برابر خســارت  های 
مــادی و معنوی وارده به افراد در صورت 
کوتاهی در حســن انجــام وظيفه، تأکيد 
کرد: اينکه يک پرونده در تجديدنظر نقض 
شود يا ماده 477 آن پذيرفته شود، کافی 
نيســت و اگر در يک پرونده حق کســی 
تضييع شــود، نمی  توانيم نزد خدا و مردم 

پاسخگو باشيم.
 وی به مســئولان حفاظت و اطاعات 
قوه قضاييه و دادســرای انتظامی قضات 
تأکيــد کرد به صورت موردی به ســراغ 
قضاتــی بروند که با وجود روشــن بودن 
پرونده، حکم خاف شــرع و قانون صادر 
کــرده  اند و از آن هــا توضيح بخواهند تا 
معلوم شــود خدای ناکرده تصميم و رأی 
 آن هــا ناشــی از غفلــت يــا ســوءنيت

 بوده است. / صدا وسيما   

۹۰ درصد مشکلات تولید مربوط به حلقه های قبل و بعد از تولید است

بازسازی کامل سیستم الکتریکی لکوموتیوهای روسی شرکت

رئيس هيأت مديره و مديرعامل سازمان مرکزی تعاون 
روســتايی ايران گفت: بالغ بر 9۰ درصد مشــکاتی که در 
توليد با آن مواجه هستيم به حلقه های قبل و بعد از توليد 

برمی گردد
به گزارش سازمان تعاون روستايی، سيد محمد موسوی 
بــا اعــام اين مطلب افزود: به عبارت ديگر تأمين و تدارک 
نهاده های مورد نياز برای توليد و نيازهايی که در زمان قبل 
از توليد برای دستيابی به توليدی مطمئن، پايدار و اقتصادی 
لازم است و همچنين بازاريابی، بازاررسانی، خريد و عرضه 
و صادارت آن به عنوان اساسی ترين نيازهای بعد از توليد از 
مهم ترين مشــکاتی هستند که کشــاورزی کشور با آنها 
مواجه اســت. وی با بيان اين مطلب که يکی از راهکارهای 
اساســی برای حل اين مشــکات کوچک سازی، کارآمد و 

چابک ســازی ســاختار وزارت جهاد کشاورزی است افزود: 
بــرای تحقــق اين مهــم کوتــاه تريــن، مطمئن ترين و 
اثربخش ترين راه اين است که تمام امور تصدی گری مربوط 
بــه تأميــن نهاده ها )کود، بذر، ســم، نهال و...(و خريدهای 
تضمينــی، حمايتــی، توافقــی، بازاريابی و بازاررســانی 
محصولات کشــاورزی به تعاونی های روستايی و کشاورزی 
کشــور محــول شــود و کل وظايف حاکميتــی مربوط به 
حلقه های قبل و بعد از توليد نيز در سازمان مرکزی تعاون 

روستايی ايران متمرکز شود.
اين کوتاه ترين راهکاری اســت که منطبق بر اصل 44 
قانون اساســی، سياســت های اقتصاد مقاومتی و ســاير 
سياست های کان بالادستی نظام در بخش کشاورزی بوده 
و قادر اســت تمام ظرفيت های بالقوه، بالفعل و گســترده 

سخت افزاری ونرم افزاری اين شبکه عظيم مردمی و متعلق 
به جامعه هدف بخش کشاورزی را به بهترين شکل ممکن 
و سريع ترين زمان، سازماندهی و ساماندهی کرده و اهداف 

بخش کشاورزی را به طور همه جانبه محقق کند.
يکی از اساســی ترين الزامات تحقق اين مهم، ايجاد يک 
خط اعتباری تســهياتی ارزان قيمت بانکی به مبلغ 1۵ تا 
۲۰ هزار ميليارد تومانی در قوانين بودجه سنواتی بوده که 
لازم اســت بــرای کارآمدســازی، پويايی و بروزرســانی 
ظرفيت ها، زيرساخت ها و توانمندی های اين شبکه عظيم 
در اختيار سازمان مرکزی تعاون روستايی ايران قرار گيرد 
تا ضمن حمايت و پشتيبانی، با ارتقای کارايی شبکه مذکور 
وظايفی را که به آن محول می شود بهنگام ومبتنی بر دانش 

روز و در پهنه ملی پاسخگو باشد.

دايــره جريه )دپو تعميــرات لکوموتيوها( مديريت راه 
آهن و ترابری تعمير و نگهداری وســائل نقليه ريل رو را 
برعهده دارد و در اين راســتا تعداد ۲۸ دســتگاه لکوموتيو 
در ســه تيپ مختلف آلمانی، روســی و چينی و در مجموع 
3۲۰ وســيله نقليه ريل رو را اعم از لکوموتيو، واگن های 
لبه کوتاه، واگن های لبه بند، جرثقيل های ريلی، کالسکه 
های چدن و ســرباره و شــمش کش و دامکار را در برنامه 
های تعمير و نگهداری ساليانه ، ماهيانه و روزانه در دستور 

کار قرار دارد. 
احمد لادريان مدير راه آهن و ترابری شــرکت با بيان 
مطلــب فــوق، گفــت: اين تعميرات عموماً در دو دســته 
تعميرات مکانيکی و برق و الکترونيک قرار می گيرند که 
با توجه به تحريم های ظالمانه و محدوديت های مختلف 
بين المللی به دست پرتوان پرسنل سختکوش دايره جريه 
و همکاری مديريت های سفارشات، خريد داخلی و خريد 
خارجی تاکنون محقق شــده و فرآيند حمل و نقل ريلی 
مواد اوليه، چدن و ســرباره و محصولات نوردی همچنان 

ادامه دارد و خواهد داشت.
وی بــا بيــان اين که در حال حاضر لکوموتيوهای تيپ 
TGM۴ و TGM۶ روســی با بيش از 4۰ ســال قدمت، 
سيســتم های الکتريکی اعم از سيم کشی و سيستم های 
کنترل و فرمان الکتريکی فرســوده شــده اســت، گفت: 
مديريت راه آهن و ترابری به پشتوانه تخصص و سختکوشی 
پرسنل تعميرات اين مديريت تصميم گرفت تا برای اولين 
بار در ۵۰ ســال گذشــته نسبت به نوسازی کامل سيستم 
های الکتريکی اين لکوموتيوهای روسی اقدام نمايد و در 
شروع کار سه دستگاه لکوموتيو روسی به شماره های ۰۰۵ 
و۰۰9 و۰۰1۰ را که مشکات الکتريکی بيشتری داشتند 
انتخاب شــد و در اين راســتا ابتدا لکوموتيو ۰۰۵ و سپس 
لکوموتيو ۰۰9 در سال 1399 به طور کامل مورد تعميرات 

اساسی سيستم الکتريکی قرار گرفتند.
لادريان عمده فعاليت های اين تعميرات را به شرح زير 

عنوان کرد؛
دمونتــاژ کامل کليه قطعات و ســيم هــای الکتريکی 

لکوموتيو)۲۰۰۰ متر ســيم(، اصاح مســيرهای کابل ها 
وســيم ها در لکوموتيو و تابلوهای الکتريکی وکنســول 
اپراتوری، ســيم کشــی کامل ۲۰۰۰ متر ســيم نســوز 
سيليکونی با روکش فايبرگاس جهت مقاومت بيشتر در 
مقابــل حرارت وگازوييل و انواع روغن ها، کاليبره نمودن 
قطعات ابزار دقيق، دماسنج ها، فشار سنج ها و ...، طراحی 
وکاليبره کردن مدارات کنترل امنيت فرمان درقســمت 
تعويــض دنده )مارش(، اجرای مدارات پمپ روغن کاری 
موتــور ديزل، طراحــی و نوآوری مدار کنترل حرارت آب 
لکوموتيوها که در صورت بالا رفتن دما از مقدار مجاز باعث 
خاموشــی موتور ديزل لکوموتيو ميگردد تا آسيب نبيند، 
تعمير برد الکتريکی کنترل اتوماتيک سيســتم گيربکس 
هيدروليک و باز طراحی مدارات روشنايی چراغ ها و تغيير 

. LED لامپ های قديمی و پروژکتورها به نوع
لازم به ذکر است لکوموتيو ۰۰1۰ که از سال 1394 از 
بهره برداری خارج شــده بود در دســت تعمير و اورهال 

الکتريکی و مکانيکی می باشد .

 با تصويب هيات مديره توانير، الکتروموتورهای کم بازده يکصدهزار کولرآبی توسط شرکت توزيع نيروی برق شهرستان اصفهان با هماهنگی مجری طرح 
بهينه سازی شرکت توانير تعويض خواهد شد. براساس اين طرح، شرکت سرمايه گذار مکلف است برای موتورهای جديد کولرآبی مورد استفاده در اين طرح، 
تاييديه نســبت بازدهی انرژی گريد A )معادل رده ۴IE بين المللی( را از آزمايشــگاه های مرجع مســتقل مورد تاييد وزارت نيرو اخذ کند. اين طرح مختص 
مشــترکان مصارف خانگی دارای کولرآبی اســت و شــرکت توزيع نيروی برق شهرســتان اصفهان موظف است از طريق برگزاری مناقصه، سرمايه گذار اجرای 
طرح را برای تعداد يکصد هزار دســتگاه کولر آبی انتخاب کند. قيمت اين کولرها در روند برگزاری مناقصه کشــف و اعام خواهد شــد و در نهايت مشــترکان 
داوطلب تنها 1۵درصد از هزينه های تعويض موتورهای الکتريکی کولرهای آبی را در اقســاطی 36ماهه پرداخت خواهند کرد. شــرکت توزيع نيروی برق 

شهرستان اصفهان مکلف است برای حصول اطمينان از اسقاط موتور کولرهای آبی فرسوده تعويض شده، تمهيدات لازم را اتخاذ کند. / تسنيم 

در طول ســال های اخير شــاهد ســاخت دســتکش های مترجم زبان اشاره به صورت آزمايشی بوده ايم اما به نظر می رسد دستکش توليدشده توسط 
شرکت فناوری ولالای چين )Wulala( اولين محصولی باشد که به صورت عمده توليد خواهد شد. به گزارش ايسنا و به نقل از نيواطلس، اين دستکش 
که برای دســت راســت افراد طراحی شــده، به وســيله  بلوتوث به يک اپليکيشــن روی تلفن هوشمند متصل می شود. اين دستکش دارای حسگرهايی با 
قابليت خم شــدن در دو جهت روی هر انگشــت اســت و يک واحد ســنجش اينرســی )IMU( در قســمت کف دست دارد. حسگرها حرکات و وضعيت 
انگشتان را رديابی می کنند و واحد سنجش اينرسی حرکت دستکش را در فضای سه بعدی رديابی می کند.کاربران ناشنوا با مشت کردن دست خود 
دســتکش را فعال می کنند و پس از فعال شــدن می توانند از آن برای انتقال پيام اســتفاده کنند. ســپس وقتی پيام خود را به طور کامل منتقل کردند 

دست شان را رها می کنند و هم زمان انگشتان شان را خم کرده و انگشت شست خود را صاف می کنند تا دستکش متوجه پايان يافتن پيام شود.    
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هشداردرباره

خطنفوذ
دردولتسیزدهم

هفته نامه اقتصادی ایران
کاربران فضای مجازی هم که دستی بر تحلیل های سیاسی دارند، این روزها حسابی فعال شده اند، یکی از کاربران فضای مجازی در همین زمینه نوشته در یکی از ستادهای فرعی که متاسفانه در ایام تبلیغات 
آقای رئیسی مثل قارچ زیاد شدند، دعوت بودم. اکثر افرادی که مسؤولیت کمیته ها را داشتند، اصلاح طلبان دیروز بودند که بنا به مقتضیات، انقلابی دو آتشه امروز شده بودند. خطر نفوذ فرصت طلبان 
در دولت بعدی کاملا جدی است. البته برخی نمایندگان حامی رئیسی نیز به خطر نفوذ برخی افراد هشدار داده اند؛ یکی از نمایندگان تهران در مجلس، در تذکر شفاهی در صحن علنی گفته بود: »برخی 
افراد مساله دار برای حضور در دولت جدید دنبال نفوذ هستند، به عنوان مثال در وزارت نفت افرادی که در چند سال اخیر در پرونده های فساد اقتصادی و رانت خواری مانند کرسنت، پتروشیمی و 
امثالهم، پرونده مفتوح یا شائبه دخالت دارند، خود را نامزد وزارت نفت می دانند. کسانی که به دلیل دریافت پاداش های نجومی بازنشستگی، از وزارت نفت رفتند و مشاور بازگشتند. آقای رئیسی! مردم 
مانع تکرار دولت سوم روحانی شدند، شما اجازه ندهید .ظاهرا خط نفوذ موضوع مهمی است که فکت های مختلفی هم برای آن وجود دارد، چرا که یکی دیگر از نمایندگان نیز  نسبت به این موضوع هشدار 

داده، یک عضو هیات رئیسه مجلس هم در این زمینه معتقد است امیدواریم با ویژگی هایی که در آقای رئیسی سراغ داریم، ایشان خودشان دست به انتخاب کابینه آینده بزنند. / جام جم آنلاین

به گزارش روابط عمومی ســتاد اجرايی فرمان امام)ره( ؛  
صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت با سرمايه 1۰۰۰ 

ميليارد تومانی رونمايی و راه اندازی شد.
 در مراســمی با حضور رئيس ســتاد اجرايی فرمان امام، 
مديران عامل بنياد برکت و گروه اقتصادی تدبير و جمعی از 
مديران بانک ها، بزرگترين صندوق قرض الحســنه کشــور و 
اولين صندوق ويژه اشتغال رسماً آغاز به کار کرد. محمد مخبر 
رئيس ستاد اجرايی فرمان امام با اشاره به تاش دو ساله ستاد 
برای راه اندازی صندوق قرض الحســنه توسعه اشتغال برکت 
گفت: هدف ما از ايجاد اين صندوق، تســهيل مســير اجرای 
طرح های اشــتغالزايی توســط خود مردم اســت که در گام 
نخست، اين طرح ها از طريق بنياد برکت شناسايی و به اجرا 
درخواهند آمد. ما از دو ســال پيش برای دريافت مجوزهای 
قانونی از بانک مرکزی اقدام کرديم و نهايتاً پس از صدور مجوز 
از بانک مرکزی و شــورای پول و اعتبار اين صندوق فعاليت 
خــود را آغــاز می کند. اين صندوق با ســرمايه 3۵۰ ميليارد 
تومان شــروع به کار می کند و اين ســرمايه تا پايان امسال به 
1۰۰۰ ميليارد تومان و در کمتر از ۵ سال به 1۰هزار ميليارد 

تومان افزايش خواهد يافت.
او گفت: در گام نخســت، از طريق امضای تفاهمنامه بين 
اين صندوق و بنياد برکت، پرداخت تســهيات برای اجرای 
1۵ هزار طرح اشتغالزايی درمناطق محروم و روستايی و ايجاد 
4۵ هزار شغل با سرمايه ۲۵۰ ميليارد تومان آغاز می شود و 
درواقع بخشــی از 3۰۰ هزار شــغلی که درسال توسط ستاد 
اجرايی فرمان امام ايجاد می شود، ازاين محل مورد حمايت 
و پشــتيبانی قرار خواهند گرفت و در ادامه خواهيم توانست 
با کمک اين صندوق و استقبال از طرح های خاقانه مردمی 
به عددهای بسيار بالاتری نظير ۵۰۰ هزار شغل در سال نيز 
برسيم. در مرحله بعدی و با راه اندازی اپليکيشن اختصاصی 
صندوق اشــتغالزايی برکت، عموم مردم می توانند با مراجعه 
بــه ايــن صندوق و ارائه طرح های خرد، کوچک و متوســط 
اشــتغالزايی از مزايا و تســهيات قرض الحسنه اين صندوق 
بهره مند شوند.درکشور صندوق های قرض الحسنه متعددی 
وجود دارند اما صندوق برکت دو ويژگی بزرگ و متمايز دارد، 
اول اينکه با توجه به سرمايه 1۰۰۰ ميليارد تومانی، بزرگترين 
صندوق قرض الحســنه کشور محسوب می شود و نکته دوم 
اينکه اين صندوق هيچ شعبه و ساختمان و تشکيات فيزيکی 
ندارد و کاماً بر بســتر آی تی و اپليکيشــن موبايل و اينترنت 

تعريف شده است.
تولید 5 میلیون واکسن برکت

   ســيدمصطفی سيدهاشــمی معاون هماهنگی ســتاد 
اجرايی فرمان امام هم درخصوص آخرين اخبار از نخستين 
واکسن ايرانی کرونا گفت: تا کنون نزديک به ۵ ميليون دوز 
واکســن کوو ايران برکت در کارخانه شــفافارمد توليد شده 
کــه تمام اين واکســن ها بايد در يــک دوره 16 تا ۲۰ روزه 
تست کنترل کيفيت مورد بررسی و تأييد نهايی قرار بگيرند.  
از ايــن تعــداد تاکنون يک ميليون و 3۰۰ هزار دوز تحويل 
وزارت بهداشت شده و ساير واکسن های توليدشده هم پس 
از طی مراحل تست کنترل کيفيت به طور مرتب و هفتگی 
تحويل اين وزارتخانه خواهند شد. ستاد اجرايی فرمان امام 
بعد از توليد واکسن، هيچ نقشی در توزيع و تزريق آن ندارد 
و تمام واکســن ها ازطريق وزارت بهداشــت و سامانه ای که 
برای تزريق عمومی و مراکز واکسيناسيون طراحی شده به 

دست مردم می رسد. 

دولت سیزدهم؛ عجله نکن!

    پيشکسوت و کارشناس مسائل اقتصادی گفت: دولت 
جديــد برای اصاح امور اقتصادی معيوب ابتدا تشــخيص 

درست و سپس اقدام مناسب کند.
محمد خوش چهره کارشــناس مسائل اقتصادی اقتصاد 
کشور را به روايتی بيمار خواند و گفت: درک صحيح مفاهيم 
مشکات بسيار مهم است. اقتصاد کشور از مشکاتی مانند 
تورم و توزيع نامناسب ثروت رنج می برد. صرف ذکر عائم 
اقتصــاد بيمار برای اهل فن قابل قبول نيســت. ديدن اين 
عائــم بــرای افــراد عادی هم ميســر اســت درحالی که 
کارشناســان و اهــل فــن علت های بيمــاری اقتصادی را 
تشــخيص می دهنــد و بــرای درمان آن اقــدام به تحليل 
می کنند. پيشکســوت و کارشناس مسائل اقتصادی نيمی 
از اصاح امور اقتصادی کشــور معيوب را تشخيص مناسب 
عنــوان کــرد و افزود: نبايد در درمان اقتصاد بيمار کشــور 
تعجيــل و يکجانبــه نگری کرد. درمان درد اقتصاد امروز را 

بايد از 4 دوره دولت گذشته جستجو کرد.
خوش چهره شــباهت های 4 دوره دولت های گذشته را 
وابستگی به »خام فروشی نفت« و »واردات« کالا اعام کرد 
و نتيجه گرفت: دولت ها يکی پس از ديگری در اين دو قلم 
رکورد شکستند. حاصل اين عملکرد آسيب پذيری اقتصاد 
و تاثير تحريم ها است. وی به دولت سيزدهم توصيه کرد با 
عجله تصميم نگيرد. خوش چهره با بيان اينکه اقتصاد ايران 
مصدوم و شديد تر از يک بيماری است، گفت: کاهش ارزش 
پول ملی در حکم از بين رفتن شريان حياتی اقتصاد کشور 

است. / شبکه خبر 

پارک تخصصی فولاد و صنایع فلزی 
برای تحقق اکوسیستم افزایش ثروت 

تلاش می کند
محمد پرستگاری، مسئول پارک تخصصی فولاد و صنايع 
فلــزی شــهرک علمــی تحقيقاتی اصفهــان گفت: پارک 
تخصصــی فــولاد و صنايع فلزی برای تحقق اکوسيســتم 
افزايــش ثــروت در منطقه از طريق ارتقا فرهنگ نوآوری و 
رقابت سازنده ميان شرکت های دانش بنيان حاضر در پارک 
ايجاد شــده اســت. شــهرک علمی و تحقيقاتی اصفهان به 
عنوان اولين ســازمان موسس مراکز رشد و پارک های علم 
و فنــاوری در کشــور بــا هدف حمايت از ايجاد و توســعه 
شرکت های دانش بنيان راه اندازی و به عنوان حلقه ی واسط 
ميان دولت، صنعت و دانشــگاه با رويکرد توســعه اقتصاد 
مبتنی بر دانش و نهايتا تبديل علم به ثروت در کشور ايفای 
نقش می کند. در حال حاضر در شهرک علمی و تحقيقاتی 
اصفهان، بيش از 6۰۰ شرکت و موسسه فناور فعال مستقر 
هســتند که در حوزه های مختلف فناوری از جمله فناوری 
اطاعــات و ارتباطات، مواد و متالورژی، ســاخت و توليد، 
اتوماســيون، شــيمی، زيســت فناوری، انرژی، مهندسی 

پزشکی، محيط زيست و کشاورزی فعاليت می کنند.
با توجه به حضور شــرکت های مختلف فعال در حوزه 
صنايع فلزی و با هدف حمايت از فناوری های صنعت ســاز، 
توســعه کمی و کيفی واحدهای فناور و همچنين توســعه 
بازار شرکت های دانش بنيان، پارک تخصصی فولاد و صنايع 
فلزی در شهرک علمی و تحقيقاتی اصفهان راه اندازی شده 
اســت. در واقع با راه اندازی اين پارک تخصصی زيرساخت 
لازم برای گســترش بنگاه های اقتصادی کوچک و متوسط 
فراهم شــده و تاش می شــود در اين اکوسيستم افزايش 
ثــروت در منطقــه از طريق ارتقــا فرهنگ نوآوری و رقابت 
ســازنده ميان شــرکت های دانش بنيان حاضر در پارک، به 

بهترين شيوه ممکن تحقق يابد.
اميد است تاسيس پارک های تخصصی باعث شود ميزان 
موفقيت اين شــرکت ها با کمک هم افزايی بيشــتر شده و 

پويايی و قوام آنها تداوم يابد.
شــايان ذکر اســت در حال حاضر چهار پارک تخصصی 
فولاد و صنايع فلزی، نفت، گاز و پتروشــيمی، کشــاورزی و 
محيط زيست، فناوری اطاعات و ارتباطات ذيل پارک علم 
و فناوری اســتان اصفهان - شــيخ بهايی در شهرک علمی و 
تحقيقاتی اصفهان راه اندازی و مشغول به فعاليت هستند./ 

يادداشت اختصاصی ايراسين

افتتاح اولین و بزرگ ترین صندوق 
 قرض الحسنه اشتغال کشور 

دیدگاه هم اندیشی دوره ای فولاد مبارکه با اصحاب محترم رسانهخبر
مدير روابط عمومی فولاد مبارکه در هم 

انديشی با مديران رسانه های اصفهان؛
رويکــرد جديد فولاد مبارکه در حمايت 
از رســانه ها به زودی اعام می شود/ تفرقه 

آسيب حاکم بر رسانه های اصفهان
مدير روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه 
در نشست هم انديشی با مديران رسانه های 
اســتان اصفهــان از رويکــرد جديد فولاد 
مبارکه در حمايت از رســانه ها خبر داد و 
گفت: دو عامل بی تفاوتی و تفرقه، آســيب 
هــای جدی بر پيکر رســانه های اســتان 
اصفهان وارد کرده است.به گزارش ايراسين؛  
نشســت هم انديشــی مديران رسانه های 
اســتان اصفهان با هــادی نباتی نژاد، مدير 
روابــط عمومی شــرکت فولادمبارکه، در 
راستای هم افزايی و تعامل با رسانه ها برگزار 
شــد. در ابتدا مدير روابط عمومی شــرکت 
فولادمبارکه هدف از اين جلســه را تقويت 
همدلی و هماهنگی و تعامل دوسويه رسانه 
هــا با روابط عمومی شــرکت فولادمبارکه 
مطرح کرد و از مدعوين درخواست کرد که 

نقطه نظرات خود را بيان کنند.

 تفرقه و بی تفاوتی زخمهای مهلکی 
بر پیکر رسانه های اصفهان وارد 

کرده است
مدير روابط عمومی شرکت فولادمبارکه 
تصريــح کرد: دو عامل تفرقه و بی تفاوتی با 
آسيب های اجتماعی عديده ای همراه است 
و متاســفانه اين موارد آسيب شناسی نمی 
شــوند. از سوی ديگر روحيه مطالبه گری و 
نقادی در اصفهان به چند نفر خاص محدود 
شــده اســت و اين عوامل باعث پسرفت در 
اصفهان می شــود. وی با تاکيد بر اهميت 
ابزار رسانه در آگاهی بخشی به جامعه گفت: 
همواره نگاه حمايتی به رســانه ها را مدنظر 
داشته ام اما آسيب های مذکور اعم از تفرقه 
و بی تفاوتی شرکت فولاد مبارکه را به عنوان 
بزرگترين واحد صنعتی کشــور به حاشيه 
کشــانده اســت. دســتاوردهای شرکت 
فولادمبارکه در کنار صنايع لاستيک سازی 

و لوازم خانگی در پيام نوروزی رهبر معظم 
انقاب اســامی ياد شــد. ثبت رکوردهای 
متعدد اين شرکت به ويژه در دو سال اخير 
که اين شــرکت بــا عوامــل بازدارنده ای 
همچون تحريم، کرونا و شــرايط سياســی 
حاکم دست به گريبان بود، در تحقق شعار 

سال و اميدآفرينی بوده است.

ثبت بیش از ۷۰رکورد تولید در فولاد 
مبارکه با وجود کرونا و تحریم 

علــی رغم تمام موانعــی نظير تحريم و 
کرونا اين شرکت توانست بيش از 7۰ رکورد 
را در بخش توليد ثبت کند. از آنجا که امروز 
شــرکت فولاد مبارکه به شهرستان مبارکه 
محدودنمی شــود و ايــن هلدينگ عظيم 
اقتصادی در تمام کشور به فعاليت مشغول 
اســت، نمــی توان نگاه منطقــه ای به اين 
شــرکت داشــت. نباتی نژاد به سودآوری 
شــرکت فولاد مبارکه هم اشــاره ای کرد و 
گفت: در شــرايطی که بســياری از صنايع 
ســودآوری نداشــتند اين شرکت توانست 
خواســته های سهامداران خود را عملياتی 
کند و اين دســتاورد در شــرايط دشــوار 
اقتصادی و کرونا حاصل شــده است. تردد 
بيــش از ۲۰ هزار پرســنل شــرکت فولاد 
مبارکــه در ايــام کرونا نشــان از مديريت 
منســجم و کاردان است که در تحقق شعار 
سال به رکورد توليد 7.۲ ميليون تن دست 
يافت؛ اين دستاورد در کنار رکورد بيشترين 
ميزان فروش به دســت آمده اســت و ما با 

غرور افتخار می کنيم که صاحب اين صنعت 
در کشــور هستيم. وی به ايفای مسئوليت 
اجتماعی اين شرکت هم پرداخت و توضيح 
داد: در شرايطی که تعهد به مسئوليت های 
اجتماعی برای صنايع الزام آور نيســت اين 
شرکت فولاد مبارکه است که در ايام شيوع 
کرونا با تامين مواد ضدعفونی کننده، تجهيز 
بيمارستانها و تامين اکسيژن رايگان مراکز 
درمانگر به ارتقا نظام ســامت جامعه ياری 
رسانيد. در شرايط کنونی هم شرکت فولاد 
مبارکه با ارســال تانکر آبرســانی به استان 
خوزســتان و افزايــش مراکــز تجميعی 
واکسيناسيون در شتابگيری روند واکسينه 
شدن جامعه نسبت به کرونا پيش قدم شده 
است و از رسانه ها انتظار می رود نسبت به 

اين همه دستاورد بی تفاوت نباشند.

 رسانه ها بازنده این حاشیه 
سازی بودند

او در ادامه به ليســت منتشر شده درباره 
حمايت های اين شرکت از رسانه ها پرداخت 
و گفت: بازنده اصلی در اين بازی رســانه ها 
بودند چراکه اين اقدام باعث شــد ســرمايه 
های اجتماعی و اعتماد مردم تحت الشعاع 
اتفاقی قرار گيرد که با نيت باج خواهی مطرح 
شد. همواره درصدد هستيم که از رسانه ها 
حمايت کنيم اما متاسفانه عده ای سودجو 
و فرصت طلب درصدد هســتند ليستی که 
نيمی از آن کذب اســت را به جامعه عرضه 
کنند تا به اهداف شوم خود دست يابند فارغ 

از اينکــه ما به کســی بــاج نمی دهيم و  به 
زودی هم نحوه حمايت شرکت فولادمبارکه 
از رسانه ها به صورت شفاف از طريق سايت 

اين شرکت منتشر می شود.

نیمی از لیست منتشر شده کذب 
بوده است

 نباتــی نژاد بيان کرد: در مورد ليســت 
منتشر شده امروز جوابيه ای از سوی روابط 
عمومی شــرکت فولاد مبارکه منتشر شد؛ 
اما اين نکته را در نظر داشته باشيد که نيمی 
از اين ليست کذب بود و در بسياری از موارد 
چنين ارقامی پرداخت نشده است. بيش از 
3۲4 رســانه سراســری و استانی با شرکت 
فولاد مبارکه همکاری دارند و انتشــار اين 
ليســت اعتماد عمومی را جريحه دار کرد. 
اين در حالی اســت که اين شرکت همواره 
ســعی کرده اســت چتر حمايتی خود را بر 

سر رسانه ها بگستراند.
متاســفانه شاهد بی اخاقی های عديده 
ای نسبت به بزرگترين واحد صنعتی کشور 
هســتيم؛ اين در حالی اســت که تحقيق و 
تفحص حق طبيعی مجلس است و تا زمان 
نهايی نشــدن و ارائه آن در صحن مجلس 
بايــد هر دو طرف خويشــتنداری کنند اما 
شاهد اين هستيم که با افترا و تهمت برای 

اين شرکت حواشی توليد می شود.
اميدواريم رســانه ها با زدودن دو عامل 
تفرقــه و بی تفاوتی همراه شــرکت فولاد 
مبارکه باشــند چراکه ما به حمايت سازنده 
رسانه ها نيازمنديم بايد اين نکته را در نظر 
داشــت که ضريب نفوذ رســانه ها متفاوت 

است و عدالت به معنای مساوات نيست.
حمايت اين شرکت از رسانه ها به ميزان 
عملکرد رســانه ها بستگی داشته و رويه ما 
در آينده هم حمايت از رســانه هاســت اما 
متناسب با رويکرد جديد که شفاف در سايت 
شرکت فولاد مبارکه اطاع رسانی می شود 
بــه اين حمايت ادامه خواهيم داد. اگر قرار 
به شــفافيت باشد بايد در همه موقعيت ها 

شفافيت را مطالبه کنيم

86 مجوز کارگزاری به ارزش 8600میلیارد تومان خاک می خورد
 علی فيروزی رئيس مرکز ملی مطالعات، پايش و بهبود 
فضای کسب و کار وزارت اقتصاد در نشست مجازی تحولات 
محيط کســب وکار ايران در دهــه 139۰ از منظر حقوقی 
اظهار داشــت: طرح صيانت از کابران فضای مجازی که در 
مجلس در جريان اســت آســيب جدی می تواند به کسب 
وکارهــا به ويژه کســب وکارهــای کوچک وارد کند که اثر 

عميق عجيب و غريب روی آنها دارد.
 وقتی در مورد کسب وکار و عوامل آن صحبت می کنيم 
فقط مســئله قانون نيســت که بتوان با يک مقرره، مصوبه، 
قانون و نظاير آن يک شــبه مشــکات کسب و کارها را حل 
کرد. مســئله کســب و کار در حوزه علم مديريتی و فرهنگ 
و رفتاری نيز بايد پرداخت شود. بنابراين اين مسئله همانطور 
که گفته شــده چند رشــته ای است که حقوق، مديريت و 
اقتصاد را نيز در بر می گيرد. برخی مباحثی که مطرح شــد 
ناشی از کار نکردن افراد در محيط اجرايی است، مثا وقتی 
در مــورد مجوزهای ثبت محــور صحبت می کنيم؛ هيات 
مقررات زيادی حداقل با ۲۰ کارگروه تخصصی فعاليت دارد 
که در حوزه های تامين اجتماعی، کار، ورشکستگی و ساير 
تخصص ها است و از اساتيد و صاحب نظران و کارشناسان 
اســتفاده می شود.اگر اطاع رسانی درستی صورت نگرفته 

دليل نمی شود که بگويم مسئله طرح شده در هيات مقررات 
زدايی نادرست و نپخته است. 

وی با بيان اينکه گفته می شــود هيات مقررات زدايی 
موفق نبوده است، تاکيد کرد: پس چرا بخش خصوصی نامه 
می زند که موانع توســط اين هيات برداشــته شــده و شما 
کمک کرديد يا نامه به رئيس مجلس می زند. وقتی در مورد 
عملکــرد يک جايی صحبت می کنيم بايد مبنايی داشــته 
باشــد. در مورد ضمانت اجرا قانون اجازه داده اســت، اگر 
کسی مصوبات و مقرره ها را اجرا نکرده چه کنيم. می توان 
در مــورد کانــون وکا و داروخانه های اقامه دعوای جمعی 
داشته باشيم و اين اتفاق افتاده است. آن قدر منفعت افراد 
در بحــث مجوزها زياد اســت که هيــات مقررات زدايی به 
تنهايــی کاری از پيــش نمی برد. در حال حاضر 1۰۸ مجوز 
کارگزاری از ســوی ســازمان بورس صادر شده است که ۲۲ 
مورد آن فعال است يعنی ۸6 مجوز غيرفعال در گاوصندوق 
افراد و شــرکتها وجود دارد که قيمت هر کدام بين 7۰ تا 
1۰۰ ميليــارد تومــان ارزش دارد. بنابراين در مورد ۸6۰۰ 
ميليارد تومان مجوز صحبت می کنيم که اگر با يارانه نقدی 
کشور مقايسه شود ارزش آن قابل لمس است. اين تنها يک 
مورد از هزاران موردی است که وجود دارد. ضمانت اجرايی 

هيات مقررات زدايی تقريبا هيچ است.بهبود محيط کسب 
و کار را گاهی با اقدامات چريکی، کاســيک، موقت، کوتاه 

مدت و بلندمدت بايد حل کرد. 
او به پاســخگو نبودن برخی مراجع و نهادها به شــورای 
گفت وگــوی بخش خصوصی اشــاره کرد و گفت: در بحث 
بهبود محيط کســب و کار بايــد بخش خصوصی بازخورد 
بدهد نياز داريم تفکراتمان را از حالت ساده انگاری رهايی 
ببخشــيم. اميدواريم دوستانی که در دولت جديد می آيند 

اين کار را انقابی تر و جهادی تر جلو ببرند.  / فارس 

معاونت رفاه اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اطاعيه ای شرط برخورداری موسسات خيريه 
از معافيت مالياتی را اعام کرد.   شرط برخورداری موسسات خيريه  از معافيت مالياتی  پرداخت از طريق حواله 
الکترونيک ساتنا/ پايا  است. بر اساس بند »و« تبصره 17 قانون بودجه سال 14۰۰ کل کشور، همه موسسات 
خيريــه بايــد از تاريــخ 1۰ مــرداد 14۰۰ به بعد تمامی پرداخت ها و حمايت های نقدی خود را از طريق حواله 
الکترونيک ساتنا/ پايا و درج عدد 14 رقمی )11۰ و شناسه ملی موسسه خيريه( در قسمت بابت، انجام دهند 
و  نسبت به ثبت نام در سامانه mcls.gov.ir.tab17 اقدام کنند.  در اين مرحله، ثبت پرداخت های حمايتی 

در سامانه نياز نيست و همچنين ثبت نام موسسات خيريه در سامانه تا اطاع ثانوی، محدوديت زمانی ندارد.

پژوهشگران آمريکايی با کمک مدل های سه بعدی سلول ها توانستند راه ورود کروناويروس به مغز انسان و گسترش عفونت را مشخص کنند. به گزارش ايسنا و به نقل از وب سايت رسمی 
دانشــگاه کاليفرنيا، ســن ديگو، پژوهشــگران در پروژه جديدی توانســته اند يک مدل ســلول بنيادی توليد کنند که راه احتمالی ورود کروناويروس به مغز انســان را نشــان می دهد. »جوزف 
گليســون«)Joseph Gleeson(، اســتاد علوم اعصاب دانشــکده پزشــکی »دانشگاه کاليفرنيا، سن ديه گو« )UC San Diego( و از پژوهشگران اين پروژه گفت: »بررسی های بالينی و 
همه گيرشناسی نشان می دهند مغز می تواند درگير عفونت ناشی از کروناويروس شود.« احتمال آسيب مغزی ناشی از کوويد-19، به نگرانی اصلی در موارد بلندمدت ابتا به اين بيماری تبديل 
شده است اما نورون های کشت شده انسانی نسبت به عفونت حساس نيستند. پژوهش های پيشين نشان می دهند که سلول های سازنده مايع نخاعی می توانند به کروناويروس آلوده شوند، اما 
به نظر می رســد راه های ديگری نيز برای ورود وجود داشــته باشــند. گليســون و گروهش که هم دانشــمندان علوم اعصاب و هم متخصصان بيماری های عفونی را شامل می شود، تاييد کردند که 
سلول های عصبی انسان دربرابر عفونت ناشی از کروناويروس مقاوم هستند. باوجود اين، پژوهش های ديگر به انواع ديگری از سلول ها اشاره دارند که می توانند مانند »اسب تروا« عمل کنند.

شرطبرخورداریموسساتخیریهازمعافیتمالیاتیاعلامشد کشفراهورودکروناویروسبهمغزباکمکمدلهای۳بعدی
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دریافت هزینه از مردم غیرقانونی است
مديرعامل سازمان تامين اجتماعی گفت: دريافت هر گونه هزينه ای از بيمار برای نسخه پيچی الکترونيک در داروخانه ها 
غيرقانونی است. مصطفی سالاری در سلسله نشست های رويای تامين اجتماعی فراگير که با عنوان آينده نگاری منابع تامين 
اجتماعی، وصول مطالبات و پايداری منابع متناسب ســازی حقوق بازنشســتگان تامين اجتماعی برگزار شــد، اظهار کرد: 
براســاس مصوبه شــورای عالی بيمه، هزينه تبديل نســخه دست نويس به نسخه الکترونيکی توسط سازمان تامين اجتماعی 
به داروخانه ها پرداخت می شود و هزينه ای از بيمه شدگان دريافت نخواهد شد. سالاری تاکيد کرد: مصوبه شورای عالی بيمه 
از طريق مجاری قانونی به داروخانه ها اباغ شــده اســت و از تاريخ 9 مرداد بابت هر نســخه الکترونيک مبلغ چهارهزار تومان 
به داروخانه ها پرداخت می شــود. وی تصريح کرد: برخی داروخانه ها قبل از تصويب و اباغ اين قانون به صورت خودســرانه 

مبالغی را از مردم دريافت کرده اند که قطعا غيرقانونی است و مکلف به بازگرداندن اين مبالغ هستند.  / ايلنا 

چرا خانه های خالی مالیات نمی دهند؟
معاون فناوری ســازمان امور مالياتی با بيان اين که داده های مربوط به خانه های خالی بايد از طريق پروتکل رســمی به 
دســت ما برســد، گفت: رويکرد حاکميت و به تبع آن ســازمان امور مالياتی در بحث ماليات بر خانه های خالی، تنظيم گری 
اقتصاد کشور است.  هادی خانی در پاسخ به سؤالی در خصوص عدم پذيرش اطاعات ارسالی از سوی وزارت راه و شهرسازی 
توسط سازمان امور مالياتی تصريح کرد:از سال 1394 که اصاحات قانون ماليات های مستقيم تصويب و اباغ شد، وزارت 
راه و شهرســازی تکليف داشــت تا بانک اطاعاتی خانه های خالی را ايجاد کند. در قانون مقام احراز خالی بودن خانه و 
به خصــوص زمــان خالــی بودن آن به عهده وزارت اســت. در ماده۵4 مکرر اصاحيه قانون ماليات های مســتقيم و هم در 
اصاحيه ای که مجلس شورای اسامی در سال گذشته روی همين ماده انجام داد، بحث جدی وجود دارد که اين خانه از 

چه تاريخی خالی است. اطاعات بايد روی سيستم تبادل داده دولت در اختيار سازمان امور مالياتی قرار بگيرد. / تسنيم
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هفته نامه اقتصادی ایران
علی اکبرصفریان مدیرعامل چوب و کاغذ مازندران کمبود اولیه را مهم ترین دغدغه این کارخانه اعلام کرد و گفت:  چوب های داخل کشور برای تامین مواد اولیه به کارخانه داده نمی شود و ما به 
ناچار ارز را باید صرف خرید چوب از خارج کنیم. جانمایی شرکت چوب و کاغذ به دلیل نزدیکی به مواد اولیه در شمال انجام شده بود و این شرکت باید بتواند مواد اولیه را به راحتی و با هزینه ارزان 
تامین کند تا ضمن تامین کاغذ، اشتغال پایدار را به وجود آورد. وی با بیان اینکه برای تامین مواد اولیه کارخانه شرکت مواد اولیه را با قیمت ارزان از نزدیک ترین محل یعنی جنگل های استان باید تهیه 
کند در حالی که اجازه برداشت چوب های شکسته و افتاده در جنگل را که به وفور یافت می شود نداریم. بیش از ۷۰ درصد دغدغه این شرکت تامین مواد اولیه است و اگر اجازه برداشت چوب های 
افتاده و شکسته که در حال پوسیدن هستند را به ما بدهند مشکل تا حدودی حل خواهد شد. وقتی تولید نصف می شود شرکت نیز سهم خود را از بازار از دست می دهد، کیفیت کاغذهای تولید 
این شرکت با شرکت های خارجی برابری می کند، اما آموزش و پرورش با وجود جلسات مکرر هیچ قراردادی برای چاپ کتاب های درسی با کاغذهای این کارخانه منعقد نمی کند. آموزش و 
پرورش بدقولی و عدم کیفیت کاغذ را دو علت این اقدام می داند در حالی که این گونه نیست و کیفیت کاغذ مناسب است و اگر سفارش داشته باشیم با اولویت دادن به آموزش و پرورش حتی 

با استفاده از چوب های باغی آن را انجام خواهیم داد. به نظر می رسد تمایل به استفاده از کاغذهای خارجی این است که کاغذ وارداتی معاف از مالیات است./ فارس 

نخستين آزمايش موشک مافوق صوت نيروی هوايی ايالات متحده بار ديگر با شکست مواجه شد. به گزارش ايسنا و به نقل از آی ای، تاش دوم برای آزمايش 
برنامه موشک های مافوق صوت نيروی هوايی ايالات متحده نيز با شکست مواجه شد؛ چراکه موتور تقويت کننده موشک روشن نشد و اين برنامه را که در ابتدا برای 
سال ۲۰۲۰ در نظر گرفته شده بود، بار ديگر به تعويق انداخت. برنامه موشک های مافوق صوت که ساح پاسخ سريع هوايی )ARRW( ناميده می شود، شامل موشکی 
است که توسط بمب افکن B-52 حمل می شود، سپس از آن جدا شده و توسط موشک تقويت کننده خود شليک می شود. اين موشک کاهک را با سرعت مافوق 
صوت )۵ ماخ و بالاتر( شليک می کند و پس از آن جدا شده و کاهک درحالی که مانور پذيری خود را حفظ می کند، به سمت هدف حرکت می کند. پيش تر در ماه 
آوريل نيز اولين آزمايش اين موشک شکست خورد؛ چراکه موشک از بمب افکن جدا نشد و منجر به توقف ناگهانی روند آزمايش شد. دومين آزمايش که در پايگاه هوايی 

ادواردز در کاليفرنيا انجام شد، پيشرفتی جزئی نسبت به آزمايش اول داشت، اما آن طور که نيروی هوايی آمريکا دوست داشت به پايان برسد، به سرانجام نرسيد.

محققان دانشگاه ايالتی »پنسيلوانيا« در مطالعه اخيرشان از يک روش تصويربرداری جديد برای شناسايی و درمان لخته خون خبر داده اند. به گزارش ايسنا و به نقل از تی ان، ترومبوز 
سياهرگی عمقی)DVT(  به معنای تشکيل لخته خونی در ديواره داخلی يک سياهرگ عمقی است. در برخی موارد عدم درمان اين مورد خطرناک است و می تواند باعث آمبولی ريه کشنده 
شود. برای مديريت ترومبوز سياهرگی عمقی و جلوگيری از بروز اين موارد شناسايی، نظارت و درمان سريع بسيار حياتی است. روش های تصويربرداری تشخيصی فعلی وضوح لازم برای 
مشخص کردن مکان دقيق لخته  خون و توانايی نظارت در لحظه بر لخته ها را ندارند. از روش فراصوت نگاری نيز معمولا برای تشخيص ترومبوز سياهرگی استفاده می شود. اما برای تشخيص 
ترومبوز سياهرگی عمقی چندان روش مناسبی نيست. اين روش می تواند وجود يک جريان سيال عجيب را به پزشکان نشان دهد، اما اينکه آنها دقيقا چه چيزی هستند را نمی شود 
تشخيص داد. حال ممکن است آنها مربوط به لخته خون و يا مربوط به چيز ديگری باشد، بنابراين بيماران برای پی بردن به اين موضوع بايد آزمايش خون نيز انجام دهند. ممکن است پزشک 

پس از تشخيص آن عوامل و به منظور ازبين بردن آنها به سراغ تجويز دارو برود يا اينکه تصميم بگيرد از يک ابزار برای رفتن به درون بدن و گرفتن و از بين بردن آن لخته استفاده کند.

شکستمجددآزمایشنخستینموشکمافوقصوتآمریکا تشخیصبهتر»لختهخون«بایکروشجدیدتصویربرداری

www.etebar.net

www.etebar.net

برجام به سرانجام نرسد، سهمیه بندی 
غذایی بازمی گردد

مهدی کرباسيان معاون سابق وزير صنعت، معدن و تجارت 
تاکيد می کند: دولت سيزدهم بايد عامل تجربه را در نظر بگيرد 
و از افراد بی تجربه، کم تجربه، احساسی يا شعاری در راس دولت 
اســتفاده نکند و تاش کند تا حدی که امکان دارد، از دولت 

ائتافی استفاده کند که همه نظرات را داشته باشد.
او با تصويرسازی از وضعيت کنونی اقتصاد ايران می گويد: 
در ابتدا برای دولت سيزدهم آرزوی توفيق می کنيم که بتواند 
در مرحله ای که کار را شروع می کند، با وجود سختی های بسيار، 
موفق باشد و اهدافی که در شعارها داده شده، عملياتی کند. 
وی با بيان اين که درآمدهای کشور با افت جدی روبه رو بوده و 
هست، عنوان می کند: درآمدهای ارزی و نفتی کشور با تحريم، 
کاهــش جدی پيــدا کرده و هنوز هم اين وضعيت ادامه دارد. 
جابه جايی پول بسيار مشکل شده و با نرخ بالاتر و قيمت تمام شده 
بالاتر اتفاق می افتد.  اميدوارم دولت ســيزدهم با اقداماتی که 
خواهد داشــت، نگذارد نرخ تورم به بالای ۵۰، 6۰ درصد برود 
که شرايط بسيار سختی را برای مردم به وجود خواهد آورد. در 
حال حاضر نرخ تورم برای افراد دهک پنج يا شش به پايين به 
ويژه افراد ضعيف در اقام خوراکی و مسکن افزايش چشمگير 
داشــته و اين روند ادامه دارد، بنابراين شــرايط مساعد نيست. 
آنچه که امروز می شــود عنوان کرد، اين اســت که دولت آينده 
به دو دليل مجبور اســت سياست های کنترلی را پيش گيرد. 
يکی، واقعيت هايی است که وجود دارد و اولين آن، تحريم است. 
متاسفانه روند مذاکرات برجام در يکی دو ماه گذشته کند شده 
و حتی بعضا متوقف شده است. همين موضوع در مسيری که 
دولت می تواند در پيش گيرد، نگرانی ايجاد می کند، چون اگر 
دولت نتواند مسائل تحريم را کاهش دهد، در صادرات، واردات، 
تحريم شرکت ها، تحريم دريايی و صادرات نفت مشکات ادامه 
خواهد داشت و به اين ترتيب نمی توانيم از دولت انتظار داشته 
باشيم که اقدامات مهمی انجام دهد ،  دولت اگر نتواند برجام 
را در مدت يکی دو ماه آينده به سرانجام برساند، حتی به سمت 
سهميه بندی غذايی و نيازهای ضروری مردم و کنترل شديد 
نرخ ها، نه به دليل نظارت می رود، به دليل اين که ميزان عرضه 
را با نرخ مناسب يا دادن سوبسيد فراهم کند. در کل من اميدوارم 
کــه دولت بتواند بــا برجام و تعامات بين المللی و رابطه های 

منطقه ای از اين مسير بگذرد./ خبرآناين

درخواست رئیس قوه قضائیه از مردم 
برای اعلام اطاله دادرسی

صفحه ejeii-org در اينستاگرام، آپارات و روبيکا با انتشار 
ويدئوی اظهارات حجت  الاسام والمسلمين غامحسين محسنی 
اژه ای رييس قوه قضائيه در انتقاد به برخی روندهای قضايی، طی 
فراخوانی از مخاطبان برای نظارت همگانی بر روندهای قضايی 
کمک خواست. در متن اين فراخوان مجازی آمده است: از مخاطبان 
عزيز، فعالان فضای مجازی و مردم شريف دعوت می شود به منظور 
بسط و گسترش ارتباط دو سويه ميان رئيس قوه قضاييه و مردم، 
در صورتی که موارد مشابهی از ناديده گرفته شدن حقوق افراد در 
طولانی شدن غير معمول روند دادرسی و رسيدگی به يک پرونده 
را مطلع هســتند، مســتندات را به صورت دقيق در بخش پيام 
خصوصی )دايرکت( صحفه ejeii-org ارســال کنند. در اين 
فراخوان تاکيد شده است: همان طور که حجت الاسام والمسلمين 
محسنی اژه ای بارها تاکيد کرده است، رسيدگی مورد به مورد به 
اين پرونده ها جزو دغدغه های ايشان و مديران دستگاه قضايی است 
و موارد ارسال شــده به Ejeii-org نيز به سرعت و دقت مورد 

بررسی قرار خواهد گرفت./ ميزان

راهکار سقوط تورم به زیر 5 درصد

 علی ســعدوندی اقتصاددان درباره اميدواری در دولت 
ســيزدهم بابت ارائه يک نســخه روشن و عملی برای مهار 
تــورم گفت: عدم موفقيــت ايران در کنترل تورم، به دليل 
نبود اراده لازم است، در صورتی که اين اراده به وجود آيد 
و علم و تجربه بشــری مورد اســتفاده قرار گيرد، به سرعت 
 مشــاهده خواهد شــد کــه رونــد تورمی قابــل اصاح 

خواهد بود.
انديشــه ها و افرادی در کشــور وجود دارند که به صورت 
مســتقيم و غيرمســتقيم تورم را تشديد می کنند. آنان از 
مفيد بودن تورم برای اقتصاد می گويند که در علم اقتصاد 
بی اســاس بــودن چنيــن تفکراتی واضح اســت و اکنون 
اقتصاددانان در ســطح جهانی شــک ندارند که تورم يک 
خباثت بزرگ و دزدی آشکار در اقتصاد به حساب می آيد.

برخی افراد هم علل و دلايل وجودی تورم را مورد تشريح 
قرار می دهند و به طور مثال مطرح می شود که افزايش پايه 
پولی تورم  زا نيســت، اين سخنان مشکات بسيار جدی به 
وجــود می آورد. تمرکز يک ســری از افراد هم بر بی اعتبار 
کــردن درمان هــا قــرار دارد، مثا در حالی کــه در تمام 
کشورهای پيشرفته دنيا کسری بودجه دولت از اوراق تامين 
می شود، اما حرکت فوق را تورم زا می دانند يا اينکه از اوراق 
به عنوان توطئه خارجی نام می برند و به اين صورت امکان 
شــکل گيری درمان را اجازه نمی دهند، حتی ممکن است 
که تورم را هم مفيد بر اقتصاد ندانند و علل وجودی آن را 
قبول داشته باشند، ولی در مقابل درمان ايستادگی به خرج 
می دهند و اجازه شــکل گيری آن را نمی دهند، يا در مورد 
عمليــات بــازار باز که به عنــوان بهترين و کارآترين روش 
کنترل تورم شــناخته می شــود، ســعی می کنند تا آن را 
بی اعتبار ســازند و از جنبه نظری و علمی عنوان می کنند 

که عمليات بازار باز نقشی در کنترل تورم ندارد.
درمان کاما مشــخص اســت، بودجه دولت بايد تنها از 
طريق انتشار اوراق تامين و بودجه ارزی از بودجه ريالی به 
تفکيک درآيد، پايه پولی هم رشد پيدا نکند. مساله بعدی 
هم بازار باز است، زيرا از اين طريق به راحتی می توان تورم 

را در طول سه سال به زير پنج درصد رساند. /  ايبنا 

  عبور تبادل اطلاعات بین دستگاهی
 از 2.۸ میلیارد

وزارت  ارتباطات و فناوری اطاعات اعام کرد : در سال 
9۲، تعداد تبادل اطاعات بين دســتگاهی صفر، در پايان 
ســال 96 بــه عدد 97 ميليون و هم اينــک تا ابتدای مرداد 
14۰۰ از عدد ۲.۸ ميليارد عبور کرده اســت. در ســال 9۲، 
بنابر اعام دبير وقت شورای عالی فضای مجازی، داده های 
حدود 4۰ درصد از دستگاه های دولتی، برای ارائه  خدمات 
الکترونيکی در خارج از کشور ميزبانی می شد. هم اکنون با 
گســترش چشــمگير  دولت الکترونيکی، تمامی داده های 
دولتی درون کشــور ميزبانی می شــوند.   مجموع خدمات 
دولت به مردم ۵ هزار و 96۸ خدمت اســت که در گام اول 
دولت الکترونيکی بايد الکترونيکی می شدند. اولين ارزيابی 
در آخر 9۵ انجام شد که تنها 11۰ خدمت الکترونيکی بود. 
اکنــون در ســال 14۰۰ تعــداد 4 هزار و 997 )۸4 درصد( 
خدمت الکترونيکی شده اند. در گام دوم  دولت الکترونيکی، 
تبادل اطاعات بين دســتگاه ها بايســتی ميسر می شد. در 
ســال 9۲، تعداد تبادل اطاعات بين دســتگاهی صفر، در 
پايان سال 96 به عدد 97 ميليون و هم اينک تا ابتدای مرداد 

14۰۰ از عدد ۲.۸ ميليارد عبور کرد./ ايرنا 

دیدگاه برداشت 56 هزار میلیارد تومانی دولت از بانک مرکزیخبر

به گزارش خبرگزاری تسنيم، مرکز پژوهش های مجلس 
طی يک بررســی اعام کرد که عملکرد مناطق آزاد ايران 
طی ســال های 139۲ تا 139۸ نشــان می دهد، سهم اين 
مناطق از صادرات غيرنفتی کشــور تنها حدود يک درصد، 
از ميــزان توليــد نيز يک درصد، از تعداد واحدهای توليدی 
فعال در کشور کمتر از سه درصد، از جذب سرمايه گذاری 
مســتقيم خارجی حدود 1۰ درصد و از  اشــتغال زايی کل 
کشور تنها چهار درصد است. همچنين ميزان واردات کالا 
از طريق مناطق آزاد نيز حدود دو برابر صادرات کالا از اين 
مناطق به خارج از کشــور در طول دوره مذکور بوده اســت. 
در ادامه اين گزارش آمده، وسعت مناطق آزاد بيش از سه 
برابر وســعت شــهرک ها و نواحی صنعتی کشــور بوده، اما 
ميزان  اشــتغال در شــهرک های صنعتی بيش از سه برابر 
 اشــتغال در مناطق آزاد کشــور اســت! برخی کارشناسان 
معتقدند، اعطای مشــوق های مقرراتی بدون قيد و شرط و 
بی ارتبــاط بــا مأموريت مناطــق آزاد و ويژه به خصوص در 
زمينــه گمرکــی و مالياتــی، در شــکل گيری انحرافات و 
ريل گذاری غلط اين مناطق موثر بوده اســت. مشوق هايی 
غيرهدفمنــد و بی پايه و اساســی همچــون واردات انواع 
خودروهــای لوکس بدون تعرفــه گمرکی به مناطق آزاد، 
جانمايی غيرکارشناســی مناطق آزاد در نواحی مســکونی 
شهری و روستايی، لغو ثبت سفارش برای واردات کالا )به 

واسطه رأی اخير ديوان عدالت اداری و برخاف سياست های 
مديريــت منابــع ارزی( و مواردی از اين دســت که نه تنها 
حرکت مناطق آزاد در مســير مصرف گرايی، فشــار بر بازار 
ارز و سوءاســتفاده از مشــوق های مالياتی را تشديد کرده، 
بلکه فشــارها برای ايجاد مناطق آزاد در سراســر کشــور و 
ترجيح منافع منطقه ای به منافع ملی را در پی داشته است.
اقدام سؤال برانگیز مجمع و تحرکات مشکوک 

دولت دوازدهم
با وجود کارنامه ناموفق اين مناطق، در نشست چهارشنبه 
پانزدهم ارديبهشــت ماه ســال جاری، با رأی سؤال برانگيز 
اعضای مجمع تشخيص مصلحت نظام، ايجاد هفت منطقه 
آزاد تجاری-صنعتی شامل مناطق آزاد مهران در استان ايام، 
سيســتان در استان سيستان و بلوچستان، بانه-مريوان در 
اســتان کردستان، بوشهر در استان بوشهر، قصر شيرين در 
اســتان کرمانشــاه، اردبيل در استان اردبيل و اينچه برون در 
استان گلستان به تصويب رسيد. همچنين اعضای مجمع با 

ايجاد 13 منطقه ويژه اقتصادی نيز موافقت کردند.
اما اين پايان ماجرا نيست و از قرار معلوم دولت دوازدهم 
همچون مجلس دهم در دقايق پايانی به دنبال تحرک پازل 
مناطق آزاد و ويژه جديد اســت. جايی که دبير شــورای عالی 
مناطق آزاد و ويژه تنها يک هفته مانده به پايان عمر دولت، 
در نامــه ای بــه معاون اول رئيس جمهور، درخواســت ۵۰۰ 

ميليارد ريال بودجه برای ايجاد هفت منطقه آزاد جديد داده 
اســت. در همين زمينه گفتنی است، رئيس  مجلس شورای 
اسامی در نامه ای به حسن روحانی رئيس جمهور ماموريت 
کارمندان دستگاه های اجرايی به سازمان های مناطق آزاد را 
غيرقانونی اعام کرده است. به گزارش تسنيم، در زمان حاضر 
مديران عامل برخی مناطق آزاد کشور از ساير دستگاه های 
دولتی از جمله شــرکت فرودگاه هــا و ناوبری هوايی ايران، 
سازمان برنامه و بودجه، سازمان سرمايه گذاری و کمک های 

اقتصادی و فنی ايران و... به مناطق آزاد مامور شده اند.
حقوق های نجومی در مناطق آزاد

موضوع ديگر درباره وضعيت آشفته مناطق آزاد، پرداخت 
حقوق های نجومی برای مســئولان آن اســت. به گزارش 
خبرگزاری فارس، بررســی خالص دريافتی برخی مديران 
دبيرخانه شــورای عالی مناطق آزاد و ويژه اقتصادی نشان 
می دهد حداقل 9 نفر از آنها بيش از رقم ســقف حقوق در 
قانون بودجه سال 14۰۰ دريافتی داشته اند و حتی دريافتی 
سه نفر از افراد مذکور بالای ۵۰ ميليون تومان در ماه است.
اين در حالی است که حداکثر حقوق ناخالص مسئولان 
دستگاه های اجرايی و مشمولان ماده ۲9 قانون برنامه ششم 
توسعه بايد 33 ميليون و 7۰۰ هزار تومان باشد در دبيرخانه 
شــورا و مديــران عامل مناطق بيــش از اين رقم به صورت 

خالص دريافتی پرداخت شده است.

تشدید مشکلات مناطق آزاد از واردات بی رویه تا حقوق های نجومی مدیران

رئيــس کل بانک مرکــزی با بيان اين که 
حجم کسری بودجه دولت و پرداخت ۵6 هزار 
ميليارد تومان در قالب تنخواه  گردان به دولت 
علت اصلی رشــد پايه پولی در ســه ماهه اول 
سال جاری بوده است، تاکيد کرد: بدون رعايت 
جدی انضباط مالی در شرايط کنونی، کنترل 
 رشــد پايــه پولــی و نقدينگــی امــکان 

پذير نيست.   
  اکبــر کميجانی رئيس کل بانک مرکزی 
در نشست دوره ای با مديران ارشد شبکه بانکی 
با اشــاره به شــرايط خاص اقتصادی کشور از 
سال 97 تا کنون ناشی از تحريم ها و کسری 
بودجــه دولت تاکيد کرد: رشــد نقدينگی، 
افزايش تورم و رشد نرخ ارز را در پی دارد که 
بر تصميمات عمــده ميان مدت و بلندمدت 

اقتصادی در کشور تاثير می گذارد.
وی بــا بيان اينکه بانک مرکزی تمام توان 
خود را برای کنترل رشــد نقدينگی در کشور 
به کار گرفته اســت، افزود: رشد نقدينگی در 
دوازده ماهه منتهی به پايان خرداد ماه ســال 
جاری 39.4 درصد بوده اســت که نســبت به 
رشــد دوره مشابه سال قبل ۵.۲ واحد درصد 
افزايش نشان می دهد. همچنين نقدينگی در 
پايان خرداد ماه 14۰۰ نســبت به پايان سال 
گذشته 6.6 درصد افزايش يافته است که دليل 
عمده اين امر اســتفاده دولت از منابع بانک 
مرکزی در چارچوب مصوبات قانونی و در قالب 
تنخــواه گردان عمومی به ميــزان ۵6 هزار 

ميليارد تومان است.
 افزايش خالص دارايی های خارجی بانک 
مرکزی-عمدتاً ناشی از آثار پولی خالص تفاوت 
نــرخ خريــد و فروش ارز غير نرخ نامه ای- نيز 
 1.9 واحــد درصد در رشــد پايه پولی نقش 

داشته  است.
رئيس شــورای پول و اعتبار تصريح کرد: 
بانک مرکزی در چارچوب عمليات بازار باز و 
در جهت مديريت نقدينگی و هدايت نرخ سود 
بازار بين بانکی حول نرخ سياستی )هدف(، با 
توجــه به افزايش ذخاير مازاد بانکها و کاهش 

نــرخ ســود در بازار بين بانکــی، از نيمه دوم 
خردادمــاه 14۰۰ تاکنــون موضع خود را بر 
جذب نقدينگی در اين بازار قرار داده و به اجرای 
عمليــات بــازار باز در قالــب توافق بازخريد 

معکوس مبادرت کرده است.
بــه طوری که در نتيجه اين اقدام تا حدود 
زيادی از شدت رشد نقدينگی کاسته شده و 
به هدايت نرخ سود در بازار بين بانکی به سمت 
نرخ سياستی )جلوگيری از افت شديد نرخ و 
فاصله آن از نرخ سياستی( کمک شده است. 
برهمين اساس بانک مرکزی با استفاده از ابزار 
توافق بازخريد معکوس يک هفته ای، طی سه 
مرحله حراج از نيمه دوم خردادماه 14۰۰ تا 
پايان خردادماه 14۰۰، به طور متوســط هر 
هفته ۵۲.6 هزار ميليارد ريال جذب کرده است 
، تــاش های بانک مرکــزی برای تامين ارز 
کالاهای اساسی از آغاز سال جاری مانند سال 
گذشته تداوم دارد، بر اين اساس تا پايان تيرماه 
6.3 ميليــارد دلار به صورت نقدی و اعتباری 
بــرای واردات کالاهــای اساســی مربوط به 
وزارتخانــه های صمت، جهاد کشــاورزی و 
بهداشت و درمان تامين ارز صورت گرفته که 
از اين ميزان ۲۲۰ ميليون دلار صرفاً به منظور 

واردات واکسن کرونا انجام شده است.
 خوشــبختانه روزهای گذشته بيش از  6 
ميليون دوز واکسن کرونا با کمک شبکه بانکی 
وارد کشور شده و تاش ها برای تامين واکسن 

و خريد محموله های جديد با قوت ادامه دارد.
وی با مرور تسهيات پرداختی بانک ها به 
بخشهای مختلف اقتصادی در سه ماه نخست 
سال جاری گفت: طی اين مدت بيش از 497 
هزار ميليارد تومان تســهيات به بخش های 
اقتصادی پرداخت شــده که نســبت به دوره 
مشــابه سال قبل رشدی معادل 71.3 درصد 
داشته است ، سهم بخش مسکن و ساختمان 
از اين ميزان تسهيات با توجه به تکاليف اباغ 
شده در سال جاری رضايت بخش و قابل قبول 
نيست، هدايت منابع به سمت بخش مسکن 
نقــش مهمی در خــروج از رکود اقتصادی و 
تحريک زنجيره فعاليتها و ايجاد اشتغال دارد، 
لذا بانک ها بايستی با دقت و جديت بيشتری 
در اين زمينه عمل کنند ،  از ابتدای سال جاری 
تاکنون 3۲6 هزار و ۸۰۰ فقره تسهيات قرض 
الحســنه ازدواج به مبلغ ۲۸.1 هزار ميليارد 
تومان به متقاضيان پرداخت شــده اســت؛ با 
گايــه از ســخت گيری برخــی بانک ها در 
پرداخت تســهيات قرض الحسنه ،  بانک ها 
بايستی ضمن اعتبارسنجی و حصول اطمينان 
از توان و عزم دريافت کننده تســهيات برای 
بازپرداخت اقســاط، با توجه به متن قانون در 
خصوص وثايق عمل کنند. وی با اشاره به اباغ 
شيوه نامه پرداخت کارت اعتباری از بانک ها 
خواست در اين زمينه با جديت بيشتری عمل 
کنند. او در ادامه بر لزوم رعايت سياســتها و 

مقررات احتياطی کان تاکيد کرد و افزايش 
تعداد بانک های ســوده و کاهش ضرر دهی 
ســاير بانک ها را از نتايج آن دانســت. وی در 
واکنــش به انتشــار اخباری در رســانه های 
بحرينــی مبنی بــر محکوميت فيوچر بانک 
بحريــن و برخی بانک ها و بانکداران ايرانی به 
اتهام پولشــويی در آن کشور، مصادره اموال 
بانک های ايرانی در بحرين را اقدامی سياسی 
و فاقد وجاهت قانونی دانســت و گفت: بانک 
مرکــزی ج.ا. ايران، تاکنــون هيچ اباغيه يا 
اخطاريــه ای از شــروع رســيدگی قضايی 
دادگاه های داخلی بحرين به اتهامات مطروحه 
عليــه خــود را دريافت نکرده و در عين حال، 
هرگونه اقدام دولت و دستگاه قضايی بحرين 
عليه بانک مرکزی ج.ا. ايران را که از مصونيت 
قضايی و اجرايی برخوردار است، مغاير با موازين 
و قواعــد حقــوق بين الملل و مردود می داند ، 
بانک مرکزی در اســرع وقت به اين موضوع 
واکنش نشان داده و اقدامات حقوقی خود عليه 
 دولــت بحريــن در ايــن خصــوص را آغاز

 کرده است.
او با اشــاره به آغاز واکسيناسيون کارکنان 
شبکه بانکی گفت: اين امر با پيگيری های بانک 
مرکزی و ســاير بانک ها و با مساعدت وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از اين هفته 
آغاز شــده و طبق برنامه ريزی صورت گرفته 
کليه کارکنان شبکه بانکی به زودی واکسينه 
خواهند شد. وی بر لزوم رعايت جدی و دقيق 
قوانين مبارزه با پولشــويی توسط بانک ها به 
منظور جلوگيری از فساد و التهاب آفرينی در 
ســاير بازارها تاکيد کرد و افزود: رعايت اين 
ضوابط برای ناکام گذاردن تاش دشمنان برای 
ايجاد اختال و التهاب در اقتصاد کشور ضروری 
اســت. همچنين وضعيت بــازار بين بانکی، 
اقدامات شبکه بانکی برای تهيه واکسن کرونا، 
بهبود، اصاح ترازنامه بانکها و ســاير مباحث 
پولی و بانکی از جمله مباحث طرح شــده از 
 ســوی مديران عامل بانکها در اين جلســه

 بود. / فارس

نحوه انتقال سهام بورسی متوفی به وراث
 حميد اسدی حقوقدان بازار سرمايه نحوه انتقال سهام 
سهامدار بورسی متوفی را به وراث فرد توضيح داد و تاکيد 
کرد که فروش ســهام فرد متوفی بعد از فوت فرد و بدون 
اطاع ســاير وراث جرم اســت ، يکی از چالش های مهم در 
بازار سرمايه انتقال و انحصار وراثت بين ورثه متوفی است، 
بعد از فوت ســهامدار و صدور گواهی فوت و اتمام مراحل 
دفن ايشان، ورثه متوفی )منظور از ورثه، فرزند اعم از دختر 
و پسر، همسر اعم از زن و شوهر، والدين اعم از پدر و مادر 
است. اگر اين افراد نباشند نوبت به ورثه ديگر شامل خواهر 

و برادر يا خاله، عمه، عموی و دايی هم می رسد( می توانند 
دادخواست انحصار وراثت را به شورای حل اختاف آخرين 
اقامتگاه متوفی يعنی آخرين شهر و محله ای که سهامدار 
متوفی در آن سکونت داشته است، ارائه کنند. گاهی برخی 
ســهامداران متوفی به محل اخذ کد ســهامداری مراجعه 
می کنند که کار اشتباهی است. کارگزاری که کد سهامداری 
را به سهامدار متوفی داده است هيچ تاثيری در اين فرآيند 
ندارد. البته درحال حاضر دادخواست به صورت الکترونيک 
در دفتر خدمات قضائی الکترونيک ثبت می شــود و ورثه 

می تواننــد از اين طريق درخواســت انحصار وراثت کنند.  
بعد از اينکه گواهی انحصار وراثت صادر شد درصورتی که 
وراث باهم تفاهم داشــته باشــند می توانند به شــرکت 
سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار مراجعه کنند و در آنجا 
به نســبت ســهم الارث از ســهام متوفی ارث می برند. اين 
حقوقــدان بازار ســرمايه در ادامه بيان کــرد: برخی فکر 
می کنند ســهام شــخص متوفی حتما بايد فروخته شود؛ 
درحالی که اين طور نيست. در شرکت سپرده گذاری امکان 
انتقال قهری )انتقال غيرارادی( وجود دارد. در واقع سهام 

شــخصی که فوت شده است تفکيک می شود و تناسب به 
هرکدام از ورثه اگر کد ســهامداری داشــته باشند، منتقل 
می شود. درواقع سهام مال مشاء نيست و کاما قابل تفکيک 
است. در اين مرحله يک نفر از وراث هم می تواند به وکالت 
از بقيه وراث به شرکت سپرده گذاری مراجعه کند. به گفته 
اســدی، اگر وراث با هم اختاف داشته باشند دادخواست 
انحصار وراثت را بايد قبل از شرکت سپرده گذاری به دادگاه 
ارائه دهند. گاهی شــخصی که فوت می کند نام کاربری و 
رمز عبور خود را قبل فوت به يکی از وراث داده است. بعد 
از اينکــه فرد فوت می کند برخی از اشــخاص برای اينکه 

درگير پروســه مذکور اقدام به فروش ســهام فرد متوفی 
می کنند، زيرا به محض اينکه فرد فوت می کند کد بورسی 
ملغی نمی شود.  بايد سيستم آناين گواهی فوت به سيستم 
آناين سپرده گذاری مرکزی متصل شود که پس از فوت 
کد بورسی مسدود شود؛ اما درحال حاضر اين امکان وجود 
نــدارد. فــارغ از اينکه اقــدام فردی که ســهام متوفی را 
می فروشد حسن نيت است يا سوءنيت، اين اقدام ورثه در 
فروش ســهام بعد از فوت متوفی مصداق جرم فروش مال 
غير است و ساير وراث می توانند عليه فرد شکايت کيفری 

داشته باشند. /  ايسنا  
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هفته نامه اقتصادی ایران
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صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱۴۰۰/۰3/۰۱ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : نــوع شــرکت از مســئولیت محــدود بــه ســهامی 
خــاص تبدیــل و اساســنامه جدیــد شــرکت مشــتمل بــر 6۴ مــاده و ۱۱ تبصــره تصویــب و جایگزیــن . اساســنامه قبلی گردید ســرمایه شــرکت 
مبلــغ ۲.5۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریــال منقســم بــه ۲5۰۰۰ ســهم ۱۰۰.۰۰۰ ریالــی بــا نــام مــی باشــد. موضــوع فعالیــت: ایجــاد و تاســیس کارخانجــات تولید 
مــواد غذایــی اعــم از مــواد غذایــی قابــل طبــخ یــا طبــخ شــده و مــواد اولیه مربــوط بــه آن در بســته بنــدی هــای بهداشــتی واردات ماشــین 
آلات و مــواد اولیــه و ســاخته شــده غذایــی کــه بطــور مســتقیم یــا غیــر مســتقیم بــا ایــن رشــته از تولیــدات در ارتبــاط می باشــد تاســیس 
نمایندگــی هــای توزیــع و فــروش کالاهــای تحــت پوشــش دولــت از ارگان هــای ذینفــع دولتــی تولیــد کلیــه مــواد اولیــه و ســاخته شــده 
غذایــی . تهیــه و تولیــد، خریــد و فــروش و خدمــات پــس از فــروش ، توزیــع و پخــش، بســته بنــدی، صــادرات و واردات کلیــه مــواد غذایــی 
اعــم از خشــکبار حبوبــات غــلات دانــه هــای روغنــی و غیــر روغنــی، دانــه قهــوه و دانــه کاکائــو، انــواع دام زنــده و فــراورده های خــام دامی 
نهــاده هــای خــوراک دام داروی دامــی و تجهیــزات مرتبــط، میــوه جــات و ســبزیجات تــاره و خشــک شــده لبنیــات و انــواع مــواد پروتئینــی 
و گوشــتی و انــواع کمپــوت و کنســروجات و موادغذایــی آمــاده و نیمــه آمــاده انــواع نوشــیدنی هــا و شــربت هــا و آشــامیدنی هــای غیــر 
الکلــی و حــلال و ایجــاد و احــداث کارخانجــات و کارگاه هــای مربوطــه و نصــب و راه انــدای خطــوط تولیــد آن و انجــام امــور و مراحــل مربــوط 
ــا  ــرارداد ب ــد ق ــی، عق ــی و خارج ــاز داخل ــای مج ــه کالاه ــی کلی ــای نمایندگ ــذ و اعط ــروش و اخ ــس از ف ــات پ ــفارش و خدم ــت س ــه ثب ب
شــخاص حقیقــی و حقوقــی دیگــر، امــور گمرکــی ترخیــص کالا اخــذ و اعطــای نمایندگــی شــرکت هــای معتبــر داخلــی و خارجــی، برگــزاری 
نمایشــگاه هــای داخلــی و خارجــی و همایــش هــا و ســمینارها و شــرکت در آن، شــرکت در مناقصــات و مزایــدات داخلــی و خارجــی خصوصی 
ــه  ــه جــات اخــذ وام و تســهیلات و اعتبــارات بانکــی ب و عمومــی گشــایش حســاب هــای اعتباراتــی ارزی و ریالــی ضمانتنامــه هــا و حوال
صــورت ارزی و ریالــی از بانــک هــا و موسســات مالــی و اعتبــاری داخلــی و خارجــی درصــورت لــزوم پــس از اخــد مجوزهــای لازم از مراجــع 
ذیربــط مــدت فعالیــت : از تاریــخ ثبــت بمــدت نامحــدود محــل شــرکت :اســتان تهــران - منطقــه ۱6 ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، 
شــهر تهــران، محلــه مجیدیــه شــمالی ، خیابــان طاهــر ، خیابــان شــهید بــرادران محمــدی )ریحانــی( ، پــلاک 88.3 ، طبقــه پنجــم ، واحــد 

شــرقی کدپســتی۱6۷39356۷۲ ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۷3۰63(

آگهــی تغییــرات شــرکت فرهنــگان بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 5۱۱۴۷ و شناســه ملــی ۱۰۱۰۰963۰۴۱ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومی 
فــوق العــاده مــورخ ۱39۷/۰9/۲8 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : محــل شــرکت در واحــد ثبتــی تهــران بــه آدرس اســتان تهــران ، شهرســتان تهــران ، بخــش 
مرکــزی ، شــهر تهــران، پاســداران ، خیابــان بــرادران شــهید پایدارفــرد ، خیابــان شــهید کاظــم موســوی )گلســتان 5( ، پــلاک ۱9۴ ، طبقــه چهــارم ، واحــد 
ــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت  ــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردی ــر یافــت و م جنــوب شــرقی و کدپســتی ۱666986638تغیی

شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران)۱۱۷۱8۴۰(

آگهــی تغییــرات شــرکت فــاران ســلامت پایــا بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 5۱۴3۱5 و شناســه ملــی ۱۴۰۰۷۰۲۲۱5۲ بــه اســتناد صورتجلســه 
مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ ۱۴۰۰/۰۴/۲۰ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای مهــدی عبدالملکــی بــه شــماره ملــی 393۴۴۱53۰۱ 
بــه ســمت مدیرعامــل و رئیــس هیئــت مدیــره آقــای عبــدالله عبدالملکــی بــه شــماره ملــی 39336۱6۲8۱ بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره بــرای مــدت 
نامحــدود انتخــاب گردیدنــد حــق امضــاء کلیــه اوراق و اســناد تعهــد آور شــرکت از قبیــل چک،ســفته،بروات و عقــود اســلامی و اوراق عــادی و اداری بــا 
امضــاء مدیرعامــل بتنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر میباشــد ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری 

تهــران )۱۱۷3۰6۲(

آگهــی تغییــرات شــرکت ارتبــاط افــزار دایــگان بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 5۷۰886 و شناســه ملــی ۱۴۰۰9۷۰353۰ به اســتناد صورتجلســه 
هیئــت مدیــره مــورخ ۱۴۰۰/۰3/۰3 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای یاســین عبدالهــی بــه شــماره ملــی ۲89۰۰66363 بــه ســمت عضــو و رئیــس هیئــت 
مدیــره آقــای محســن عبدالهــی بــه شــماره ملــی ۲89۰۰99393 بــه ســمت عضــو و نائــب رئیــس هیئــت مدیــره آقــای عبــاس کاکــی بــه شــماره ملــی 
۲9۷۲39۷63۰ بــه ســمت مدیرعامــل خــارج از اعضــای هیئــت مدیــره انتخــاب گردیدنــد. کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــد آور شــرکت از قبیــل چــک 
و ســفته و بــرات و قــرارداد هــا و عقــود اســلامی بــا امضــا منفــرد آقــای یاســین عبدالهــی عضــو اصلــی هیئــت مدیــره و رئیــس هیئــت مدیــره همــراه بــا 

مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۷3۰6۱(

 )CNSA( مريخ نورد چينی »ژورونگ«، سفر خود را در يک ناحيه پيچيده از سطح مريخ آغاز کرده است. به گزارش ايسنا و به نقل از سی جی تی ان، سازمان ملی فضايی چين
اعام کرده که مريخ نورد چينی ژورونگ )Zhurong(پيمودن يک ناحيه پيچيده روی مريخ را آغاز کرده است که سنگ ها، دهانه ها و تپه های شنی در آن قرار دارند. به گفته 
سازمان ملی فضايی چين، ژورونگ تا امروز 7۵ روز مريخی کار کرده و 7۰۸ متر مسافت را طی کرده است. يک روز مريخی تقريبا 4۰ دقيقه طولانی تر از روز زمينی است. اين 
مريخ نورد در هفته گذشته به يک تپه شنی سفر کرد و در آنجا به بررسی های علمی پرداخت. ژورونگ پس از به پايان رسيدن اکتشافات توپوگرافی، حرکت خود را به سوی 
جنوب ادامه خواهد داد و انتظار می رود در اين هفته به زمينی پيچيده با سنگ ها، دهانه ها و تپه های شنی برسد. پژوهشگران روی زمين، از تصاويری که روزانه از زمين 
پيموده شده به دست می آورند، استفاده خواهند کرد تا موقعيت بصری و برنامه ريزی مسير مريخ نورد را به پايان برسانند و آن را برای عبور ايمن از زمين پيچيده هدايت کنند. 

هنگامی که ژورونگ به يک هدف علمی برسد، با استفاده از محموله های علمی خود به کاوش خواهد پرداخت و اطاعات علمی را طی سفر به دست خواهد آورد.

دانشمندان موفق به ابداع يک »ژنراتور غذايی« شده اند که پاستيک را به پروتئين خوراکی تبديل می کند و برای اين پروژه جايزه 1.1۸ميليون دلاری را 
از آن خود کرده اند. به گزارش ايسنا و به نقل از آی ای، بشريت با معضل پاستيک دست وپنجه نرم می کند، اما چه کسی گفته که اين مشکل نمی تواند خوشمزه 
باشــد!؟ دانشــمندان درتاشــند تا راه حل های خاقانه ای را برای حل اين مســاله که هر روز درحال رشــد است، ارائه دهند و در اين راه حتی برخی بطری های 
پاستيکی را با استفاده از باکتری ها به وانيل تبديل کرده اند. به تازگی دو دانشمند با پيگيری اين مسير و ايجاد يک مفهوم »مولد« موادغذايی که پاستيک ها 
را به پروتئين خوراکی تبديل می کند، جايزه 1.1۸ ميليون دلاری)يک ميليون يورويی( مســابقه موســوم به Future Insight2021 را کســب کردند. دو 
دانشمند اين پروژه که در ابتدا توسط آژانس پروژه های تحقيقاتی پيشرفته دفاعی آمريکا)DARPA( با مبلغ7.۲ ميليون دلار طی چهار سال تأمين مالی 

شده بود، تينگ لو، استاد مهندسی زيستی در دانشگاه ايلينوی اوربانا-کمپين و استفان تکمان، دانشيار علوم زيستی در دانشگاه فنی ميشيگان هستند.

گردشمریخنوردچینیرویسیارهسرخ تبدیلپلاستیکبهپروتئینخوراکیبا»ژنراتورغذایی«!

علی جدی عضو کمیسیون صنایع مجلس با بیان اینکه رانت جویان زیر بار عرضه سیمان در بورس نمی رفتند، گفت: نه تنها این عرضه متوقف نمی شود بلکه برای کارخانجاتی که وارد این عرصه شوند مشوق در نظر 
گرفته می شود ،  عرضه کالاهای انحصاری در بورس به کاهش رانت کمک می کند، مصرف داخلی سیمان کمتر از 6۰ درصد است و مابقی مازاد محسوب می شود، اما به دلیل اینکه این محصول در دست عده ای خاص 
به صورت انحصاری وجود دارد، به راحتی بازار سیمان را در دست گرفته بودند. گستره رانت و عدم شفافیت در حوزه سیمان به قدری بالاست که بازیگران اصلی این حوزه، نرخ را در بازار حتی تا سه برابر نیز بالاتر 
بردند. متاسفانه بازار سیمان توسط 1۵ نفر می چرخد و آن هم زاییده واگذاری های ناشی از رانت بوده است. در واقع عده ای خاص وارد حوزه سیمان شدند و بازار را به دلخواه خود چرخاندند.  عرضه سیمان در بورس 
یکی از راه حل های مناسب برای مقابله با دلال بازی و زدودن فضای رانتی است. ورود سیمان به بورس موجب کاهش عدم شفافیت ها، ایجاد تعادل در قیمت و همچنین تنظیم بازار خواهد شد ، هفته گذشته در جلسه ای 
با مسوولان وزارت صمت قرار شد برای کارخانجاتی که سیمان خود را در بورس عرضه کنند مشوق هایی در نظر گرفته شود. همچنین کارخانجاتی که وارد بورس شوند معاف از قطعی برق می شوند ، عرضه سنتی 

سیمان موجب می شود عده ای خاص کالا را خریداری کنند و رانت های کلانی به دست آورند اما با عرضه در بورس، شفافیت عرضه افزایش می یابد و مصرف کنندگان به راحتی می توانند سیمان بخرند. / مهر 

عليرضا قاری قرآن مديرکل راه و شهرســازی اســتان 
اصفهان گفت: 3۰ کيلومتر از پروژه آزادراه شــرق اصفهان 
با ســرعت مطلوب درحال ســاخت است و در سال آينده به 

بهره برداری می رسد.
 وی در حاشيه مراسم افتتاح ۸ کيلومتر از بخش پايانی 
آزادراه شــرق اصفهان که با حضور وزير راه و شهرســازی 
انجــام پذيرفت، اظهار کــرد: اين بخش از پروژه حدفاصل 
فرودگاه تا جاده نايين )مشرف به باغ رضوان اصفهان( است.
هزينه اجرای اين فاز از پروژه موسوم به بخش پايانی آزادراه 
شهيد سردار حجازی به همراه اتصال جاده اصفهان-نايين 
در کريدور شــرقی-غربی کشــور به آزادراه شرق اصفهان، 
بالغ بر يکهزار و ۵۲۰ ميليارد ريال بوده اســت.تکميل اين 
بخش از پروژه به همراه احداث دو پل بزرگ فولادی، يک 
پل بزرگ بتنی و اتصال کريدور شــرقیCغربی به کريدور 
شمالی جنوبی کشور بوده است. اين پلها شامل پل فرودگاه 
با دهانه 76 متر، پل بتنی قهجاورستان با دهانه ۲۸ متر و 
پــل ناييــن با دهانه 76 متر اســت ، فاز اول آزادراه شــرق 
اصفهان به طول 63 کيلومتر سال 1399 مورد بهره برداری 
قرار گرفت ، اعتبار هزينه شده برای اين ميزان از پروژه 11 
هزار و 9۵۰ ميليارد ريال بوده است.ادامه مسير حدود 3۰ 
کيلومتر تا شــهر بهارســتان درحال ساخت و تکميل است 
کــه به لطف خدا در ســال آينــده و در دولت بعدی افتتاح 
می شود.ادامه فاز نهايی اين پروژه تا اتصال به آزادراه شيراز 
حــدود 1۰۰ کيلومتر بوده که درحال انجام فراخوان برای 
انتخــاب پيمانکار هســتيم. همچنين در صورت تامين به 
موقع اعتبارات و انتخاب ســرمايه گذار مناســب اين ميزان 
از پروژه حدود دو سال آينده تکميل می شود.برای تکميل 
ايــن 13۰ کيلومتــر، اعتباری بالغ بر ۲۰ هزار ميليارد ريال 
نياز است. به گزارش روابط عمومی اداره  کل راه و شهرسازی 
استان اصفهان ، او مهمترين اهداف و مزايای اين پروژه را 
تکميــل بخش مهمی از حلقه مفقــوده کريدور آزادراهی 
شمال- جنوب کشور و تسهيل در حمل و نقل بار و مسافر 
اســتان های شمالی کشــور به استان های اصفهان، فارس، 
چهارمحــال و بختياری، بوشــهر و کهکيلويه و بوير احمد 
بيان کرد. از ديگر مزايای اين پروژه افزايش بهره وری آزاد 
راه اصفهان ـ نطنز ـ کاشان و اتصال کريدور شرقی- غربی 

کشور به کريدور آزادراهی شمالی- جنوبی است. 

بانک ها به وظیفه قانونی خود در بخش 
مسکن عمل نمی کنند

محمــود شــايان مديرعامل بانک مســکن گفت : 
هم اکنــون بانک هــا هفــت و نيم تا هشــت درصد از 
تســهيات خود را صرف بخش مســکن می کنند که 
قابل قبول نيست. به اين دليل که تسهيات بلندمدت 
اســت بانک های تجاری رغبتی برای پرداخت اين نوع 
وام ندارند. اين در حالی است مجلس، بانک ها را مکلف 
کــرده که ۲۰ درصد مانده تســهيات را برای تامين 

مالی بخش مســکن اختصاص دهند.
در صــورت تمکين نکــردن بانک ها، آنها با افزايش 
نــرخ ســپرده قانونی توســط بانک مرکــزی جريمه 
می شــوند. ضمن اين که هيئت مديــره بانک ها برای 
رســيدگی به تخلف، به هيئــت نظارت بانک مرکزی 

معرفی می شوند.
 يکــی از اقدامــات خوبی کــه در دولت نهم و دهم 
درخصوص تامين مسکن اقشار محروم صورت گرفت، 
اجرای طرح مسکن مهر بود. در اين طرح ۲.۸ ميليون 
واحد مســکونی ساخته شــد. در يک مقطعی می شد 
مســکن مهر را با متری ۵۰۰ هزار تومان تکميل کرد 
و تحويل داد. در واقع يک فرصت خوب و طايی برای 
ورود مســکن مهر به بازار بود که آن را از دســت داديم 

و تکميل مســکن مهر به تاخير افتاد.
وی در ادامه با تاکيد بر اين که ســاخت ســالانه يک 
ميليون مســکن در کشــور شدنی است و برنامه دولت 
ســيزدهم در اين رابطه واقع بينانه اســت، توضيح داد: 
ســالانه 3۰۰ هزار مسکن توســط بخش خصوصی و 
۲۰۰ هزار واحد مســکن روســتايی در کشور ساخته 
می شود. زمانی که مسکن وارد رکود می شود، فرصتی 
است برای افزايش ساخت و سازها توسط سازندگان. 
ما بايد برای ساخت ۵۰۰ هزار واحد برنامه ريزی کنيم؛ 
مجلــس در قانون بودجه ســال 14۰۰ يک ميليون و 
۲۰۰ هزار واحد را برای تامين مالی به سيستم بانکی 

تکليف کرده است.
طبــق آمار بــرای دهک های يک و دو جامعه 1۰1 
سال زمان نياز است تا بتوانند خانه دار شوند. به عبارت 
ديگر با قيمت کنونی مســکن اين دهک ها بايد بيش 
از يک قرن درآمدهای خود را پس انداز کنند تا بتوانند 
صاحبخانــه شــوند. برای برآورده کــردن آرزوی اين 
اقشــار، طبق قانون اساســی دولت بايد ورود کرده و 
شــهرداری ها وظايف خــود را انجام دهند و برای اين 

اقشــار واحد مسکونی متناسب ساخته شود.
اوبا  اشــاره به اين که از اقشــار متوســط با پرداخت 
تســهيات و تاميــن زميــن حمايت کنيــم، گفت: 
می توانيم زمين را به صورت اجاره 99 ساله يا در قالب 
عقد فروش اقســاطی 1۰ ســاله واگذار کنيم. دولت 
می تواند در قالب اول زمين را ابتدا به صورت سه ساله 
با شــرط ســاخت طی سه ســال واگذار کند تا به اين 

ترتيب جلوی رانت نيز گرفته شــود. /تسنيم 

بهره برداری 3۰ کیلومتر دیگر از آزادراه 
شرق اصفهان در سال 1۴۰1

خبر بسیاری از موافقان طرح صیانت در توییتر و تلگرام حساب کاربری دارندخبر
معيــن الدين ســعيدی نماينده مردم 
چابهــار در مجلــس يازدهم، ارجاع طرح 
»صيانت از حقوق کاربران فضای مجازی« 
به کميســيون های تخصصــی را خاف 
دغدغه شفافيت آرای نمايندگان مجلس 
دانســت و گفت: بســياری از همکارانم در 
مجلــس که موافق طرح صيانت از حقوق 
کاربر بودند با اســتفاده از فيلترشــکن در 
توييتــر و تلگرام فعاليــت می کنند. اين 

دوگانگی ها مردم را نگران می کند.
وی دربــاره طرح »صيانــت از حقوق 
کاربــران فضــای مجازی و ســامان دهی 
پيام رسان های اجتماعی« که ارجاع آن به 
کميسيون های تخصصی مجلس از سوی 
نمايندگان تصويب شد، گفت: مجلسی که 
دغدغه شفافيت آرا به صورت جدی در آن 
مطرح بوده است، نبايد چنين طرح مهمی 
را پشت درهای بسته کميسيون ها بررسی 
کند. اين مســاله يک اشکال بزرگی است 

که به اتفاق اخير وارد است.
او با استناد به بيانات مقام معظم رهبری 
در ديــدار خردادمــاه 14۰۰ در ديــدار با 
نمايندگان اظهار کرد: رهبری فرمودند که 
موضوع فوری ما فضای مجازی نيست.هم 
اکنون آب خوزستان وسيستان وبلوچستان 
به يک بحران جدی و عميق تبديل شــده 
است و کرونای دلتا در سراسر کشور موج 

می زند. همچنين ما در زمينه واکسيناسيون 
از بســياری از کشورهای همسايه عقب تر 
هســتيم. بدقولی های کشورهای به ظاهر 
دوســت، مســاله روز وزارت امور خارجه 
است؛ اما مجلس به هيچ يک از مسائل بالا 
نمی پردازد. اين عضو کميسيون کشاورزی، 
آب، منابع طبيعی و محيط زيست مجلس 
ضمــن انتقاد از افزايــش قيمت کالاهای 
اساسی در روزهای واپسين دولت دوازدهم، 
آن را موضــوع مهم تری از فضای مجازی 
عنوان کرد و گفت: ايرادات محتوايی زيادی 
به طرح صيانت از حقوق کاربران وارد است. 
من در نطق کوتاهی از مردم ايران به علت 
تصويب اين طرح عذرخواهی کردم و هنوز 
معتقــدم که روز تصويب طرح مذکور، روز 

خوبی برای قوه مقننه ايران نبود.
وی با اذعان به اينکه »سامان دهی فضای 
مجازی يک ضرورت کلی است« گفت: اين 
طرح هيچ نسبتی با دغدغه های مقام معظم 
رهبری ندارد. چه دوســتان بپذيرند و چه 
نپذيرنــد، اين طرح محدوديت هايی برای 
پلت فرم هــای خارجــی در کشــور ايجاد 

خواهد کرد.
 همــکاران ما انتظــار دارند پلت فرم ها 
خودشان را با قوانين ما سازگار کنند يا در 
ايران دفتر رســمی تاســيس کنند که اين 
موضــوع با واقعيت های جامعه ما زمين تا 
آســمان فاصله دارد ما در شرايط تحريمی 
هستيم و امکان فعاليت رسمی پلت فرم ها 
در ايران وجود ندارد. ســعيدی با اشاره به 

وابســتگی کســب وکارهای مجــازی به 
پلتفرم هــای خارجی اظهــار کرد: هزاران 
انسانی که از طريق اين پلت فرم ها معيشت 
خود را می گذرانند جدا نگران هستند. چرا 
بايد چنين اتفاقی بيفتد؟ من برای کسانی 
که نگران تاثير فضای مجازی بر فرهنگ و 
کودکان هستند، احترام قائلم؛ اما مواجهه 
دوســتان با اين مساله به گونه ای است که 
فــردی بگويد از اتومبيل اســتفاده نکنيم؛ 
چراکه ممکن است تصادف کنيم. او با بيان 
اينکه تجربه خوبی از ايجاد محدوديت برای 
فضــای مجازی نداريــم، گفت: هم اکنون 
استفاده از ماهواره در کشور ما ايراد قانونی 
دارد؛ اما کسی می تواند ادعا کند که حتی 
خود دنبال کنندگان محدود کردن ماهواره 
از اين شــبکه استفاده نمی کنند؟ بسياری 
از پلت فرم های فضای مجازی در کشور ما 
فيلتــر هســتند و اين در حالی اســت که 
بســياری از همکارانم در مجلس که موافق 
طرح صيانت از حقوق کاربر بودند با استفاده 
از فيلترشــکن در توييتر و تلگرام فعاليت 

می کنند. 
اين دوگانگی ها مردم را نگران می کند. 
اگــر هــم قرار بر محدوديتی باشــد، خود 
نمايندگان به عنوان واضعان قانون بايد در 
صف مقدم عدم استفاده از پلت فرم خارجی 

باشند./ ايسنا 

تهران به تعبير بســياری از اساتيد و فعالان فرهنگی به 
عنوان پايتخت فرهنگی کشــور محسوب می شود و بيشتر 
رويدادهای مهم فرهنگی و هنری و رســانه ای کشــور در 
حوزه اين کانشهر روی می دهد و به نوعی جهت گيری و 
ســمت و ســوی فعاليت های فرهنگی کشور در ارتباط با 
فعاليت های انجام شــده در اين کانشهر تعريف می شود.  
از آنجــا کــه فرهنگ، مجموعه ای پيچيــده و دربرگيرنده 
تصورات، ارزش ها، عقايد و باورها، ســنت ها، آداب و رسوم 
آيينی، ملی و مذهبی اســت و می تواند تمامی ابعاد حيات 

معنوی و بخش عمده از ابعاد حيات مادی زندگی بشــر را 
با امر فرهنگ مرتبط دانست؛ به اين دليل نحوه نگرش در 
مــورد فعاليت های فرهنگی کانشــهر تهران اهميتی دو 
چنــدان می يابد. تهران بــه جهات متنوع و متکثری حائز 
اهميت بوده و هست. مانند اين نکته که تهران محل زندگی 
اقــوام و طوايف گوناگــون با زمينه های فرهنگی و تربيتی 
کاما متفاوتی است. باور به اين که تنها امر فرهنگ است 
که می تواند زمينه گفت وگو ميان شهروندان را مهيا سازد 
و آنــان را از قيــد تعصب های بی دليل قومی و دينی رهايی 
بخشــد، مهم ترين عاملی است که می تواند زندگی جمعی 
گروه های مختلف قومی، دينی و اجتماعی را در کانشهر 

تهران تسهيل کند.
 به کارگيــری يک برنامه فرهنگــی هدفمند در جهت 
شــيوه های مناسب زندگی در يک محيط چند فرهنگی و 
استفاده از مواهب چنين فرصتی است که اميد می رود در 
دوران نوين مديريت شــهری به اين موضوع اهميتی ويژه  
داده شــود.  هرچند امروز در کانشــهرهای بزرگ مانند 
تهران بر تعداد اماکن فرهنگی هنری مانند: فرهنگسراها، 
خانه های فرهنگ، ســالن های نمايــش در برخی مراکز، 

گالری هــای هنرهای تجســمی، نمايشــگاه های هنری 
دوسالانه )بی ينال ها(، جشنواره های هنری، نمايشگاه های 
کتاب، ســمينارها و کنگره ها افزوده شده است اما با وجود 
کوشــش های فراوان شــهرداری، حوزه هنری ســازمان 
تبليغات اســامی، وزارت فرهنگ و ارشاداســامی و ديگر 
نهادهــا، هنــوز کثرت فضاهــا و فعاليت هــای فرهنگی 
پاســخگوی جمعيت تهران نيســت. اين در حالی است که 
گســترش فضاهای فرهنگی هنری و تفريحی با توجه به 
پايتخــت ايــران اســامی رشــد قابل توجهــی نکرده و 
ظرفيت های موجود متناســب با جمعيت ســال های اخير 
نبوده و نسبت به رشد و افزايش جمعيت تغييری محسوس 
نکرده  در حالی که گســترش شهروندی و مهاجرت به اين 
کانشهر در بعد داخلی و منظقه ای و بين المللی رشد قابل 
توجهی داشته اســت که به نظر می رسد بررسی دقيق اين 
موضوع در قالب کارگروهی از نهادهای متولی و بررســی 
آمــار و ارقــام قابل احصــا می تواند در قالــب يک برنامه 
آينده پژوهی راهگشای مديران و متوليات و تصميم سازان 

عرصه فرهنگ و هنر باشد.
مهدی توکلیان ؛ فعال فرهنگی

پایتخت ایران اسلامی و ضرورت توسعه فرهنگی و هنری

تعميرات اساسی واحدهای تقطير،کاهش گرانروی و 
گاز مايع شــماره يک شــرکت پالايش نفت اصفهان از 3 
مرداد ماه سال جاری آغاز شد. عليرضا قزوينی زاده مدير 
نگهداری و تعميرات شرکت پالايش نفت اصفهان افزود: 
با توجه به راه اندازی واحد تقطير3 اين واحد در کنار واحد 
تقطير شماره ۲ برای تأمين خوراک و توليد محصولات 

فعــال خواهنــد بود.وی پيش بينی اتمام کار را با در نظر 
گرفتن شرايط کاری برای هر کدام از واحدها از زمان شروع 
بســتن واحد تا اتمام مراحل راه اندازی، ۲ شهريور اعام 
کرد و گفت: اين تعميرات که در فصل گرما، وجود بيماری 
کرونا و همچنين شرايط بحرانی آب صورت می گيرد، با 
همکاری کارکنان شرکت و رعايت پروتکل های بهداشتی 

و به همراه 13۰۰ نفر نيروی پيمانکاری )جذب موقت( 
بدون وقفه و تعطيلی ادامه خواهد داشت. او با بيان اينکه 
در اين تعميرات اساسی، ادارات نگهداری و تعميرات، بهره 
برداری ، بازرسی فنی ،HSE ، مهندسی، روابط عمومی، 
حراست ، خدمات اداری و رفاهی و... همکاری دارند، اظهار 
داشت: کار تعميرات اساسی ۲4 ساعته و با کليه نفرات و 

تجهيزات اداره تعميرات انجام شده و تمام تاش ما بر اين 
اســت که با به کارگيری نيروهای متخصص، مجرب و 
کارآزموده از تمام بخشــهای اداره تعميرات و اســتفاده 
حداکثری از زمان و امکانات شرکت عليرغم حجم زياد و 
سنگين کارهای تعميراتی با رعايت کليه اصول ايمنی و 

زيست محيطی، زمان انجام را به حداقل برسانيم.

تعمیرات اساسی ۳ 
واحدعملیاتی مهم 
شرکت پالایش 
 نفت اصفهان
 آغاز شد
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هفته نامه اقتصادی ایران
سید عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در اختتامیه مجازی دوازدهمین جشنواره ملی رسانه های دیجیتال، با اشاره به وقوع حوادث مختلف در عصر مدرن گفت: »ورود به عصر دیجیتال اتفاقات و 
تحولات جدیدی را به وجود آورده است. ترکیب اتفاقات عصر مدرن و بعد از آن فضای عصر دیجیتال برای انسان و بشریت زیست تازه ای در حوزه زندگی فردی و اجتماعی پدید آورده است. فردگرایی، 
نسبیت گرایی و هویت های موزاییکی از جمله ویژگی های این عصر است.« او با تأکید بر ضرورت گسترش سواد رسانه ای برای تفکیک اطلاعات درست از نادرست گفت: »تجربه های دهه اخیر بخصوص 
دوره کرونا و برگزاری مناسبت های مذهبی در فضای مجازی نشان داد، این فضا قدسیت زدا نیست.« او با اشاره به شرایط جدید گفت: »در حوزه های مختلف اتفاقات جدیدی رخ داد؛ در حوزه اقتصاد تولید 
پیشینی که مبتنی بر تولید انبوه در اقتصاد صنعتی بود تغییر کرد. در عصر دیجیتال این تولید انبوه به تولید مشتری محور و درخواستی تبدیل شد؛ عملاً اتفاق جدید در فرایند تولید از نقطه تقاضا آغاز می شود 
نه بر مبنای آنچه تولیدکننده تصور می کند باید تولید شود.« صالحی با اشاره به تغییرات در حوزه سیاست و امنیت گفت: »این بخش نیز از تغییرات مصون نماند و مفهوم قدرت در عصر دیجیتال تغییر کرد و 
مبتنی بر داده و پردازش داده و اعمال مدیریت از طریق داده ها شد. بنابراین مفاهیمی که در عرصه سیاست و امنیت تعریف می شد، تغییرات قابل توجهی پیدا کرد، زیرا کانون اصلی آن تغییر ماهوی پیدا 

کرده بود.« صالحی با اشاره به اینکه این دوره را می توان به پیش و پس از سایبر تقسیم کرد، گفت: »همواره دغدغه هایی وجود داشته است، تکثر و انباشت اطلاعات از جمله این تغییرات است.

مدیریت یکپارچه زاینده رود راهکار 
رفع مشکلات آبی اصفهان است

محمدرضا حبيبی رئيس کل دادگســتری اصفهان گفت: يکی از 
راهکارهای رفع مشکل حوزه آب استان اصفهان اجرای طرح مديريت 
يکپارچه زاينده رود اســت. وی در حاشــيه جلسه مجمع نمايندگان 
مردم استان در مجلس شورای اسامی که در اداره کل صمت اصفهان 
برگزار شد در جمع خبرنگاران افزود: يکی از مشکات اساسی استان 
اصفهان آب است و درواقع وزارت نيرو و زيرمجموعه های آن در رابطه 
با زاينده رود ترک فعل متعدد داشته اند. مراتب اين موضوع به رئيس 
قوه قضاييه منعکس شده است و بر اين اساس بايد ترتيبی اتخاذ شود 
تا با هماهنگی دولت وزير نيرو دغدغه مشــکل همه مردم را داشــته 
باشد و براساس قانون و با اجرای درست مقررات، مديريت صحيحی 
در اين ارتباط داشته باشد. مشکل زاينده رود با مديريتی که در آينده 
وزارت نيرو خواهد داشــت قابل حل اســت و در اين رابطه لازم است 
که هماهنگی لازم بين دستگاه قضايی، اجرايی و نمايندگان مردم در 
مجلس شورای اسامی برقرار باشد ، اکنون همصدايی خوبی بين سه 
قوه و به تبع آن در استان ها بين دستگاه قضايی، مسئولان اجرايی و 
نمايندگان مردم در مجلس شورای اسامی برای رسيدگی به مشکات 
مردم وجود دارد و در آينده شاهد برکات اين هماهنگی ها و اشتراکات 
خواهيم بود.به گزارش روابط عمومی اداره کل صمت اصفهان ، وی به 
مشــکل کمبود نيروی انســانی در دستگاه قضايی استان اشاره کرد و 
افزود: به دليل آنکه قوه قضاييه در طول ۲ ســال گذشــته جذب نيرو 
نداشــته، اســتان اصفهان به عنوان يک استان پرُجمعيت و پرُ پرونده 
بيشترين لطمه را ديده است. بر اين اساس فشار و حجم کار در محاکم 
قضايی استان موجب شده است که هر نفر به اندازه يک و نيم تا ۲ نفر 
در اين دستگاه به خدمت رسانی بپردازد.امسال با پيگيری قوه قضاييه 
قرار است تعداد قابل توجهی نيرو جذب شود و حداقل درصد بالايی 

با توجه به کمبودها به استان اصفهان اختصاص داده شود. / ايرنا

خبر
چه کسی تاوان از دست دادن 

بازارهای صادراتی فولاد ایران را 
خواهد داد؟

سيد رضا شهرســتانی عضو هيات مديره انجمن 
توليدکنندگان فولاد ايران در يادداشتی از تاوان سنگين 
قطع شدن برق برای صنعت فولاد خبر داد. به گزارش 
ايراســين در ادامه اين يادداشت آمده است: بازاريابی 
صادراتــی همچون کاشــت درخت گــردو؛ زمانبر و 
پرزحمت است. سالها طول کشيد تا بازار عراق به تسخير 
شــرکت های فولادی ايرانی درآمد و اين شــرکت ها 
توانســتند با صادرات خود ضرر و زيان انباشته شان را 
جبران و سهم عمده ای از نياز ارزی کشور را تامين کنند. 
متاسفانه تمام اندوخته سالها زحمت و مرارت مديران 
فولادی دريک مــاه اخير به دليل قطع برق و تعطيلی 
واحدهای توليدی و عدم توان کارخانجات در تامين نياز 
مشتری دود شد و به هوا رفت. درخواب طولانی مديران 
کشور بازار فولاد ايران در عراق و اربيل دو دستی تقديم 
رقيب تشنه يعنی ترکيه شد. اين شکست اقتصادی اگر 
بيشتر از شکست سياسی و ميدانی نباشد، هرگز کمتر 
از آن نخواهد بود و بايد به اين بی تدبيری  گريست. حال 
به جهت جلــب رضايت مردم برق کارخانجات را قطع 
فرماييد و با اين تدبير کودکانه افتخارکنيد. لطمه وارده 
برصنايع جبران ناپذير و تاثيرآن بر زندگی تک تک مردم 
را خواهيد ديد. ادامه اين روند بيکاری کارگران صنايع 
بخصوص واحدهای فولادی استان که بيشترين اشتغال 
کارگران را عهده داراســت به همراه خواهد داشت. اين 
نوشــتار به خاطر اشراف به مخاطرات اين رفتار وزارت 
نيرو و پيامدهای آن تقديم حضورگرديد وگرنه نوشدارو 

نيز افاغه نخواهد کرد.

یادداشت
عليرضــا مختارپور، دبيــرکل نهاد 
کتابخانه هــای عمومی کشــور گفت: 
فعاليت هــای محمد ســرور رجايی در 
زمره فعاليت هــای جهادی بود. او يک 
انقابــی به تمــام معنا بود که وجودش 
سراسر عطوفت و مهربانی بود. اگر کسی 
فعاليت هــای او را مرور کند متوجه می 
شــود او چه عاقه شــگرف و عميقی به 

انقاب اسامی داشت.
به گزارش پايگاه اطاع رســانی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشــور، مراســم 
يادبود نويســنده، پژوهشــگر و شــاعر 
فارســی زبان، زنده ياد محمد ســرور 
رجايی بــا حضور عليرضــا مختارپور، 
دبيــرکل نهــاد کتابخانه های عمومی 
کشــور و جمعی از فعــالان فرهنگی و 
شــاعران داخلی و خارجــی، به همت 
محافــل ادبی نهاد بــه صورت مجازی 

برگزار شد.
عليرضــا مختارپور، دبيــرکل نهاد 
کتابخانه هــای عمومی کشــور در اين 
مراسم با تسليت به مناسبت درگذشت 
محمدســرور رجايی و گراميداشت ياد 
و خاطره وی طی سخنانی گفت: حدود 
3 ماه پيش در همين اتاق که اين برنامه  
درحال برگزاری اســت، در جلسه ای با 
مرحوم رجايی قرارهايی گذاشــتيم تا 
دربــاره مســائل فرهنگــی مربوط به 
کودکان عزيز افغانســتانی که در ايران 
ســاکن هســتند، فعاليت هايی در نهاد 
آغاز شــود. قرار شــد مجله  »باغ« را که 
پيشتر حدود 69 شماره اش را به سختی 
منتشر کرده بودند، به کمک نهاد منتشر 
کنند تا در اختيار کودکان افغانســتانی 
قــرار بگيرد. بنا بود مناطقی که عزيزان 
افغانســتانی در آن ســاکن هســتند 

شناسايی شود و اين مجله و کتاب های 
ديگری که مورد نظر ايشان بود در آنجا 
توزيع شــود. همچنين قرار بود محافل 
ادبــی خاصــی در حــوزه فعاليت های 
فرهنگــی و ادبــی افغانســتان و ايران 

راه اندازی شود.
وی افزود: او با شــور و شــوق خاصی 
در اين جلسات شرکت می کرد و پيگير 
دريافت مجوز نشــريه و تسهيات بود. 
بســيار خوشــحال بود از اينکه بالاخره 
پــس از مدتهــا ســختی کار ديگری از 
مجموعــه فعاليــت خــود را با کمک 
دوســتان نهاد آغاز می کند و اين کارها 
در حال پيشــرفت بود. برای من شماره 
هايی از مجات پيشــين خود را آورده 
بود و با عاقه خاطرات خوبش را از طول 
سال ها فعاليت مرور می کرد. مختارپور 
بــا بيان خاطره ای از ديــدار با مرحوم 
رجايی عنوان کرد: زمانی که از مرحوم 
رجايی پرســيدم انتشــار مجله »باغ« 
چقــدر هزينــه دارد، او بيان کرد تمام 
کارهــای تهيــه و توليد ايــن مجله را 
خودش و همکارانش بدون دريافت هيچ 
حــق الزحمــه ای انجام می داده اند تا با 

هزينه کمتری آماده شــود. او همچنان 
از تأثيــرات و بازخوردهای انتشــار اين 
مجلــه و از نامه هايی که از ســوی بچه 
هــای افغانســتانی از شــهرها و حتی 
کشورهای همسايه به دست او می رسيد 
تعريــف می کرد. تمــام اين خاطرات و 
فعاليت های او نشــان مــی داد در کنار 
کارهای بزرگی که در دســت داشــت، 
چقدر برای رســيدگی به وضع فرهنگی 
کودکان افغانستانی تاش می کند؛ اين 
فعاليت ها در زمره فعاليت های جهادی 
بــود. او يک انقابی به تمام معنا بود که 
وجودش سراسر عطوفت و مهربانی بود. 
اگــر کســی فعاليت های او را مرور کند 
متوجه می شــود او چه عاقه شگرف و 

عميقی به انقاب اسامی داشت.
دبيــرکل نهاد با اشــاره بــه برخی 
ويژگی های شــخصيتی محمد ســرور 
رجايــی گفــت: در روايــات داريم »با 
کســانی دوستی کنيد که ديدن او شما 
را بــه ياد خدا می اندازد«؛ من از ديدن 
مرحوم رجايی هميشــه هم اين حس را 
داشــتم؛ چه زمانی کــه تصوير و يا آثار 
ايشان را می ديدم چه زمانی که حضوری 

ايشــان را ماقات می کردم. هر کســی 
می خواهــد قلم مهربانانــه و نگاه پر از 
عطوفــت رجايی را ببيند کتاب »گرگ 
هــای مهربــان کوه تخت« ايشــان را 
بخوانــد. او به دنبــال عدالت و آزادی و 
رســيدگی به مســتضعفان جهان بود و 
وظيفه شــعر و ادبيات را توجه برآورده 

کردن اين امر می دانست.
مختارپــور با اشــاره به مشــکات و 
چالش هــای مهاجران افغانســتانی در 
ايران گفت: کسی تصور نکند که مرحوم 
رجايی به واسطه سه دهه حضورش در 
ايــران از امتياز ويژه ای برخوردار بود. او 
نيز مانند بسياری از دوستان افغانستانی 
ما هنوز مشکات قانونی هويتی، اداری، 
بانکی و غيره داشت و علی رغم تاکيدات 
مقام معظم رهبری در رسيدگی به اين 
موضوعات، متاســفانه بســيار در حق 
مردمــان افغانســتان در ايران کوتاهی 
شده اســت. جالب است بدانيد که اين 
چالش هــا و مشــکات عميق هيچ اثر 
منفــی در فعاليت هــا و تاش های او به 
وجود نياورده بود و او کار خودش را می 
کرد. رجايی تاش می کرد و شبانه روز 
به دنبال فعاليت های خود بود و در يک 
کام می توانم بگويم که به تعبير رهبر 
معظــم انقاب اســامی او يک مومن 
انقابی بود؛ ايشــان در عرصه  فرهنگ 

يــک مومن انقابی به تمام معنا بود.
دبيــرکل نهاد کتابخانه های عمومی 
کشــور با تقدير و تشــکر از مشارکت و 
حضور فعالان فرهنگی و شاعران در اين 
برنامه، ابراز اميدواری کرد هر چه زودتر 
بتــوان يک زندگينامه مفصل و درخور، 
از زندگــی پر بار مرحوم محمدســرور 

رجايی تهيه شود.

محمدسرور رجایی یک مومن انقلابی به تمام معنا بود

 ماهنامه ای برای هر شهروند

و

منتشــر شد

روابط عمومی فولاد مبارکه؛ فولاد مبارکه همواره حامی فرهنگ و رسانه کشور است

 زیاده خواهی دلالان رسانه ای را برنمی تابیم و به کسی باج نمی دهیم

شــرکت فولاد مبارکه بــه جهت تأکيد بر 
حمايت از رســانه ها در شرايط رکود ناشی از 
کرونــا و بحران های اقتصادی آنان، همچنان 
در کنــار اين عزيزان به عنوان همکاران خود 
در جبهــه کار و توليــد مانده اســت و به اين 

ماندن افتخار می کند.
شــرکت فــولاد مبارکه بــه لطف خداوند 
متعال و همت والای کارکنانش، سالهاســت 
به عنوان يکی از بزرگترين شرکت های ايرانی 
در تراز بين المللی شــناخته شده و در رقابت 
با بســياری از شــرکت های به نام و مشهور در 
عرصه شاخص های تعالی سازمانی، توفيقات 
درخشــانی را به دست آورده است. اين گروه 
بزرگ صنعتی ايران، در حال حاضر ســرآمد 
شــرکت های پيشرو در افزايش کمی و کيفی 
محصولات خود بوده و نقش تأثيرگذار آن در 
ميزان ارزآوری و کمک به شــرايط اقتصادی 
کشور، از آن نمادی ساخته که تجسم خواستن 
و توانستن در ايران اسامی است. عظمت اين 
شرکت خصوصی در پرتو برخی آمار و ارقام، 
وضوح بيشــتری يافته که بر همگان آشــکار 
است؛ شرکت فولاد مبارکه نامی است که در 
پس آن، تنها در سال گذشته فروش بيش از 
7 ميليــون و ۵۰۰ هزار تن محصول فولادی 
محقق شــده و در پرتوی آن توسعه و گردش 

چرخ صنايع کشور خواهد بود.

 روابط عمومی فولاد مبارکه همواره 
درصدد اطلاع رسانی تخصصی از 

دستاوردهاست
اين شــرکت نام آور ايرانی در سال گذشته 
بــا صــادرات بيش از يک ميليون و ۲۵۰ هزار 
تن محصول، درآمد قابل توجهی را از آن کشور 
نموده و در عين حال روند تغييرات ســرمايه 

شــرکت فولاد مبارکه در سال های گذشته به 
طور معناداری سير صعودی داشته و با تحقق 
افزايش سرمايه اخير به عنوان دومين شرکت 
بورســی به لحاظ ثبتی در کشور می باشد که 
همــه اين ها تنها قطره ای از دريای افتخارات 
 فــولاد مبارکه اســت که می تــوان به آن ها

 اشــاره کرد. با توجه به آنچه ذکر شــد، روابط 
عمومی شــرکت فولاد مبارکه نيز همواره به 
عنــوان پيشــانی ارتباطی ايــن گروه بزرگ 
صنعتی و اقتصادی کشور، با عنايت به رسالت 
ذاتی خود همواره تاش کرده به اطاع رسانی 
تخصصی و پوشــش همه جانبه دســتاوردها 
بپــردازد و درعين حال، پمپاژ روحيه، اميد و 
خودباوری را به عنوان يک اصل، سرلوحه کار 

خود قرار دهد.

 چه کسی است که خبر بومی سازی ها و 
دستاوردهای متعدد در فولاد مبارکه را 

بخواند و بر ایرانی بودن خود نبالد؟
چه کسی است که مخاطب خبر بومی سازی 
بيش از 4 هزار تجهيز و قطعه استراتژيک در 
اين شرکت بزرگ قرار بگيرد و بر ايرانی بودن 
خود نبالد؟ چه کســی اســت که خبر توليد 
نيمی از فولاد کشــور و حدود 7۵ درصد ورق 
گرم کشــور در فولاد مبارکه به عنوان مولود 
افتخارآفرين ايران اســامی را بشنود و شعار 
»ما می توانيم« برای او در اين خطه مجســم 
نشــود؟! به راســتی در زمانه رکود و انقباض 
فعاليت هــای اقتصادی کشــور، چه کســی 
می توانــد خبر مشــارکت فــولاد مبارکه در 
اجرای طرح های توســعه ای و اســتراتژيک 
کشور را بخواند و به کارکنان خدوم و هميشه 

در صحنه آن دست مريزاد نگويد؟!
آيا اطاع رسانی در خصوص تأمين رايگان 

بيــش از 17 هــزار تــن اکســيژن بــرای 
بيمارســتان های درمانگر بيماران کرونايی و 
نفس بخشيدن به هم وطنان عزيزمان، پيامی 
جز حمايت همه جانبه اين شرکت خصوصی 

صنعتی از مردم شريف ايران دارد؟

 نگاه فولاد مبارکه در بازتاب موفقیت ها و 
دستاوردها به چشم یک »وظیفه ملی« است

نگاه شــرکت فــولاد مبارکــه در بازتاب 
موفقيت ها و دســتاوردهای بی شــمارش به 
چشــم يــک »وظيفه ملــی« و امری واجب 
محسوب می شود، چراکه شرکتی که گستره 
حضــورش از مرزهــای شــرقی کشــور در 
»ســنگان« تا جنوبی ترين نقاط کشــور در 
بندرعبــاس، گســترده و محصولاتــش در 
اقصی نقــاط ايــران و صنايــع مختلف مورد 
اســتفاده قرار می گيرد، بايد ملی  بيانديشد و 
عمل کند. در اين ميان، رسانه های کشور اعم 
از جامعــه محترم مطبوعات، خبرگزاری ها و 
رسانه های برخط، همواره يار و ياور ما در اين 
عرصــه خطير بوده اند و ارتباط فولاد مبارکه 
با بيش از 3۲۵ رسانه کشور گواه اين ادعاست 
که اگر هم دلی و همکاری صميمانه رسانه های 
محترم نبود، حق مطلب به درستی ادا نمی شد 
و امــکان اطاع رســانی لازم به فراخور نام و 

جايگاه اين صنعت عظيم وجود نداشت.

فولاد مبارکه همچنان در کنار اصحاب 
رسانه مانده و به این ماندن افتخار می کند

يادآوری اين نکته خالی از لطف نيست که 
شــرکت فولاد مبارکه از جمله صنايعی بوده 
که همواره صف مشتريان محصولات خود را 
داشــته و انگيــزه چندانی بــرای حضور در 
رســانه ها صرفاً برای جلب مشتريان بيشتر را 
نداشته و سال هاست که از اين رهگذر تاش 
نموده، ضمن ارتباط تنگاتنگ با رســانه ها، با 
اتخاذ سياستی حمايتی و برُد-برُد، به تقويت 
آن ها به عنوان قشر فرهيخته و ممتاز جامعه 

بپردازد.
حتی در ســال گذشــته که اين شرکت از 
رشد 9۸ درصدی فروش نسبت به سال قبل 
از آن برخوردار بوده، به جهت تأکيد بر حمايت 
از رســانه ها در شــرايط رکود ناشی از کرونا و 

بحران هــای اقتصادی آنان، همچنان در کنار 
اين عزيزان به عنوان همکاران خود در جبهه 
کار و توليد مانده است و به اين ماندن افتخار 

می کند.

 دلالان رسانه ای ضمن باج خواهی، اصرار 
دارند »سُرنا را از سر گشاد آن بنوازند«

البتــه در ايــن ميان، هســتند افرادی که 
متأســفانه مقــام و منزلت رفيع خبرنگاری و 
رســانه را تنزل بخشــيده و بــا رويکردهای 
کاســب کارانه خــود بــه دلالی رســانه ای 
می پردازنــد و ضمــن باج خواهی های مکرر 
خود، اصرار دارند »ســورنا را از ســر گشاد آن 

بنوازند!«
جای بســی خوشحالی اســت که کارنامه 
عملکــرد اين افــراد در ميان اصحاب محترم 
رســانه روشن و حضور پررنگ شان در عرصه 
دلالی رســانه ای بيــش از همه برای مديران 
محترم رسانه ها و فعالان اين عرصه عيان بوده 
اســت؛ هر چند قائل بوده ايم که مقاومت در 
برابــر اين افــراد و گروه های ســازمان يافته 
می تواند هزينه هايی دربر داشــته و آبشخور 
برخــی جوّســازی ها و هجمه ها باشــد، اما 
چــاره ای جــز کنــدنِ دندانِ طمع ايشــان 

نداشته ايم.

هیچ ابایی از هزینه کردن در ترویج 
 حمایت از تولید ملی و اقتصاد

 مقاومتی نداریم
اخيراً ليستی آميخته با کذب و بزرگنمايی 
از ســوی برخی منتشــر گرديــده که تاش 
نمودند با انتشار اعداد و ارقامی که بعضاً ساخته 
خيــالات و اوهــام آنهاســت، بــه ادامــه 
حاشيه ســازی های گذشــته خود بپردازند؛ 
هرچنــد فولاد مبارکه ابايــی از آن ندارد که 
اذعــان نمايد حدود نيمــی از عدد مذکور از 
فروردين ماه سال99 به جهت سير طبيعی و 
معمول انتشار آگهی های مناقصات و مزايدات 
متعدد اين شــرکت در جرايد و رســانه های 
مختلف و همچنين اطاع رسانی اخبار در کنار 
توليد و انتشار انواع کاريکاتور، اينفوگرافيک، 
کليپ و پادکســت در پس رکوردهای متعدد 
در گروه فولاد مبارکه با هدف ترويج حمايت 

از توليد ملی و اقتصاد مقاومتی هزينه گرديده 
که امری حرفه ای و بديهی بوده و طبق قواعد 
قانونی و مشخص رسانه ها به ايشان پرداخت 

گرديده است.
اين شرکت ضمن حفظ کرامت رسانه های 
همکار خود در استان، منطقه و کشور تاش 
نموده اطاع رسانی تخصصی و حرفه ای خود 
را از دســتاوردهای شگرف در عرصه صنعت 
بــه خوبــی انجام دهد و ارتباط با 3۰ رســانه 
تخصصی مرتبط، 1۰6 رســانه تخصصی غير 
مرتبط و 1۸9 رسانه عمومی را در قالب 164 
رســانه اســتانی و نمايندگی های رسانه های 
کشوری، 161 رســانه کشوری، 111 رسانه 
برخط و خبرگزاری ها و ۲14 رســانه مکتوب 

در دستور کار خود قرار داده است.

دلالان رسانه ای عرصه حمایت فولاد 
مبارکه از رسانه ها را تنگ می کنند

شايان ذکر است اين شرکت از ابتدای سال 
جاری بررســی های زيادی را برای رسيدن به 
الگويی مناسب در راستای همکاری منصفانه 
با رسانه ها آغاز کرده و همواره تاش نموده با 
ارزيابی ها و اســتفاده از نقطه نظرات اصحاب 
محترم رسانه، ساختار همکاری با رسانه ها را 
عادلانه و براساس شاخص های منطقی بهبود 
بخشيده و ايرادات احتمالی را برطرف نمايد.

البته جای بسی تأسف است که رسانه های 
متعددی که در اختيار همين دلالان رسانه ای 
اســت، سال ها از سياست های حمايتی فولاد 
مبارکــه متنعــم گرديده و حال فقط با کمی 
مقاومت در برابر زياده خواهی ايشان به انتشار 
اکاذيب پرداخته و خواســته يا ناخواســته، 
عرصه حمايت فولاد مبارکه از رسانه ها را تنگ 

می کنند.

 اصحاب رسانه بر رفتارهای غیر حرفه ای 
و غیر اخلاقی دلالان رسانه ای نقطه 

پایانی بگذارند
باری؛ فولاد مبارکه صرفاً از ســال گذشته 
تــا کنون، با انتشــار اخبار متنــوع از طريق 
رسانه های محترم، توليدات صوتی و تصويری 
متعدد، تقويت پايگاه خبری »ايراســين« به 
عنــوان يک مرجع تخصصــی حوزه صنعت 
کشــور و همچنين خبرنامــه هفتگی فولاد، 
کارنامه ای درخشــان بر جای گذاشته که به 
اذعان اهل فن، الگويی مناسب برای نمونه های 
مشــابه خود به شمار می رود که اين مهم جز 
بــا تاش و همت والای کارکنان زحمت کش 
و استفاده از ذوق و قريحه لازم، دست يافتنی 

نبوده است.
اين شرکت ضمن تأکيد بر حق خود برای 
پيگرد قانونی عليه افرادی که تاش نموده اند 
با انتشار اطاعات مخدوش، به تشويش اذهان 
عمومی بپردازند، بار ديگر بر عزم و اراده خود 
بر همکاری های مؤثر با جامعه فعالان رسانه ای 
کشــور تأکيد نموده و اميدوار اســت در سايه 
ايــن همکاری ها، موجــی از اميد به آينده و 
خودباوری در ميان مردم به ويژه نســل جوان 
و پويای کشور شکل گرفته و روز به روز عرصه 
بر دلالان رسانه ای تنگ تر و مجال بروز و ظهور 
خبرنگاران و مديران متعهد و دلسوز رسانه ها 
بيش از پيش گشوده تر شود و اصحاب محترم 
رسانه در تعاملی درون صنفی، نقطه پايانی بر 
رفتارهــای غير حرفــه ای و غير اخاقی اين 

قبيل افراد بگذارند.
»روابط عمومی فولاد مبارکه«
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آییننامه

اجرای طرح های آبخیزداری در 1۰۰ 
هزار هکتار از اراضی اصفهان 

محمد علی کاظمی مديرکل منابع طبيعی و آبخيزداری 
اصفهان گفت: با پايان مطالعات لازم، طرح های آبخيزداری 
و آبخوانداری امسال در 1۰۰ هزار هکتار از اراضی اين استان 
اجرا می شود ، اين طرح ها در بيشتر مناطق استان با اولويت 
نواحی مســتعد وقوع ســيل و سياب قرار دارد تا خطرات 

ناشی از اين پديده به حداقل برسد.
او با اشاره به اينکه افزايش شمار پروژه های آبخيزداری 
و آبخوانداری به حفظ خاک و توســعه منابع طبيعی کمک 
می کند ادامه داد: هدايت درســت آب های ســطحی و روان 
آب هــا از جمله ضرورياتی به شــمار مــی رود که در مواقع 
بارندگی ها به ويژه در مناطق بيابانی مســتعد بروز ســيل 
ضروری اســت تا زمين های کشــاورزی و منازل مسکونی 

پايين دست مناطق پر بارش دچار آسيب نشود.
وی تقويت ذخيره سدها را از جمله ديگر مزايای طرح های 
آبخيزداری دانست و اظهارداشت: بهبود ذخيره سفره های 
آب زيرزمينی از ديگر فوايد اينگونه طرح هاست ، شتاب در 
اجرای پروژه های آبخيزداری راهکاری برای تحقق شــعار 
ســال محسوب می شــود زيرا اينگونه طرح ها زيرساختی و 
زيربنايی است که کمک به توسعه ساير بخش ها را به همراه 

خواهد داشت.
او لازمــه ايــن امــر را رفع تنگناهــای مالی و تخصيص 
اعتبارات کافی دانســت و افزود: با توجه به گرانی های چند 
سال اخير اجرای چنين طرح هايی نيز هزينه بسيار بيشتری 
در مقايسه با گذشته دارد بنابراين مبالغ بيشتری بايد برای 
 Watershed( آنهــا اختصــاص داد ، آبخيــزداری
Management( علــم و هنر برنامه  ريزی مســتمر و 
اجرای اقدامات لازم برای مديريت منابع عرصه های آبخيز 
اعم از طبيعی، کشــاورزی، اقتصادی و انســانی بدون ايجاد 
اثرات منفی در منابع آب و خاک است که می تواند به صورت 
مکانيکی يا بيولوژيکی مانند احداث انواع سيل بند سنگی 

و سنگی مَاتی و  پخش سياب باشد.
نگاهی به وضعيت عرصه های طبيعی اصفهان حاکيست 
که اين خطه با ۲4 شهرستان، مساحتی معادل 1۰.7 ميليون 
هکتار دارد که بيش از 9۰ درصد از آن  را معادل حدود 9.۸ 
ميليون هکتار عرصه های منابع طبيعی و ملی و از اين ميزان 
حدود 4۰3 هزار هکتار را جنگل معادل )4 درصد(، 6 ميليون 
هکتار مرتع معادل )64 درصد( و سه ميليون هکتار بيابان 

معادل )3۲ درصد( دربرگرفته است. / ايرنا 

سهم هر ایرانی 2۰۰متر زمین است
مقداد همتی، معاون مطالعات توليدی مرکز پژوهش های 
مجلس شورای اسامی با بيان اين که سه دهک پايين جامعه 
توانايی بازپرداخت اقســاط وام مســکن را ندارند، پيشنهاد 
اعطــای وام يارانه ای را ارائــه داد. نارضايتی های کنونی در 
کشــورمان ناشــی از احساس نااميدی است و اعطای زمين 
موجب می شود التهاب کنونی جامعه از نااميدی و نارضايتی، 
فروکش کند. وی با اشاره به اين که يکی از مهم ترين بحث ها 
در عرضه مســکن بحث زمين اســت اضافه کرد: توده های 
جمعيتی ما کمتر از ۵درصد کشور است؛ اگر پهنه سرزمين 
کشــورمان را به تعداد جمعيت کشــور تقسيم کنيم تقريبا 
به هر نفر ۲۰هزار مترمربع می رسد اما ما می گوييم حداقل 
حق هر ايرانی ۲۰۰متر زمين است که بايد به او اختصاص 
يابد. دراين خصوص بايد صندوق ملی مسکن برای پرداخت 
وام يارانه ای مسکن تشکيل شود و اکنون مسکن يک کالای 
ضروری برای خانوارها محسوب می شود که دولت سيزدهم 

وعده داده سالانه يک ميليون واحد بسازد. / ايرنا

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

محمد برزگری مدیرکل دفتر طراحی و تحلیل فرآیندهای سازمان امور مالیاتی از آماده نشدن آیین نامه اجرایی قانون مالیات بر خانه های گران قیمت در سال جاری و صفر بودن درآمد این پایه مالیاتی در سال گذشته خبر داد. در 
قوانین بودجه سال های 13۹۹ و 1۴۰۰ مالیات بر واحدهای مسکونی گران قیمت که به قانون مالیات بر خانه های لوکس مشهور شده، برای سقف های پیشبینی شده به ترتیب ۷۰۰ و ۹۰۰ میلیون تومان در دو سال مذکور تبصره هایی در نظر 
گرفته شده بود. با این حال به دلیل آماده نشدن آیین نامه اجرایی مربوطه که باید از سوی وزارت امور اقتصادی تهیه و در هیات دولت تصویب می شد، هیچ درآمدی از محل این پایه مالیاتی در سال 13۹۹ ثبت نشده است. آیین نامه 
اجرایی قانون مالیات بر خانه های گران قیمت هنوز هم از سوی وزارت اقتصاد تهیه نشده است.  براساس بندهای 11، 12، 13 و 1۴ تبصره 6 قانون بودجه 1۴۰۰، در سال جاری )1۴۰۰( واحدهای مسکونی و باغ ویلاهای گران قیمت در صورتی که 
واحد مسکونی بالای 1۰ میلیارد تومان باشد، براساس ضرایبی که برای دامنه های قیمتی 1۰ تا 1۵، 1۵ تا 2۵، 2۵ تا ۴۰، ۴۰ تا 6۰ و مازاد بر 6۰ میلیارد تومان تعیین شده، از مالکان این واحدهای مسکونی مالیات اخذ خواهد شد ،  در سال 13۹۹ از 
محل مالیات بر خانه های گران قیمت هیچ درآمدی وصول نشده است. دلیل عدم وصول این درآمد مالیاتی، تهیه نشدن آیین نامه اجرایی آن است. در قانون بودجه هم در سال 13۹۹ و هم سال 1۴۰۰ اجرای قانون مالیات بر خانه های 
گران قیمت منوط به تهیه آیین نامه مربوطه که به تایید هیات دولت برسد، شده بود. تا زمانی که این آیین نامه تهیه نشود، وصول درآمد از محل این پایه مالیاتی ممکن نیست؛ چون بر اساس این آیین نامه نحوه شناسایی واحدهای 

گران قیمت و نرخ گذاری آنها و همچنین چگونگی اخذ مالیات از این محل مشخص خواهد شد ،  باید در آیین نامه اجرایی این قانون، مشخص شود که چه دستگاه هایی چه اطلاعاتی را در اختیار سازمان مالیاتی قرار دهند. / مهر 

 در مجمــع عمومی شــرکت مس گزارش حسابرســی 
صورت هــای مالی شــرکت به صــورت مقبولی مهر خورد و 
هيچ گونه بند حسابرســی نداشــت و اين، نکته بســيار حائز 
اهميتی است. اردشير سعدمحمدی مديرعامل شرکت ملی 
صنايع مس ايران با بيان اين مطلب در جلسه توليد مجتمع 
مس سرچشمه رفسنجان گفت: با تاش و زحمات تک تک 
کارکنان و مديران شــرکت مس، در سه ماهه نخست امسال 
9۵۰۰ ميليارد تومان سود کرديم که نشان می دهد شرکت 
مس روند صعودی خود را به خوبی طی می کند. همچنين تا 
امروز 1۰۰ هزار تن توليد کاتد داشته ايم که 9۵ هزار تن آن 
فروش رفته است. وی با بيان اينکه شرکت مس روند صعودی 
خود را به  خوبی طی می کند، ادامه داد: تراز توليد و فروش با 
شــرايط خوبی به پيش می رود و اميدواريم روند شــرکت در 

سه ماهه دوم بهتر از سه  ماهه نخست امسال باشد.
 به گزارش روابط عمومی شــرکت ملی صنايع مس ايران 
،  او با اشاره به ميزان فروش شرکت گفت: با وجود تعطيات 
عيد، در فروردين ماه امســال 1۵۰۰ ميليارد تومان فروش 
ثبت شــد. همچنين در تيرماه 7744 ميليارد تومان فروش 
داشــتيم که مجموع فروش بالغ بر ۲1 هزار ميليارد تومان 
شــده اســت. به گفته وی اين امر نشــان دهنده اين است که 
مســير شــرکت صعودی است و می توانيم در آينده با فاصله 
بســيار زيادی جايگاه خود را در رتبه اول به ثبت برســانيم. او 
شرايط شرکت را در سال آينده به مراتب بهتر پيش بينی کرد 
و گفت: با در مدار قرار گرفتن معدن دره زار، درآلو و کنسانتره 
حاصل از سرباره سرچشمه )طرح فلوتاسيون( شرايط بسيار 
بهتری خواهيم داشــت. با مجموع اينها حداقل حدود 3۵۰ 
هزار تن کنسانتره به شرکت مس  افزوده شده و اين مجموع 
کنســانتره سبب می شود شــرکت از نظر اقتصادی و مسير 
حرفه ای مسير خوب و شفافی را طی کند. وی بر لزوم توجه 
به توســعه در شــرکت مس تاکيد کرد و اظهار کرد: بايد به 
توســعه ها اهميت داده شــود و ســرفصل آينده شرکت به 
توســعه ها وابسته اســت و اگر شرکتی توسعه نداشته باشد، 

محکوم به نابودی است.

عقب ماندگی تولید فولاد از برنامه 
چشم انداز 1۰ ساله 

علی حسين رعيتی فرد مسئول بسيج کارگری و کارخانجات 
با بيان اينکه صنعت فولاد ظرفيت های زيادی در کشور دارد، 
افزود: امسال طبق برنامه 37 ميليون تن فولاد در کشور توليد 
می شود، در حالی که طی برنامه 1۰  ساله ای که در سال 93 
تهيه شد بايد به ۵۵ ميليون تن فولاد برسد که نسبت به اين 
برنامه عقب هســتيم. وی با بيان اينکه ســتاد فولاد در وزارت 
صنعت تشــکيل شــده اســت، گفت: در عين حال خروجی 
مشخصی از اين ستاد مشاهده نشده است و بعد از پنج سال 
به 37 ميليون تن فولاد رسيديم.  يکی از مهم ترين چالش های 
تأمين مواد اوليه برای توليد فولاد است که بايد سالانه 16۰ 
ميليون تن مواد استخراج شود و در اين زمينه نياز به اکتشافات 
جديد داريم و اگر با اين روند جلو برويم، در استخراج سنگ آهن 
دچار مشکل می شويم ، يکی ديگر از چالش های صنعت فولاد 
را تأمين آب و برق برای اين صنعت و ايران کشوری نيمه خشک 
با ميانگين ۲۵۰ ميليمتر بارندگی در سال است که هر سال 
1۲۰ميليارد مترمکعب آب استحصالی در کشور وجود دارد. 
از اين ميزان آب 9۵ ميليارد مترمکعب آن مصرف می شــود، 
بنابراين، صنايع فولاد که  آب بر است بايد در کنار دريا احداث 
شــود. البته صنعت گندله سازی و آهن اسفنجی آب کمتری 
نياز دارد که می تواند در مناطق خشــک هم ايجاد شــود. وی 
چالش ديگر صنعت فولاد را حمل و نقل محصولات فولادی 
دانست و گفت: در حال حاضر 93درصد محصولات فولادی 
از طريق جاده و هفت درصد از طريق ريل جابه جا می شــود. 
بايد تا افق 14۰4 به جايی برســيم که دســت کم 3۰ درصد 
محصولات فولادی و مواد اوليه از طريق ريلی جابه جا شــود 
که نياز به زيرســاخت و برنامه ريزی دارد ، بعد از تحريم های 
ظالمانه، برخی شرکت های خارجی مشارکتی مانند دانيل لی 
و اوس موس از ايران رفتند وما بايد از نظر تکنولوژی، صنايع 

خود را روزآمد کنيم./فارس

مهر قبولی روی گزارش حسابرسی 
شرکت مس

خبر ابَر مجمع بازار سرمایه کشور برگزار شد

 تخصیص 400 ریال سود به ازای هر سهم فولاد مجمع عمومی عادی 
سالیانه شرکت فولاد مبارکه

مجمع عمومی عادی ســاليانه صاحبان 
ســهام شــرکت فولاد مبارکه برای ســال 
منتهــی بــه 3۰ اســفندماه 99 به صورت 
حضــوری و آناين با حضور 67.7 درصد از 
ســهام داران برگــزار و بــا رأی حداکثری 
ســهام داران، صورت های مالی اين شرکت 
به عنوان بزرگترين شــرکت بورسی کشور 
از نظر ارزش بازار تصويب شــد و تخصيص 
4۰۰ ريال ســود به ازای هر ســهم شرکت 
فــولاد مبارکه مورد موافقت مجمع عمومی 

عادی ساليانه آن قرار گرفت.
به گزارش خبرنگار فولاد، مجمع عمومی 
عادی ســاليانه صاحبان ســهام شــرکت 
فولادمبارکــه با حضور امير خرّمی شــاد، 
رئيس مجمع، ميثــم محمودی آذر، ناظر، 
فــرزاد مختــاری، ناظر، يــزدان خديبی، 
حسابرس مستقل و بازرس قانونی شرکت، 
ميثم رجبی، نماينده بورس، حامدحســين 
ولــی بيــک، دبيــر مجمــع و حميدرضا 
عظيميان، مديرعامل شرکت فولاد مبارکه 
برگزار شد. حميدرضا عظيميان، مديرعامل 
شــرکت فولاد مبارکه در ابتدای اين مجمع 
ضمــن خيرمقدم به ســهامداران، نماينده 
بازرس قانونی و حســابرس مستقل شرکت 
و نماينده سازمان بورس اوراق بهادار اظهار 
کرد: خداوند منان را شاکريم که بار ديگر و 
در ســايه لطــف بی دريغــش، توفيــق 
خدمت گذاری را به ما عطا کرد تا تمام توان 
خود را در طبق اخاص گذاشته و در راستای 
توســعه صنعت و معدن بــه منظور تحقق 
شکوفايی اقتصاد ايران عزيزمان، با اتکاء به 
حمايت های شــما ســهام داران گام های 

بزرگی را برداريم.
وی افــزود: در ســال گذشــته به رغم 
تحريم های ظالمانه اســتکبار جهانی از يک 
ســو و تغييــرات چشــم گير نــرخ ارز و 
محدوديت هــای ناشــی از بيماری کرونا از 
سويی ديگر، توانستيم با به کار بستن تدابير 
مديريتــی، نه تنهــا از زيان های ناشــی از 
نوســانات مقطعــی احتــراز کنيــم، بلکه 
توســعه های فيزيکی گروه فولاد مبارکه را 
مطابق برنامه های تعيين شــده پياده سازی 
کنيــم و نتايج اين اقدامات تنها بخشــی از 
تاش هــای مجموعه فــولاد مبارکه را به 

تصوير می کشد.

ابَر مجمع بازار سرمایه کشور برگزار 
شد/ تخصیص ۴۰۰ ریال سود به ازای 

هر سهم فولاد
صدرنشینی فولاد مبارکه در تولید 

فولاد کشور
عظيميان با اشــاره به عملکرد توليد اين 
شــرکت تصريح کرد: شرکت فولاد مبارکه 
بــا توليــد بيش از ۸ ميليون و 3۲3 هزار تن 
فولاد خام در سال 99 موفق به کسب سهم 
37.۲ درصدی از بازار فولاد کشور شد. گروه 
فولاد مبارکه هم با توليد بيش از 9 ميليون 
و ۸4۵ هــزار تن فــولاد خام بيش از 43.۵ 

درصد از فولاد کشور را در دست دارد.
وی با اشــاره به ثبت 74 رکورد در ســال 
99 و در تمام نواحی شــرکت فولاد مبارکه 
گفت: مقدار توليد تختال در سال 99 نسبت 

به مدت مشابه سال قبل يک درصد افزايش 
يافته و در ســال گذشته محصولات سرد ۵ 
هزار تن افزايش توليد نســبت به ســال 9۸ 
داشــته اســت. مديرعامل شــرکت فولاد 
مبارکه با اشــاره به رکورد توليد ساليانه در 
خطوط اصلی در ســال 99 گفت: در ســال 
جهش توليد، در اين شــرکت با همراهی و 
همکاری تمامی کارکنان شرکت توانستيم 
به رکوردهای جديدی دست يابيم به طوری 
کــه رکــورد  7 ميليون و 3 هزار تن تختال ، 
يــک ميليون و 394 هزار تن در خط تاندم 
ميل و در توليد آهن اسفنجی سبا به ميزان 
يــک ميليون و 3۸3 هزار تن رکورد جديد 
ثبت شده است. عاوه بر اين در توليد تختال 
محيــط گاز ترش به عــدد ۲7۵ هزار تن با 
رشد ۵4 درصدی رسيديم و در توليد تختال 
محيط گاز شــيرين، 3۰3 هزار تن با رشــد 
139 درصدی را شاهد بوديم. وی به عملکرد 
فــروش پرداخــت و توضيــح داد: فروش 
مقداری محصولات در ســال گذشــته در 
محصــولات گرم يک درصد افزايش يافت و 
در محصولات سرد ۲ درصد و در محصولات 
پوشــش دار 19 درصــد بوده که در نهايت 
توانســتيم به عدد فروش 7 ميليون و 7۲1 
هزارتن با رشــد ۲ درصد نســبت به مدت 

مشابه قبل برسيم.

کسب سودآوری پایدار از طریق 
تکمیل سبد محصولات کیفی

عظيميــان بــه عملکــرد طــرح های 
توســعه ای، زيرساختی و سرمايه ای شرکت 
فولاد مبارکه هم اشــاره کــرد و افزود: آغاز 
عمليات اجرايی پروژه ســردار شــهيد حاج 
قاســم سليمانی، احداث خط نورد گرم ۲ به 
منظور کســب ســودآوری پايدار از طريق 
تکميل سبد محصولات کيفی؛ طرح احداث 
يــک واحد توليد آهن اســفنجی و افزايش 
ظرفيت زير ســقف فولادســازی در شرکت 
فولاد هرمزگان، اجرای طرح توسعه سنگان، 
پــروژه فولادســازی و ريخته گری تختال 
شــرکت فولاد سفيددشــت چهارمحال و 
بختياری ، مشارکت شرکت فولاد مبارکه در 
پروژه شيرين سازی آب خليج فارس و انتقال 
آن به اصفهان از جمله طرح های توسعه ای 
اســت که در گروه فولادمبارکه برنامه ريزی 
شــده اســت وی با تاکيد بر ضرورت اجرای 
پروژه شيرين سازی و انتقال آب خليج فارس 
به اصفهان گفت: پروژه مذکور با تاســيس و 
ســهامداری شرکت فولادمبارکه در شرکت 
تامين آب اصفهان صفه آغاز شــده است؛ در 

سال 99 شرکت فولاد مبارکه ضمن تقويت 
جايگاه ســهامداری خود در آن شرکت، عزم 
جدی خود را برای تحقق بخشــيدن به اين 
پــروژه مهم و اســتراتژيک منطقه ای و ملی 
جزم کرده و اميد اســت تا در ســال 14۰۰ 
ضمــن تامين نياز آن شــرکت در خصوص 
تامين ورق مورد نياز نقش به سزايی در اجرای 
آن پــروژه ايفا نمايد که برآورد هزينه ای اين 

طرح نيز 4۵ هزار ميليارد تومان است.
وی بيــان کــرد:  مطالعات و ارزيابی های 
اوليه در خصوص احداث پروژه احداث واحد 
اسيدشــويی و نورد ســرد در شرکت فولاد 
اميرکبير کاشــان،  به ظرفيت ۵۰۰ هزار تن 
در ســال انجام شــده و براساس برنامه ريزی 
صورت گرفته در سال جاری عمليات اجرايی 

آن آغاز خواهد شد.
وی با تاکيد بر ضرورت تامين برق پايدار 
بــرای صنايع گفت: با اعمال محدوديت های 
تخصيــص برق بــه صنايع،بخــش عمده 
شرکت های فولادی متضرر شدند. از اين رو 
بــه منظور کاهــش ضررهــای احتمالی، 
برنامه ريــزی برای احداث نيروگاه ســيکل 
ترکيبی به ظرفيت 1.۵ مگاوات در حال انجام 

است.

طرح تحول دیجیتال و الگوی ملی 
بنگاه داری

مديرعامــل فولادمبارکه به  طرح تحول 
ديجيتال اين شرکت در راستای چشم انداز 
خــود، الگــوی ملی بنــگاه داری ، طرح ره 
نگاشت تحول ديجيتال فولادمبارکه اشاره 
کــرد و گفــت: جايــگاه برتــر در صنعت 
فولادمنطقه و سازمانی جهان تراز» با چشم 
انداز«فولادمبارکــه هوشــمند درکاس 
جهانیC و شعار فولاد فردا هوشمند از سنگ 
تا رنگ راتدوين کرده است که اميدواريم تا 
سال 14۰4 به بهره برداری برسد که ميزان 

بهره وری اين شرکت افزايش می يابد.

تامین پایدار با ارزیابی و اکتشاف 
محدوده های معدنی

عظيميــان بــه برنامه های توســعه ای 
شــرکت فولاد مبارکــه در حوزه معدن به 
منظــور تاميــن پايدار اشــاره کرد وگفت: 
همــواره تامين مــواد معدنی پايدار يکی از 
چالش های اساســی اين شــرکت است و 
شــرکت فولاد مبارکه در ارزيابی و اکتشاف 
محــدوده های معدنی و توســعه معدن به 
منظــور تامين پايدار با ارزيابی و اکتشــاف 
محدوده هــای معدنــی و تامين و فرآوری 

ســنگ آهن اقدام های مناسبی انجام داده 
اســت. وی با اشــاره به تأمين و فرآوری 
ســنگ آهن در شــرکت فولاد مبارکه 
توضيح داد: تأمين و فرآوری سنگ آهن 
در اين شــرکت شامل تأمين بالغ بر ۲۸ 
ميليون تن سنگ آهن به صورت مستقيم 
و در قالــب قــرارداد term long و 
پيگيری ســاخت کارخانــه توليد 1.۵ 
ميليون تن کنسانتره در سال با توجه به 

خوراک موجود تدوين شده است.

پیشتازی بازدهی سهام فولاد 
مبارکه نسبت به بازارهای موازی

وی در پايان خاطرنشــان کرد: شــرکت 
فولادمبارکه در حال حاضر رتبه نخست بين 
شــرکت های بورســی به لحاظ ارزش بازار 
دارد و بازدهی سرمايه گذاری در سهام اين 
شرکت توانسته اختاف معنا داری با ديگر 
بازارهای موجود داشــته باشد به طوری که 
اين بازدهی در بازارهای سکه و ارز از ابتدای 
سال 99 تاکنون به ترتيب ۸۸ و 7۲ درصد 
بــوده اســت، در حالی که بازدهی ســهام 
شــرکت فولاد مبارکه به رشــد قابل توجه 

۲۵3 درصد رسيده است.

عملکرد بالای سودآوری 
فولادمبارکه

عظيميان دامنه ســودآوری شــرکت را 
مناسب اعام کرد و گفت: با تمام محدوديت 
هايی که در ســال 99 با آن دســت و پنجه 
نرم کرديم توانســتيم در شــرکت اصلی به 
رقــم 3۵ هزار و ۵۰۰ ميليارد تومان ســود 
عملياتــی و 3۸ هزار و ۲۰۰ ميليارد تومان 
سود خالص دست پيدا کنيم که بالغ بر 1۵9 

درصد رشد را شاهد بوده ايم.

خلق حماسه بزرگ با همراهی 
کارکنان فولادمبارکه

امير خرمی شاد رئيس مجمع نيز در ادامه 
ضمــن قدردانی از عملکرد شــرکت فولاد 
مبارکه در سال مالی 1399 اظهار کرد: سال 
1399 برای شــرکت فولاد مبارکه، ســال 
رکوردزنــی در توليد بود و اين مهم محقّق 
نمی شــود مگر با کار گروهی و کار جمعی 
که تاش گران اين شــرکت دست به دست 
هم دادند تا توانســتند اين حماسه بزرگ را 
خلق کنند. وی افزود: اميدوارم شرکت فولاد 
مبارکه در ســال 14۰۰ نيز همچون ســال 
1399، در توليــد و فــروش محصــولات 
رکوردهــای جديدی را به ثبت برســاند تا 
شاهد شکوفايی بيشتر اين شرکت باشيم.

تصویب عملکرد و صورت های مالی 
۱399 شرکت فولاد مبارکه با کسب 

اکثریت آرا
در پايــان اين مجمــع با رأی حداکثری 
سهام داران، صورت های مالی شرکت فولاد 
مبارکه به عنوان بزرگ ترين شرکت بورسی 
کشــور از نظــر ارزش بازار تصويب شــد و 
تخصيص 4۰۰ ريال ســود به ازای هر سهم 
شــرکت فولاد مبارکه مورد موافقت مجمع 

عمومی عادی ساليانه قرار گرفت.
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محمدعلی دهقان دهنوی رئيس  ســازمان بورس در نامه ای به اکبر کميجانی؛ رئيس کل بانک مرکزی خواســتار شــد با عنايت به اينکه بنا به ماحظات قوانين و 
مقررات، بعضی از کارکنان بانک مرکزی در جريان اطاعات مربوط به گزارش عملکرد دوره ای بانک ها و مصوبات دارای آثار مالی با اهميت در بانک ها قبل از افشای 
عمومی گزارشــات طبق شــرايط ســازمان بورس هســتند، خواهشــمند است به منظور انجام وظايف قانونی توسط اين ســازمان و به استناد قانون بازار اوراق بهادار 
جمهوری اســامی و تبصره های آن فهرســت افرادی را که در جريان امور فوق قرار دارند مطابق فرم شــماره 3 دســتورالعمل پيوســت به سازمان بورس معرفی کنيد.  
گفتنی است، بانک های خصوصی شده مانند تجارت، صادرات، ملت و همچنين بانک های خصوصی مانند سامان، اقتصاد نوين، دی، کارآفرين، ايران زمين در بازار 
سرمايه حضور دارند که دو بانک تجارت و صادرات سه سال پياپی زيان ده بودند و امسال بعد از سه سال بانک تجارت به ازای هر سهم فقط سه ريال سود شناسايی 

کرد. با توجه به حضور سهام بانک ها در بورس بايد اطاعات مربوط به بانک ها به صورت شفاف دراختيار همه ذينفعان از طريق سامانه کدال قرار گيرد./فارس

پژوهشگران کانادايی در بررسی های خود نشان داده اند که نسل جديد سی تی اسکن می تواند زمان موردنياز برای جراحی بيماران مبتا به سکته مغزی را کاهش دهد. به گزارش ايسنا 
و به نقل از يورک الرت، پژوهش جديد نشان می دهد که استفاده کردن از يک نوع متفاوت از سی تی اسکن ممکن است زمان موردنياز برای جراحی بيماران مبتا به کشنده ترين نوع سکته را 
کاهش دهد. اين نوع سکته موسوم به ELVO توسط لخته ای ايجاد می شود که يک رگ بزرگ را مسدود می کند و مانع رسيدن جريان قابل توجه خون به مغز می شود. بيماران مبتا به اين 
نوع سکته هرچه سريع تر جراحی موسوم به thrombectomy را انجام دهند، احتمال پيشگيری از ناتوانی جدی و مرگ آنها بيشتر است. پژوهشگران در اين پروژه نشان داده اند که استفاده 
از نوعی سی تی اسکن موسوم به “CB-CT” می تواند به پزشکان کمک کند تا فاصله ميان ظهور نشانه های سکته و جراحی را کاهش دهند. نيکول کانسلير، مديربرنامه پژوهشی بيمارستان 
سنت مايکل )St. Michael’s Hospital( کانادا گفت: »اين نسل جديد از فناوری CB-CT ظرفيت فوق العاده ای برای بهبود مراقبت از بيمار دارد. اين فناوری، فاصله ميان نخستين 

نشانه سکته و جراحی را کاهش می دهد. توانايی ارزيابی سريع بيماران، يکی از مهم ترين عوامل در اتصال بيماران به مراقبت های مناسب و نزديک کردن آنها به بهبودی کامل است  . 

افراددارایدسترسیبهاطلاعاتخاصبانکهارامعرفیکنید کاهشزمانجراحیبیمارانمبتلابهسکتهمغزیباکمکنسلجدیدسیتیاسکن

حســن حســنی فراهانی رئيس اتحاديه 
فروشــندگان لوازم خانگی فلــزی تهران از 
افزايــش قاچــاق کالای چينــی در بازار اين 
محصــولات و همچنين افزايش ۲۰ درصدی 
قيمت نسبت به سال گذشته به دليل افزايش 
قيمت مواد اوليه خبر داد. وی با بيان اينکه از 
حدود ســه ســال پيش واردات لوازم فلزی 
آشپزخانه يا همان لوازم ريز ممنوع است، اظهار 

کــرد: بنابرايــن در حال حاضر واردات قانونی 
نداريــم. در حــال حاضر تمام لــوازم فلزی 
آشــپزخانه در داخل توليد می شــود و ميزان 
کيفيت کالاها نيز رو به افزايش است، اما قاچاق 
کالا آســيب زيادی به توليد و اين صنف وارد 
کرده است! وی با بيان اينکه ميزان قاچاق به 
جای رسيده که به زودی توليد را تحت الشعاع 
قرار می دهد، تصريح کرد: مردم هم دوباره به 

کالای بی کيفيــت و قاچاق روی آورده اند. اما 
بارها تکرار کرده ايم که راه حل، بستن سرمنشا 
قاچاق در مبادی ورودی است و نه در مغازه ها.
در مقطعی که به خاطر شيوع ويروس کرونا 
مرزها بسته شده بود قاچاق کاهش چشمگير 
پيدا کرده بود، اما در حال حاضر روز به روز در 
حال افزايش است. او در پاسخ به سوالی درباره 
اينکه کالاهای قاچاق بيشــتر محصول کدام 

کشورها هستند، گفت که تقريبا همه کالاها 
چينی اند ، صادرات در صنف لوازم خانگی فلزی 
فقط به عراق و افغانســتان انجام می شــود و 
توليد کنندگان در اين حوزه نيز با مشــکاتی 
بــرای دريافت دلار مواجه هســتند، بنابراين 
ميزان صادرات کم است. او در پايان با اشاره به 
تاثيــر کرونــا بر کاهش حضور مردم در بازار و 
همچنين کاهش ازدواج ها به خاطر اين بيماری 

و گرانی ها بر بازار، از افزايش ۲۰ درصدی قيمت 
لوازم خانگی فلزی، در ســال 14۰۰ نسبت به 
سال گذشته خبر داد. به گفته وی علت اصلی 
افزايش قيمت، افزايش قيمت مواد اوليه داخلی 
بوده اســت. اين در حالی اســت که نرخ دلار 
امسال افزايش نداشته و مواد اوليه اين صنف 
نيز بيشتر در حوزه پتروشيمی، آهن، آلومينيوم 

و مس است که همه در دست دولت است.

افزایش 
لوازم خانگی 
قاچاق در بازار
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1۰/6۵۲/۰۰۰سکه طرح قدیم

۵/6۵۰/۰۰۰نیم سکه
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سکهوارز

خبر
پیشنهاد انجمن فولاد برای شرایط اضطراری کمبود برق اعلام شد

تولید ۴۰ درصدی فولاد فقط با 2 هزار 
مگاوات ساعت برق

 انجمن توليدکنندگان فولاد ايران در نامه ای به وزير صمت برنامه پيشنهادی 
خود برای توليد در زنجيره فولاد در شرايط اضطراری کمبود برق را ارائه داده که 
براســاس آن با اختصاص ۲۰۰۰ مگاوات ســاعتی که وزارتخانه های نيرو و صمت 
وعده تامين آن را داده اند، توليد 4۰ درصدی با اشــتغال حدود 9۰ درصدی در 
زنجيره فولاد برقرار خواهد شد. برنامه پيشنهادی انجمن فولاد به صورت تفصيلی 
برای تمام شرکت های زنجيره فولاد و کليه استان ها تدوين شده و اين برنامه به 
نحوی اســت که در شــرايط اضطراری کمبود برق، خســارات وارده به واحدهای 
توليدی و اقتصاد ملی را کاهش می دهد، فضا برای ايفای تعهدات ضروری صادراتی 
شــرکت ها را فراهم می ســازد و به تنظيم بازار داخلی فولاد کمک کند. در برنامه 
پيشــنهادی انجمن توليدکنندگان فولاد برای توليد زنجيره فولاد در شــرايط 
اضطراری کمبود برق، محدوديت های فنی توليد و همچنين شرايط بازار در هر 
حلقه از زنجيره فولاد درنظر گرفته شده و اين برنامه براساس اين دو مولفه تدوين 
شده است. حتی در کنار شرايط خاص هر شرکت، شرايط استان های مختلف در 
نظر گرفته شده و در برخی رسته ها با تقسيم شرکت ها به دو گروه A و B، طوری 
اين برنامه تنظيم شده که در استان های مختلف مشکلی در تامين نيازهای بازار 
صورت نگيرد. عاوه بر اين، ميزان نياز کشور به توليدات هر حلقه از زنجيره فولاد، 
مبنای برنامه پيشنهادی انجمن فولاد بوده است و در محصولاتی که کشور به آنها 

نياز بيشتری دارد، توليد با توان مصرف برق بيشتری پيشنهاد شده است.
در متن نامه بهرام سبحانی رييس انجمن توليدکنندگان فولاد ايران خطاب 
به عليرضا رزم حسينی )وزير صنعت، معدن و تجارت( آمده است: پيرو نامه شماره 
7۵۵/ص/۰۰ مورخ ۲۰ تير و توافقات جلســه مورخ دوم مرداد 14۰۰ در محضر 
وزيــر نيــرو و معاونــان وی و همچنين معاونان وزارت صنعت، معدن و تجارت در 
خصوص اختصاص ۲۰۰۰ مگاوات ساعت برق برای فعاليت حداقلی کارخانه های 
زنجيره فولاد در شــرايط بحرانی فعلی ناشــی از کمبود برق، به پيوســت برنامه 
پيشنهادی اين انجمن که با در نظر گرفتن محدوديت های فنی توليد و همچنين 
شــرايط بازار در هر حلقه از زنجيره فولاد تنظيم شــده است، جهت صدور دستور 
بررسی و اتخاذ تدابير فوری تقديم می شود. شايان ذکر است بر اساس اين برنامه، 
به طور ميانگين توليد 4۰ درصدی با اشتغال حدود 9۰ درصدی در زنجيره فولاد 
برقرار خواهد شــد. ضمنا جهت اســتحضار، بر اساس برنامه مذکور ضمن کاهش 
خسارات وارده به واحدهای توليدی و اقتصاد ملی و ايفای تعهدات ضروری صادراتی 
و مشارکت موثر در تنظيم بازار داخلی فولاد، ميزان مصرف برق زنجيره فولاد در 

شرايط اضطراری کنونی بر اساس جدول زير خواهد بود. / ايلنا 

کارنامه ارزشمند و قابل دفاع سایپا در حوزه مالی
کاهش ۸ درصدی نرخ موثر تســهيات مالی و  تســويه کامل بدهی های 
ارزی معوق/ کاهش 7۰ درصدی بدهی خودرويی ســايپا به مشــتريان/ زيان 

انباشته نتيجه قيمت گذاری دستوری در خودروسازی است
با وجود آنکه گزارش های مالی منتشر شده از عملکرد سايپا در سال 99 
حاکی از زيان انباشته 1۲ هزار ميليارد تومانی است، اما بررسی کارشناسانه 
و تخصصی تر عملکردِ اين گروه خودروســازی نشــان می دهد، دســت کِم در 
دوســال گذشــته روندی رو به رشد و بهبود داشته و در بخش هايی که حوزه 
اختيارات مديريت ســايپا بوده، نتايج مثبت و حتی ارزشــمندی را ثبت کرده 
اســت. به گزارش ســايپانيوز، با وجود آنکه گزارش های مالی منتشــر شده از 
عملکرد ســايپا در ســال 99 حاکی از زيان انباشــته 1۲ هزار ميليارد تومانی 
اســت، اما بررســی کارشناسانه و تخصصی تر عملکردِ اين گروه خودروسازی 
نشان می دهد، دست کِم در دوسال گذشته روندی رو به رشد و بهبود داشته 
و در بخش هايی که حوزه اختيارات مديريت سايپا بوده، نتايج مثبت و حتی 
ارزشــمندی را ثبت کرده اســت؛ چرا که زيان درج شــده در کارنامه سال 99 
ســايپا به طور کامل ناشــی از قيمت گذاری دستوری محصولات است که به 
جــرات مــی توان گفت اگر اقدامات مديريتی ســايپا در جهت انضباط مالی، 
 توســعه محصولات و افزايش توليد وعرضه نبود، زيانِ بســيار بيشــتری ثبت 

می شد.
عملکرد خساپا در کل سال 99 متاثر از قيمت گذاری دستوری محصولات 
در حالی با زيان همراه بوده که اين شرکت در بهار همين سال سود عملياتی 

از زيان خارج شده ۲9 ميليارد تومانی را به جای گذاشــت و پس از ســال ها 

بود، با اين وصف افزايش ۲4۸ درصدی نهاده های توليد و ۸۰ درصدی نرخ 
ارز، قيمت تمام شــده توليد را چندين برابر کرد اما سياســت اشــتباه و تامل 
برانگيز قيمت گذاری دســتوری، توليد خودرو را با زيان مواجه ســاخت تا 
همزمان با زيان 1۲ هزار ميليارد تومانی سايپا، هزاران ميليارد تومان درآمد 
ناشی از تفاوت قيمت کارخانه و بازار آزاد به جيب دلالان و واسطه ها سرازير 
شــود. جدا از اين، عملکرد گروه خودروســازی سايپا در بخش های ديگر نيز 
قابل دفاع بوده اســت؛ از جمله اينکه تعداد خودروهايی که ســايپا به صورت 
معوق يا غيرمعوق به مشــتريان خود بدهکار بود در انتهای ســال 97 به بيش 
از ۵۲۰ هزار دســتگاه می رســيد اما اين عدد در ابتدای تابســتان 14۰۰ با 
کاهش نزديک به 7۰ درصدی، به عدد 17۰ هزار دســتگاه رســيده که در 
مقايسه با شرايط سال های اخير سايپا و صنعت خودرو ايران، عددی ناچيز 
و معقول است. از ميان اين تعداد خودرو، زمان تحويل حدود 3 هزار دستگاه 
گذشــته اســت که اگر اين عدد را با تعهدات معوق انتهای ســال 97 به تعداد 
بيش از 3۰۰ هزار خودرو مقايســه کنيم، می توان کارنامه سياســت گذاری 

فروش سايپا را نيز درخشان توصيف کرد.
ســايپا در بخش مالی و اقتصادی نيز در دو ســال گذشته، عملکردی قابل 
دفاع داشــته که اگر ســرفصل ها و تحقق اهداف آن را با شــرايط تحريم های 
سختگيرانه و ظالمانه بين المللی و محدوديت های ناشی از ويروس کرونا در 
نظر بگيريم، می توان گفت که اقدامات سايپا بسيار ارزشمند بوده و می توان 
با انتقال دانش و تجربيات مديريتی، در ماه ها و سال های پيش رو نيز از آنها 

بهره برد.
کاهش ۸ درصدی نرخ موثر تسهيات مالی از طريق مديريت وجوه، تسويه 

کامل بدهی های ارزی معوق به ميزان ۲۰ هزار ميليارد 
ريال، تســويه بدهی های معوق ريالی و 

تســهيات گران قيمت و 

تمامی ضمانت نامه ها و تعيين تکليف چک های برگشتی، برقراری انضباط 
مالی در تمامی شرکت های گروه، بيش از ۲۰ هزار ميليارد ريال فروش دارائی 
های غيرمولد در دو ســال گذشــته و استفاده از شيوه های نوين بازار سرمايه 
برای تامين مالی، بخشــی از اقدامات قابل اعتنای گروه خودروســازی سايپا 

در حوزه مالی و اقتصادی است.
 عــاوه بــر اقدامات موثر ســايپا در حوزه های مالــی و فروش، اين گروه 
خودروســازی در زمينه افزايش کيفيت و توســعه محصولات نيز گام های 
اساســی برداشــته، تا آنجا که تصوير ذهنی جامعه به سمت پذيرش سايپای 

نوين حرکت کرده است.
توقــف توليــد پرايد که پرتيراژترين محصــول در صنعت خودرو ايران به 
شمار می رفت و جايگزينی آن با محصولات به روز و استاندارد سايپا، طراحی، 
توليد انبوه و عرضه ايمن ترين خودرو صددرصد ايرانی شاهين با توان گذراندن 
اســتانداردهای صنعت خودرو اروپا و توليد و عرضه مدل هايی جديد از دو 
خودرو کوييک و ســاينا، تحول اساســی در سبدمحصولات سايپا ايجاد کرده 

است تا مشتريان ذهنيت خود از سايپا به عنوان پرايدساز را اصاح کنند.
اين روند رو به رشــد، در ماه های باقيمانده از ســال 14۰۰ نيز با توان و 
شدت لازم ادامه پيدا خواهد کرد و دو محصول جديد آريا و اطلس به همراه 

شاهين اتومات به محصولات گروه خودروسازی سايپا اضافه خواهند شد.

رییس مجمع عمومی عادی سالیانه سایپا مطرح کرد
قيمت گذاری دستوری خودرو نه به نفع توليدکننده است، نه مصرف 
کننده/ ضربه قيمت گذاری دســتوری به خودروســازی بيش از تحريم 
ها و اقدامــات ترامپ بود/ با 
ت  تصميمــا
ی  ا ر شــو
رقابــت، 

واسطه ها از جيب سهامداران سايپا و ايران خودرو درآمدزائی می کنند
قيمت گذاری دستوری خودرو نه به نفع توليدکننده است، نه مصرف 
کننده/ ضربه قيمت گذاری دســتوری به خودروســازی بيش از تحريم 
ها و اقدامات ترامپ بود/ با تصميمات شورای رقابت، واسطه ها از جيب 

سهامداران سايپا و ايران خودرو درآمدزائی می کنند
رييس مجمع عمومی عادی ســاليانه ســايپا گفــت: قيمت گذاری 
دســتوری در هيچ اقتصاد توانمندی در دنيا مرســوم نيست و کمترين 

نتيجه منفی آن، فراهم شدن زمينه واسطه گری و دلالی است.
به گزارش ســايپانيوز، رحيم اســماعيلی دانا در مجمع عمومی عادی 
ســاليانه ســايپا به صورت های مالی ارائه شده اشاره کرد و افزود: قيمت 
گذاری دستوری نه به نفع توليدکننده است، نه مصرف کننده؛ زيرا پول 
را از توليد خارج و در جاهايی که تاثيرات مخرب بر اقتصاد دارند، خرج 

می کنند.
اسماعيلی دانا افزود: واسطه ها به معنای واقعی کلمه مخرب اقتصاد 
هستند و بيشترين سود را از فضای غيرشفافی می برند که عامل اصلی 
آن قيمت گذاری دســتوری اســت.وی اظهار کرد: بيش از دوسال است 
که شــديدترين تحريم های ممکن، صنعت خودرو کشــور را تحت فشار 
قرار داده اما امروز شاهد پيشرفت اين صنعت و حتی عرضه خودروهايی 

کاما داخلی با استانداردهای قابل قبول هستيم.
اسماعيلی دانا افزود: همين امر نشان می دهد متخصصان و مديران 
صنعــت خــودرو از پس تحريم هــا و ترامپ برآمده اند اما آنچه آنها را با 
زيان مواجه کرده، قيمت گذاری دســتوری اســت که ضربه بيشتری به 
توليدکننده و مصرف کننده زده است. وی ادامه داد: در حالی که افزايش 
نرخ ارز و نهاده های توليد، قيمت تمام شده محصولات را افزايش داده، 
قيمت گذاری دستوری باعث شده واسطه ها از جيب سهامداران سايپا 
و ايران خودرو درآمدزائی کنند. رييس مجمع عمومی عادی ســاليانه 
ســايپا با اشــاره به شروع به کار دولت جديد اظهار کرد: به نظر می رسد 
دولــت جديد تمايل بيشــتری به شــنيدن صــدای توليدکننده دارد و 
اميدواريم در سال توليد، پشتيبانی ها، مانع زدائی ها توجه بيشتری 
برای رفع موانع توليد صورت پذيرد؛ از جمله اينکه سايه شورای 
 رقابت و قيمت گذاری دســتوری از ســر صنعت خودرو 

کم شود.

کاهش 8 درصدی نرخ موثر تسهیلات مالی و  تسویه کامل بدهی های ارزی معوق در سایپا

با تصمیمات شورای رقابت، واسطه ها از جیب سهامداران سایپا و ایران خودرو درآمدزائی می کنند


